
 

 

 

 

 

 

 

 

 ÇALIŞMA RAPORU 



ÖNSÖZ  

 

Değerli Üyelerimiz;  
 

Yüz yılı aşkın tecrübemiz ile tüm yol arkadaşlarımızla 
beraber ekonomik ve sosyal kalkınma hedefine 
odaklanarak yenilikçi hizmetler üretmeye, yaptığımız 
ticari analizleri hızlı hizmet anlayışımızla birleştirerek 
üyelerimizin ticari hacmini destekleyici faaliyetler 
üretmeye tüm gücümüzle çalıştık ve çalışmaya da 
devam ediyoruz. 
 

Hepimizin bildiği üzere 2020 yılına Covid19 pandemisi damga vurdu. Tüm dünya, bir yandan çok farklı 
bir sağlık problemi ile karşı karşıya kalırken, diğer yandan çalışma hayatı anlamında da hiç alışık 
olunmayan yepyeni sorular, sorunlar ile karşı karşıya kaldı. Biz de tüm dünya ile birlikte kısa vadede 
mücadelemizi verirken uzun vadede önemli dersler çıkarttık.  
 

Koronavirüs salgınının toplum sağlığı ve kamu düzeni açısından oluşturduğu riski yönetme, sosyal 
izolasyonu temin, fiziki mesafeyi koruma ve hastalığın yayılım hızını kontrol altında tutma amacıyla 
Sağlık Bakanlığı ve Bilim Kurulunun önerileri, Sayın Cumhurbaşkanımızın talimatları doğrultusunda 
birçok tedbir kararı alınarak uygulamaya geçirildi. 
 
Kocaeli Ticaret Odası olarak bizler de bu salgın süresinde, pandeminin üyelerimize olan etkilerini en aza 
indirilebilmek amacıyla çalışmalar gerçekleştirdik ve gerçekleştirmeye devam etmekteyiz.    
 

Çatı kuruluşumuz Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile birlikte sorunların giderilmesi, olası olumsuz 
etkilerin en alt düzeyde tutulması amacı ile hızlı davranmaya gayret gösterdik. Salgın nedeniyle, iş 
dünyasında yaşanan sorunları, talepleri ve çözüm önerilerini gerek TOBB nezdinde gerekse ilgili 
Bakanlıklar nezdinde takip ederek, çözümlerine yönelik önemli mesafeler kat ettik. 
 

Gerçekleştirmekte olduğumuz çalışmaların salgın nedeni ile aksamaması için gerek Odamızın bilişim 
altyapısında ihtiyaç duyulan revizyonları hızlı bir şekilde hayata geçirerek gerekse sunmuş olduğumuz 
bir çok hizmette online uygulamalara geçerek verimliliği artırmak adına adımlar attık. 
 

Bu süreçte de her yıl olduğu gibi Meslek komitelerimiz, Meclisimiz ve Yönetim Kurulumuz ile beraber 
uyumlu bir şekilde çalışmalarımızı sürdürdük ve yaşanan sorunlara beraber çözüm önerileri geliştirdik.   
 

Kurumumuzun 2020 yılında gerçekleştirmiş olduğu çalışmaları ayrıntılı bir şekilde bulacağınız “2020 Yılı 
Çalışma Raporu”muzda hepinizin emeği, birikimi ve büyük katkısı bulunmaktadır. Birlik ve 
beraberlikten aldığımız güçle, Kocaeli’miz ve ülkemiz için tüm gücümüzle üretmeye devam edeceğiz.  
 

Odamız faaliyetlerine dair görüş ve önerileri ile bu sürece katkıda bulunan ve çalışmalarımıza destek 
veren herkese teşekkürlerimi sunuyor, önce sağlık diyerek, pandeminin sona erdiği, üretimimizin 
arttığı, ülkemizin refahını hep beraber yükselttiğimiz, umutlarımızı ve hayallerimizi gerçekleştirdiğimiz 
bir 2021 yılı diliyorum.  
 
Saygılarımla,  
 

Necmi BULUT  
KOCAELİ TİCARET ODASI  
YÖNETİM KURULU BAŞKANI 
 



2020 YILI ÇALIŞMA RAPORU 
 

İÇİNDEKİLER 

 

A- ODA FAALİYETLERİ 

 

A-1 2020 YILI PROJELERİMİZ 

 
A.1.1- ODAMIZ GİRİŞİMLERİ İLE “TÜRK KAHVESİ”NİN STANDARTLARI BELİRLENDİ  
 
A.1.2- BÖLGEMİZİN TURİZM ÇEŞİTLİLİĞİ VE İLERİYE DÖNÜK POTANSİYELİNE YÖNELİK  
SAHA ÇALIŞMASI 
 
A.1.3- İSTİHDAMDA, ÖĞRENİMDE VEYA ÖĞRETİMDE OLMAYAN GENÇLER İÇİN İŞ GÜCÜ PİYASASI 
DESTEK PROGRAMI (NEET'S) 
 
A.1.4- “KOBİ’LER E-İHRACAT İLE BÜYÜYOR” PROJESİ 
 
A.1.5- WEB SAYFASI PROJEMİZ: HEM İŞ, HEM ÇALIŞAN BUL 
 
A.1.6- İZMİT SİMİDİNİN TESCİLİNİN ARDINDAN COĞRAFİ İŞARET ÇALIŞMALARI DEVAM EDİYOR  
 
A.1.7- “KOTO KART” ÇALIŞMALARI 
 
A.1.8- KOCAELİ, TIBBİ VE AROMATİK BİTKİ ÜRETİCİLİĞİNİN MERKEZİ OLACAK 

 
A.1.8.1- “TIBBİ VE AROMATİK BİTKİLER ÜRETİM TEŞVİKİ” PROJESİ TOPLANTISI  
A.1.8.2- TIBBİ VE AROMATİK BİTKİLERİN ÜRETİM SÜRECİ HIZLANIYOR 
A.1.8.3- KANDIRA’DA TIBBİ VE AROMATİK BİTKİLER ÜRETİM TEŞVİK PROJESİ  

İMZA TÖRENİNE KATILIM SAĞLADIK 

 
A-2 PANDEMİ KAPSAMINDA YAPILAN ÇALIŞMALAR 

 

A.2.1- ODAMIZIN KORONAVİRÜS KONUSUNDAKİ KAMUOYU AÇIKLAMALARI İLE 
İLGİLİ KURUM VE KURULUŞLAR NEZDİNDE YAPTIĞI GİRİŞİMLER 
 

A.2.1.1- KORONAVİRÜSLE MÜCADELEDE İKTİSADİ TEDBİRLERİN DE ÖNCELİKLE HAYATA 
GEÇİRİLMESİ YÖNÜNDE ODAMIZCA BASIN AÇIKLAMASI YAPILDI 

A.2.1.2- ODAMIZIN KORONAVİRÜSLE İKTİSADİ MÜCADELEDE ÖNEMLİ TEDBİR VE TALEPLERİ 
A.2.1.3- “KORONAVİRÜS SALGINI KAPSAMINDA AÇIKLANAN EKONOMİ PAKETİ’NE İLİŞKİN 

DEĞERLENDİRMELERİMİZ VE TALEPLERİMİZ KAMUOYU İLE PAYLAŞILDI 
A.2.1.4- ÜYELERE YÖNELİK ANKET ÇALIŞMASI  
A.2.1.5- AVM’LERİN KAPANAN İŞLETMELERDEN KİRA ALMAMA TAVSİYE KARARINI DESTEKLEDİK  
A.2.1.6- ‘KORONAVİRÜSLE İKTİSADİ MÜCADELEDE’ İLAVE ÖNLEM TALEPLERİMİZİ BİLDİRDİK  
A.2.1.7- AVM YÖNETİCİLERİNİN NORMALLEŞME ÖNLEMLERİ İSTİŞARE TOPLANTISI (1) 
A.2.1.8- AVM YÖNETİCİLERİNİN NORMALLEŞME ÖNLEMLERİ İSTİŞARE TOPLANTISI (2) 
A.2.1.9- ODAMIZIN ÖNERİSİ : MEDİKAL ÜRÜNLERİN İHRACATINDA ÖN İZİN ŞARTI KALDIRILDI 
A.2.1.10- KGF TEMİNATLI KREDİLERİN BANKALARCA ÖNCELİKLE KULLANDIRILMASI HUSUSUNDA 

AÇIKLAMA YAPILDI 
A.2.1.11- ODAMIZIN EPDK’DAKİ GİRİŞİMLERİYLE BİLGİ KİRLİLİĞİ ORTADAN KALDIRILDI  



A.2.1.12- ‘KISA ÇALIŞMA ÖDENEĞİ’NİN HIZLANDIRILMASI İLE İLGİLİ İŞKURLA YAPILAN GİRİŞİMLER 
A.2.1.13- GİRİŞİMLERİMİZ SONUÇ VERDİ: DÜĞÜN SALONLARI VE OTELLER İLE İLGİLİ ÖNEMLİ 

DEĞİŞİKLİK YAPILDI 
A.2.1.14- KOCAELİLİ SİGORTA ACENTELERİ 7/24 GÖREV BAŞINDA OLDUKLARINI BİLDİRDİ 
A.2.1.15- ‘HAKSIZ FİYAT ARTIŞI’ YAPAN FİRMALAR İLE İLGİLİ KAMUOYU AÇIKLAMASI YAPILDI 

 
A.2.2- WEB SAYFAMIZDA “KORONAVİRÜS KAPSAMINDA YAPILAN DÜZENLEMELER VE ALINAN 
ÖNLEMLER” ADLI BİLGİLENDİRME ÇALIŞMALARI 
 
A.2.3- KORONAVİRÜS SÜRECİNDE ÜYELERİMİZİN YAŞADIĞI SORUNLAR İLE İLGİLİ OLUŞTURULAN 
ÜYE DESTEK MASASI ÇALIŞMALARI  
 
A.2.4- SEYAHAT İZİN BELGELERİ DÜZENLENDİ 
 
A.2.5- SERVİS ARAÇ KARTLARI DÜZENLENDİ 
 
A.2.6- ODA ÜYELERİMİZE SİPERLİK VE MASKE DAĞITILDI  
 
A.2.7- ODAMIZ ÜYESİ KAFE VE RESTORAN İŞLETMELERİNE HİJYEN STANDI DAĞITILDI  
 
A.2.8- MECLİS, KOMİTE VE DİĞER TOPLANTILAR VİDEOKONFERANS YÖNTEMİ İLE YAPILMASI İÇİN 
VİDEOKONFERANS ALTYAPI ÇALIŞMALARI SAĞLANDI 
 
A.2.9- ODA BİNA İÇİ VE BİREYSEL HİJYEN ÇALIŞMALARI  
 
A.2.10- ODA BİNASINA HES KODU İLE GİRİLMESİ SAĞLANDI  

 
A-3 ÜYELERİMİZE YÖNELİK KREDİ, DESTEKLER VE DANIŞMANLIK 

FAALİYETLERİ  

 
A.3.1- TOBB NEZDİNDEKİ GİRİŞİMLERİMİZ SONUÇLANDI:  
            KOTO ÜYELERİNE YILLIK YÜZDE 7,5 FAİZLİ NEFES KREDİSİ 
 
A.3.2- HALKBANK'TAN ODAMIZ ŞAHIS İŞLETMELERİNE “CANSUYU KREDİSİ” 
 
A.3.3- TOBB’DAN ‘BANKALARA ÇAĞRI’ - KOTO’DAN ÇAĞRIYA TAM DESTEK 
 
A.3.4- TOBB VE ZİRAAT BANKASI İŞBİRLİĞİNDE HAYATA GEÇİRİLEN BANKKART TEDARİK ZİNCİRİ 
FİNANSMAN PROJESİ’NE DAHİL OLDUK  
 
A.3.5- TOBB VE HALKBANKASI İŞBİRLİĞİNDE HAYATA GEÇİRİLEN "PARAF TİCARİ KREDİ KARTI İLE 
GÜVENCELİ TEDARİK ZİNCİRİ FİNANSMANI ANLAŞMASI" NA DAHİL OLDUK 
 

A.3.6- KREDİ GARANTİ FONU İLE İLGİLİ FAALİYETLER  
 
A.3.7- E- İMZA HİZMETİ KAPSAMINDA YÜRÜTÜLEN FAALİYETLER 
 
A.3.8- MERSİS DANIŞMANLIK FAALİYETLERİ 
 
 



A-4 MESLEK KOMİTELERİ VE İHTİSAS KOMİSYONLARININ 

ÇALIŞMALARI 

 
A.4.1-   MESLEK KOMİTESİ ÇALIŞMALARI 
 

A.4.1.1- MESLEK KOMİTE TOPLANTILARI 
 

A.4.1.2- MESLEK KOMİTELERİNCE GERÇEKLEŞTİRİLEN SEKTÖR TOPLANTILARI 
 

A.4.1.2.1- 1. MESLEK KOMİTESİ SEKTÖREL İSTİŞARE TOPLANTISI 
A.4.1.2.2- 4. MESLEK KOMİTESİ SEKTÖREL İSTİŞARE TOPLANTISI 
A.4.1.2.3- SERVİS SEKTÖRÜ ÖZEL İSTİŞARE TOPLANTISI 
A.4.1.2.4- PİŞMANİYE SEKTÖRÜ TEMSİLCİLERİ İŞBİRLİĞİ PROGRAMI TOPLANTISI 
A.4.1.2.5- SAĞLIK SEKTÖRÜ İSTİŞARE TOPLANTISI 
A.4.1.2.6- AKARYAKIT TANKERLERİ VE NAKLİYECİLERE D-100 KARAYOLU ŞEHİR İÇİ GEÇİŞ İZNİ 

KONUSUNDA ODAMIZIN ÇALIŞMALARI 
A.4.1.2.7- SAĞLIK SEKTÖRÜNÜN YAŞADIĞI SORUNLARI (ÖZELLİKLE MASKE İHTİYACI KONUSU)  

İLGİLİ MERCİLERE İLETTİK 
A.4.1.2.8- MEDİKAL SEKTÖRÜ SORUNLARI İSTİŞARE TOPLANTISI 
A.4.1.2.9- TOBB SAİK İCRA KOMİTESİ TOPLANTISI 
A.4.1.2.10- TOBB SİGORTA ACENTELERİ SEKTÖR MECLİSİ TOPLANTISI 
A.4.1.2.11- 22.MESLEK KOMİTESİ SİGORTA ACENTELERİ GRUBU TOPLANTISI  
A.4.1.2.12- 18.MESLEK KOMİTESİ SEKTÖREL İSTİŞARE TOPLANTISI  
A.4.1.2.13- ÖZEL ÖĞRETİM KURUMLARI İSTİŞARE TOPLANTISI 

 
A.4.1.3- MÜŞTEREK MESLEK KOMİTE TOPLANTILARI 
 
A.4.1.4- EŞ MESLEK KOMİTE ZİYARETLERİ 
 
A.4.1.5- ÜYE ZİYARETLERİ 

 
A.4.1.6- DIŞ KURUM TOPLANTILARI VE ZİYARETLERİ 

 
A.4.2- İHTİSAS KOMİSYONLARI 
 
A.4.3- İLİMİZ ODALARI İLE İSTİŞARE TOPLANTISI 
 
A.4.4- 12. KOCAELİ ODALAR MÜŞTEREK TOPLANTISI  

 
A-5 VERİMLİLİĞİ ARTIRMA ÇALIŞMALARI 

 
A.5.1- ANKET ÇALIŞMALARI 
 

A.5.1.1- PERSONEL MEMNUNİYET ÖLÇME ANKETİ 
A.5.1.2- ÜYE HİZMET ANKETİ 

 
A.5.2 ODA PERSONELİNİN KATILDIĞI EĞİTİMLER VE İŞTİRAK EDİLEN TOPLANTILAR 
 

A.5.2.1- STAJYER ÖĞRENCİLERİMİZE ORYANTASYON EĞİTİMİ 
A.5.2.2 - PERSONELİMİZE YÖNELİK GERÇEKLEŞTİRİLEN İÇ EĞİTİMLER 
A.5.2.3- PERSONELİMİZE YÖNELİK GERÇEKLEŞTİRİLEN DIŞ EĞİTİMLER 



A.5.3- TOPLAM KALİTE VE AKREDİTASYON ÇALIŞMALARI 
 

A.5.3.1- TOPLAM KALİTE YÖNETİMİ ÇALIŞMALARI 
A.5.3.2- AKREDİTASYON SİSTEMİ ÇALIŞMALARI KAPSAMINDA A SINIFI ODA OLDUK 

 
A-6 EĞİTİM FAALİYETLERİ  

 
A.6.1- ÖZEL KOTO AOSB MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİ ÇALIŞMALARI 
 
A.6.2- ODAMIZ TARAFINDAN DÜZENLENEN DİĞER EĞİTİM, TOPLANTI, PROGRAM VE SEMİNERLER 
 

A.6.2.1- YENİ ÜYELERE ÖZEL BİLGİLENDİRME EĞİTİMİ  
A.6.2.2- TIBBİ MALZEMELER ÜRÜN TAKİP SİSTEMİ VE ELEKTRONİK ARŞİVLEME KONULU 

BİLGİLENDİRME SEMİNERİ 
A.6.2.3- DİJİTAL TARIM PAZARI TANITIM TOPLANTISI  
A.6.2.4- PANDEMİ SÜRECİNDE KAYGI STRES VE BAŞA ÇIKMA YOLLARI SEMİNERİ 
A.6.2.5- MOTORLU KARA TAŞITLARI ALIM SATIMINA İLİŞKİN İŞYERİ RUHSATLANDIRMA 

İSTİŞARE TOPLANTISI  
A.6.2.6- 7256 SAYILI YAPILANDIRMA KANUNU BİLGİLENDİRME TOPLANTISI 
A.6.2.7- ODAMIZ VE İŞKUR İŞBİRLİĞİ İLE “KISA ÇALIŞMA ÖDENEĞİ VE NAKDİ ÜCRET DESTEĞİ” 

BİLGİLENDİRME EĞİTİMİ  
A.6.2.8- ÜYE TOPLANTI VE GÖRÜŞME OFİSLERİ İLE İLGİLİ FAALİYETLER 

 
A.6.3- ODAMIZ TARAFINDAN YÜRÜTÜLEN MESLEKİ YETERLİLİK ÇALIŞMALARI 
 

A.6.3.1- ODAMIZ 2. EL ARAÇ ALIM SATIMI MESLEKİ YETERLİLİK BİLGİLENDİRME VE SINAVLARI  
A.6.3.2- SORUMLU EMLAK DANIŞMANI VE EMLAK DANIŞMANI MESLEKİ YETERLİLİK 

BİLGİLENDİRME VE SINAVLARI 

 
A-7 ULUSLARARASI İLİŞKİLERİN GELİŞTİRİLMESİNE YÖNELİK 

FAALİYETLER 

 
A.7.1- ENDONEZYA BAŞKONSOLOSLUĞU’NDAN KOTO’YA 70. YILA ÖZEL İŞBİRLİĞİ DAVETİ 
 

A.7.2- RUSYA FEDERASYONU TİCARET VE İHRACAT MERKEZİNDEN ODAMIZA ZİYARET 
 

A.7.3- RUSYA FEDERASYONU NİZHNY NOVOGOROD BÖLGESİNDEN ODAMIZA İŞBİRLİĞİ ZİYARETİ 

 
A-8  TİCARETİN GELİŞTİRİLMESİ VE E-TİCARETİN ARTIRILMASI  

YÖNÜNDE ÇALIŞMALAR 

 
A.8.1- CO-MATCHİNG İKİLİ İŞ GÖRÜŞMELERİ ETKİNLİĞİ “KÜRESEL FIRSATLARA AÇILAN KAPINIZ” 
 

A.8.2- TÜRKİYE İŞ BANKASI İŞBİRLİĞİYLE“DIŞ TİCARET VE FİNANSMANI SEMİNERİ”  
 

A.8.3- MEDOS SİSTEMİ KAPSAMINDA ONLİNE İHRACAT İŞLEMLERİ 
 

A.8.4- DIŞ TİCARET BİLGİLENDİRME SEMİNERLERİ 
 

A.8.5- TOBB VE VODAFONE BUSINESS İŞBİRLİĞİ İLE E-TİCARET EĞİTİMİ  
 



A.8.6- KOMİTELERİMİZ ‘İZMİT ÇARŞISI’NIN ETKİN HALE GETİRİLMESİ İÇİN İŞBİRLİĞİ YAPTI 
 
A.8.7- İHRACAT DESTEK OFİSİ ÇALIŞMALARI 
 
A.8.8- KOTO DESTEK OFİSİ ÇALIŞMALARI  

  
A-9 YAYINLAR 

 
A.9.1- BASILI YAYINLAR 
 

A.9.1.1- “RAKAMLARLA KOCAELİ 2020” KİTABI 
A.9.1.2- “YENİ ÜYELER İÇİN TEMEL BİLGİLER” EL KİTABI 

 
A.9.2- WEB YAYINLARI 
 

A.9.2.1- 2020 YURTİÇİ-YURTDIŞI FUARLAR TAKVİMİ 
A.9.2.2- KOCAELİ İLİ 2020 YATIRIM ÖDENEKLERİ RAPORU 
A.9.2.3- İKTİSADİ RAPOR 2020 
A.9.2.4- AYLIK DIŞ TİCARET BÜLTENLERİ  
A.9.2.5- İŞ DÜNYASI 
A.9.2.6- ÜLKE RAPORLARI 
A.9.2.7- FAALİYET RAPORLARI 
A.9.2.8- İŞ PROGRAMI 
A.9.2.9- ÇALIŞMA RAPORU 

 
A-10 SOSYAL ETKİNLİKLER 

 
A.10.1- ODAMIZIN KOCAELİSPOR ŞAMPİYONLUK SEVİNCİ 
 
A.10.2- ATATÜRK’Ü ANMA ENGEL ATLAMA YARIŞMALARI KOTO ŞABAN SARIGÜLLE KUPASI YENİ 
BİNİCİLER MÜSABAKASI GERÇEKLEŞTİ 
 
A.10.3- İDLİB’DE MEHMETÇİĞE YAPILAN SALDIRIYA KOCAELİ’DEN ORTAK TEPKİ 
 
A.10.4- AZERBAYCAN’IN ZAFERİNİ ODA OLARAK YÜREKTEN TEBRİK EDERİZ 
 
A.10.5- 2020 YILINDA DA TÜM ODALAR ARASINDA SOSYAL MEDYA BİRİNCİLİĞİMİZİ KORUDUK 

 
A-11  KADIN- GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU İLE İLGİLİ FAALİYETLER 

 
A.11.1- KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU BAŞKANI ZİYARET EDİLDİ 
 
A.11.2- İZMİT BELEDİYESİ’NİN “İZMİT KADIN KOOPERATİFİ LAVANTA DİKİMİ İLE HAYAT BULUYOR” 
ETKİNLİĞİNE KATILIM SAĞLANDI 
 
A.11.3- HER YÖNÜYLE KADIN ÇALIŞTAYI 
 
A.11.4- TOBB KADIN GİRİŞİMCİLER BİLGİLENDİRME SEMİNERLERİ PROGRAMI 
 



A.11.5- KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU FORD OTOSAN GÖLCÜK VE YENİKÖY FABRİKA 
ZİYARETLERİ 
 
A.11.6- ODAMIZIN 8 MART DÜNYA KADINLAR GÜNÜ ORGANİZASYONU   
 
A.11.7- ODAMIZ KADIN GİRİŞİMCİLERİ, KOCAELİ BARO BAŞKANINI ZİYARET ETTİ 
 
A.11.8- ODAMIZ KGK’YA ÖZEL İŞKUR DESTEKLERİ BİLGİLENDİRME TOPLANTISI DÜZENLEDİ 
 
A.11.9- KOTO KADIN ÜYELERİNDEN İZMİT BELEDİYE BAŞKANI FATMA KAPLAN HÜRRİYET’E 
TEŞEKKÜR ZİYARETİ 
 
A.11.10- TOBB KADIN VE GENÇ GİRİŞİMCİ KURULLARI İLE DEĞERLENDİRME TOPLANTISI 
GERÇEKLEŞTİRDİ 
 
A.11.11- KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU FAALİYETLERİ 
 
A.11.12- AİLE, ÇALIŞMA VE SOSYAL HİZMETLER BAKANI ZEHRA ZÜMRÜT SELÇUK’UN KATILDIĞI 
“ZİRVEDEKİ KADINLAR” ETKİNLİĞİNE KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLERİ DE KATILIM SAĞLADI 
 
A.11.13- KOCAELİ'NİN İLK KADIN KOOPERATİFİ KARKAD'IN RESTORAN-SATIŞ YERİ AÇILDI 
 
A.11.14- TÜRKİYE KADIN GİRİŞİMCİ ONLİNE NETWORKÜ KOCAELİ TOPLANTISINA KADIN 
GİRİŞİMCİLERİMİZ KATILDI 
 
A.11.15- KOCAELİ KGK STRATEJİK PLANI İLE İLGİLİ TOPLANTILAR 
 
A.11.16- ODAMIZ KADIN GİRİŞİMCİLERİNİN KARTEPE BELEDİYE BAŞKANI VE KOCAELİ’NİN İLK KADIN 
KOOPERATİFİNİ ZİYARETLERİ 
 
A.11.17- KOCAELİ KGK İCRA KURULU KASIM AYI TOPLANTISINA EVSAHİPLİĞİ YAPTIK 

 
A-12  SOSYAL HİZMET ÇALIŞMALARI 

 
A.12.1- ELAZIĞ-MALATYA DEPREMZEDELERİNE YARDIM ÇALIŞMALARI 
 
A.12.2- TOBB’UN ONLİNE EĞİTİME TABLET DESTEĞİ KAMPANYASINA İŞTİRAK ETTİK 
 
A.12.3- BAĞIMLILIKLA MÜCADELE İL KOORDİNASYON KURULU ÇALIŞMALARI 
 
A.12.4- 25 KASIM KADINA YÖNELİK ŞİDDETLE MÜCADELE GÜNÜ FAALİYETİ  
 
A.12.5- SMA HASTALARI İLE İLGİLİ EKİM AYI MECLİS TOPLANTISINDA BİLGİLENDİRME VE DESTEK 
ÇAĞRISI ÇALIŞMALARI 

 
A-13  HÜKÜMET VE TBMM NEZDİNDE YAPILAN ÇALIŞMALAR 

 
A.13.1- TÜRKİYE’NİN İLK YERLİ VE MİLLİ OTOMOBİLİ TOGG’UN TANITIMINA KATILIM SAĞLADIK  
 
A.13.2- CUMHURBAŞKANLIĞI AKILLI ŞEHİRLER VE BELEDİYELER KONGRE VE SERGİSİNE KATILDIK  
 



A.13.3- KAMU BAŞDENETÇİSİ OMBUDSMAN ŞEREF MALKOÇ ODAMIZI ZİYARET ETTİ 
 
A.13.4- KAMU BAŞDENETÇİSİ OMBUDSMAN ŞEREF MALKOÇ’A ANKARA’DA MAKAMINDA  
İADE-İ ZİYARET 
 
A.13.5- ÇEVRE VE ŞEHİRCİLİK BAKANLIĞI ZİYARETİ 
 
A.13.6- ULAŞTIRMA VE ALTYAPI BAKANLIĞI ZİYARETİ 
 
A.13.7- DEMİRYOLU YÜK TAŞIMACILIĞININ ARTIRILMASI İSTİŞARE TOPLANTISI  
 
A.13.8- GÜMRÜK VE TİCARET BAKANLIĞI İÇ TİCARET GENEL MÜDÜRÜ ZİYARETİ 
 
A.13.9- KOCAELİ MİLLETVEKİLLERİ MEHMET AKİF YILMAZ- EMİNE ZEYBEK ODAMIZI ZİYARET ETTİ 
 
A.13.10- ODAMIZIN DA GİRİŞİMLERİ NETİCESİNDE OTOPARK YÖNETMELİĞİ  
31 MART 2021’E ERTELENDİ 
 
A.13.11- TC SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANI MUSTAFA VARANK, TOBB BAŞKANI M.RİFAT 
HİSARCIKLIOĞLU ve 365 ODA BORSA BAŞKANI İLE TOPLANTIYA KATILDIK 
 

A-14  TOBB İLE YAPILAN ÇALIŞMALAR 

 
A.14.1-  TÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ’NE ÜYELERİMİZİN YAŞADIĞI SORUNLARI AKTARDIK 
 

A.14.2- TOBB TİCARET ODALARI KONSEY TOPLANTISINA KATILDIK 
 

A.14.3- 365 ODA/BORSA BAŞKANLARI İLE SANAL ORTAMDA GÖRÜŞTÜK  
 
A.14.4- TOBB SİGORTA ACENTELERİ İCRA KOMİTESİ TOPLANTILARINA KATILDIK 
 
A.14.5- TOBB BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU NİSAN AYI MECLİS TOPLANTIMIZA KATILDI 
 
A.14.6- CUMHURBAŞKANI RECEP TAYYİP ERDOĞAN’IN KATILIMIYLA ANKARA’DA 
GERÇEKLEŞTİRİLEN “TOBB TÜRKİYE EKONOMİ ŞURASI”NA KATILDIK  
 
A.14.7- TC. HAZİNE VE MALİYE BAKANI LÜTFİ ELVAN’IN KATILIMIYLA GERÇEKLEŞTİRİLEN “TOBB 
EKONOMİ BULUŞMASI” NA KATILDIK 
 
A.14.8- M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU BAŞKANLIĞINDA ODA/BORSA BAŞKANLARI İLE 
GERÇEKLEŞTİRİLEN MARMARA BÖLGE TOPLANTISINA KATILDIK  
 

A.14.9- TOBB MARMARA BÖLGE TOPLANTISINA KATILIM SAĞLADIK   
 
A.14.10- TOBB TİCARET ODALARI KONSEY TOPLANTISINA KATILDIK  
 
A.14.11- İPOTEK VE TAPU HARÇ ORANLARI İLE İLGİLİ TOBB NEZDİNDE GİRİŞİMDE BULUNDUK 
 

A.14.12- VERBİS’E KAYIT SÜRESİNİN UZATILMASI İLE İLGİLİ GİRİŞİMDE BULUNDUK 
 
A.14.13- TOBB ARABULUCULUK VE TAHKİM MERKEZİ PROGRAMI 
 



A.14.14- TOBB VE ZİRAAT BANKASI İŞBİRLİĞİNDE HAYATA GEÇİRİLEN BANKKART TEDARİK ZİNCİRİ 
FİNANSMAN PROJESİ LANSMANINA KATILIM SAĞLADIK 
 
A.14.15- TOBB VE HALKBANKASI İŞBİRLİĞİNDE HAYATA GEÇİRİLEN "PARAF TİCARİ KREDİ KARTI İLE 
GÜVENCELİ TEDARİK ZİNCİRİ FİNANSMANI ANLAŞMASI" LANSMANINA KATILIM SAĞLADIK 
 
A.14.16- “TOBB TÜRKİYE 100” TÖRENİNE KATILDIK 

 
A-15  YEREL DİNAMİKLERLE İŞBİRLİĞİ 

 
A.15.1- KOCAELİ VALİLİĞİ İLE İLİŞKİLER  
 

A.15.1.1- İL GÖÇ KURULU TOPLANTISI  
A.15.1.2- İL İSTİHDAM VE MESLEKİ EĞİTİM KURULU TOPLANTISI 
A.15.1.3- İLÇE HAYAT BOYU ÖĞRENME KOMİSYONU TOPLANTISI 
A.15.1.4- YÖNETİM KURULU BAŞKANIMIZ KOCAELİ VALİLİĞİ EKONOMİ TOPLANTISI’NA KATILDI 
A.15.1.5- ÖNCEKİ DÖNEM KOCAELİ VALİSİ HÜSEYİN AKSOY  

ODAMIZA VEDA ZİYARETİNDE BULUNDU 
A.15.1.6- YENİ KOCAELİ VALİSİ SEDDAR YAVUZ’A HAYIRLI OLSUN ZİYARETİNDE BULUNDUK 
A.15.1.7- KOCAELİ VALİSİNDEN ODAMIZA İADE-İ ZİYARET  
A.15.1.8- KOCAELİ VALİSİ İLE BİRLİKTE “PANDEMİNİN KENT MERKEZİNE ETKİLERİ” 

İNCELEMELERİNE KATILDIK 
A.15.1.9- KOCAELİ PANDEMİ İL KOORDİNASYON KURULU TOPLANTILARINA KATILDIK 
A.15.1.10- KOCAELİ VALİLİĞİ BAŞKANLIĞINDA GERÇEKLEŞTİRİLEN AVM DENETİMLERİNE KATILDIK  
A.15.1.11- İLLER VE DESTİNASYONLAR TANITIM ÇALIŞMASI TOPLANTISINA KATILIM SAĞLADIK  
A.15.1.12- KOCAELİ KÜSİ İL PLANLAMA VE GELİŞTİRME KURULU TOPLANTISINA KATILDIK 

 
A.15.2- KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ VE İLÇE BELEDİYELER İLE İLİŞKİLER  
 

A.15.2.1- İSTİHDAM ODAKLI MESLEKİ EĞİTİM ÇALIŞTAYI 
A.15.2.2- KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI DOÇ.DR. TAHİR BÜYÜKAKIN İLE İSTİŞARE 

TOPLANTISI GERÇEKLEŞTİRDİK 
A.15.2.3- KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ KENT TARİHİ VE TANITIMI DAİRE BAŞKANINDAN 

ODAMIZA ZİYARET 
A.15.2.4- İZMİT YÜRÜYÜŞ YOLU PROJESİ BÖLGE ESNAFINA ODAMIZDA ANLATILDI 
A.15.2.5- FETHİYE CADDESİ PROJESİ BÖLGE ESNAFINA ODAMIZDA TANITILDI 
A.15.2.6- İZMİT BELEDİYE BAŞKANI FATMA KAPLAN HÜRRİYET ODAMIZI ZİYARET ETTİ 
A.15.2.6- KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ DESTEK PAKETLERİ İLE İLGİLİ BASIN AÇIKLAMASINA 

KATILIM SAĞLADIK 
A.15.2.7- ODAMIZDAN İLÇE BELEDİYELERE ZİYARETLER GERÇEKLEŞTİRİLDİ  

 
A.15.3- DİĞER KURUM, KURULUŞLAR İLE İLİŞKİLER, YAPILAN ÇALIŞMALAR 
 

A.15.3.1- DORUKTAKİLER JÜRİ TOPLANTISINA KATILDIK 
A.15.3.2- DORUKTAKİLER ÖDÜL TÖRENİ ODAMIZDA GERÇEKLEŞTİRİLDİ 
A.15.3.3- İZMİT İLÇE EMNİYET MÜDÜRÜ MÜCAHİT KESGİN’DEN ODAMIZA İADE-İ ZİYARET 
A.15.3.4- BİLİM SANAYİ VE TEKNOLOJİ İLE MÜDÜRLÜĞÜ İLE TOPLANTI  
A.15.3.5- DEVA PARTİSİNDEN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.6- GÖLCÜK İLÇE EMNİYET MÜDÜRÜNDEN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.7- SGK İL MÜDÜRLÜĞÜ’NDEN ODAMIZA ZİYARET  
A.15.3.8- YEŞİLAY KOCAELİ ŞUBESİNDEN ODAMIZA ZİYARET 



A.15.3.9- ODAMIZDAN ISPARTA TİCARET VE SANAYİ ODASI ZİYARETİ 
A.15.3.10- GENÇ MÜSİAD’DAN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.11- İŞ BANKASI KOCAELİ ŞUBE MÜDÜRLÜĞÜNDEN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.12- TÜRKİYE HARP MALULÜ GAZİLER, ŞEHİT DUL VE YETİMLERİ DERNEĞİ KOCAELİ İL 

TEMSİLİĞİNDEN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.13- ÖZEL YURTLAR DERNEĞİ’NDEN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.14- SUMOTAŞ BAŞKANLIĞI’NDAN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.15- ZİRAAT BANKASI’NDAN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.16- İL KÜLTÜR TURİZM MÜDÜRLÜĞÜ’NDEN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.17- KOCAELİ VERGİ DAİRESİ BAŞKANLIĞI’NDAN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.18- ÇEK YASASI MAĞDURLARI PLATFORMU TEMSİLCİLERİNDEN ODAMIZA ZİYARET 
A.15.3.19- BASIN İLAN KURUMUNDAN ODAMIZA ZİYARET  
A.15.3.20- YENİDEN REFAH PARTİSİ HEYETİNDEN ZİYARET 
A.15.3.21- GALERİCİLER SİTESİ ESNAFININ TEŞEKKÜR KAHVALTISINA KATILDIK 
A.15.3.22- KOCAELİ SERBEST MUHASEBECİ MALİ MÜŞAVİRLER ODASI TOPLANTISINA KATILDIK  
A.15.3.23- MARKA’NIN DÜZENLEDİĞİ KOVİD-19 KRİZİNE YANIT VE DAYANIKLILIK PROJESİ 

TOPLANTISINA KATILDIK 
 

A-16 İŞTİRAKLER İLE İLGİLİ ÇALIŞMALAR 

 
A.16.1 TEKNOPARK A.Ş. STRATEJİ VE 2020 YILI EYLEM PLANI TOPLANTISI’NA KATILDIK 
 

A.16.2- UMAT - UMUMİ MAĞAZALAR TÜRK A.Ş. GENEL KURULU’NA KATILDIK 
 

A.16.3- GTİ – GÜMRÜK VE TURİZM İŞLETMELERİ A.Ş. GENEL KURULU’NA KATILDIK 
 

A.16.4- KARTEPE TURİZM A.Ş. GENEL KURULU’NA KATILDIK 
 

A.16.5- KOÇEV ÇEVRE YATIRIM VE HİZMETLER SANAYİ VE TİCARET A.Ş. GENEL KURULU’NA 
KATILDIK 
 

A.16.6-  MUALLİMKÖY TEKNOLOJİ GELİŞTİRME BÖLGESİ YÖNETİCİ A.Ş.  (BİLİŞİM VADİSİ) GENEL 
KURULU’NA KATILDIK 
 
A.16.7- KOCAELİ ÜNİVERSİTESİ TEKNOPARK A.Ş. GENEL KURULU’NA KATILDIK 
 

A.16.8- DOĞU MARMARA AVRUPA BİRLİĞİ İŞ GELİŞTİRME MERKEZİ (ABİGEM) A.Ş. GENEL 
KURULU’NA KATILDIK 

 
ODAMIZ SERVİSLERİ VE BİRİMLERİNİN ÇALIŞMALARI 

 
B.1- BAŞKANLIK VE GENEL SEKRETERLİK ÖZEL KALEM 

B.1.1- BAŞKANLIK ÖZEL KALEM 
B.1.2- GENEL SEKRETERLİK ÖZEL KALEM 

 
B.2- ARAŞTIRMA VE DIŞ TİCARET SERVİSİ 
B.3 - İDARİ İŞLER SERVİSİ 
B.4- İÇ TİCARET SERVİSİ 
B.5- TİCARET SİCİL SERVİSİ VE ODA SİCİL SERVİSİ 
B.6- MALİ İŞLER SERVİSİ 
B.7- BİLGİ İŞLEM BİRİMİ 
B.8- BASIN YAYIN BİRİMİ  



2020 YILI ÇALIŞMA RAPORU 
 

A- ODA FAALİYETLERİ 
 

A-1 2020 YILI PROJELERİMİZ 
 
A.1.1- ODAMIZ GİRİŞİMLERİ İLE “TÜRK KAHVESİ”NİN STANDARTLARI BELİRLENDİ  

 

Kocaeli Ticaret Odası olarak üyelerimize ve şehrimize 
değer katan projeler üretmek, hizmet kalitesini sürekli 
geliştirmek ve üyelerimizi küresel ekonomi ile 
bütünleştiren, ticari fırsatlar oluşturan dinamik bir kurum 
olmak için çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Bu amaç 
doğrultusunda ülkemizin hem kültürel hem tarihi hem de 
marka değeri yüksek bir kahvesi olan ve aynı zamanda 
500 yıldır süregelen Türk Kahvesinin tanıtılması ve ticari 
faaliyetlerine katkı sağlanması amacıyla 2019 yılında 

başlattığımız Türk Kahvesi Standardizasyon çalışmalarımız başarıyla sonuçlandı. TSE 13423 Kahve 
Standardı ve TSE 13904 Kahve Pişirme Standardı yayımlandı. 
 
Odamız Kahve Sektörünün sorunlarını, çözüm önerilerini ve 
sektörün geleceğini tespit etmek üzere 2019 yılında “Kahve 
Sektörü Çalıştayı” ve “Türk Kahvesi Standardizasyon ve 
Prensipleri Çalıştay”ı gerçekleştirdi. Bu çalıştaylar 
sonucunda, ülkemizi geliştirmek isteyen kahve sektörü 
temsilcisi iş insanlarının birçok sorunun yanında, Türk 
Kahvesi tanıtımı ve markalaşmasının önünde birçok engel 
bulunduğu ve bunun en önemli sebebinin de Türk 
Kahvesinin Standardizasyon ve Prensiplerinin 
belirlenememiş olması olduğu anlaşılmıştır.  
 
Bu gereklilikten hareketle; Odamız Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Volkan Yılmaz, Meclis Üyemiz Eray Bodur, Okan 
Üniversitesi Gastronomi Bölümü Öğretim Üyesi Cenk 
Girginol ve Kahve Eğitmeni ve Coffeetopia firma yetkilisi 
Şerif Başaran’dan oluşan çalışma grubu tarafından Türk 
Kahvesinin Standardizasyon ve Prensiplerinin oluşturulması 
adına çalışmalar tamamlanarak Odamız tarafından TSE’ye 
girişimde bulunuldu. 
 
"Türk Kahvesi Kültürü ve Geleneği" adı altında 2013 yılında UNESCO İnsanlığın Somut Olmayan Kültürel 
Mirası Temsili Listesine giren Türk kahvesi için standart çalışması yapılması, standartlarının belirlenmesi 
ve bu standartların ülkenin konu ile iştigal eden ticari kişi ve kurumlarının menfaatlerinin korunması 
açısından uluslararası alanda kabul edilmesi büyük önem taşımaktadır. Bilindiği üzere kahve, dünyada 
sudan sonra en fazla tüketilen ikinci içecektir ve petrolden sonra ticaret hacmi en yüksek olan ikinci 
üründür. Kahvenin dünyadaki yıllık toplam ihracat değeri 100 milyar dolar civarındadır ve bu yalnızca 
kayıt altına alınan rakamdır. Dünyada her gün 7 milyar bardak kahve tüketilmektedir. Bu veriler ışığında 
Türkiye’nin 500 yıldır süregelen Türk Kahvesinin tanıtılması ve ticari faaliyetlerine katkı sağlanması çok 
önemlidir. Artık Türk Kahvesinin bir standardı vardır, ülkemize ve ülkemiz kahve sektörüne hayırlı 
olmasını diliyoruz.  



A.1.2- BÖLGEMİZİN TURİZM ÇEŞİTLİLİĞİ VE İLERİYE DÖNÜK POTANSİYELİNE YÖNELİK  
SAHA ÇALIŞMASI 

Kocaeli Ticaret Odası olarak 
kentimizin gerek ekonomik 
gerekse sosyal alandan 
gelişimini daha üst noktalara 
taşımak için projeler 
üretmeye devam ediyoruz.  
Bu doğrultuda Doğu 
Marmara Kalkınma 
Ajansı’nın destek takvimine 
her dönem proje ekledik, bu 
kez ise turizme özel proje 
hazırlandı.  
 
“Bölgemizin Turizm 
Çeşitliliği ve İleriye Dönük 

Potansiyeline Yönelik Saha Çalışması” isimli proje 2020 yılında MARKA’da düzenlenen törenle 
uygulamaya alındı. Törende destek protokolünü, MARKA adına Genel Sekreter Dr. Mustafa Çöpoğlu, 
Odamız adına ise Genel Sekreter Yardımcısı Adem Aykaç imzaladı.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut “Turizmin hem Kocaeli hem de bölgesel olarak öncelikli 
sektörler arasında yer aldığını ve bölgemizin bu alandaki potansiyelinin ortaya çıkartılması için sektörün 
sahadaki temsilcileriyle birlikte hareket edilmesinin önemine vurgu yaparak, “2019-2023 yıllarını 
kapsayan 11. Kalkınma Planında öncelikli sektörlere ilaveten turizm sektörü öncelikli gelişme 
alanlarından biri olarak belirlenmiştir. Bu bağlamda Turizm hizmetlerinin çeşitliliği ve niteliğinin 
artırılarak turizmin ekonomiye katkısının önemli ölçüde artırılması planlanmaktadır.” İfadelerine yer 
verdi. 
 
Bu kapsamda devletimizin belirlediği politikalardan; Turizm değerlerimizin destinasyon bazında 
gruplandırılarak tanıtılması ve markalaştırılması, ortalama konaklama süresini artıracak ve turizmin 
yılın tamamına yayılmasını sağlayacak sağlık turizmi kapasitesinin nitelik ve nicelik olarak geliştirilmesi, 
medikal turizm, termal turizm, yaşlı ve rehabilitasyon turizminin yanı sıra spor turizminin geliştirilmesi, 
turizme elverişli bölgelerin ve alanların tespiti ve değerlendirilmesi için kapsamlı bir envanter analiz 
çalışması hazırlanarak yol haritası oluşturulması gerekmektedir.  
 
Kocaeli Ticaret Odası olarak bu hedef doğrultusunda kendimize yeni bir rota çizdik ve bunun ancak 
sektörde faaliyet gösteren iş insanlarının görüş ve önerileriyle mümkün olabileceğini tespit ettik.  
 
Bu amaçla “Bölgemizin Turizm Çeşitliliği ve İleriye Dönük Potansiyeline Yönelik Saha Çalışması” 
hayata geçirildi. 
 
MARKA tarafından desteklenen projemizle, ilimize bağlı Başiskele, Derince, Gölcük, İzmit, Kandıra, 
Karamürsel ve Kartepe ilçeleri sınırları içerisinde bulunan, turizm sektöründe Konaklama, Yiyecek-
İçecek, Seyahat ve Sağlık alanlarında faaliyet gösteren işletmeler ve bu işletmelere hizmet ve ürün 
girdisi sağlayan Odamız üyesi 400 adet firmayla mevcut durum saha anket çalışması pandemi 
şartlarındaki tedbirler de gözetilerek gerçekleştirildi. Bu sayede hem yeni bir yol haritasının 
oluşturulmasına katkı sağlanacak hem de adeta ilimizin turizm röntgeni çekilecek. 
 
 
 



A.1.3- İSTİHDAMDA, ÖĞRENİMDE VEYA ÖĞRETİMDE OLMAYAN GENÇLER İÇİN İŞ GÜCÜ PİYASASI 
DESTEK PROGRAMI (NEET'S) 
 
AB İlişkileri Müdürlüğü koordinatörlüğünde, 
Sosyal Hizmetler Daire Başkanlığı ve İnsan 
Kaynakları & Eğitim Daire Başkanlığı, “Ne 
Eğitimde Ne İstihdamda Olan Gençlere 
Yönelik İşgücü Piyasası Destek Programı” 
teklif çağrısı altında projenin ön 
başvurusunu 2020 tarihinde  tamamladık. 
 
Kocaeli Ticaret Odası olarak mevcut iş gücü 

piyasasının ihtiyaçları çerçevesinde ne 

eğitimde ne istihdamda olan gençlerin 

istihdam edilebilirliğini artırmak adına 

çalışmalarımıza devam edildi. Kapsamlı, 

bütüncül ve aktif işgücü piyasası tedbirlerinin ortaya konulması yoluyla ne eğitimde ne istihdamda olan 

gençlerin istihdam edilebilirliğini ve iş gücüne katılımlarını artırmayı amaçlandı. 

Bu gereklilikten hareketle Kocaeli Ticaret Odası olarak sosyal ağ, kartopu sosyal yardım yöntemi, kişisel 

ilişkiler vb. kullanarak hedef gruplara ulaşmaya yönelik faaliyetlerin düzenlenmesi, genel beceriler 

konusunda eğitim verilmesi, işgücü piyasasına entegrasyonu veya NEET'lerin sosyo-psikolojik gelişimini 

destekleyen bireysel beceriler, rehberlik ve danışmanlık sağlamak, kariyer rehberliği ve danışmanlığına 

yeni modeller ve yenilikçi yaklaşımlar geliştirmek, bireysel veya grup tabanlı, yüz yüze veya internet 

tabanlı gibi çeşitli biçimlerde etkinlikler tasarlamak, NEET'lerin istihdam fuarlarına veya kariyer 

günlerine katılımı gibi konuların üzerinde duruyor, çalışmalarımıza devam ediyoruz. 

 
A.1.4- “KOBİ’LER E-İHRACAT İLE BÜYÜYOR” PROJESİ 
 

 Proje, Doğu Marmara Kalkınma Ajansı 2020 Teknik 
Destek Programı kapsamında Odamıza kayıtlı ihracat 
gerçekleştiren ve/veya gerçekleştirme niyeti olan 
KOBİ’lerin üretim gerçekleştirdikleri ürünlerin 
uluslararası piyasalara ihracatını sağlamak üzere 
danışmanlık faaliyetlerini içermektedir.  
 
Proje kapsamında; temel dış ticaret altyapısının 
geliştirilmesi, hedef pazar araştırmasının yapılması, 
e-ihracat ve dijital pazarlama faaliyetlerinin etkinliği 
ve verimliliğinin artırılmasına yönelik eğitim ve 
danışmanlık faaliyetleri gerçekleştirilecektir.  

 
Bu faaliyetler, işletmelerin dış ticaret gerçekleştirmeyi planladıkları pazarlar ile ilgili doğru karar 
verebilmeleri, yapılacak araştırmaların iş etkinliği ve verimliliğinin geliştirilmesinde kullanabilmeleri için 
işletme yöneticileri ve çalışanlarında farkındalık, bilgi ve yetkinlik kazandırabilecektir. Böylece 
KOBİ’lerin verimlilik ve karlılığın artırılmasına katkı sağlanabilecektir.  
 
Sonuç olarak işletmelerin likidite varlıklarının ve kurumsallaşma avantajlarından yararlanarak verimlilik 
ve karlılık artışı ile rekabette üstünlük sağlayabilecekleri gibi, yeni yöntemler aracılığıyla ürettikleri ürün 



ve hizmetlerinde kalite, hız, ulaşılabilirlik faktörleri ile ülke ve bölge ekonomisine ve istihdama değer 
katabileceklerdir. 
 
A.1.5- WEB SAYFASI PROJEMİZ: HEM İŞ, HEM ÇALIŞAN BUL 
 
Odamızın “KOTO İstihdam” Projesi, iş arayanları 
işverenlerle, personel arayanları ise nitelikli iş 
gücüyle buluşturuyor. Üye işverenlerin bizzat 
oluşturduğu ilanlar, nokta atışı istihdam fırsatı 
sunuyor. Web sayfamızda faaliyette olan KOTO 
İstihdam uygulaması ile işe en uygun personeli 
bulmak için iş ilanınızı Kocaeli Ticaret Odası 
bünyesinde yayınlayabilir; iş arayanların sizlerle 
iletişime geçmesini sağlayabilirsiniz. 
http://koto.org.tr/ilan-ver  adresinden ilan 
verebilirsiniz. 
 
 
A.1.6- İZMİT SİMİDİNİN TESCİLİNİN ARDINDAN COĞRAFİ İŞARET ÇALIŞMALARI DEVAM EDİYOR  
 
Odamızın girişimleriyle, Geçtiğimiz yıl Kocaeli tarihinde markası ve lezzeti ile bilinen İzmit Simidini artık 
coğrafi işaretle de tescilledik. Böylelikle de İzmit Simidimize tescil belgesiyle hak ettiği değeri sağladık.  
 
Odamızın coğrafi işaret ile ilgili çalışmaları Turizm İl Müdürlüğü işbirliği ile sürdürülmekte ve “Kandıra 
Manda Yoğurdu”nun coğrafi işaretlerinin alınması hususunda yaptığımız başvurularımız ile ilgili 
çalışmalarımız takip edilmektedir.  
 
A.1.7- “KOTO KART” ÇALIŞMALARI 
 
KOTO KART; üyelerimizin iş seyahati, 
konaklama, akaryakıt alımı gibi 
harcamalarının yanı sıra, şirketlerine ait tüm 
ticari mal ve hizmet alımlarında kullanılmak 
üzere tasarlanmış Maximum özellikli ticari 
kredi kartı ürünüdür.  
 
Kart sahipleri; Dünya çapında Visa ve 
Mastercard logosu taşıyan tüm noktalarda 
kartlarını ödeme aracı olarak kullanabilirler.  
 
Türkiye çapında 300.000’i aşkın Maximum 
üye işyerinde 12 aya varan taksit 
avantajından yararlanabilir, yaptıkları 
alışverişlerden MaxiPuan kazanabilir ve 
kazandıkları puanları Maximum üye 
işyerlerinde kullanarak, Maximum 
dünyasının puan, taksit ve indirim 
avantajlarının tamamından 
yararlanabilirler. Her ay sektörün önde 
gelen firmalarıyla düzenlenen kampanyalardan yararlanabilirler. 

 

http://koto.org.tr/ilan-ver


• Departman Yapısı: Firmalar, farklı departmanları için istedikleri sayıda grup oluşturabilmekte 
ve her departman/grup altındaki kartların özellik ve yetkilerini farklılaştırabilmektedir. 
 

• Raporlamalar: Kart bazında icmal ve ekstrelerin yanı sıra, departman bazında harcama raporu, 
genel rapor ya da limit raporu gönderilebilmektedir. 
 

• Hesap Özeti Erteleme: Hesap özeti borcunun, asgari tutar dışında kalan kısmının tamamı ya da 
bir bölümü bir sonraki hesap özetine ertelenebilmektedir. 
 

• Limit Yapısı: Kart sahiplerinin harcama tutarı sadece kendilerine tanımlanmış limit ile 
kısıtlanabileceği gibi, tüm departman limitine kadar da harcama yapılmasına izin 
verilebilmektedir. 
 

• Sonradan Taksitlendirme: Peşin alışverişler, alışveriş işlemini izleyen ilk hesap kesim tarihine 
kadar sonradan 12 aya varan vadelerde taksitlendirilebilmektedir. 
 

• Taksitli Nakit Avans: Firmaların acil nakit ihtiyaçları için 12 aya varan vadelerde Taksitli Nakit 
Avans çekilebilmektedir. 
 

• Nakit Avans Limiti: Departman bazında tanımlanmış limitin belirli bir oranında ya da firma 
tarafından belirlenen bir tutarda nakit çekim limiti tanımlanabilmekte ve kart bazında söz 
konusu yetkiler farklılaştırılabilmektedir. 
 

• Vadelendirme: Peşin alışverişler hesap kesim tarihine kadar 3 aya varan vadelerde 
ötelenebilmektedir. 
 

• E-Ticaret: E-Ticaret sitelerinden 3D Secure veya BKM Express ile güvenli alışveriş 
yapılabilmektedir. 

 
 
A.1.8- KOCAELİ, TIBBİ VE AROMATİK BİTKİ ÜRETİCİLİĞİNİN MERKEZİ OLACAK 
 
A.1.8.1- “TIBBİ VE AROMATİK BİTKİLER ÜRETİM TEŞVİKİ” PROJESİ TOPLANTISI  

 
 

Odamız ve Kocaeli 
Büyükşehir Belediyesi 
işbirliği ile gerçekleşecek 
“Tıbbi ve Aromatik 
Bitkiler Üretim Teşviki” 
projesi hayata geçirildi. 
 
Proje ile ilgili detayların 
aktarıldığı Şubat ayında 
gerçekleşen basın 
toplantısında Kandıra 
ekonomisine 5 yılda 28 
milyon lira katkı 

sağlayacağının altı çizildi. 
Basın açıklamasına Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir Büyükakın, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 
Genel Sekreteri Balamir Gündoğdu, Kandıra Belediye Başkanı Adnan Turan, Odamız Yönetim Kurulu 



Başkanı Necmi Bulut, İl Sağlık Müdürü Şenol Ergüney, İl Tarım Müdürü Kerim Mete, Büyükşehir 
Belediyesi İzmit Koordinatörü Abdullah Köktürk, il ve ilçe protokolü ve çok sayıda gazeteci katıldı. 

Kocaeli Üniversitesi ile birlikte yapılan çalışmalar ile pilot bölge Kandıra olarak belirlendi. Sonraki 
süreçte proje diğer ilçelerde de devam edecek. 1200 dekarlık bir alanda başlayacak proje için 
maksimum destekleme alanı 15 dekar olacak.  

Ayrıca; hedefin endüstriyel tesis kurmak ve Kocaeli Tıbbi ve Aromatik Bitkiler Çiftçi Eğitim, Geliştirme 
ve Üretim Merkezi yapmak olduğu ifade edilirken, bu merkezin 80 dekarlık açık, 4 bin metrekarelik 
kapalı alana sahip olması, AR-GE çalışmaları yapılması da planlamalar arasında yer almaktadır.  

A.1.8.2- TIBBİ VE AROMATİK BİTKİLERİN ÜRETİM SÜRECİ HIZLANIYOR 
 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın TÜBİTAK ziyaretinde, Odamızın da içinde olduğu anlaşma 
kapsamında Kandıra'da hayata geçirilen Tıbbi ve Aromatik Bitkiler Üretim Teşvik Projesi protokolü 
imzalandı.  

TÜBİTAK ve Kocaeli Büyükşehir Belediyesi arasında yapılan protokol ile 10 yıllığına TÜBİTAK’ın Ar-Ge 

çalışmalarını ve formüllerini yapacağı bitkisel ilaç, bitkisel kozmetik ve bitkisel takviye gıda üretimi 

gerçekleştirilecek. 

 

Kandıra ilçemize çarpan etkisi ile 5 yılda yaklaşık 80 milyon TL kazandırması planlanan proje ile Kocaeli, 

ilaç ve kozmetik hammadde üretiminin merkezi haline gelecek. Biberiye, tıbbi nane ve oğul otu 

yetiştiriciliği, toprak analizi yapılan bin 200 dönüm alanda 87 çiftçi tarafından yapılacak. 

 

SEKAPARK A.Ş. ve TÜBİTAK arasında imzalanan protokol kapsamında Tıbbi ve Aromatik İşletme Merkezi 

(TABİM) kurulacak. 

 

Kocaeli Ticaret Odası olarak, protokol kapsamında üretilen ürünlerin ulusal ve uluslararası pazarlara 

sunulmasının önünü açılmasına yönelik çalışmalara başladık. Proje ile ilgili açıklama yapan Yönetim 

Kurulu Başkanımız Necmi Bulut: “Türkiye’nin en önemli üretim ve lojistik kenti olan ilimizde 

gerçekleştireceğimiz çalışmayı oldukça önemsiyoruz. Katma değerli tarımsal üretim hem Kandıra 

ilçemize hem de ilimize farklı bir soluk kazandıracak. TÜBİTAK ve Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 

işbirliğinin kısa sürede sonuca ulaşması için üzerimize düşen tüm görevleri yapmaya hazırız” dedi. 

 
 



A.1.8.3- KANDIRA’DA TIBBİ VE AROMATİK BİTKİLER ÜRETİM TEŞVİK PROJESİ  
İMZA TÖRENİNE KATILIM SAĞLADIK 
 
Kandıra’ya 5 yılda 80 milyon 

lira katkı verecek olan Tıbbi ve 

Aromatik Bitkiler Üretim Teşvik 

Projesi Namazgah Kültür 

Merkezi’ndeki imza törenine 

Yönetim Kurulu Başkanımız 

Necmi Bulut katıldı. Pandemi 

nedeniyle, anlaşma sağlanan 

87 üreticiden sadece 10 üretici 

ile protokol imzalandı.  

 

Odamızın da desteklediği 

Projede 87 üretici ile anlaşma 

sağlayan Büyükşehir 

Belediyesi’nin desteğiyle 1200 

hektar alanda tıbbi ve aromatik bitki ekimi yapılması planlanmaktadır. Protokol imza törenine Odamızın 

Yönetim Kurulu Başkanımız Necmi Bulut’un yanısıra, Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir 

Büyükakın, Kandıra Belediye Başkanı Adnan Turan, AK Parti İl Başkanı Mehmet Ellibeş,  MHP İl Başkanı 

Aydın Ünlü Büyükşehir Sekreter Yardımcıları, Daire Başkanları ve üreticiler katılım sağladı.  

 
 

A-2 PANDEMİ KAPSAMINDA YAPILAN ÇALIŞMALAR 
 

A.2.1- ODAMIZIN KORONAVİRÜS KONUSUNDAKİ KAMUOYU AÇIKLAMALARI İLE 
İLGİLİ KURUM VE KURULUŞLAR NEZDİNDE YAPTIĞI GİRİŞİMLER 
 
A.2.1.1- KORONAVİRÜSLE MÜCADELEDE İKTİSADİ TEDBİRLERİN DE ÖNCELİKLE HAYATA 
GEÇİRİLMESİ YÖNÜNDE ODAMIZCA BASIN AÇIKLAMASI YAPILDI 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, pandemi ilan edilen Koronavirüs salgınının iktisadi 
kayıplarına dikkat çeken önemli bir açıklama yaptı. Salgınla mücadelenin iktisadi açıdan da ele alınması 
gerektiğine vurgu yaptı. 
 
Başkan Bulut açıklamasında şu ifadelere yer verdi;  
"Çin’de ortaya çıkan ve 120’yi aşkın ülkeye yayılan Koronavirüs, iktisadi etkileriyle de bütün dünyayı 
tehdit etmektedir. Virüse karşı alınan uygun önlemler bakımından Türkiye, en başarılı ülkelerden biri 
olmuştur. Aynı başarının iktisadi etkileri yönetmek için de ortaya konmasını umut ediyoruz.  
 
Vatandaşlarımızın sağlığı ve esenliği önceliğimizdir. Ancak ekonominin ve ticari hayatın sağlıklı 
işleyişine de, ülkenin ve herkesin ihtiyacı var. Pandemi için alınan önlemlerin, iktisadi sonuçları hızla 
değerlendirilmeli ve gelişmiş ülkelerde olduğu gibi, iktisadi tedbirler hayata geçirilmelidir.  
 
Koronavirüs için alınan önlemlerin kısıtlayıcı etkileri, özellikle işverenler için talepte daralma ve 
maliyetlerde artış olarak kendini hissettirmektedir.  
 
Okulların tatil edilmesi, toplantı ve organizasyonların iptali, vatandaşların mecbur olmadıkça ülke, il, 
hatta ev dışına çıkmayacak olması, birçok ticari faaliyet için satışları azaltacak; buna karşın işletmelerin 



kira, maaş, sigorta primi gibi sabit maliyetleri karşılanmaya devam edecektir. Bu hususta, vergi 
indirimleri, sigorta primi muafiyetleri ve benzeri mali destekler, işletmeler için rahatlatıcı olacaktır.  
 
Özellikle bu desteklerin sektörel bazda öncelikleri değerlendirilerek verilmesi, olası ekonomik 
kayıpların önüne geçecektir. Örneğin, devlet desteğiyle özel öğrencilere hizmet veren rehabilitasyon 
merkezlerinin de bu kapsamda faaliyetleri ve öğrenci başına aldıkları destekleri durdurulmuş ama 
maaliyetleri devam etmektedir.  
 
Bu gibi toplumun öncelikli kesimlerine özellikli hizmet veren merkezlerin ve sektörlerin geleceği haricen 
düşünülmeli, devlet destekleri devam etmeli, eksik olan hizmetlerin daha sonra tamamlanmasının önü 
açılmalıdır.  
 
Kamuoyunda tartışılan ve medyaya yansıyan, fiyatlama davranışıyla ilgili kötü örneklerin, fırsatçı 
davranışların, Ticaret Bakanlığı ve yetkili diğer kurumlarla birlikte karşısında olacağız.  
 
Bu sıkıntılı süreci, ülke olarak, her zor koşulda olduğu gibi, el ve gönül birliği ile, sorunun farklı yönlerine 
ilişkin doğru politikalarla hızla atlatacağımıza inanıyor; hükümetimizden, sağlık önlemlerine benzer 
şekilde, ticari yaşamı destekleyici önlemleri acilen bekliyoruz." dedi 
 
 
A.2.1.2- ODAMIZIN KORONAVİRÜSLE İKTİSADİ MÜCADELEDE ÖNEMLİ TEDBİR VE TALEPLERİ 

Odamız Yönetim Kurulu, Koronavirüs (COVID-19) salgını sebebiyle yaşanan sürecin ve alınan tedbirlerin 
iktisadi etkilerini görüşmek ve bu kapsamda acil talepleri belirlemek amacıyla olağanüstü toplandı. 
Toplantı sonucunda Odamız Yönetim Kurulu aşağıda yer alan konular hakkında tespit ve talepler 
belirlenerek, ilgili makamlar nezdinde girişimlerde bulunuldu. Buna göre; 

“Başta sağlık olmak üzere iktisadi etkileriyle de tüm dünyayı etkisi altına alan Koronavirüse (COVID-19) 
karşı ülkemizin en başından beri almış olduğu önlemleri takip ediyor ve destekliyoruz. Tüm 
üyelerimizin, esnafımızın, tüccarımızın devlet tarafından konulan tedbirlere harfiyen uymasının, bu 
zorlu sürecin hızlı bir şekilde atlatılmasında önemli olduğunu düşünüyoruz. Tüm vatandaşlarımızın 
sağlığı önceliğimiz olmakla beraber, ticaretin ve ekonominin göreceği zararın minimum düzeyde 
kalmasını sağlamak amacıyla acilen iktisadi önemli tedbirler alınması gerekmektedir. 



Öncelikle devletin aldığı tedbirler kapsamında bir takım işyerlerinin faaliyetlerine ara verilmesi durumu 
ortaya çıkmıştır. Bu süreçte bu işletmelere destek sağlamak amacıyla kiralarının dondurulması, 
personel, SGK giderlerinin devlet tarafından üstlenilmesi ve maaşlarının işsizlik fonundan karşılanması 
tarafımızca önerilmektedir.   
 
Diğer yandan tedbirler kapsamında faaliyetlerine ara veren işletmelerle beraber diğer birçok işletme 
de süreçten olumsuz etkilenecektir. Bu kapsamda tüm su, elektrik, doğalgaz gibi sabit giderlerle ilgili 
bir destek planlaması hayata geçirilmeli, SGK, vergi dairesi ve kredi borçlarının en az önümüzdeki 2 aylık 
süre ile ötelenmesine yönelik çalışmaların yapılması gerekmektedir. Öte yandan e-haciz ve bunun gibi 
uygulamaların da durdurulması, iş dünyası için büyük önem arz etmektedir. 
 
İş dünyasının ekonomik geleceğini de gölgeleyen bu süreçte ek finansman ihtiyaçlarına da cevap 
verilebilmeli, alternatif kaynaklar sunulmalıdır. Geçtiğimiz yıllarda hayata geçirilen ‘Nefes Kredisi’nin 
kapsamı genişletilerek tekrardan uygun faizli /faizsiz olarak işletmelere verilmelidir. Ayrıca kredi temin 
etmede zorluk yaşayan işletmeler için Kredi Garanti Fonu kefalet sisteminin kapasitenin artırılması ve 
maliyetleri asgari seviyeye indirilmesi önem arz etmektedir.  
 
Alınacak önlemler ve devletimizce sunulacak destekler sektörel bazda değerlendirilmeli, toplumsal 
hayatta ve ekonomimiz içinde başat konumda olan sektörlere öncelik sağlanmalıdır. Özellikle toplumun 
öncelikli kesimlerine özellikli hizmet veren sektörlerin geleceği haricen düşünülmeli, devlet destekleri 
devam etmeli, eksik olan hizmetlerin daha sonra tamamlanmasının önü açılmalıdır.  
 
Söz konusu sürecin iktisadi etkilerini en aza indirmek amacıyla Kocaeli Ticaret Odası olarak gerek 
devletimizden gelecek görevlendirmeler ile ilgili olarak gerekse üyelerimizden gelecek talepler 
çerçevesinde görevde olduğumuzu, kamu kurum kuruluşlarıyla temasta sıkıntı yaşayan üyelerimizin 
Odamıza başvurarak sorunlarını ve çözüm önerilerini tarafımıza iletmeleri halinde her türlü takibin 
yapılacağı hususunu bildiririz.” dedi. 
 
A.2.1.3- “KORONAVİRÜS SALGINI KAPSAMINDA AÇIKLANAN EKONOMİ PAKETİ’NE İLİŞKİN 
DEĞERLENDİRMELERİMİZ VE TALEPLERİMİZ KAMUOYU İLE PAYLAŞILDI 

Odamız Yönetim Kurulu, Korona Virüs salgınının iktisadi etkileri ve tedbirlerini ele almak üzere 
olağanüstü toplantı gerçekleştirdi ve bu toplantı neticesinde iş dünyasının önerileri Odamız tarafından 
TOBB başta olmak üzere ilgili makamlar ile hızlı bir şekilde paylaşıldı.   

Akabinde Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan başkanlığında gerçekleştirilen toplantı sonrasında 
alınan kararları değerlendirmek üzere bir toplantı daha gerçekleştiren Odamız Yönetim Kurulu, 
aşağıdaki tespitlerde bulunarak bunları kamuoyu ile paylaştı. 
 



Açıklamada; “Tüm dünyayı etkisi altına alan Koronavirüs salgınına karşı örnek mücadele sergileyen 
ülkemiz iktisadi hayatın sürdürülebilir olması için önemli hamleleri zamanında gerçekleştirmektedir. 
Kocaeli Ticaret Odası olarak ifade ve talep ettiğimiz birçok konunun paket kapsamına alınması bizleri 
son derece mutlu etmiştir. Önümüzdeki dönemde yaşanacak gelişmeler ışığında paketin 
güncellenebilir olması hayati önem taşımaktadır. Ana hatlarıyla destekleyici önlemler, zaruretin sonucu 
ve yarar beklenen düzenlemeler olsa da, geliştirilmesi gerekmektedir. Üstelik başlıca önlemler 
Nisan’dan itibaren 3 ay sürelidir. Sorunun Türkiye’de derinleştiği Mart ayının da kapsamasının yararlı 
olacağına değinildi. 
 
Sağlanan finansman destekleri değerli olmakla birlikte, cari giderleri düşürmek üzere elektrik, doğal gaz 
girdileri için katkı sağlanması da yapılacak güncelleme çalışmalarında dikkate alınması gereken hususlar 
arasında olmalıdır. Ayrıca faaliyetleri durdurulan veya ciddi müşteri kaybı yaşayan firmalar için 
firmalara kira, elektrik, doğal gaz giderleri için katkı sağlanması gündeme alınmalıdır, KDV muafiyeti 
getirilmesinin, kredi, çek vb. ödemelerin ötelenmesinin altı çizildi. 
 
Önceki yıllarda TOBB öncülüğünde hayata geçirilen ve üyelerimiz tarafından oldukça fazla talep gören 
Nefes Kredisi uygulamasının bir an önce hayata geçirilmesinin büyük önem taşıdığı belirtildi. Asgari 
ücret desteği devam ederken kısa çalışma ödeneği uygulamasının geliştirilmesi, istihdam için yararlı 
olacaktır. Kredi Garanti Fonu imkânları artırılırken temerrüt ve esnaf kredilerinde geri ödeme süresinin 
3 ay uzatılması ile salgının mücbir sebep kategorisine alınması, finansman sorunlarını hafifletecektir.  
 
Benzer şekilde, KOSGEB kapsamında verilen kredilerin geri ödemelerinin de ötelenmesi ile ilgili çalışma 
yapılması acilen gündeme alınması, en düşük emekli maaşının artırılması, bayram ikramiyesinin Nisan’a 
çekilmesi ve düşük gelirliler için 2 milyar TL yeni kaynak ayrılması, yararlanacak vatandaşların refahını 
artırmak bakımından yararlı olacağı bildirildi. Ancak pandemiden doğrudan etkilenen sektörlerde 
talebin yeterince artmasını sağlayamayacağına değinilerek, bu sebeple yeni tedbirler alınması gerektiği 
bildirildi. 
 
Sağlık Bakanlığı ve diğer ilgili kurumların süreci yönetmedeki aktif rolü ve başarısı yanında 
Cumhurbaşkanlığı nezdinde iktisadi önlemler üzerinde çalışan bakanlıklar; Merkez Bankası ve TOBB gibi 
kurumlar ile yerel bazda tıbbi ve iktisadi tedbirler çerçevesindeki faaliyetleri için Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi ve tüm yerel belediyelerimize teşekkürlerimizi sunarken, Oda olarak bu süreçte üyelerimizin 
ticari ve sosyal talep, sorun ve ihtiyaçlarını gidermek amacıyla görevde olduğumuzu vurguladık.  
 
Pandeminin kendisi kadar ortaya çıkardığı belirsizlik ve tedirginliğin, toplumsal ve ticari hayatı 
etkilediği, duyarlılık ve fedakârlık zamanı olduğu vurgulanarak, kurumlar kadar tek tek bireylerin de, 
dikkatli olmasına; bilim kurulu uyarılarına uygun yaşamaları gerektiğine; fırsatçılık, stokçuluk gibi 
yanlışlardan sakınmaları gerektiğine dikkat çekildi.  
 
Bu süreçte devletimiz tarafından alınan tedbirlere harfiyen uyulması gerektiğinin önemini her fırsatta 
belirtmiş olmakla beraber, özellikle son dönemde İçişleri Bakanlığı’nın genelgesi ile faaliyetine ara 
vermesi gereken işyerlerinin bu kurala hassasiyetle uymalarını bekliyoruz. Aksi takdirde Odamızca 
yapılacak tespitler ışığında disiplin sürecinin başlatılacağını önemle vurguladık.  
 
 
A.2.1.4- ÜYELERE YÖNELİK ANKET ÇALIŞMASI  
 
Kısa Çalışma Ödeneğinin açıklanmasının ardından üyelerimize yönelik bir anket çalışması uygulanarak 
hem durum tespiti yapıldı hem de bilgilendirme çalışması yapıldı. 
 
 
 



A.2.1.5- AVM’LERİN KAPANAN İŞLETMELERDEN KİRA ALMAMA TAVSİYE KARARINI DESTEKLEDİK 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Türkiye Alışveriş Merkezleri ve Perakendeciler 
Federasyonu’nun, ‘AVM’ler koronavirüs nedeniyle kapanan işletmelerden kira alınmayacak’ 
açıklamasının çok yerinde bir tavsiye kararı olduğunu ifade ederek, “Tüm AVM’lerde ivedilikle hayata 
geçirilmesini, yaygın ve genel uygulama 
olmasını temenni ediyoruz ancak ortak 
giderlerden de muaf tutulmalı” dedi. 
 
Tavsiye kararının çok isabetli bir 
uygulama olacağına vurgu yapan Bulut, 
“Federasyona bağlı AVM’lerin bu kararı 
koronavirüsle iktisadi mücadele 
açısından çok yerinde ve isabetlidir. 
Temennimiz uygulamanın bir an önce 
tüm AVM’lerde hayata geçirilmesi, 
yaygın ve genel bir uygulamaya 
dönüştürülmesidir.  
 
Bu uygulamanın yerel esnafta da mülk 
sahiplerinin özverileriyle hayata 
geçirilmesini arzu ediyoruz. Yerel esnafımızın bu süreçten en az hasarla çıkabilmesinin yolu ancak böyle 
bir uygulamayla mevcuttur. Özellikle bu uygulamanın şehrimizde hayata geçirilmesi tüm ülkeye örnek 
olacak, bu özveri birçok yerel esnafımızın hayatını kurtaracaktır. Mülk sahiplerinin bu konuya duyarsız 
kalmayacaklarına yürekten inanıyorum” dedi. 
 

A.2.1.6- ‘KORONAVİRÜSLE İKTİSADİ MÜCADELEDE’ İLAVE ÖNLEM TALEPLERİMİZİ BİLDİRDİK 
 

Koronavirüsün iktisadi hasarına dikkat 
çeken Odamız, konu ile ilgili ilave önlem 
taleplerini kamuoyu ile de paylaşarak ilgili 
makamlar nezdinde dile getirdi. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut yaptığı detaylı açıklamada, ilave 
önlemlerin iş dünyası üzerinde iyileştirici- 
onarıcı etki yapacağını vurgulayarak şu 
ifadelere yer verdi; “Kocaeli Ticaret Odası 
olarak; Çin Halk Cumhuriyeti’nde ortaya 
çıkan ve bugün geldiğimiz noktada maalesef 
ülkemizde de can kayıplarına neden olan 
COVİD-19 virüsüne karşı alınan tüm sosyal 
tedbirlere ilk günden destek vermiş, ‘iktisadi 
mücadele’ konusunu da öngören ve 
gündeme getiren kurumların başında yer 
aldık.  

Kocaeli Ticaret Odası yönetimi olarak bu konuda olağanüstü toplantılar gerçekleştirerek, virüsün 
sahada ve ekonomide neden olacağı hasarlara karşı kapsamlı tespit ve öneri paketimizi Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliğimiz başta olmak üzere, devletimizin üst düzey yetkilileri, ilgili tüm bakanlıklar, üst 



kuruluşlar ve kamuoyu ile paylaşmıştık. Bugün geldiğimiz noktada, Kocaeli Ticaret Odası olarak 
öngörülerimizde haklı çıktık ve koronavirüsün iktisadi hasarları tüm sektörlerimizde kendini hissettirdi.  
 
Taleplerimize kayıtsız kalmayan ve bu yolda Türk iş dünyası ile birlikte yürüyen devletimiz, kısa sürede 
“Ekonomik İstikrar Kalkanı Hareketi”ni başlattı ve uygulamaya koydu. Kocaeli iş dünyasının öncü ve çatı 
kuruluşu olarak devletimizin uygulamaya aldığı “Ekonomik İstikrar Kalkanı Hareketi”ni desteklemekle 
birlikte, ortaya çıkan tabloda ilave tedbirlere de ihtiyaç duyulduğunu tespit etmiş bulunmaktayız.  
 
Kocaeli Ticaret Odası olarak, pandeminin ülkemizde yaygınlaşmaya başladığı tarih olan 20 Mart 2020 
tarihinde üyelerimizin hizmetine sunduğumuz Üye Destek Masası’na bildirilen talepler ve saha 
çalışmalarımızda elde ettiğimiz verilerle hazırladığımız ilave tedbir taleplerinin ivedilikle hayata 
geçirilmesi halinde, iş dünyası üzerindeki hasarın hafifletilmesine yardımcı olacağı kanaatindeyiz.  
 
Ayrıca Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın başlatmış olduğu ‘Biz Bize Yeteriz Türkiyem’ 
bağış kampanyası, sosyal yönüyle aziz milletimizi bu zorlu günlerde birbirine bağlarken, iş dünyamız 
tarafından yapılan bağışların vergiden düşürülmesi imkânı da sunmaktadır. Kocaeli Ticaret Odası olarak 
destek verdiğimiz kampanya, iş dünyası- sosyal dayanışmanın önemli bir halkasını da oluşturmaktadır.  
 
İş dünyamızın karşı karşıya kaldığı sorunları ilk ağızdan yetkililere iletme sorumluluğunda olan 
Kocaeli Ticaret Odası olarak,  

 Bankalarda mevcut durumda uygulanan çalışma saatlerinin hem kısa süreli olması hem de az sayıda 
personel ile hizmet verilmesinin, uygulamaya başlanan ve başlayacak olan yeni kredi programları, 
maaş ödemeleri gibi sebepler ile sıkıntı oluşturacağı, aynı zamanda dışarıda oluşacak olan yoğun 
kuyrukların da koronavirüs tedbirleri açısından sıkıntı oluşturacağı öngörülmektedir. Bu nedenle 
kısa süreli olan sürenin rutine döndürülmesi, 
 

 Mevcut Kredi borçlarının mücbir sebep hali bitene kadar ötelenmesi ve faizlerinin alınmadan 
yapılandırılması, 
 

 Mücbir sebepten dolayı vergileri ertelenen sektörler kapsamının genişletilerek tüm sektörleri 
kapsaması ve mücbir sebepten dolayı KDV, Stopaj, Damga Vergisi, Muhtasar, SGK primi 
ödemelerinin mücbir sebep hali bitene kadar tahakkuk ettirilmemesi, SGK ödemelerindeki indirim 
oranının artırılması ve SGK ödemelerindeki stopajların kaldırılması, 
 

 Çek / Senet / Kredi Kartı borçlarının mücbir sebep hali bitene kadar faizsiz ötelenmesi ve 
ödenememiş borçların sicile işlenmemesi, 24 Mart 2020 öncesi dönemi kapsayan ödemesi 
yapılmamış kredi-çek-senet-kredi kartı gecikmesi olan firmaların borçlarını 31 Aralık 2020 tarihine 
kadar ödenir veya yeniden yapılandırılırsa sicile işlenmeyecek şeklindeki maddenin 24 Mart 2020 
tarihinden sonrasını da kapsayacak şekilde mücbir sebep bitene kadar şeklinde uygulanması, 
 

 Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin, üyelerinin ödeyeceği yıllık ve munzam aidatının ertelenmesi 
konusunda alınan karar örnek alınarak, il, ilçe belediyelerinin uygulamalarının, su faturaları, tabela 
vergisi ve emlak, ilan vergilerinin, işgaliye bedellerinin, işyerlerinin kira bedellerinin yılsonuna kadar 
ertelenmesi, 
 

 Bu örnek karara ilave olarak, il-ilçe belediyelerinin inisiyatifi kendinde olan esnaf üzerindeki bazı 
alacaklarından vazgeçmesi- feragat etmesi, kira almaması ve bu yolla iş insanına doğrudan destek 
sağlaması,  
 

 Elektrik ve doğalgaz faturalarının ertelenmesi, 
 



 Kamu ve Özel Sektör erbabı işletme sahiplerinin kiralarının yılsonuna kadar ertelenmesi, 
 

 KGF destekli yayınlanan tüm kredilerde SGK ve vergi borcu yoktur yazısının istenmemesi, 
memnuniyet verici olup, kredi kullanım koşullarının kolaylaştırılarak, herkes tarafından 
başvurulabilir olması ve tüm iş dünyasının kullanımına uygun hale getirilmesi ile ihtiyaç sahibi 
firmaların tamamına kullandırılması için kredi tahsis politikalarının yeniden düzenlenmesi,  
 

 Açıklanan kredilerin, KGF limitlerinin ve işleyişindeki belirsizliklerin hızlıca giderilmesi ve 
uygulanmaya başlanması, özel bankaların da bu kapsamda uygulamaya geçmesi,  
 

 Kamudan hak edişi bulunan firmaların alacaklarının bir an önce firmalara ödenmesi, 
 

 KOSGEB kredilerinin kapsamı genişletilerek hizmet sektörünü de kapsayacak şekilde genişletilmesi, 
mücbir sebep kapsamında kapanan firmalara özel olarak,  1 yıl ödemesiz ve düşük faiz oranlı olarak 
kullandırılması ilave tedbir taleplerimizin başında yer almaktadır.  

 
A.2.1.7- AVM YÖNETİCİLERİNİN NORMALLEŞME ÖNLEMLERİ İSTİŞARE TOPLANTISI (1) 

 
Odamız öncülüğünde, Yönetim Kurulu Başkanımız Necmi Bulut, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 

Başkanvekili Yaşar Çakmak, İl Ticaret Müdürü Veysi Uzunkaya, İl Sağlık Müdür Yardımcısı Dr. İrfan 

Kaynar ve Kocaeli’deki tüm AVM Yöneticilerinin katılımıyla AVM’lerde Normalleşme Önlemleri çeşitli 

yönleriyle ele alındı. 

Toplantının açılış konuşmasını yapan Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, “AVM’lerde ticaret 

yapan üyelerimizin sorunlarına kamu kesimi temsilcileriyle birlikte çözüm arayacağız. AVM’lerdeki 

işletmelerin ticaretinin de normalleşmesine Kocaeli Ticaret Odası olarak yasa ve yönetmelikler 

çerçevesinde destek vereceğiz” dedi. Başa dönmemek için alınan tedbirlerin ve kuralların son derece 

önemli olduğunun altını çizen Odamız Başkanı Bulut, bu süreçte AVM yönetimlerinin önemli 

sorumluluğu olduğunu ifade etti. 

Kocaeli’deki 10 AVM’den 9’nun temsilcilerinin bir araya geldiği toplantıya Atilla Akay (41Burda), Uğur 

Ertan-Ali Demir (Symbol), Mustafa Cihan (Arasta Park), Murat Yıldırım (Outlet), Emre Tezcan, Ceyhun 



Bulut (Dolphin), Hüseyin Atak-Yusuf Karaca (Gebze Center), Okan Akman-Ferit Bektaş (Özdilek), Cengiz 

Derici (KİPA Derince), Yılmaz Özen (Ncity) katıldı. 

Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkan Vekili Yaşar Çakmak, yaşamın normale dönmesi için İçişleri ve 

Sağlık Bakanlıklarının aldığı bütün karar ve uygulamaların titizlikle yerine getirildiğini belirterek, Kocaeli 

Büyükşehir Belediyesi olarak kentimizin ticaretinde önemli bir yeri olan AVM’lerin sorunlarına çözüm 

getirici çalışmalara devam edeceklerini vurguladı.  

İl Ticaret Müdürü Veysi Uzunkaya, “COVİD-19 salgını sürecini hem sağlık hem ticaret önünden birlikte 

yönetmeliyiz. Ticari tedbirlerin alınmasına özen göstermeliyiz. Covid-19 normalleşme sürecinde 

denetlemeler devam ediyor. Denetleme, Ticaret İl Müdürlüğü, İl Sağlık Müdürlüğü, Kocaeli Büyükşehir 

Belediyesi ve Kocaeli Ticaret Odası’ndan oluşturulan ekip ile sürdürülüyor. Ayrıca; yine bu süreçte 

tüketiciyi yanıltan fiyat etiketi, indirimli satış, tasfiyeli satış, satıştan kaçma gibi konularda 6502 sayılı 

kanun kapsamında denetlemeler devam etmektedir. Haksız fiyat artışı ile ilgili ise, Kocaeli Büyükşehir 

Belediyesi ile görüşmeler devam ediyor” dedi. 

İl Sağlık Müdürü Yardımcısı Dr. İrfan Kaynar Sağlık Bakanlığı’nın yönetmelikleri çerçevesinde AVM’de 

maske, mesafe ve temizlik kurallarına uyulması için gerekli bütün önlemleri detaylı olarak anlattı. Dr. 

Kaynar, “Covid-19 salgını nedeniyle 01.06.2020 tarihi itibari ile başlayan normalleşme süreci demek 

salgının bittiği anlamına gelmiyor; virüsle yaşamayı öğrenmemiz gerektiği anlamına gelmektedir. 3 

kural çok önemlidir; Maske, mesafe, hijyen/temizlik. AVM’lere çok önemli görevler düşüyor. Vatandaş, 

3 kuralı ihlal ediyor. Denetimler ceza yazmak için değil, bir daha tekrarlanmaması adına süreci iyi bir 

şekilde yönetmektir” şeklinde görüş belirtti. AVM yöneticileri de toplantıyı organize eden ve ev 

sahipliğini yapan KOTO yönetimine teşekkür ederek yararlı bir bilgilendirme olduğunu vurguladılar. 

 
A.2.1.8- AVM YÖNETİCİLERİNİN NORMALLEŞME ÖNLEMLERİ İSTİŞARE TOPLANTISI (2) 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Kocaeli Ticaret İl Müdürü Veysi UZUNKAYA ve 8 AVM 

Yöneticisinin (Symbol, Arastapark, Outlet Center, Dolphin Center, Gebze Center, Özdilek, Ncity, 41 

Burda) katılımlarıyla “AVM Yöneticileri II. İstişare Toplantısı” gerçekleştirildi. 

 

Gerçekleştirilen toplantıda AVM’lerin kapalı olduğu dönemlerde dükkan ve ortak alan kiraları ile ilgili 
yaşanılan problemler konusu ve devlet kararı ile kapalı olan dönemde AVM yönetimlerinin 
dükkanlardan kira taleplerinin olduğu konusu görüşüldü. 
 
Toplantının açılış konuşmasını gerçekleştiren Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, “AVM’lerde 
ticaret yapan üyelerimizin sorunlarına kamu kesimi temsilcileriyle birlikte çözüm arayacağız. 



AVM’lerdeki işletmelerin ticaretinin de normalleşmesine Kocaeli Ticaret Odası olarak yasa ve 
yönetmelikler çerçevesinde destek vereceğiz” dedi. 
 
Aynı zamanda, kanunen kapalı olan esnaflarımızdan kira isteyen AVM olursa biz onunla karşı karşıya 
geliriz. Biz üyemizin yanında olacağız. Neler yapılması gerektiği, tüketicinin sahaya nasıl çekilmesi 
konularının da konuşulması gerektiğini belirtti. 
 
Ticaret İl Müdürü Veysi Uzunkaya ise konuşmalarında “AVM’lerimizin pandemi sürecinde almış 
oldukları önlemlerden memnunuz. AVM’lere teşekkür ediyorum. AVM Yönetmeliğinde ortak alanlar ile 
ilgili uygulamaları kiracıya bildirmek gerekiyor. Bu dönemde kiracılarımızı korumazsak kötü algı olabilir. 
AVM’lerde zarar etmeden ortak platformlarda buluşabilmelidir. Ticaretin seyri değişiyor. Artık temassız 
ticaret gelişiyor. Bu sebeple AVM yönetimi ve kiracılar birlik olmalı. İlerleyen dönemlerde AVM’lerden 
alışveriş yapanların sayısında düşüşler olacak, her iki tarafında karlarından kısmasını tavsiye ediyorum.” 
dedi.  
 
Ticaret İl Müdürü Veysi Uzunkaya konuşmalarının devamında “Temassız ticaret geliştiği için AVM’lerin 
cazibesini arttırmak için ne yapmamız gerektiğini konuşmalıyız. AVM’lerin atıl kalmaması için çalışmalar 
yapılmalıdır.” dedi Ayrıca AVM’ler de klima kullanımına ilişkin olarak uygulamada olan yönetmeliğin 
ağırlığına ilişkin sorunlarınıza yönelik başvurunun tarafımıza iletilmesi halinde girişimlerde bulunacağını 
belirtmiştir.  
 
A.2.1.9- ODAMIZIN ÖNERİSİ : MEDİKAL ÜRÜNLERİN İHRACATINDA ÖN İZİN ŞARTI KALDIRILDI 
 
Ticaret Bakanımız Sayın Ruhsar Pekcan ve TOBB Başkanımız Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu’nun katılımı ile 
365 Oda/Borsa Başkanlarına yönelik toplantı gerçekleştirildi. Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut’un da katıldığı toplantıda bugüne kadar alınan tedbirler ve önümüzdeki dönemde alınması 
gereken tedbirler ile ilgili fikir alışverişinde bulunuldu. 

 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut; 4 Mart ve 26 Mart tarihlerinde yayımlanan tebliğler ile 
ihracatı ön izne bağlı olan ürünlerin ihracatının serbest olması gerektiğini, ülkemizdeki ihtiyaca cevap 
veren medikal malzeme üreticilerimizin ventilatör dışındaki medikal ürünleri Sağlık Bakanlığımızın 
ihtiyacı öncelikli olmakla beraber ihraç etmelerine izin verilmesinin ekonomimize katkı sunacağını ifade 
etti. 
 
Odamızın bu girişimleri sonuç verdi ve 2 Mayıs tarihli Resmi Gazetede yayımlanan tebliğ değişikliği ile 
solunum cihazları ve sarf malzemelerin ihracatında ön izin şartı kaldırıldı. 
 



Bu çerçevede; Ventilatör, Ecmo, Oksijen Konsantratörü, Ventilasyon Sarfları, Hasta Devreleri IV Kanül, 
Entübasyon Tüpleri, Yoğun Bakım Monitörleri’nin ihracatı için Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihazlar Kurumunun 
ön iznine bağlanması düzenlemesine son verildi.  
 
Bir diğer Tebliğ değişikliği ile de; Dezenfektan, Kolonya, Hiidrojen Peroksit ve Etil Alkol ürünlerinin 
ihracatı için kayıt ve Ticaret Bakanlığı’ndan izin alınması uygulamasına da son verildi. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Kocaelili iş insanlarının taleplerinin kısa sürede hayata 
geçmesinin mutluluk verici olduğunu belirterek başta Ticaret Bakanımız Sayın Ruhsar Pekcan ve TOBB 
Başkanımız Rifat Hisarcıklıoğlu olmak üzere emeği geçen tüm kişi ve kurumlara teşekkürlerini iletti. 
 
A.2.1.10- KGF TEMİNATLI KREDİLERİN BANKALARCA ÖNCELİKLE KULLANDIRILMASI HUSUSUNDA 
AÇIKLAMA YAPILDI 
 
Odamız tarafından iş dünyasına adeta cansuyu niteliği taşıyan Kredi 
Garanti Fonu (KGF) teminatlı İşe Devam ve Çek Destek Kredi 
ürünlerinin hızlı bir şekilde hayata geçirilerek bankalarca 
kullandırılması için açıklama yapılarak, ilgili makamlar nezdinde 
girişimde bulunuldu.  
 
Odamızdan yapılan açıklamada, “Kullandırılacak kredilerin teminat 
yapısını oluşturacak Kredi Garanti Fonu kefalet limitlerinin, işleme 
açılmaması ya da kısıtlı limitlerle açılması nedeniyle iş insanlarımız kredilerden faydalanamadığı 
belirtilerek, böylesi bir dönemde hayati önem taşıyan kredilerin ivedilikle kullanıma açılmasının 
beklendiği vurgulandı. 
 
A.2.1.11- ODAMIZIN EPDK’DAKİ GİRİŞİMLERİYLE BİLGİ KİRLİLİĞİ ORTADAN KALDIRILDI  
 
 

Enerji Piyasası Düzenleme Kurumu Mart ayında, Odamızın 
gündeme getirdiği ve çıkan haberler nedeniyle oluşan bilgi 

kirliliğinin ortadan kaldırılması için girişimlerde 
bulunduğu ‘Kıyasen fatura düzenlemesi’ ile ilgili 
açıklama yaparak, söz konusu bilgi kirliliğini ortadan 
kaldırdı.  
 

 EPDK tarafından yapılan açıklamaya göre Elektrik ve 
Doğal Gaz faturalarına ilişkin Kıyasen Fatura 

Düzenlemesi detaylarında şu ifadeler yer aldı;  
 

• Kıyasen fatura uygulaması geçici bir süre (3 ay) uygulanacaktır. 
• Uygulama sayaç okuma yapan çalışanların sosyal mesafelerini koruyamayacağı durumlar için 

geçerli olacak ve yalnız bu durumlar için kıyasen fatura yöntemi izlenecektir. 
• Bu kapsamda sayaçları okunamayan tüketicilere posta, kargo, SMS, e-fatura, e-posta vb. 

yöntemlerle ulaştırılacak faturada, bu faturanın sayacın okunamaması nedeniyle geçmiş tüketim 
ortalamaları dikkate alınarak kıyasen yapıldığını ve sayacın okunduğunda ilgili mevzuat 
çerçevesinde gerçek tüketim miktarları üzerinden düzeltmenin yapılacağını içeren bir bilgilendirme 
yapılacaktır. 

• Sadece okuması yapılamayan tüketiciler için okuma yapıldığı tarihte düzeltme/mahsuplaşma işlemi 
yapılacaktır. 

• Mahsuplaşma işlemi sonucunda tüketicinin alacağı oluşması halinde defaten, tüketiciye borç 
oluşması halinde ise sayacın okunamadığı fatura dönemi kadar taksitlendirme yapılacaktır. 



• Mevsimsellik de dikkate alınarak tüketicinin son iki yılın ilgili ayına ait tüketim ortalamaları 
üzerinden, tüketicinin geçmiş tüketimi olmaması halinde ise emsal tüketim veya tüketici beyanına 
göre kıyasen faturalandırma yapılacaktır. Örneğin Mayıs ayı için düzenlenecek faturada 2018 ve 
2019 yılı Mayıs aylarına ilişkin kullanım yerinin tüketim ortalaması kullanılacaktır. 

• Tüketimlere ilişkin fatura hesaplama yöntemi EPDK tarafından takip edilecek, tüketicilerin mağdur 
edilmesine kesinlikle izin verilmeyecektir. Tüketicilerimiz kendi fatura ve tüketim miktarlarına 
ilişkin bilgileri şirketlerin ve kurumumuzun internet sitesinden ya da e-devlet üzerinden kontrol 
edebilecektir. 

FAALİYETİ DURDURULAN İŞLETMELERİN SAYAÇ OKUMALARININ ERTELENMESİ  
• Genelge kapsamında faaliyeti durdurulan işletmelerin sayaç okumaları (tahakkuk) ertelenecektir. 
Özellikle; mahsuplaşma işlemine yönelik olası tüketici itirazları kurumumuz tarafından titizlikle 
değerlendirilecek ve vatandaşlarımızın haksızlığa uğramasına kesinlikle izin verilmeyecektir. Dağıtım 
şirketlerinden kaynaklanacak yanlış bir uygulama durumunda söz konusu şirketler hakkında vakit 
kaybetmeden soruşturma başlatılacak ve mevzuatta belirtilen yaptırımlar uygulanacaktır. 
 
Öte yandan, bu süreçte birçok iş ve işlemlerin mobil iletişim araçlarıyla yapılabilmesine imkân 
oluşturmak adına tüketicilerin mobil iletişim bilgilerinin ilgili dağıtım ve tedarik şirketlerine 
iletilmesinde fayda görülmektedir. 
 
Kıyasen Fatura Düzenlemesine ilişkin yanlış anlaşılan hususlara açıklık getirmek amacıyla bazı 
konuları yeniden vurgulamak ve kafalardaki soru işaretlerini ortadan kaldırmak için yapılan ikinci 
açıklama da aşağıdadır: 
- Kurumumuz tarafından yapılan Kıyasen Fatura Düzenlemesi’nin önceliği hem sektör çalışanlarının 

hem de tüketicilerimizin sağlığının korunmasıdır. Böylece saha çalışanlarının azami düzeyde 
izolasyonu da sağlanacaktır. 

- Alınan kararla vatandaşlarımızın faturalarına hiçbir şekilde ilave bedel çıkartılması söz konusu 
değildir. Sayaçlarda yer alan değerlerin okunması esas olmakla birlikte okuma esnasında 
yaşanabilecek yakınlaşma, sosyal mesafenin ortadan kalkabileceği durumları ortadan kaldırmak 
hem vatandaşların hem de çalışanların korunması sağlanacaktır. 

- Yeni tip koronavirüsle mücadele kapsamında elektrik ve doğal gaz faturalarında kıyasen fatura 
düzenlemesi ülkemizin tamamında uygulanmayacaktır. 

- İdari kararlar nedeniyle faaliyetleri geçici süreyle durdurulan iş yerlerinde kıyasen fatura 
düzenlenmeyecektir. Hataen fatura düzenlenmesi durumunda yapılacak olan başvurular 
neticesinde gerekli düzeltmeler ivedilikle yapılacaktır. 

- Meskenler için ise tüketimin olmadığı şirketler tarafından tespit edilebilen öğrenci evi, karantina 
veya sağlık sebepleri ile boşaltılan evlerde tüketimin olmaması nedenleri ile zaten kıyasen bir fatura 
çıkartılması söz konusu olamaz, bu şekilde tüketimi olmayan ve kapalı olan yerlere fatura 
düzenlenmeyecektir.  

- Özellikle doğalgaz tüketicilerimizin dönemsel değişen tüketimlerimiz nedeni ile geçmiş 
tüketimlerinin kış aylarında olanların dikkate alınmasının fatura tutarını arttıracağı endişesi ise 
yersizdir. Şöyle ki geçmiş aylar değil geçmiş 2 yılın aynı tüketim döneminin ortalaması üzerinden 
hesap yapılacağı, geçmiş dönem tüketimlerinin olmaması halinde emsal tüketim veya tüketici 
beyanı ile kıyas yapılacaktır. Hiçbir vatandaşımıza Ocak veya Şubat tüketimleri baz alınarak Haziran 
ayında doğalgaz faturası çıkartılamaz. 

 - Aşağıda yer alan bölgeler dışında ülke genelinde rutin sayaç okuma işlemleri devam edecektir. 
Karantinaya alınan bölgelerde 
İdari kararlar sebebiyle sayaç okumalarının durdurulduğu bölgelerde 
Sosyal mesafenin korunmasının mümkün olmadığı bölgelerde 
- Mahsuplaşma sonucu fazla alınan tutar olursa ya da itiraz edilir ise tüketicilere muhakkak defaten 
iade edilecektir. EPDK bunun teminatıdır. 



- Kıyasen fatura düzenlemesi son 3 ayın değil önceki iki yılın aynı ay ortalamaları baz alınarak 
belirlenecektir. (Örneğin Mayıs ayı için düzenlenecek faturada 2018 ve 2019 yılı Mayıs aylarına ilişkin 
kullanım yerinin tüketim ortalaması kullanılacaktır.) 
- Sayaçların uzaktan okunabildiği uzaktan sayaç okuma sistemleri kurulmuş olan tüketicilerimiz (ki 
bunlar sanayi ve ticarethane yoğunlukludur) için sayaç değerleri üzerinden işlem yapılmaya devam 
edeceğinden bu yerlerin tüketimini düşürmesi veya artırması halinde bile gerçek fiili tüketim değeri 
üzerinden fatura çıkarılacaktır.”  
 
A.2.1.12- ‘KISA ÇALIŞMA ÖDENEĞİ’NİN HIZLANDIRILMASI İLE İLGİLİ İŞKURLA YAPILAN GİRİŞİMLER 
 
Ülkemizi saran virüs sebebiyle işyerleri kapanan iş insanına yönelik olarak Aile, Çalışma ve Soysal 
Hizmetler Bakanlığı’na bağlı İŞKUR tarafından tekrar başlatılan Kısa Çalışma Ödeneği başvuruları kısa 
sürede sonuçlandırılarak iş dünyasına nefes aldırdı.  

İŞKUR Kocaeli İl Müdürlüğü ile de çalışmaların hızla sonuçlandırılması üzerine görüş alışverişinde 
bulunuldu. Çalışmaların titizlikle yürütüldüğünü ifade eden ve Kocaelili iş insanları adına teşekkür 
açıklaması yapan Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut: “Böylesi bir dönemde, hayata geçirilen 
uygulamaların sahada da ivedilikle uygulanması hayati önem taşıyor. Başvuruların kısa sürede 
sonuçlandırılması noktasında göstermiş oldukları üstün çaba ve başarılı çalışmaları dolayısıyla İŞKUR’a 
teşekkür ediyoruz. Devletimizin ve iş dünyamızın tüm kurumlarının böyle titiz ve özverili çalışması, 
koronavirüsle iktisadi mücadeleyi başarıyla sonuçlandırmamızın vesilesi olacaktır” dedi. 

A.2.1.13- GİRİŞİMLERİMİZ SONUÇ VERDİ: DÜĞÜN SALONLARI VE OTELLER İLE İLGİLİ ÖNEMLİ 
DEĞİŞİKLİK YAPILDI 
 

Bilindiği üzere İçişleri Bakanlığı İller 

İdaresi Genel Müdürlüğünün 30.07.2020 

tarih ve 12682 sayılı “Covid-19 Ek 

Tedbirler” konulu Genelgesi ile 1 Ağustos 

2020 tarih ve 94 sayılı Kocaeli İl Umumi 

Hıfzıssıhha Kurulu Kararının 11. 

maddesinde düğün, nişan, sünnet vb. 

organizasyonlarda su ve içecek dışında 

yemek ya da herhangi bir ikram verilmemesi bildirilmişti. 

 

Odamız ve sektör temsilcilerin girişimi ve Kocaeli Valiliği’nin desteği ile 5 Ağustos 2020 tarih ve 95 

sayılı Kocaeli İl Umumi Hıfzıssıhha Kurulu Kararında 2020/94 sayılı İl Umumi Hıfzıssıhha Kurul Kararı 

11.maddesinde öngörülen düğün, nişan, sünnet vb. organizasyonlardaki yiyecek ve içecek ikramları 

hususundaki hükmü aşağıdaki şekilde tadil edilmiştir; 

 

Düğün, nişan, sünnet vb. organizasyonlarda yemek vb. yiyecek ikramı olması durumunda; 

•    2020/58 sayılı Hıfzıssıhha Kurul Kararımızın hükümlerine ve Sağlık Bakanlığı Bilim Kurulu tarafından 

hazırlanan “Covid 19 Salgın Yönetimi ve Çalışma Rehberi”nde yer alan “ 29. Restoran, Lokanta, Kafe 

Pastane, Börekçi, Tatlıcı ve İçerisinde Yeme-İçme Hizmeti Sunan İşletmelerde Alınması Gereken 

Önlemler”e harfiyen uyulmasına, 

•    Yemek ikramının 1 (bir) saat içerisinde tamamlanmasına, insanların ortamdaki gürültü nedeniyle 

birbirini duyamaması ve yüksek sesle konuşmalarına bağlı damlacık yoluyla Covid -19 bulaş riski 

artacağından bu süre zarfında canlı müzik dahil herhangi bir müzik icra edilmemesine ve enstrüman 

çalınmamasına, 



•    Yemek salonuna tüm davetlilerin maske ile girmesine ve yemek dışında da maske takılmasına devam 

edilmesine, 

•    Bir veya daha fazla davetli toplantıdan sonraki 14 gün içinde Covid-19 belirtileri gösterdiğinde il/ilçe 

sağlık müdürlüğü yetkililerinin temaslıları izlemelerine yardımcı olması adına düğüne davetli tüm 

katılımcıların adları ve iletişim bilgilerinin en az 14 gün süre ile işletme yetkililerince saklanmasına, 

•    Düğün, nişan, sünnet vb. organizasyonların konu ile ilgili ilimizde daha önce alınmış olan 2020/75 

ve 2020/89 sayılı Hıfzıssıhha Kurul Kararlarımız ile Sağlık Bakanlığı Bilim Kurulu tarafından hazırlanan 

güncel “Covid 19 Salgın Yönetimi ve Çalışma Rehberi”nde yer alan “58. Nikâh ve Düğünlerde Alınması 

Gereken Önlemler ”e harfiyen uyulmasına,” 

 

Tadil edilen hükmün Kaymakamlıklar tarafından ilgililere duyurulmasına, İlimiz genelinde konu ile ilgili 

uygulamaların bu kapsamda titizlikle yürütülmesine. 

 

A.2.1.14- KOCAELİLİ SİGORTA ACENTELERİ 7/24 GÖREV BAŞINDA OLDUKLARINI BİLDİRDİ 
 
İlimizde faaliyet gösteren sigorta acenteleri, COVİD-19 salgınıyla hem sosyal hem de iktisadi 
mücadelede en çok ihtiyaç duyulan sektörlerin başında gelen sigortacıların 7 gün 24 saat görev başında 
olduklarını ve hizmet verdiklerini bildirdi. 
 
Ülkemizi de etkisi altına alan COVİD-19 salgını, hem sosyal hem ekonomik hayatı olumsuz etkilemeye 
devam ederken, mücadele her yönüyle hız kesmeden devam etmektedir. Böylesi bir dönemde 
sorumluluk alan sektörlerin başında gelen Kocaelili sigortacılar, statik IP zorunluluğunun kaldırılmasıyla 
birlikte acente ve çalışanları ile 7 gün 24 saat online ortamda hizmet vermeye devam ettiklerini, bildirdi. 
 
COVİD-19 virüsünün, hastalığın poliçe başlangıç tarihinden sonra tespit edilmiş olması şartı ile bazı 
sigorta şirketleri tarafından Özel Sağlık Sigortası kapsamına alındığını ifade eden sigorta acenteleri, 
“Vatandaşların COVİD-19 virüsü tedavisinde de anlaşmalı oldukları sigorta şirketlerinin onayıyla Özel 
Sağlık Sigortasından faydalanabilecekleri çağrısını yaptı.  
 
A.2.1.15- ‘HAKSIZ FİYAT ARTIŞI’ YAPAN FİRMALAR İLE İLGİLİ KAMUOYU AÇIKLAMASI YAPILDI 
 
Odamız, koronavirüs sebebiyle haksız fiyat artışı yapan firmalara yönelik yaptığı kamuoyu 
açıklamasında;  
 
“Kocaeli Ticaret Odası olarak, ülkece içinden geçtiğimiz her türlü şartlar ve durumlarda, her zaman ‘ülke 
ve vatandaş menfaatini’ odak noktamıza aldık, tüm çalışma, tutum ve projelerimizi bu ilkeye sadık 
kalarak hayata geçirdik.  Nitekim, tüm dünyayı etkisi altına alan ve ülkemize de ulaşan Koronavirüs 
(Covid-19) salgını ile mücadele kapsamında da bu ilkemizden taviz vermeden kararlılığımızı 
sürdürüyoruz.  
 
Tüm meslek komitelerimiz ile beraber hareket ederek, gerek devlet yönetimimiz, gerekse Odamızın 
aldığı tedbirler kapsamında çalışmalar yürütüyoruz. Özellikle infial ve toplumda daha büyük paniğe yol 
açabilecek sektörlerimizde ayrıca kapsamlı toplantılar düzenleyerek, iş dünyası kaynaklı panik 
tetikleyicileri önleme gayretinde oluyoruz.   
 
Kocaeli Ticaret Odası olarak, ‘ülke ve vatandaşlarımızın menfaatlerine’ aykırı davranan kişi ve 
kurumlara karşı teyakkuzda olacağız. Ve bu kapsamda ürünlerinde haksız fiyat artışı yapan firmalara 
karşı Odamız olarak disiplin mekanizmalarımızı çalıştıracağımızı ve bu haksızlıkları yapan firmalara hak 
ettikleri cezaları vereceğimizi bir kez daha buradan kamuoyuna duyururuz. Herkes bilmeli ki; Vatandaşı 
mağdur edenlere karşı sessiz kalmayacağız, gerek oda yönetimi gerek komiteler olarak her zaman 
sahada kalarak fırsatçılara izin vermeyeceğiz. Kamuoyuna saygıyla duyurulur” İfadeleri yer aldı.  



A.2.2- WEB SAYFAMIZDA “KORONAVİRÜS KAPSAMINDA YAPILAN DÜZENLEMELER VE ALINAN 
ÖNLEMLER” ADLI BİLGİLENDİRME ÇALIŞMALARI 
 
Odamız web sayfasında “KORONAVİRÜS KAPSAMINDA YAPILAN DÜZENLEMELER VE ALINAN 
ÖNLEMLER” başlığı altında pup-up şeklinde bir bölüm oluşturuldu. http://koto.org.tr/koronavirus-
kapsaminda-yapilan-duzenlemeler-ve-alinan-onlemler-hd-5e847469937d7 

 
Bu bölümde; Koronavirüs salgınının başından itibaren yapılan tüm düzenlemeler, gelişmeler İl Umumi 
Hıfzıssıhha Kurul Kararları gibi bir çok konuda güncel gelişmeler yer almaktadır.  
 
 
A.2.3- KORONAVİRÜS SÜRECİNDE ÜYELERİMİZİN YAŞADIĞI SORUNLAR İLE İLGİLİ OLUŞTURULAN 
ÜYE DESTEK MASASI ÇALIŞMALARI  
 
Koronavirüs sürecinde üyelerimizin yaşadıkları her türlü sorun ve önerilerini kolay bir şekilde 

iletebilecekleri üye destek masası oluşturuldu. 02623223009 numaralı telefondan ve 

uyedestek@koto.org.tr e-posta adresinden Odamıza ulaşan üyelerimizin sorun, öneri ve talepleri 

raporlanarak ilgili TOBB ve Bakanlıklar başta olmak üzere ilgili kurum ve kuruluşlar nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. Aynı zamanda bu süreçte bir çok üyemize bilgilendirmede bulunuldu.  

 
 
 
 

http://koto.org.tr/koronavirus-kapsaminda-yapilan-duzenlemeler-ve-alinan-onlemler-hd-5e847469937d7
http://koto.org.tr/koronavirus-kapsaminda-yapilan-duzenlemeler-ve-alinan-onlemler-hd-5e847469937d7
mailto:uyedestek@koto.org.tr


A.2.4- SEYAHAT İZİN BELGELERİ DÜZENLENDİ 
 
Salgının toplum sağlığı açısından oluşturduğu riski yönetebilmek adına hayata geçirilen şehir giriş/çıkış 

tedbirleri ve yaş sınırlaması ile ilgili düzenlemeler İçişleri Bakanlığı tarafından yayınlanan genelgede 

bildirilmişti.  

Odamız üyesi işletmelerden aldığımız geri dönüşlerde, ticaretleri ile ilgili yapmış oldukları giriş-

çıkışlarda genelgenin ilgili maddelerinde ifade edilen belgelerin dışında Kaymakamlıklardan ‘Seyahat 

İzin Belgesi' talep edildiği ve geçiş izni verilmediğinin bildirilmesi üzerine, üyelerimizin mağdur 

olmaması ve ticari hayatın devamlılığının sağlanması amacıyla Odamız, ilgili makamlarla görüşerek, 

seyahat etme mecburiyeti olan üyelerimize “Ticari Amaçlı Seyahat İzin Belgesi” düzenledi. 

 
A.2.5- SERVİS ARAÇ KARTLARI DÜZENLENDİ 
 
Dünyayı ve ülkemizi tehdit eden koronavirüse (covid-19) 

karşı alınan tedbirler kapsamında uygulanan sokağa çıkma 

yasağı süresince Odamız tarafından Kocaeli İl Umumi 

Hıfzıssıhha Kurulunun kararlarını dikkate alarak, yasak 

süresince üyelerimizin mağdur olmaması ve ticari hayatın 

devamlılığının sağlanması amacıyla evlere servis hizmeti 

verecek olan tatlı satış,  lokanta ve restoran tarzı iş 

yerlerine “Servis Araç Kartları” düzenleyerek hizmet sağlandı. 

 
A.2.6- ODA ÜYELERİMİZE SİPERLİK VE MASKE DAĞITILDI  

Koronavirüs salgınıyla mücadele kapsamında hükümetimizin açıkladığı normalleşme planı 
çerçevesinde öncelikle faaliyetlerine başlayan Odamız üyesi işyerlerine maske ve siperlik dağıtıldı. 
 
 
 



A.2.7- ODAMIZ ÜYESİ KAFE VE RESTORAN İŞLETMELERİNE HİJYEN STANDI DAĞITILDI 
 

Odamız pandemi sürecinde de 
üyelerinin yanında olmaya devam 
etmektedir. Bu süreçte üyelerimizden 
gelen sorunları ilgili kurum ve 
kuruluşlarla paylaşarak anında çözüme 
kavuşturmak için çalışmalarını 
sürdüren Odamız, ticari faaliyetlerini 
sürdüren kafe ve restoran 
işletmelerinin dezenfektan ihtiyacına 
yönelik bir çalışma ile Odamız üyelerine 
hijyen standı hazırlanarak dağıtıldı. 
 
 
 

 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut, Başkan Yardımcımız Volkan 
Yılmaz, Yönetim Kurulu Üyemiz Yusuf 
Erenkaya, Meclis Üyelerimiz Eray 
Bodur, Kadir Çetin, Yaşar Can ve 
Mehmet Yıldırım Odamız 16. ve 20. 
Meslek Komitesi üyesi tarafından 81 
kafe ve restoran işletmesinin pandemi 
sürecinde en çok desteğe ihtiyaç 
duyduğu ürünlerden biri olan 
dezenfektan ihtiyacına yönelik olarak 
hem hijyen standı dağıtıldı hem de 
firmalarımızın sorunları dinlendi. 
 
A.2.8- MECLİS, KOMİTE VE DİĞER TOPLANTILARIN VİDEOKONFERANS YÖNTEMİ İLE YAPILMASI İÇİN 
VİDEOKONFERANS ALTYAPI ÇALIŞMALARI SAĞLANDI 
 
Hükümetimizin aldığı tedbirler de dikkate alınarak, insanların kapalı ortamlarda uzun süre bir arada 
bulunmalarının önüne geçmek amacıyla Meclis toplantıları başta olmak üzere Komite, Komisyon ve 
Çalışma Grubu toplantılarının videokonferansla yapılması, toplantı tutanaklarına elektronik imza 
atılması kararlaştırılarak uygulandı. 
 
A.2.9- ODA BİNA İÇİ VE BİREYSEL HİJYEN ÇALIŞMALARI  
 
Odamızın üyelere hizmet veren birimleri başta olmak üzere, hem üyelerinin hem de personelinin 
işlemlerini sağlıklı ve güvenli ortamda yapabilmesi için hizmet binası içinde yer alan gişeler, 
merdivenler, trabzanlar, tuvaletler, turnikeler, girişler, araçlar ve daha pek çok ortak kullanım alanı 
ekipler tarafından virüs ve bakterilere karşı düzenli olarak dezenfekte edilmektedir. 
 
Aynı zamanda bina içerisinde çeşitli alanlara yerleştirilen ve  personel masalarına dağıtılan el 
dezenfektanları ile üye ve personelin el hijyeni sağlanırken; Sağlık Bakanlığı tarafından hazırlanan afiş 
ve broşürler sayesinde bilgilendirme çalışmaları yapıldı.  
 



A.2.10- ODA BİNASINA HES KODU İLE GİRİLMESİ 
SAĞLANDI 
 
Kamu kurum ve kuruluşlarında ziyaretçi 
girişlerinde uygulanmaya başlanan HES kodu 
bilgilendirme ve sorgulama zorunluluğu, Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) kararı ile Odamız 
tarafından da uygulanmaya başlandı.  
 
Bu kapsamda Odamız hizmet binasına iş veya 
ziyaret için gelecek kişilerden HES kodlarını 
hazırlamaları istenmekte olup, girişte e-devlet 
üzerinden gerekli kontroller yapıldıktan sonra 
riskli bir durum olmadığı takdirde Odamıza 
ziyaretçi kabul edilmektedir.   
 
Konunun hassasiyeti çerçevesinde, sağlığımızı korumak ve Covit-19 salgınının önüne geçilebilmesi için 
HES kodu ile takip çalışmalarımız sürdürülecektir.  
 
 

A-3 ÜYELERİMİZE YÖNELİK KREDİ, DESTEKLER VE  
DANIŞMANLIK FAALİYETLERİ 
 

A.3.1- TOBB NEZDİNDEKİ GİRİŞİMLERİMİZ SONUÇLANDI:  
            KOTO ÜYELERİNE YILLIK YÜZDE 7,5 FAİZLİ NEFES KREDİSİ 
 
Odamızın ve tüm Odaların talebi TOBB’un öncülüğü, KGF işbirliği ve Denizbank’ın destekleriyle Nefes 
Kredisi bir kez daha hayata geçirildi. Nefes Kredisini Kocaeli iş dünyasına duyurmak amacıyla Odamızda 
toplantı düzenlendi.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’un yönetim kuruluyla birlikte ev sahipliği yaptığı 
toplantıya, Denizbank KOBİ Bankacılığı Bölge Satış Müdürü Burak Yeşilmen, İzmit, Çarşı, Bekirpaşa, 
Derince ve Kandıra Şubesi müdürleri katıldı.  

 
Böylesi hassas bir süreçte, bir kez daha elini taşın altına koyarak, Kocaeli iş dünyasıyla el ele yürüyen 
Denizbank’a teşekkür ederek konuşmasına başlayan Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut 



konuşmasının devamında; “Salgının ilk günlerinden itibaren iş dünyasının en çok etkilenen taraf 
olduğuna vurgu yapmıştık.  
 
İvedilikle önlem paketi taleplerimizi kamuoyuyla paylaştık ve girişimlerde bulunduk. Taleplerimizin 
birçoğu başta birliğimiz olmak üzere ilgili bakanlıklar ve merkezi yönetimimiz tarafından kabul gördü 
ve uygulamaya alındı. Odamız tarafından da Nefes Kredisi’nin ivedilikle hayata geçirilmesi talep 
edilmişti.  Girişimlerimizin sonucunda Nefes Kredisi başvuruları başladı” ifadelerine yer verdi. Odamız 
üyelerine özel, 2020 yılında geri ödemesiz, 2021 yılında ise eşit taksitli ve yüzde 7,5 yıllık faiz oranlı 
sunuldu. 
 
A.3.2- HALKBANK'TAN ODAMIZ ŞAHIS İŞLETMELERİNE “CANSUYU KREDİSİ” 
 
Küresel bir salgına dönüşen ve 
etkileri ülkemizde de hissedilen 
Koronavirüs ile mücadele 
kapsamında, küçük işletme 
düzeyinde olan ve ihtiyaç 
duydukları kredi kaynaklarına 
ulaşmakta zorluk çeken Ticaret 
Odası, Sanayi Odası, Ticaret ve 
Sanayi Odası, Ticaret Borsası, 
Deniz Ticaret Odası veya Meslek 
Odaları'na kayıtlı şahıs 
firmalarının desteklenmesi amacıyla Ekonomik İstikrar Kalkanı tedbirleri kapsamında ‘‘İşe Devam 
Desteği-Küçük İşletme Can Suyu Kredisi’’ oluşturuldu. 
 
Halkbank’ın ‘İşe Devam Desteği-Küçük İşletme Can Suyu Kredisi'nden Odamız şahıs işletmelerinin de 
faydalanmasına imkan sağlanmış ve üyelerimizin bu konuda bilgilendirilme çalışmaları 
gerçekleştirilmiştir.  
 
Yıllık cirosu 3 milyon TL’yi aşmayan şahıs firması üyelerimizim 25 bin TL krediyi yüzde 7.5 faiz oranı ile 
kullanabilecekleri, ayrıca 25 bin TL limitli Paraf Kart alabilecekleri belirtilen Krediden yararlanacak 
“şahıs firmalarının”; Ticaret Odası, Sanayi Odası, Ticaret ve Sanayi Odası, Ticaret Borsası, Deniz Ticaret 
Odası veya Meslek Odaları'na kayıtlı olması,  iflas, fesih, iflas erteleme, iflas erteleme tedbir ve 
konkordato kararı olmaması ve aktif takip kaydının bulunmaması vs. önkoşullarını taşıması gerektiğine 
yer verildi. 
 
A.3.3- TOBB’DAN ‘BANKALARA ÇAĞRI’ - KOTO’DAN ÇAĞRIYA TAM DESTEK 
 

Odamızın da Mart ayında gündeme getirdiği ve 
girişimlerde bulunduğu ‘krediler açılmadı- limit bitti’ 
konusu Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun da özel gündeminde yer aldı.  

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu bankalara açık çağrıda 
bulunarak, desteğe çağırdı.  
 
Odamızın da destek verdiği çağrıda şu ifadeler yer aldı; 
“Tüm dünya Koronavirüs salgını dolayısıyla oldukça zor 

bir dönemden geçiyor. Bu dönemde ülkemizde de pek çok işletmemiz/in faaliyetleri geçici olarak 
durduruldu. Birkaç sektör dışında tüm firmalarımızda da ciddi ciro kayıpları var. 
 



Devletimiz bu dönemde ekonomik etkileri kontrol altında tutabilmek için birçok tedbir açıkladı. Bu 
tedbirlerin ana omurgasında da vergi ertelemeleri, kısa çalışma ödeneği ve düşük maliyetli işletme 
kredileri var. Her üç tedbir de firmalarımızın faaliyetlerinin devam etmesi ve istihdamın korunması için 
çok önemli.  
 
Özellikle kredi genişlemesinin sağlanabilmesi için Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın 
açıkladığı tedbirler kapsamında KGF’nin kefalet kapasitesi 250 milyar lira artırıldı. 

Ancak, 81 ilden oda ve borsalarımıza gelen şikâyetler bu kredilerin bankalar tarafından finansman 
sıkıntısı çeken firmalarımıza ulaştırılmasında sıkıntılar yaşandığını gösteriyor. Şirketlerimiz bankalar 
tarafından “limit bitti” denip başvurusu dahi alınmadan geri çevriliyor. Hatta koronavirüsten olumsuz 
etkilenen firmalarımızın değil de, kredibilitesi yüksek büyük firmalara kredi kullandırıldığı yönünde de 
eleştiriler var. 

Buradan tüm bankalara seslenmek istiyorum. Bu dönem karlılık düşünecek, şirket seçecek dönem değil. 
Hepimiz aynı gemideyiz. Reel sektör olmazsa bankacılık kesimi de olmaz. Devletimiz zaten riskin %80’ini 
üstleniyor. Tüm bankalarımızı sıkıntıya düşen tüm firmalarımıza destek olmaya çağırıyorum.”  

A.3.4- TOBB VE ZİRAAT BANKASI İŞBİRLİĞİNDE HAYATA GEÇİRİLEN BANKKART TEDARİK ZİNCİRİ 
FİNANSMAN PROJESİ’NE DAHİL OLDUK 
 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliğinin 
geçtiğimiz günler içerisinde Ziraat 
Bankası ile yaptığı iş birliği kapsamında 
tedarik zincirlerinde finansman 
kaynaklı yaşanan aksaklıkları ve 
tahsilat problemlerini gidermek üzere 
hayata geçirilen ‘Bankkart Başak 
Tedarik Zinciri Finansmanı Proje’sinin 
Kocaeli’deki imzaları Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi Bulut  Ziraat 
Bankası Şube Müdürü Deniz Alp 
tarafından atıldı.  

 
Odamız Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz, Yönetim kurulu Üyeleri Mehmet Akif Şen, Abdurrahman 
Çuhadar, Yusuf Ziya Uludüz ve Yusuf Erenkaya’nın da hazır bulunduğu protokol imza töreninde Ziraat 
Bankası Kocaeli Bölge Müdürü Oğuzhan Açıkgöz, Bölge Satış Yöneticisi Okan Dinçer’de yer aldı. 
 
Projenin amacı; Projenin ana amacı tedarikçi ve alıcılarını banka üzerinde oluşturulan kapalı devre bir 
sisteme tanımlanarak alım satım işlemlerinin Ziraat Bankası Garantörlüğünde gerçekleştirilmesi olup 
böylece tahsilat konusunda her iki tarafında riski sıfıra indirilmektedir. 
 
Ürünün satıcılar (tedarikçi) açısından faydaları:  
• Tahsilat riskinin sıfıra indirilmesi 
• Esnek vade ve taksit imkânları ile daha fazla satış yapabilme imkânı  
 
Ürünün alıcılar açısından faydaları:  
• Finansmana kolay erişim: Ödemeleri taksit ve vadeler ile yapma imkânı  
• Kredi/çek kullanmadan kendi tedarikçisi ile banka üzerinden ticaret yapması  
• Artan kredi limitleri 
 



Güvenli Ticaret Sistemi-Bankkart Başak Tedarik Zinciri Ürünü ile diğer bazı ürünler arasındaki temel 
farklılıklar şunlardır: 
 
Teminat Mektubu: Teminat mektubu gibi statik bir ürün değildir, limitin varlığı ve geçerliliği işlem 
anında sorgulanır, kolaylıkla limit azaltılıp-arttırılabilir.  
 
Doğrudan Borçlandırma Sistemi : DBS ürününde aynı ana firma için tanımlanmış bayi limiti sadece o 
ana firmada geçerli iken Güvenli Ticaret Sistemi’nde aynı limit belli bir tedarikçi grubunda 
kullanılabilmektedir. Limit azaltma ve limit iptal etme süreci daha esnektir. Bu kapsamda alıcıya 
sağlanan bir kolaylık bulunmaktadır. DBS yapısında ürün maliyeti çoğunlukla alıcı üzerinde iken bu 
üründe maliyet tedarikçide kalmaktadır. DBS’de alıcılara 180 güne kadar vade imkanı sunulmakta, 
Güvenli Ticaret Sistemi’nde ise bu süre 540 güne kadar çıkmaktadır.  
 
Çek-Senet: Güvenli Ticaret Sistemi esnek vade yapısı ile çek-senet ürünlerine alternatif 
oluşturmaktadır. Çek- senet kullanımında yaşanan operasyonel zorluklar ile tahsilat riski Güvenli 
Ticaret Sistemi ile ortadan kaldırılmaktadır.  
 
Açık hesap: Güvenli Ticaret Sistemi’nin sağladığı tahsilat garantisi ve işlemlerin sistem üzerinden 
izlenilebilmesi açık hesap çalışma yapısından farklılaştırmaktadır. 
 
A.3.5- TOBB VE HALKBANKASI İŞBİRLİĞİNDE HAYATA GEÇİRİLEN "PARAF TİCARİ KREDİ KARTI İLE 
GÜVENCELİ TEDARİK ZİNCİRİ FİNANSMANI ANLAŞMASI" NA DAHİL OLDUK 
 

Kocaeli Ticaret Odası 
üyelerine tedarik 
zincirlerinde 
finansman aksaklıkları 
ve tahsilat 
problemlerini 
gidermek amacıyla 
TOBB ve Halk Bankası 
“Paraf Ticari Kredi 
Kartı 
Güvenceli Tedarik 
Zinciri Finansmanı” 
protokolu imzalandı. 
 
Geçtiğimiz günlerde esnafa destek amacıyla Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ve Ziraat Bankası arasında 
imzalanan Bankkart Başak Tedarik Zinciri Protokolü’nün ardından benzer bir adımda Halk Bankası’ndan 
geldi.  
 
TOBB Logolu Halkbank Paraf Kredi Kartı” projesi hayata geçiren Halk Bankasının yeni projesinde, 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Halk Bankası Bölge Koordinatörü Okan Saraç TOBB ve 
Halk  Bankası ‘‘Paraf Ticari Kredi Kartı Güvenceli Tedarik Zinciri Finansmanı’ protokolünü birlikte 
imzaladılar. 
 
Kocaeli Ticaret Odası Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz, Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Mikail Kayacı, 
Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf Erenkaya’nın da katıldığı protokol imza töreninde Halk Bankası İzmit Ticari 
Şube Müdürü Savaş Karataş, İzmit Şube Müdürü Yusuf Ekşi’de bulundu. 
 
TOBB-Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile Halkbank arasında imzalanan işbirliği protokolü 
kapsamında; “Paraf Ticari Kredi Kartı Güvenceli Tedarik Zinciri Finansmanı” ile Kocaeli Ticaret Odası 



üyesi alıcı ve satıcı firmalar arasında büyük bir tedarik zinciri kuruluyor üye iş yeri ve kurumsal kart 
altyapısı üzerinden özel fiyatlama ve vade avantajı sunuluyor. 
 
A.3.6- KREDİ GARANTİ FONU İLE İLGİLİ FAALİYETLER  
 
Üyelerimizin ihtiyaç duyduğu krediyi temin etmek, finansman çeşitliliğini sağlamak ve nakit sorunlarına 
çözüm olmak amacıyla Odamızda 2014 yılından bu yana hizmet veren Kredi Garanti Fonu 2020 yılı  
9 aylık dönemi sonuna kadar Odamızdaki faaliyetlerini sürdürdü. Eylül ayı sonu itibariyle KGF Yönetim 
Kurulunun almış olduğu kararla birlikte şube yapısından bölge yapısına geçilerek hizmet verilmeye 
başlandı.  
 
A.3.7- E- İMZA HİZMETİ KAPSAMINDA YÜRÜTÜLEN FAALİYETLER 
 
Üyelerimizin başta Ticaret Sicil işlemleri olmak üzere birçok alanda 
kullanılmakla yükümlü oldukları e-imza hizmetinden, Odamız binasında 
bulunan hizmet noktası aracılığıyla 2020 yılında 532 üyemiz yararlandı.  
 
A.3.8- MERSİS DANIŞMANLIK FAALİYETLERİ 

 
 
 
Kamu kurumlarının tüzel kişilerle ilgili 
ihtiyacı olan bilginin tek bir noktadan 
sunulması, sisteme dahil kişiliklere ait 
bilginin ortak bir anahtar bir numara 
ile bir sistemde birleştirilmesi, 
sistemde tutulan şirket bilgilerinin 
uluslararası standartlara uyumlu hale 
getirilmesi projesi olan MERSİS 
çalışmaları kapsamında Odamız Sicil 

Müdürlüğü bünyesinde oluşturulan danışma birimi aracılığıyla yapılan bilgilendirme çalışmaları devam 
etmektedir. 
 
 

A-4 MESLEK KOMİTELERİ VE İHTİSAS KOMİSYONLARININ ÇALIŞMALARI 
 
A.4.1-   MESLEK KOMİTESİ ÇALIŞMALARI 
 
A.4.1.1- MESLEK KOMİTE TOPLANTILARI 
 
2020 yılı içerisinde toplamda 253 toplantı gerçekleştirilerek; 993 karar, 160 teklif ve temenni Yönetim 
Kuruluna sunuldu. 
 
Meslek Komite toplantılarında görüşülen konular ile ilgili gerekli yazışmalar yapıldı. Meslek Komite 
Üyelerimizin devam durum takibi yapıldı.  
 
Meslek Komite kararlarının daha sonraki akıbetinin takip edilebilmesi için gerekli çalışmalar yapıldı. 
Odamız Meslek Komitelerinin kendi grupları ile sektör sorunlarını görüşmek ve fikir alışverişinde 
bulunmak üzere sektör toplantıları ile ilgili çalışmalar yapıldı.  
 
 



A.4.1.2- MESLEK KOMİTELERİNCE GERÇEKLEŞTİRİLEN SEKTÖR TOPLANTILARI 
 

A.4.1.2.1- 8. MESLEK KOMİTESİ SEKTÖREL İSTİŞARE TOPLANTISI 
 

8. Meslek Komitesi (Metal ve 
Makine Grubu) Başkanı Serkan 
Akçay’ın, Odamız Yönetim Kurulu 
Üyesi Yusuf Ziya Uludüz, Meclis 
Üyesi Nurdoğan Canıgeniş, Komite 
Üyeleri Ulvi Tanrıöven ve Muharrem 
Doğan ile birlikte ev sahipliği yaptığı 
programa, meslek grubuna bağlı 
üyeler katıldı. 
 

Toplantının açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Komite Başkanı 
Serkan Akçay, “Bugün; birbirimizle 
tanışmak, Odamızın faaliyetlerini anlatmak, sektörümüzün sorunlarını görüşmek ve fikir alışverişinde 
bulunmak için bir araya geldik. Sorunlarımızı ve çözüm önerilerimizi konuşacağımız, en nihayetinde 
sonuç alacağımız tek yer Kocaeli Ticaret Odası’dır. Sizlerin de görüşleriyle bizleri aydınlatacağını, etkili 
ve verimli bir toplantı olacağını biliyorum” dedi.  
 

Akabinde konuşma gerçekleştiren Odamız Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf Ziya Uludüz ise Kocaeli Ticaret 
Odası, hizmetleri, girişimleri ve projeleri hakkında kapsamlı bilgiler vererek, “Odamızda 22 meslek 
komitemizde 154 tane üyelerimizi temsil eden üyemiz var. Komitelerimizin sayısı mesleklerimizi temsil 
edecek kadar çok değil ve bir araya gelmek gibi bir eksiğimiz var. Daha çok bir araya gelmemiz, 
derdimizi birbirimize, Odamıza anlatabilmemiz lazım. Birbirimize olan yakınlığımız, sorunlarımızın 
çözümünü de kolaylaştıracak. Oda olarak bugüne kadar yaptığımız çok sayıda proje ve girişim var” 
şeklinde konuştu.  
 

Odamız Meclis Üyesi Nurdoğan Canıgeniş de, bu toplantıların sektörde daha fazla işbirliğine vesile 
olacağını ifade ederek, “Kocaeli’de aynı sektörde iş yapan iş paydaşlarının birbirileriyle daha sık bir 
araya gelmesi gerektiğini düşünüyoruz. Bu bunun ilk adımı. Hak verirsiniz ki özellikle bu zamanlarda 
sektör paydaşlarını bir araya getirmek çok zor. Ama siz buna zaman ayırdınız. Bu fedakarlığı 
gösterdiğiniz için hepinize teşekkür ediyoruz. Lütfen hangi sıkıntıları yaşıyorsanız ve odadan neler 
bekliyorsanız gönül rahatlığıyla ifade ediniz. Bu noktada hepinizden katkı bekliyorum. Bu toplantılar 
tanışmalara yeni iş birliklerine vesile oluyor” dedi. Toplantıda, sektördeki sorun ve çözüm önerileri 
karşılıklı olarak görüşüldü. 
 
A.4.1.2.2- 4. MESLEK KOMİTESİ SEKTÖREL İSTİŞARE TOPLANTISI 
 

Tarım ve Hayvancılık 
Grubu’nun yer aldığı 4. Meslek 
Komitesi Başkanı Mustafa 
Akcan’ın, Meclis Üyeleri Adnan 
Sancak, Şahin Caner Kanyılmaz, 
Tahsin Can Kuşkan, Komite 
Başkan Yardımcısı İbrahim 
Yılmaz, Komite Üyeleri Kamil 
Kodal ve Yasin Tuncay 
Türkçakal ile birlikte ev sahipliği 
yaptığı programa, gruba bağlı 
üyeler katıldı.  



Komite Başkanı Akcan, toplantıda yaptığı açılış konuşmasında; sektör buluşmalarının önemine dikkat 
çekerek, Odamızın üyelerinin görüş ve önerileriyle çalışmalarına yön verdiğini, bu nedenle sektörel 
olarak bir araya gelip, sorun ve çözüm önerilerinin tespit edilerek Oda Yönetimine bildirilmesinin 
çözüm yolunda çok büyük önem arz ettiğini belirtti. Aynı toplantıda ‘Üye Tanıtım Günleri’ faaliyetleri 
kapsamında 4. Meslek komitesi üyelerine, Oda ve hizmetleri hakkında bilgiler verildi. 
 
A.4.1.2.3- SERVİS SEKTÖRÜ ÖZEL İSTİŞARE TOPLANTISI 
 
Odamızın komiteleri 
oluşturan grupların alt 
zümrelerinin nabzını 
tutmak amacıyla 
düzenlediği sektörel 
istişare toplantılarının bir 
yenisi Nakliye ve Seyahat 
Acenteliği Grubu’nun yer 
aldığı 17. Meslek 
Komitesi’ndeki servis 
taşımacılığı sektörü için 
gerçekleştirildi.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’un katılımıyla gerçekleşen toplantıya, 17. Meslek komitesi 
Başkanı Semra Demir Çavdar, Komite Meclis Üyeleri Sedat Köse, Hızır Fatih Sarıoğlu, Komite Başkan 
Yardımcısı Musa Karabalık, Komite Üyesi Yılmaz Kaymak ile birlikte ev sahipliği yaptı. Toplantıda ayrıca, 
Kocaeli Servis Araçları İşletmecileri Esnaf Odası Başkanı Ahmet Taşçı ve kooperatif başkanları da yer 
aldı.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’un konuşmasıyla başlayan toplantı, komite başkanı Semra 
Demir Çavdar’ın konuşmasıyla devam etti. Çavdar konuşmasında, KOTO olarak sektörlerin önerisini 
önemsediklerini ifade ederken, Komite Meclis Üyesi Sedat Köse, toplantı sonrasında çıkan rapor ilgili 
girişimlerde bulunup, çözmeye çalışacaklarını belirtti. Meclis Üyesi Fatih Hızır Sarıoğlu, sektörün 
yarınları için çalışmalar yapıldığını dile getirdi. Kocaeli Servis Araçları İşletmecileri Esnaf Odası Başkanı 
Ahmet Taşçı, sektörün sorunlarını sıraladı. Komite Başkan Yardımcısı Musa Karabalık, komite olarak 
gerekli yerlere ulaştırıp netice almaya çalıştıklarını belirtti. Komite üyesi Yılmaz Kaymak da, kendisinin 
nakliyat sektöründe faaliyet gösterdiğini ancak her iki sektöre de düzen gerektiğini ifade etti. 
Toplantıda, araç amortismanları, bakım giderleri, diğer giderler, öğrenci servis fiyatları gibi konular da 
görüşülerek, öneriler değerlendirildi. 
 
A.4.1.2.4- PİŞMANİYE SEKTÖRÜ TEMSİLCİLERİ İŞBİRLİĞİ PROGRAMI TOPLANTISI 

 
16. Meslek komite üyeleri; 
Meclis Üyesi Yaşar Can, 
Meclis Üyesi Mehmet 
Yıldırım, Meclis Üyesi Kadir 
Çetin, Komite Başkanı 
Ahmet Bölükbaşı, Komite 
Üyesi Davut Önder Akbaş 
ile  16. meslek grubu 
pişmaniye sektöründe 
faaliyet gösteren 13 
temsilcinin bir araya geldiği 

kahvaltılı sektör toplantısı Odamızda gerçekleştirildi. 



Toplantıda, İzmit Pişmaniyesini Koruma ve Yaşatma Derneği Başkanı tarafından dernek faaliyetleri 
hakkında bilgilendirme yapıldı. Ayrıca, pişmaniye çarşısının kurulması, pişmaniye festivallerinin 
yapılması, taban fiyat uygulamaları, merdiven altı imalathanelerin önüne geçilmesi ve ihracat  gibi 
konularda karşılıklı fikir alışverişinde bulunuldu. 
 
A.4.1.2.5- SAĞLIK SEKTÖRÜ İSTİŞARE TOPLANTISI 
 
Sağlık sektöründe 
faaliyet gösteren, 
Odamız üyesi Özel 
hastane temsilcilerinin 
katılım sağladığı 
toplantıda sunum 
gerçekleştiren ODC 
Danışmanlık Firması 
Kurucu Ortağı Onur 
Seçkin, “Hizmet 
Sektörü Rekabet 
Gücünün Artırılması 
(HİSER) Programı” hakkında bilgi aktarımında bulundu.  
 
Toplantıya Odamız ve sektör adına Yönetim Kurulu Başkan Yardımcımız Hüseyin GEZER katılım sağladı.  
Hiser Proje Desteği Kapsamında; ihtiyaç analizi, eğitim ve danışmanlık faaliyetleri, istihdam, yurtdışı ve 
yurtiçi pazarlama faaliyetleri desteklenmektedir. 
 
A.4.1.2.6- AKARYAKIT TANKERLERİ VE NAKLİYECİLERE D-100 KARAYOLU ŞEHİR İÇİ GEÇİŞ İZNİ 
KONUSUNDA ODAMIZIN ÇALIŞMALARI 
 
Akaryakıt tankerlerine ve tüm nakliyecilere (limanlar dâhil) geçici süre ile (Covid-19 salgını sona erene 
kadar) D-100 karayolu İzmit şehir içi kullanımı izni konusu, Odamız 17. meslek komite toplantısında dile 
getirildi. 
 
Mevcut uygulamada, doğu-batı ve batı–doğu hattında İzmit içindeki trafik yoğunluğunu azaltmak 
amacıyla kamyon ve tırlar sabah 07.00-10.00 ile akşam 16.00-20.00 saatleri arasında şehir merkezinden 
geçen D-100 karayolundan geçişleri tamamen yasaklanmış durumdadır. Söz konusu yasak saatler 
haricinde de Trafik Denetleme Büro Amirliğinden izin almış araçlar şehir merkezine girebilmekte ya da 
geçebilmektedir. Fakat bu izni de ancak şehir içi ile ilişikli ticaret yahut zaruri bir ihtiyaç olması 
durumunda alabilmektedirler. Alınan önlemler neticesinde, akaryakıt dağıtım şirketleri çalışma 
saatlerinde düzenleme yaparak, günlük çalışma sürelerini kısaltmışlardır. Ayrıca yine, Bölgemizden 
(Körfez ve Derince) Doğu Marmara’daki tüm illere akaryakıt sevkiyatı yapılmaktadır. 
 
Kocaeli Ticaret Odası olarak, Covid-19 salgını sona erene kadar çalışan personellerin çalışma sürelerini 
kısaltabilmek adına önerilerimiz hem Kocaeli Valiliğimizle hem de Kocaeli Büyükşehir Belediyesi ile 
paylaşıldı.  
 
 
 
 
 
 
 



A.4.1.2.7- SAĞLIK SEKTÖRÜNÜN YAŞADIĞI SORUNLARI (ÖZELLİKLE MASKE İHTİYACI KONUSU)  
İLGİLİ MERCİLERE İLETTİK 
 
Odamız 11. Meslek Komitesi tarafından, meslek grubu içerisinde yer alan sağlık ve medikal sektöründe 
faaliyet gösteren üyelerimizin dünya çapında COVID-19 virüsü salgını sebebiyle yaşadıkları sıkıntılar dile 
getirildi. 
 
İhtiyaç duyulan N95 maskeleri için sipariş linki açılması ve siparişlerin ise 5 maske ile sınırlı olması, açık 
bulunan kliniklerin ihtiyaçları tam olarak karşılanamaması üzerine olumsuz durumlar ortaya çıkmış, 
ayrıca Resmi gazetede yayınlanan 15.05.2014 tarih ve 29001 sayılı Tıbbi Cihazlar Tanıtım Yönetmeliği 
kapsamında medikal satışı yapan firmalarımız, kanun ve yönetmelik düzenleme ile Sağlık Bakanlığı İlaç 
ve Cihaz Kurumu tarafından ruhsatlandırılmıştır. 
 
Fakat gerek internet üzerinden satış mağazalarından gerekse zincir mağaza marketlerde birçok medikal 
sağlık ürününün satışı yapıldığı görülmüş, bu konuda sektör temsilcilerinin ve çalışanların yaptığı 
şikâyetler gittikçe yoğunlaşmıştır. Bölgemizde yoğun şekilde faaliyette bulunan ve işçi sayısı fazla olan 
özel firmalarında ciddi anlamda maske ihtiyacı bulunduğu ve yaşanan sorunlar, çözüm önerileri Odamız 
tarafından ilgili makamlara iletildi.  
 
A.4.1.2.8- MEDİKAL SEKTÖRÜ SORUNLARI İSTİŞARE TOPLANTISI 

 
Odamız öncülüğünde 
düzenlenen ve Medikal 
Sektörü Temsilcilerinin 
katıldığı istişare 
toplantısını Odamız 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hüseyin Gezer 
tarafından yönetildi. 
 
Medikal Sektörü İstişare 
toplantısının açılış 
konuşmasını yapan 
Yönetim Kurulu Başkan 

Yardımcısı Hüseyin Gezer, 
“COVİD’19 salgınının 

başladığı günden itibaren ekonomik tedbirlerin alınması için yoğun girişimlerimiz oldu.  
 
Odamız tarafından uzun süredir gündeme getirilen ve son olarak da Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan ve 
TOBB Başkanı Rıfat Hisarcıklıoğlu’ nun öncülüğünde 365 Oda/Borsa başkanlarının katıldığı toplantıda 
ilettiğimiz medikal ürünlerin ihracatının ön izne bağlı olmadan yapılması gerekliliği karşılık buldu. 2 
Mayıs Tarihli Resmi Gazete ’de yayınlanan tebliğ değişikliği ile solunum cihazları ve sarf malzemelerinin 
ihracatındaki ön izin şartı kaldırıldı. Finansman sıkıntısı çeken işletmelere TOBB-KOTO-Denizbank 
İşbirliğiyle Nefes Kredisiyle yardımcı olmaya çalışıyoruz.” dedi.  
 
Aynı zamanda Kocaeli’ de Medikal Sektöründeki üretici ve toptancı olarak faaliyet gösteren firma 
temsilcileri yaşadıkları sorunları örneklerle anlatırken kamu kesimine verdikleri ürünler için ödemelerin 
uzun vadede yapıldığını, gecikmelerin yaşandığını vurguladı.  
 
 
 
 



A.4.1.2.9- TOBB SAİK İCRA KOMİTESİ TOPLANTISI 
 
4 Mayıs 2020 tarihinde TOBB Sigorta 
Acenteleri Sektör Meclisi tarafından, 
Karayolları Motorlu Araçlar Zorunlu Mali 
Sorumluluk Sigortasında tek fiyat 
uygulamasına geçiş talebi hakkında video 
konferans yöntemi ile istişarede bulunuldu. 
Söz konusu görüşmede, Sektör Meclisi 
Üyeleri tek fiyat konusunda desteklerini dile 
getirdiler. Odamız Yönetim Kurulu Başkanı 
Necmi Bulut da toplantıya katılım gösterdi. 
 
A.4.1.2.10- TOBB SİGORTA ACENTELERİ SEKTÖR MECLİSİ TOPLANTISI 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Sigorta Acenteleri İcra Komitesi üyeleri tarafından, Karayolları 
Motorlu Araçlar Zorunlu Mali Sorumluluk Sigortasında tek fiyat uygulamasına geçiş talebini görüşmek 
üzere; Bolu, Düzce, Kocaeli, Sakarya ve Yalova illeri Sigorta Acenteleri İl Delegeleri, Sigortacılık Meslek 
Komitesi Üyeleri ve acente dernek temsilcileriyle video konferans gerçekleştirerek istişarede 

bulunuldu. 
 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Hakan Ülken’in de 
katılım sağladığı toplantıda, Sigorta Acenteleri 
İcra Komitesi Başkanı Levent Korkut ile 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı ve Sigorta 
Acenteleri İcra Komitesi Üyesi Necmi Bulut 
tarafından pandemi döneminde İcra 
Komitesince yapılan faaliyetler ile trafikte tek 
fiyat uygulaması ve taban komisyon artışına 
yönelik yapılan çalışmalar hakkında 
katılımcıları bilgilendirildi. 

 
Toplantıya katılım sağlayan Doğu Marmara Bölgesi Sigorta Acenteleri temsilcileri trafikte tek fiyat 
uygulamasına desteklerini ifade ederek, bölgede faaliyet gösteren acentelerin sorun ve taleplerini İcra 
Komitesine iletti. 
 
A.4.1.2.11- 22.MESLEK KOMİTESİ SİGORTA ACENTELERİ GRUBU TOPLANTISI  
 
Odamız 22. Meslek Komitesi’nde 
faaliyetlerini sürdüren Sigorta Acenteleri 
Grubu tarafından 9 Mayıs 2020 tarihi 
itibariyle yürürlüğe giren, Mesafeli Satış 
Sözleşmelerine getirilen düzenlemenin 
ivedilikle iptal edilmesi çağrısında 
bulunularak, “Bu düzenlemenin 12 yıldır 
düzene giren mesleğimize darbe vuracağı 
aşikârdır” açıklaması yapıldı. 
 
Açıklamada şu ifadeler yer aldı; “Ülkemiz 
genelinde toplam 16 bin 97 sigorta acentesi faaliyet göstermekte, çalışan personellerimiz ile birlikte 
profesyonel sayımız yaklaşık 60 bine ulaşmakta, ailelerimiz de dâhil edildiğinde, sektörümüz 200 bin 
kişi ile temsil edilen dev bir iş koluna dönüşmektedir.  2007 yılında çıkarılan 5684 Sayılı Sigortacılık 



Kanunu ile birlikte sektörümüzün temel çizgileri belirlenmiş, başka bir iş kolunda ek faaliyet 
göstermemiz kat’i suretle yasaklanmış, kazancımız yalnızca acentelik faaliyetleriyle sınırlandırılmıştır.  
 
Bununla birlikte, sektörde faaliyet gösterecek olanların, 4 yıllık üniversite ya da en az 2 yıllık Sigortacılık 
Bölümü mezunu olması, sektörde en az 2 yıl tecrübesi bulunması, ilgili kanunlara tam hâkim olması 
şartları uygulanmaktadır. Ancak, Hazine ve Maliye Bakanlığı’nın ‘sigorta pazarını büyütmek’ adı altında 
9 Mayıs 2020 tarihinde uygulamaya aldığı “Sigortacılık Kapsamında Değerlendirilecek faaliyetlere, 
Tüketici Lehine Yapılan Sigortacılık Sözleşmeleri ile Mesafeli Akdedilen Sigorta Sözleşmelerine İlişkin 
Yönetmelikte Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik” yürürlükte olan 5684 sayılı kanuna aykırıdır.  
 
Yetkisiz ve mesleki bilgilere sahip olmayan kişi ya da kurumların da poliçe düzenlemesine, sektöre 2007 
yılından bu yana getiren kalitenin düşmesine yol açar niteliktedir. Acente yetkisi olmayan kişi veya 
kurumlara gayri resmi olarak ekran link ve şifreleri verilerek, farklı alternatif satış kanallarının önünün 
açılıyor olması 5684 sayılı kanunun çıkması ile birlikte 12 yıldır düzene giren mesleğimize darbe 
vuracağı aşikârdır. 
 
Bu nedenle taşıma kapasite raporunda bile acente fazlası olan sektörümüzde acente dışında başka 
kanal aramaya gerek yoktur. Bunun yerine kanunun doğru bir şekilde uygulatılarak acentelere destek 
olunması sektörün güçlenmesi için daha doğru olacaktır. Şu bilinmelidir ki; biz Sigorta Acenteleri sadece 
sigorta poliçeleri üreten kişiler değiliz. Bizler ülkemizdeki tüm kişi ve kurumların yüzlerce farklı riskine 
teminat sunulmasına aracılık eden ve bu faaliyeti yaparken de Risk Yönetimi, Kriz Yönetimi, Halkla 
İlişkiler, Finans Yönetimi, Hukuk ve daha birçok konuda bilgi ve donanıma sahip olan kişileriz. Tüm kişi 
ve Kurumların en önemli ve hayati risklerine teminat sağlanmasına aracılık eden mesleğiz. Bu kadar 
önemli ve hassas ve uzun yıllar harcayarak emek verdiğimiz bu mesleği çıkarılan yönetmelik ile herkesin 
yapabilir hale getirilmesi, bizler tarafından kabul edilemezdir. Bakanlıklar tarafından çıkarılan tüm 
yönetmelikler, genelgeler, tebliğler ilgili kanun maddelerini dayanak almak ve o kanuna uygun olmak 
zorundadır. Bu durum Anayasal bir zorunluluk olduğu halde, Bakanlık tarafından çıkarılan bu 
yönetmelik 5684 Sayılı kanun ile ilintili başka birçok kanuna da aykırılıklarla doludur. 
 
Yönetmelik hükümleri ile bir taraftan hukuk devleti olmanın gerekleri görmezden gelinmiş diğer 
taraftan anayasal ilkeler açıkça çiğnenmiştir. 09 Mayıs 2020 tarihinde çıkarılmış olan söz konusu 
Yönetmeliğin iptalini talep ediyoruz. Yönetmeliğin iptali ile Türk hukuku için birçok bakımdan hukuka 
aykırılık ve hatalı düzenlemeleri içeren durum ortadan kalkmış olacaktır. Tüm bu nedenler ile biz Sigorta 
Acenteleri olarak, mesleğimizin geleceğini olumsuz yönde etkileyecek olan ve hukuki açıdan yasal 
olmayan bu yönetmeliğin acilen iptalini bekliyor, bakanlığımızın bu çağrımıza kayıtsız kalmayacağına 
yürekten inanıyor, bu çağrımızı bir kez daha kamuoyu önünde tekrarlıyoruz.” 
 
A.4.1.2.12- 18.MESLEK KOMİTESİ SEKTÖREL İSTİŞARE TOPLANTISI  
 

2020 yılı değerlendirmesi, sektör 

sorunları ve çözüm önerileri konulu 

18.Meslek Komitesi Sektörel İstişare 

Toplantısı zoom üzerinden 

gerçekleştirildi.  

Toplantıda Mimar, Mühendis ve Şehir 

Plancılığı sektörüne yönelik, Plan ve 

tadilatlara yönelik değer artışlarında 

çıkan yönetmelik hususunda ve sektörün 

sorunları ve buna yönelik çözüm önerileri 

ile ilgili istişarelerde bulunuldu.  



A.4.1.2.13- ÖZEL ÖĞRETİM KURUMLARI İSTİŞARE TOPLANTISI 

Kocaeli de bulunan özel okul yöneticileri Odamız 15. Meslek Komitesi’ nin daveti ile toplantı 
gerçekleştirildi. Toplantıda Özel okulların sorunları, pandemi ile ilgili alınan tedbirler ve Milli Eğitim 
Bakanlığının yaptığı son açıklamalar ile ilgili değerlendirmeler yapıldı. 2 Eylül 2020 tarihinde 
gerçekleştirilen değerlendirme toplantısına; Atafen Koleji, Bahçeşehir Koleji, Beşsekiz Ortaokulu, Birey 
Koleji, Bilgili Kültür Okulları, Bilnet Eğitim Kurumları, Bilgi Küpü Koleji, Çocuk Kasabası Anaokulu, Doğa 
Koleji, Final Eğitim Kurumları, İlk Karar Eğitim Kurumları, İzmit Fatih Akşam Lisesi, İzmit Koleji, İstek 
Okulları, Kavram Koleji, Kokpit Koleji, My Kolej, Nesibe Aydın Koleji, Seymen Koleji, Safir Koleji, Sınav 
Koleji, Yahya Kaptan Koleji katılım gösterdi. 
 
Değerlendirme toplantısı sonrası aşağıda belirtilen bir basın açıklaması yapıldı.  
 
“Özel Okullar şehrimizin eğitimine önemli katkılar sunan,  5580 sayılı özel öğretim kurumları kanunu 
kapsamında kurulmuş, ciddi oranda öğretmen ve personel istihdamı yapan, vergisini ödeyen, sürekli 
devletin denetimine tabi olan kurumlardır. Yaşanan pandemi döneminde Milli Eğitim Bakanlığının 
okulları tatil etmesi ile başlayan uzaktan eğitim sürecinde şehrimizdeki özel okullarda hızlı bir şekilde 
uzaktan eğitim sürecini başlatmış ve hiçbir okul, hiçbir velimizi mağdur etmemiştir. Sürekli öğrencileri 
ve velileri ile temas halinde olarak onların eğitim-öğretim içerisinde aktif olarak yer almasını 
sağlamıştır. Ayrıca 2019-2020 eğitim yılı için öğrencilere verilemeyen hizmetlerin de hesaplamaları 
yapılmış ve velilerimiz ile mahsuplaşılmıştır.  
 
İlimiz de bulunan Özel okullarımız; 2020-2021 Eğitim-Öğretim yılı için Sağlık Bakanlığının yayınladığı 
salgın yönetimi ve çalışma rehberi doğrultusunda ve Milli Eğitim Bakanlığı ile TSE arasında yapılan 
protokolle eğitim kurumlarında hijyen şartlarının geliştirilmesi ve enfeksiyon önleme kontrol 
kılavuzunda belirtilen tüm önlemleri almış ve çocuklarımızın sağlıklı bir şekilde eğitim öğretimlerini 
sürdürebilmeleri için okullarını hazır hale getirmiştir. Ayıca okullarımız uzaktan eğitim için tüm 
altyapılarını tamamlamış ve eğitim öğretimi başlatmıştır. Bu yıl okul yöneticilerimizin birinci önceliği 
çocuklarımızın sağlıklı bir şekilde eğitim öğretimlerini tamamlamalarıdır.  
Unutulmamalıdır ki, ülkemizin geleceği olan çocuklarımızın sosyal ve akademik eğitim sürecinde önemli 
bir yeri olan özel okullarımızın devamlılığı ve ekonomik olarak yaşatılması noktasında tüm paydaşların 
sorumlu davranması hayati önem taşımaktadır. Bu noktada küresel ölçekte tüm insanlığı etkisi altına 
almış pandemi sürecinde özel okulların topluma sağlamış olduğu sosyal ve ekonomik birçok faydayı 
önemsizleştirip sadece velilerinden ücret isteyen bir yapı olarak göstermek ve bu sürecin tek taraflı 
çözümünü istemek adil olmadığı gibi ekonomik olarak mümkünde değildir.  
 
Bu tür tek taraflı çözüm beklentilerinin doğrudan belli kesimlerce haber değeri ve toplum hassasiyeti 
nedeniyle maksatlı şekilde dillendirilmesi ve sorumlu olarak özel okulları hedef alması konunun 



çözümüne katkı sunmayacağı gibi özel okulları ekonomik olarak telafisi mümkün olmayan sıkıntılara 
sevk edeceği, özel okulların sürekliliklerini ciddi manada risk altına alacağı kaçınılmaz bir gerçektir. 
 
Bu önemli hususlardan dolayı tüm tarafları bu önemli ve hassas süreçte sorumlu açıklamalar yapmaya 
davet ediyor, özel okullar olarak önceliğimizin ülkemizin eğitim öğretimine katkı sunmak, 
çocuklarımızın geleceğini şekillendirmelerine rehber olmak olduğunu, Tüm dünyanın ve Ülkemizin 
geçmekte olduğu bu zor süreçte Özel okullar olarak her zaman öğrencilerimizin yanında olacağımızı, 
onların eğitimi için hiçbir fedakârlıktan kaçınmayacağımızı, bu zor sürecin atlatılması için velilerimize 
her türlü desteği sunacağımızı, şehrimizdeki eğitimin bir parçası olan Özel Okullar olarak kamuoyuna 
saygıyla sunarız. 
 
 
A.4.1.3- MÜŞTEREK MESLEK KOMİTE TOPLANTILARI 
 
A.4.1.4- EŞ MESLEK KOMİTE ZİYARETLERİ 
 
11.03.2020 tarihinde; Odamız 14. Meslek Komitesi,  İstanbul Ticaret Odasına ziyarette bulunarak; 
kuyumculuk sektöründe faaliyet gösteren komite üyeleri ile eş meslek komite toplantısı gerçekleştirdi.  
 
Yine 14.Meslek Komitesi, 12.08.2020 tarihinde; İstanbul Ticaret Odasının kuyumculuk sektöründe 
faaliyet gösteren komite üyeleri ile sektör sorunları ve çözüm önerilerini konuşmak, iş fırsatlarını tespit 
etmek ve görüş alışverişinde bulunmak amacıyla video konferans yöntemi ile zoom programı üzerinden 
eş meslek komite toplantısı gerçekleştirdi.  
 
A.4.1.5- ÜYE ZİYARETLERİ 
 
8. MESLEK KOMİTESİ ÜYE ZİYARETLERİ GERÇEKLEŞTİRDİ 
 
Metal ve Makine Grubu’nun yer 
aldığı Kocaeli Ticaret Odası 8. 
Meslek Komitesi, üye ziyaretleri 
gerçekleştirdi. 8. Meslek Komitesi 
Başkanı Serkan Akçay, KOTO 
Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf Ziya 
Uludüz, Meclis Üyesi Tunç 
Tuncaboylu, Komite Üyeleri Ali 
Ulvi Tanrıöven ve Muharrem 
Doğan’ın yer aldığı ziyaretlerde, 
Oda’nın 2019 yılı çalışmaları 
aktarılarak 2020 projeleriyle ilgili 
de bilgilendirmede bulunuldu.  
 
Komite Başkanı Akçay, komitenin çalışmalarıyla ilgili de kapsamlı bilgilendirmede bulundu. Komite 
heyeti ziyaretlerde, Selim Uzuner Metal Geri Dönüşüm, Uzmaksan Müh. Makina San ve Tic. Ltd. Şti., 
Malkoçoğlu Metal Makina İmalatı İnş. Nak. Otomotiv Gıda Tic. Ltd. Şti., Çeliktaş Metal Geri Dönüşüm 
Nak İnş. San ve Tic. Ltd. Şti., SGN Teknik Otomasyon, PELKO Otomasyon, Aktiv Ambalaj Geri Kazanım, 
Purpan Panel, ES Kablo Sanayi, Başatlı Geri Dönüşüm, ANZ Robot Teknolojileri ve Kate Makina Sanayi, 
Kerem Boru A.Ş, SH Teknik Çözüm Mühendislik San. ve Tic. Ltd. Şti. Kocaeli Şubesi, Başeren Makina 
Boru ve Çelik San. Tic. Ltd. Şti. firmalarının yetkilileriyle bir araya geldi.  
 
 
 



9. MESLEK KOMİTESİ LASTİK İŞ SENDİKASI ZİYARETİ 
 
Odamız 9. Meslek Komitesi Başkanı Ahmet Kul, 
Komite Başkan Yardımcısı Mehmet Buzacı, Meclis 
Üyesi Oktay Alkan ve Komite Üyesi Zafer Çakır 
Lastik İş Sendikası Başkanı Alaaddin Sarı’ya 
ziyarette bulundular.  Ziyarette karşılıklı işbirliği 
yapılmasına yönelik görüş alışverişinde 
bulunuldu. Odamız heyeti, yapılacak 
işbirliklerinden memnuniyet duyacaklarını dile 
getirdi. 
 

 
4. MESLEK KOMİTESİ YENİ ÜYE ZİYARETLERİ 
 
Tarım ve Hayvancılık Grubu’nun yer aldığı Odamız 4. Meslek Komitesi üye ziyareti gerçekleştirildi. 
Ziyaretlerde hem Oda’nın hem de komitenin 
üyeler için hayata geçirdiği faaliyetlerle ilgili 
bilgiler veren 4. Meslek Komitesi, 2020 
projelerini de anlattı.  
 
4. Meslek Komitesi Başkanı Mustafa Akcan, 
Meclis Üyeleri Adnan Sancak, Tahsin Can 
Kuşkan, Şahin Caner Kanyılmaz ve komite 
Üyesi Kamil Kodal’ın yer aldığı komite 
heyeti; Panella Gıda San. Paz. ve Tic. Anonim Şti. ile İGM Gıda San. Tic. ve Paz. Anonim Şti.’nin Yönetim 
Kurulu Üyesi Ahmet Torlak ile bir araya gelindi. 

 
8. MESLEK KOMİTESİ YENİ ÜYE ZİYARETLERİ 
 

Metal ve Makine Grubu’nun yer aldığı Odamız 8. 
Meslek Komitesi, yeni üyelere yönelik 
gerçekleştirilen ziyaretlerine devam edildi. 8. 
Meslek Komitesi’nden Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf 
Ziya Uludüz, Komite Başkanı Serkan Akçay, Meclis 
Üyesi Tunç Tuncaboylu ve Komite Üyesi Muharrem 
Doğan’ın yer aldığı ziyaretlerde, Oda’nın 2019 yılı 
çalışmaları aktarılarak 2020 projeleriyle ilgili de 

bilgilendirmede bulunuldu. 
 
Komite heyeti ziyaretlerde, Serhat Balta SBM 
Çelik Sanayi Kumlama Boyama ve CNC Plazma 
Kesimi, Harmony Geri Dönüşüm Sanayi ve 
Ticaret Ltd. Şti., CMH Makina İmalat 
Endüstriyel Otomasyon San. ve Tic. Ltd. Şti., 
MHT Geri Dönüşüm Makina San. ve Tic. Ltd. 
Şti., Şükrü Hakan Çelebi Trend Otomasyon ve 
Esa İmalat Makinaları San. Tic. Ltd. Şti.’nin 
yetkilileriyle bir araya gelinerek istişarelerde 
bulunuldu.  
 
 



9. MESLEK KOMİTESİ’NDEN GOODYEAR’A “ALIM” ZİYARETİ 
 

Odamız 9. Meslek Komitesi 
Başkanı Ahmet Kul, Meclis 
Üyeleri Oktay Alkan, 
Abdurrahman Kaya, Fatih 
Günen ve Komite Üyesi Zafer 
Çakır’ın yer aldığı Odamız 9. 
Meslek Komitesi heyeti, Good 
Year Lastik Fabrikası Endüstri 
İlişkileri Müdürü Sedat Demir 
ile bir araya gelerek, kumanya 
ve erzak alımlarında Kocaeli 
Ticaret Odası üyesi firmaların 

tercih edilmesi konusu görüşüldü. Odamız üyesi firmaların, uluslararası işletmelerin de taleplerini 
karşılayabilecek yetkinlikte olduğunu ifade eden komite Başkanı Ahmet Kul, destek beklediklerini ifade 
etti.  
 
A.4.1.6- DIŞ KURUM TOPLANTILARI VE ZİYARETLERİ 
 
16. Meslek Komitesi 04.03.2020 tarihinde; sektör sorunlarını görüşmek ve yapılan mesleki çalışmaları 

anlatmak üzere Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanına ziyaret gerçekleştirildi.  

4. Meslek Komitesi tarafından 30.09.2020 tarihinde; tanışma, tarım ve hayvancılık sektörü ile ilgili fikir 
alış verişinde bulunmak amacıyla Kocaeli Tarım İl Müdürlüğü ziyareti gerçekleştirildi.  
 
 
A.4.2- İHTİSAS KOMİSYONLARI 
 
Odamızda Hesapları İnceleme Komisyonu ve Burs Komisyonu olmak üzere 2 adet İhtisas Komisyonu 
bulunmaktadır.  
 
Hesapları inceleme komisyonu;  
 
Her ayın 3.haftasında bir araya gelerek aylık hesaplar kontrol etmektedir. İnceleme kapsamında, gelir-
gider dengesine bakılarak, tahsilat ve ödemelerin,  kanunlara ve yönetmeliklere uygun hareket edilip 
edilmediğinin kontrolleri yapılır. Aylık toplantıların haricinde, Aralık ayında bütçe için bir araya gelen 
komisyon, yılbaşında bilanço ve kesin mizan için bir araya gelmektedir.  
 
Burs Komisyonu;  
 
Burs komisyonu her yıl Kasım ayında bir araya gelerek gelecek dönem burs almaya hak kazanan 
öğrencileri belirlemektedir. Komisyonumuz, önümüzdeki dönemle ilgili çalışmalarını sürdürmektedir. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



A.4.3- İLİMİZ ODALARI İLE İSTİŞARE TOPLANTISI 
 
İçinde bulunduğumuz pandemi 
sürecinde ilimiz iş dünyasının 
sorunlarının çözümüne yönelik birlikte 
hareket edilmesi adına ilimizde 
bulunan Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliğine bağlı 4 Oda Başkanı 
tarafından istişare etmek üzere online 
toplantı gerçekleştirildi. Toplantıya; 
Odamızı temsilen Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi Bulut Kocaeli 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı, 
Gebze Ticaret Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı, Körfez Ticaret Odası Yönetim 

Kurulu Başkanı katılım gösterdi. Verimli geçen toplantıda İlimiz ve üyelerimiz ile ilgili karşılıklı görüş 
alışverişinde bulunuldu. 

 
A.4.4- 12. KOCAELİ ODALAR MÜŞTEREK TOPLANTISI  
 
İlimiz Odaları müşterek 
toplantıda bir araya 
geldi. İçinde 
bulunduğumuz 
pandemi sürecinde iş 
dünyasının sorunlarının 
çözümüne yönelik 
birlikte hareket 
edilmesi adına ilimizde 
bulunan TOBB’a bağlı 4 
Oda tarafından istişare 
etmek üzere 12. 
Müşterek toplantı 
gerçekleştirildi.  
 
Toplantıya; Odamızı temsilen Yönetim Kurulu Başkanımız Necmi Bulut, Kocaeli Sanayi Odası Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, Körfez Ticaret Odası Başkanı Recep Öztürk, Gebze Ticaret Odası Başkanı Nail Çiler ve 
tüm Odaların Yönetim Kurulu Üyeleri katılım gösterdi. 
 
“İl Odaları Müşterek Toplantısı” ilimiz Odaları katılımcılarının tanışmasıyla başladı. Tanışmanın 
ardından içinde bulunduğumuz koronavirüs salgını sebebiyle yaşanan olağanüstü durumda ilimiz adına 
yapılabilecek işbirlikleri görüşüldü.  Verimli geçen toplantı ilimiz için güzel işbirlikleriyle ve 4 Oda 
başkanın bir araya gelerek gündem maddelerini görüşmesiyle son buldu. 
 
 
 
 
 
 
 
 



A-5 VERİMLİLİĞİ ARTIRMA ÇALIŞMALARI 
 
A.5.1- ANKET ÇALIŞMALARI 
 
A.5.1.1- PERSONEL MEMNUNİYET ÖLÇME ANKETİ 
 
 Kocaeli Ticaret Odası Yönetimi, çalışanların 
memnuniyet ve memnuniyetsizliklerini en etkin ve 
şeffaf olarak belirlenmesi adına personel 
memnuniyet anketi gerçekleştirmektedir. Tüm 
personelin katıldığı personel memnuniyeti anketi 
yılda bir kez yapılmaktadır.  
 
2020 yılı içerisinde tüm Oda personeline uygulanan 
ankette, personelin çalışma ortamı, altyapı, üst 
yönetimin sorumlulukları, çalışma sistemi gibi konularda memnuniyetleri ölçüldü. 
 
A.5.1.2- ÜYE HİZMET ANKETİ 
 
Odamızdan hizmet alımı için gelen üyelerimizin veya üyeler adına işlemleri yürütmekle yetkili olan 
kişilerin hizmet alımından memnuniyetlerini ölçmek adına yıl içerisinde memnuniyet anketleri düzenli 
olarak yapıldı. 
 
Odamızın projesi kapsamında yapılan üyelerimize gerçekleştirilen ziyaretlerde anket çalışmaları 
uygulandı. Söz konusu anket sonuçları Yönetim Gözden Geçirme Toplantısında Yönetim Kurulumuza 
raporlanmaktadır. Raporlama sonucunda tespit edilen uygunsuzluklar ile ilgili Düzeltici ve Önleyici 
faaliyetler başlatılarak uygunsuzlukların düzeltilmesi adına çalışmalar yapıldı. 
 
A.5.2 ODA PERSONELİNİN KATILDIĞI EĞİTİMLER VE İŞTİRAK EDİLEN TOPLANTILAR 
 
A.5.2.1- STAJYER ÖĞRENCİLERİMİZE ORYANTASYON EĞİTİMİ 
 
Yaz ve Kış Dönemi olmak üzere staj başvuruları alındı. Söz konusu staj başvuruları değerlendirildi. 
 

 Haziran-Eylül ayları arasında 1 öğrenci staj eğitimi gördü.  
 

 2020-2021 Eğitim Öğretim yılında 6 öğrenci staj eğitimi görmektedir. Yıl içerisinde, söz 
konusu stajyerlerin okullarıyla yazışmaları, sözleşmeleri ve iş planlamaları gibi faaliyetler 
yürütülmektedir. 

 
A.5.2.2 - PERSONELİMİZE YÖNELİK GERÇEKLEŞTİRİLEN İÇ EĞİTİMLER 
 
Personelimize yönelik 15 Ocak 2020 tarihinde İlkyardım Eğitimi gerçekleştirildi. 
 
A.5.2.3- PERSONELİMİZE YÖNELİK GERÇEKLEŞTİRİLEN DIŞ EĞİTİMLER 
 
18 Şubat 2020 -  Kişisel Verilerin Korunması Kanunu Eğitimi 
18 Şubat 2020 -  Muhtasar Eğitimi 
 
Oda ve borsaların genel sekreterleri ile muhasebe ve insan kaynaklarından sorumlu personelin katılımı 
ile 18.02.2020 tarihinde Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nde (TOBB) tam gün süreli Kişisel Verilerin 



Korunması Kanunu – VERBİS’e kayıt ile Muhtasar ve Prim Hizmet Beyannamesi Bilgilendirme Semineri 
düzenlendi. 
 
TOBB Genel Sekreter Yardımcısı Cengiz Delibaş’ın açış konuşması ile başlayan seminerde,  Kişisel 
Verileri Koruma Kurulu yetkilileri, Kişisel Verilerin Korunması Kanunu-VERBİS’e kayıt konusunu 
anlatırken, Gelir İdaresi Başkanlığı ve Sosyal Güvenlik Kurumu yetkilileri tarafından Muhtasar ve Prim 
Hizmet Beyannamesi konulu sunum yapıldı. 
 
06-10 Şubat 2020   -   Online EBYS Sistem Yöneticisi Eğitimi 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği tarafından video konferans yöntemiyle gerçekleştirilen Elektronik 
Belge Yönetimi Sistem Yöneticisi Eğitiminde evrak süreçleri (kurum içi/kurum dışı), iş akışları ve 
görevleri, evrak oluşturma, paraf ve imza süreci, takip etme, geri çekme, hızlı ve detaylı evrak arama 
işlemleri, form doldurma, arama ve yönetme, raporlama ve teknik konular teorik ve uygulamalı olarak 
anlatıldı.  
 
08-21 Mayıs 2020   -   İhracat Destek Ofisleri-STA Danışma Noktaları Eğitimi 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ve Ticaret Bakanlığı koordinasyonunda 56 ilde 67 Odada 
kurulan İhracat Destek Ofislerine STA Danışma Noktaları Eğitim Semineri Video Konferans yöntemiyle 
verildi. Sözkonusu eğitim seminerinde, Türkiye’nin STA’ları, içerikleri, faydaları, aynı zamanda İhracat 
Destek Ofisleri, bilgilendirme faaliyetleri içerisinde Türkiye’nin STA’ları ile ilgili bilgileri 8 gün boyunca 
detaylı olarak ele alındı.  
 
09 Haziran 2020   -   Ticaret Sicil E-Belge Eğitimi 
 
T.C. Ticaret Bakanlığı ve Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği işbirliği ile düzenlenen eğitimde, Ticaret Sicili 
Müdürlüğü tarafından düzenlenen ticaret sicil tasdiknamesi , merkez nakli belgesi , iflas konkordato 
belgesinin elektronik ortamda e imzalı olarak verilmesi hususunda gerçekleştirilen eğitime ilgili 
personelimiz iştirak etti.  
 
10 Haziran 2020   -   Sanayi Bilgilendirme Sistemi Eğitimi - (Kapasite - Yerli Malı Belgesi sistemi) 
 
Kapasite raporları ve Yerli Malı Belgelerinin düzenleme ve onay işlemlerinde kullanılan yazılımların 
güncellenmesi amacı ile yapılan çalışmalar sonucunda hazırlanan yeni TOBB Sanayi Bilgi Sisteminin test 
aşamasındaki halinin değerlendirilmesi amacı ile düzenlenen eğitime iştirak edildi.  
 
13 Ağustos 2020   -   Pazara Girişte Dijital Faaliyetlerin Desteklenmesi Eğitimi 
 
27 Mayıs  2020 tarih ve 31137 nolu Resmi Gazetede yer alan 2573 nolu Cumhurbaşkanı Kararı ile 
yürürlüğe giren  ‘’Pazara Girişte Dijital Faaliyetlerin Desteklenmesi Hakkında Karar’’ kapsamında Ticaret 
Bakanlığı ve TOBB işbirliği ile İhracat Destek Ofislerine yönelik bilgilendirme toplantısına katılım 
sağlandı. 
 
Bu çerçevede, şirketlerin e-ticaret sitelerine üyelik giderleri, 2020 yılı için %80, takip eden yıllarda  %60 
oranında, sanal ticaret heyetleri ve sanal fuarlara katılım için iş dünyasını temsil eden çatı örgütlerinin 
(işbirliği kuruluşları)  yapacakları masraflar ve sanal fuar organizasyonları giderleri  % 50 oranında 
Ticaret Bakanlığı tarafından desteklenecektir. 
 
 
 
 



01 Eylül 2020   -   Yatırımlarda Devlet Yardımları Bilgilendirme Eğitimi 
 
21/08/2020 tarihli ve 31220 sayılı Resmi Gazete'de yayınlanan "Yatırımlarda Devlet Yardımları 
Hakkında Kararda Değişiklik Yapılmasına Dair Karar" ile yapılan değişikliklerin de dahil olduğu 
yatırımlarda devlet yardımları bilgilendirme eğitimine iştirak edildi.  
 
14 Aralık 2020   -   2021 Yılı Hesap Dönemi Bütçe Hazırlık Bilgilendirme Semineri 
 
12.09.2005 tarih ve 25934 sayılı Resmi Gazete ile yayınlanan “Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile 
Odalar ve Borsalar Bütçe ve Muhasebe Yönetmeliği” çerçevesinde yeni hesap dönemine ilişkin bütçe 
hazırlık süreci konusunda mevzuat ve uygulamaya yönelik bilgilendirme ile birlikte TOBB BS programı 
üzerinde bütçe ve muhasebe işlemleri ile gerekli ilişkilendirmelerin de ele alınacağı 2021 Yılı Hesap 
Dönemi Bütçe Hazırlık Bilgilendirme Semineri, zoom aracılığı ile 14 Aralık 2020 tarihinde 10:30-16:00 
saatleri arasında gerçekleştirilecek olup aşağıda yer alan kayıt linki üzerinden takip edilebilecektir. 
 
DÜNYA BANKASI İSTİHDAM PROJESİ PAYDAŞ BİLGİLENDİRME TOPLANTISI 
 
Türkiye Kalkınma ve Yatırım Bankası A.Ş. ile Dünya Bankası arasında çalışmaları yürütülen; ülkemizde 
kayıtlı istihdamın artırılmasına yönelik proje kapsamında, fon kaynakları ile özel sektör işletmelerinin 
yatırım ve işletme sermayesi ihtiyaçlarının karşılanması ve Türk vatandaşları ve mülteciler için kayıtlı 
istihdam imkânlarının yaratılması hedeflenmektedir. 
 
Proje kapsamında paydaş olan Odamızın bilgilendirilmesi, görüş ve önerilerinin alınması amacıyla 
gerçekleştirilen paydaş bilgilendirme toplantısına Odamız Genel Sekreteri Mert Anlıpak katılım 
gösterdi. 
 
 

A.5.3- TOPLAM KALİTE VE AKREDİTASYON ÇALIŞMALARI 
 

A.5.3.1- TOPLAM KALİTE YÖNETİMİ ÇALIŞMALARI 
 
Kalite yönetim sistemi kapsamında iç kontrollerimizi, gerçekleştirdiğimiz denetimler ile sağlamaktayız. 
Bu sebeple 2020 yılı içerisinde olası uygunsuzlukların tespit edilmesi amacıyla iç denetici sertifikası 
bulunan personelimiz ile 11 Kasım tarihinde iç denetimimiz gerçekleştirildi. 
 
2020 yılı içerisinde Odamızca yürütülen faaliyetlerin talimat ve prosedürlere uygunluğu sürekli olarak 
gözden geçirilerek kontrol edilmiş olup; gerekli revizyonlar yapıldı. Gerek üyelerle gerekse personelle 
anket çalışmaları gerçekleştirilerek Üst Yönetime raporlandı. 
 
Yıl içerisinde Kalite Yönetim Sistemi kapsamında gerçekleştirilen tüm çalışmalarımız raporlandırılarak 
Yönetim Gözden Geçirme toplantısı vasıtasıyla Yönetim Kurulumuza sunulmaktadır. Bu sebeple 2020 
yılı çalışmalarımız 15 Aralık tarihinde gerçekleştirilen Yönetim Kurulumuzda rapor olarak sunuldu. 
 
Odamızca gerçekleştirilen faaliyetlerin ve üyelere sunulan hizmetlerin kalite yönetim sistemine 
uygunluğunun değerlendirilmesi amacıyla her yıl gerçekleştirilen TSE ISO 9001 kalite yönetim sistemi 
gözetim denetimimiz ise 24 – 25 Aralık 2020 tarihlerinde gerçekleştirildi. Yapılan denetimde, Odamızın 
yürütmüş olduğu prosesler ve bu prosesler arası ilişki, yürütülen faaliyetlerin talimat ve prosedürlere 
uygunluğu, süreç akışları, düzeltici faaliyetler, risk analizleri ve yönetimin gözden geçirme raporları gibi 
Kalite Yönetim Sistemi kapsamındaki birçok konu gözden geçirildi. Denetim neticesinde gözden 
geçirilen faaliyetimiz ile ilgili herhangi bir majör ve minör hataya rastlanmamış olup; belgemizin devam 
ettirilmesi kararı alındı.  



A.5.3.2- AKREDİTASYON SİSTEMİ ÇALIŞMALARI KAPSAMINDA A SINIFI ODA OLDUK 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği tarafından yürütülen Akreditasyon çalışmaları kapsamında 4.Dönem 
2007 yılından beri Akredite Oda olan Odamız, Akreditasyon sistemi kapsamındaki çalışmalarına 2020 
yılı içerisinde de devam etti.  
 
2019 – 2022 yıllarını kapsayan Odamız Stratejik Planı kapsamında çalışmalarımız yürütülmekte olup; 
oluşturulan stratejik hedeflerimizin takibi servislerimiz tarafından sürekli, Genel Sekreterlik ve 
Akreditasyon izleme komitesi tarafından 6 aylık periyotlar ile sağlanmaktadır. 
 
Akreditasyon sistemi kapsamında her yıl hazırlanmakta olan Öz değerlendirme raporumuz Kasım ayı 
içerisinde hazırlanarak Yönetim Kurulu tarafından 1 Aralık 2020 tarihinde onaylandı. Sistem girişi 
yapılarak TOBB Akreditasyon kuruluna gönderildi. 
 

A-6 EĞİTİM FAALİYETLERİ  
 
A.6.1- ÖZEL KOTO AOSB MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİ ÇALIŞMALARI 
 
KOCAELİSPOR OKULUMUZDA ŞAMPİYONLUK SÖZÜ VERDİ 

 
Odamızın iş dünyasına 
nitelikli eleman yetiştirmek 
üzere mesleki hayata 
kazandırdığı ve açıldığı 
günden bu yana gerek 
mesleki eğitim gerekse spor 
branşlarındaki başarılarıyla 
örnek olan Özel KOTO AOSB 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi öğrencileri, Kocaelispor 
Teknik Direktörü’nü ve 
Oyuncularını okullarında 

konuk etti. Günler öncesinden hazırlık yapan, adeta okulu yeşil-siyah bayraklarla donatan öğrenciler; 
Odamız Yönetim Kurulu Üyesi- Kocaelispor Başkan Vekili Murat Barış, Kocaelispor Teknik Direktörü 
Selahattin Dinçel, Takım Kaptanı Burak Süleyman, Talha Mayhoş, Kemal, Haşim Arda Sarman ve Kaleci 
Volkan’ı meşaleler, marşlar ve dev pankartlarla karşıladı.  

Odamız Yönetim Kurulu Üyesi Yusuf Ziya Uludüz, Okul Müdürü Coşkun Cebeci, Okul Aile Birliği Başkanı 
Nilüfer Bozkurt, öğretmenler ve öğrenciler tarafından karşılanan Kocaelispor heyeti, öğrencilerle 
söyleşi programında bir araya geldi. Programın açılış konuşmasını gerçekleştiren Okul Müdürü Cebeci, 
öğrencilerin kendi eğitim hayatlarının yanı sıra kentin takımı Kocaeslipor’a da çok ilgili olduklarını 
söyleyerek, “Okulumuzda maç organizasyonları da düzenleyerek tribün desteğimizi sağlıyoruz. Her 
zaman, her yerde yanınızdayız” dedi.  

Programda öğrencilere hitap eden Kocaelispor Teknik Direktörü Selahattin Dinçel, maçlarda kendilerini 
yalnız bırakmayan KOTO öğrencilerine iade-i ziyaret gerçekleştirmek istediklerini söyleyerek, 
“Maçlarda bize vermiş olduğunuz tribün desteğinden dolayı teşekkür ederiz. Biz de bugün size iade-i 
ziyaret gerçekleştirmek istedik.” dedi.  

 



Akabinde öğrenciler 
futbolculara sorularını 
sorarak keyifli bir söyleşi 
gerçekleştirdiler. Yeşil-
Siyahlı takımın yıldız 
futbolcuları matematiksel 
olarak şampiyonluğu 
kazanana kadar ipleri elden 
bırakmayacaklarını 
vurgularken, öğrencilere 
şampiyonluk sözü de 
verdiler.  

 
ÖZEL KOTO AOSB MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİ ÖĞRENCİLERİNDEN  
KARATE’DE YENİ BAŞARILAR 

 
Odamızın nitelikli ara eleman 
yetiştirmek üzere eğitim-öğretim 
hayatına kazandırdığı Özel KOTO AOSB 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi, rol 
model projelerinin yanı sıra spordaki 
başarılarıyla da takdir gördü.  
 
Bu kapsamda İl Gençlik ve Spor 
Müdürlüğü tarafından düzenlenen 
müsabakalara Beden Eğitimi Öğretmeni 
Sercan Yaman tarafından hazırlanan 

karate takımı başarılarına bir yenisini daha ekledi ve 5 adet madalyayla döndü. Karate 
Müsabakalarında, Erkekler 70 Kg’da Hamim Muhammed Tamyüksel birinci, Genç Kız B Grubu 64 Kg’da 
Nursena Yıldız birinci, 60 Kg’da Esma Hatun Tamyüksel birinci, Genç Kız A Grubu 56 Kg’da Emine 
Uzuner, 52 Kg’da Seren Yıldız Şahin de İkinci olarak Özel KOTO AOSB Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi’nin gururu oldu. Öğrencilerin spordaki başarılarıyla gurur duyduklarını ifade eden Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, “Öğrencilerimizi spor alanında da desteklemeye devam edeceğiz. 
Bizleri gururlandıran öğrencilerimize teşekkür ediyoruz” dedi.  
 
ÖZEL KOTO AOSB MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİ ÖĞRENCİLERİ  
BİLEK GÜREŞİ’NDE İLK 3’E YERLEŞTİ 

 
Kocaeli Valiliği Gençlik ve Spor İl Müdürlüğü Okul 
Sporları 2019-2020 Eğitim-Öğretim Yılı Bilek Güreşi İl 
Birinciliği Yarışmaları, 11-12 Şubat 2020 tarihlerinde 
İzmit Atatürk Spor Salonu’nda gerçekleştirildi. 
Sporcularıyla bu müsabakada da yer alan Özel KOTO 
AOSB Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi, yine 
madalyalarla döndü.  
 
Okul öğrencilerinden Hasan Doğukan Ersoy; 75 kg Genç 
Erkek B Gurubu Kocaeli İl 1.’si, Fatih Anıl Gülün; 75 Kg Genç Erkek A Gurubu Kocaeli İl 2.’si, Ferhat 
Sarman; 75 Kg Genç Erkek B Gurubu Kocaeli İl 3.’sü oldu. KOTO Başkanı Necmi Bulut, Özel KOTO AOSB 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi Beden eğitimi öğretmeni Sercan Yaman’ı ve müsabakalardan 
madalyayla dönen öğrencileri tebrik ederken, desteklerinin artarak devam edeceğini ifade etti. 



A.6.2- ODAMIZ TARAFINDAN DÜZENLENEN DİĞER EĞİTİM, TOPLANTI, PROGRAM VE SEMİNERLER 
 
A.6.2.1- YENİ ÜYELERE ÖZEL 
BİLGİLENDİRME EĞİTİMİ  

 
Yeni üyelerimizin Oda hizmetlerinden 
üst düzeyde faydalanmasını sağlamak 
amacıyla, ‘Yeni Üye Bilgilendirme 
Eğitimi’ düzenlemeye başlandı.  

Gerçekleşen eğitimlerde, yeni üyeler 
Oda hizmet binasında ağırlanarak hem 
fiziki şartları, hizmetleri, birimleri ve 
sektörlere özel hizmetleri yerinde anlatılmakta hem de eğitimin moderatörlüğünü gerçekleştiren 
Ekonomi Danışmanı Prof. Dr. Yusuf Bayraktutan tarafından ticari tavsiyeler paylaşılmaktadır.  

Yeni üyelerimize, Odamızın KOTO Destek Ofisi, İhracat Destek Ofisi, Odamızın düzenlediği fuarlar ve 
üyelerini dış dünya pazarlarıyla buluşturan Co-Matching İkili İş Görüşmeleri, KOTEV eğitimleri, KOTO 
Kart, Üye Toplantı ve Görüşme Ofisleri gibi hizmetlerinin de aktarıldığı kapsamlı sunum sonunda 
etkinliklerine katılımın öneminden bahsederek sonlandırdı.  

Yılın ilk 3 ayında Odamızda gerçekleştirilen eğitimlere, pandemi nedeni ile son aylarda zoom üzerinden 
devam edilmektedir.  

A.6.2.2- TIBBİ MALZEMELER ÜRÜN TAKİP SİSTEMİ VE ELEKTRONİK ARŞİVLEME KONULU 
BİLGİLENDİRME SEMİNERİ 
 
Odamız Sağlık Grubu’nun yer aldığı 11. Meslek Komitesi’nin organizasyonuyla, ‘Tıbbi Malzemeler Ürün 
Takip Sistemi ve Elektronik Arşivleme’ konulu bilgilendirme semineri düzenlendi. Sektör adına önemli 

uygulamaların hayata geçirildiği seminere ilgi yoğun oldu.  
 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hüseyin Gezer’in 11. Meslek 
Komitesi ile birlikte ev sahipliği yaptığı programda; Türkiye İlaç ve Tıbbi 
Cihaz Kurumu Tıbbi Cihaz Kayıt ve Koordinasyon Dairesi Başkanı Aydın 
Kaplan, Sosyal Güvenlik Kurumu Sağlık Yazılımları Daire Başkanlığı 
Medula Optik Uygulamaları Koordinatörü Hakan Horhor, Sosyal 
Güvenlik Kurumu Satış Merkezleri Programcısı Şule Ayan, Türkiye İlaç 
ve Tıbbi Cihaz Kurumu Biomedikal Mühendisi Pınar Kubaşık, Sağlık 

Bakanlığı Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Sağlık Uzmanı Merve Ayık ve Kayıt Kontrol Birimi’nden 
Eczacı Banu Aras katılımcılara kapsamlı bilgiler verdi.  
 
Toplantının açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Odamız Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Hüseyin Gezer, “Her 
alanda olduğu gibi sağlık sektöründe de 
teknolojik altyapının etkin şekilde 
kullanımı ile birlikte değişimler 
kaçınılmaz hale geldi. Türkiye’de İlaç 
Takip Sistemi (İTS) ile başlayan süreç 
Ürün Takip Sistemi (ÜTS) ile devam 
etmektedir. Sağlık alanında 



gerçekleştirilmiş en büyük projelerden olan Ürün Takip Sistemi ile güvenli ürünlere erişimi sağlamak 
kolaylaşacak ve firmalar kendi kayıtlarını yapabilecektir.  

 

4 milyon kayıtlı ürün çeşidinin yer aldığı ürün takip sistemi; güvenli ürüne erişim, kayıt dışı ekonomi ile 
mücadele, sağlık Politikası üretme, sağlıklı veriye dayalı denetim, kaynakların israfının önlenmesi, 
ürünlerle ilgili kurumlar arası koordinasyon ve veri paylaşımı, hangi ürün, nerede, ne zaman, ne için, 
kimde kullanıldı bilgisi ile hızlı hareket kabiliyeti, etkin denetim avantajlarını sağlayacaktır. Özellikle 
mobil uygulama sayesinde ürünlerin detaylı bilgilerini ulaşılabilmekte ve karşılaştırma kolaylıkla 
yapılabilmektedir. Bu nedenle sektör temsilcileri tarafından iyi anlaşılması ve benimsenmesi 
gerekmektedir. 
 
Tıbbi Cihaz Kayıt ve Koordinasyon Daire Başkanı Aydın, Ürün Takip Sistemi’nin 1 Ocak 2020 tarihi 
itibariyle tüm ürün grupları için hayata geçirildiğini ifade ederek, “Ürün Takip İzlenebilirlik, güvenli 
ürüne erişme noktasında büyük bir kaynak, piyasada sektörünüzde olumsuz etkiye neden olan kayıt 
dışı ekonomiyle mücadele noktasında bize önemli bir veri sağlayacak.” dedi.  
 
Sosyal Güvenlik Kurumu Sağlık Yazılımları Daire Başkanlığı Medula Optik Uygulamaları Koordinatörü 
Hakan Horhor, optik sektörü için fatura eki ve reçete eki belgeleri uygulamasını detaylarıyla ele aldı. 
Akabinde Sosyal Güvenlik Kurumu Satış Merkezleri Programcısı Şule Ayan; Medikaller ve işitme 
merkezileri için fatura eki belgeler ekranları, Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Biomedikal Mühendisi 
Pınar Kubaşık; ürün takip sistemiyle ilgili bilinmesi gerekenler, Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Sağlık 
Uzmanı Merve Ayık, ÜTS Tekil Takip süreçleri, Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumu Kayıt Kontrol 
Birimi’nden Eczacı Banu Aras; mevzuat, yönetmelikler, kılavuız, duyurular, firma kayıt işlemleri, belge 
kayıt, tıbbi cihaz kayıt işlemleri, serbest satış işlemleri hakkında kapsamlı bilgiler verdi.  
 
A.6.2.3- DİJİTAL TARIM PAZARI TANITIM TOPLANTISI  
 
T.C. Tarım ve Orman Bakanlığı gıdada üretimden tüketime tüm zinciri dijital ortama taşıyacak Dijital 
Tarım Pazarı’nı 29 Nisan 2020 tarihinde devreye aldı.  
 
Öncelik olarak çiftçilerin ürettiği ürünleri 
değer fiyattan satabileceği, tüm alıcılar ve 
üreticiler ile buluşabileceği ve tüketicilerin de 
kaliteli ürünleri daha uygun fiyattan 
alabileceği online platform Dijital Tarım Pazarı 
faaliyettedir. Proje, Tarım ve Orman 
Bakanlığı’nın ev sahipliğinde Hazine ve Maliye 
Bakanlığı, Ticaret Bakanlığı ve TOBB 
koordinasyonunda gerçekleştirilmektedir. 
 
Dijital Tarım Pazarı’nın tanıtımı amacıyla Tarım 
İl Müdürlüğü yetkililerinin katılımıyla, 
Odamızda 9. meslek grubunda yer alan market sektörünü doğrudan ilgilendiren konu hakkında sunum 
gerçekleştirildi. 
 
DİTAP’a kayıt gönüllülük esası iledir, alıcı ve satıcı olmak üzere iki tip kullanıcı kaydı yapılmaktadır. 
Alıcının DİTAP’a kullanıcı olarak kayıt olabilmesi için Ticaret Bakanlığı MERSİS ve ESBİS sistemlerinde 
kaydının olması gerekmektedir. Satıcının DİTAP'a kullanıcı olarak kayıt olabilmesi için Tarım ve Orman 
Bakanlığı ÇKS(Çiftçi Kayıt Sistemi)’ye kayıtlı olan üretici olması gerekmektedir. Kocaeli ilinde toplamda 
Mayıs ve Haziran ayları içerisinde 30’a yakın alıcı kaydı bulunmaktadır ve DİTAP hakkında eğitimler, 
yayınlar, yaygınlaştırma çalışmaları vb. faaliyetler sürdürülmektedir. 
 



A.6.2.4- PANDEMİ SÜRECİNDE KAYGI STRES VE BAŞA ÇIKMA YOLLARI SEMİNERİ 
 
Çin’de ortaya çıkan ve tüm dünyayı 
etkisi altına alan Koronavirüs, iktisadi 
olduğu kadar sosyal ve psikolojik 
etkileriyle de tüm dünyada etkilerini 
sürdürüyor.  
 
Tüm bu gelişmeleri başından bu yana 
takip eden Odamız, “Pandemi 
Sürecinde Kaygı Stres ve Başa Çıkma 
Yolları” konusunda bir seminer 
gerçekleştirdi. 29 Haziran 2020 
tarihinde gerçekleşen seminer, online 

webinar şeklinde yapıldı. 
 
Seminerde, TOBB ETÜ Öğretim Üyeleri Prof. Dr. Ayşe Nuray Karancı, Dr. İlknur Dilekler ve Dr. Gözde 
İkizer konuşmacı olarak yer aldı. Odamız Genel Sekreteri Mert Anlıpak’ın yaptığı açılış konuşması ile 
başlayan program, Prof. Dr. Ayşe Nuray Karancı’nın sunumuyla devam etti. Dr. İlknur Dilekler ve Dr. 
Gözde İkizer’in anlatımları sonrasında, seminer soru-cevap bölümü ile tamamlandı. 
 
A.6.2.5- MOTORLU KARA TAŞITLARI ALIM SATIMINA İLİŞKİN İŞYERİ RUHSATLANDIRMA 
İSTİŞARE TOPLANTISI  
 
Odamız pandemi 
sürecinde de üyelerinin 
taleplerine cevap 
vermeye devam ediyor.  
 
Bilindiği üzere 15 Ağustos 
2020 tarihli Resmi 
Gazete’de yayınlanarak 
yürürlüğe giren İkinci El 
Motorlu Kara Taşıtlarının 
Ticareti Hakkında 
Yönetmelikte Değişiklik 
Yapılmasına Dair 
Yönetmelik ile yetki belgesi almak için gerekli şartlar belirlenmiştir.  
 
Bu şartlardan biri olan “iş yeri açma ve çalışma ruhsatının bulunması” ile ilgili Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut ve Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz’ın ev sahipliğinde İzmit Belediyesi Başkan 
Yardımcısı Sibel Solakoğlu, Etüt ve Proje Birimi Yetkilisi, İzmit Oto Galericiler Sitesi Yönetim Kurulu 
Başkanı ve üyelerinin katılımı ile bir toplantı gerçekleştirildi. Verimli geçen toplantıda üyelerimizin 
yaşadığı sorunlar değerlendirilerek, ruhsat alım sürecinin hızlandırılması adına istişarelerde bulunuldu.  
 
 
 
 
 
 
 
 



A.6.2.6- 7256 SAYILI YAPILANDIRMA KANUNU BİLGİLENDİRME TOPLANTISI 
 
Odamız Meclis ve Komite Üyeleri 
“7256 sayılı Yapılandırma 
Kanunu Bilgilendirme 
Toplantısı”nda bir araya geldi. 
Hazine ve Maliye Bakanlığı Gelir 
İdaresi Başkanlığının "Bazı 
Alacakların Yeniden 
Yapılandırılmasına İlişkin 7256 
Sayılı Kanun Genel Tebliği" 27 
Kasım 2020 tarih ve 31317 sayılı 
Resmi Gazete' de yayımlanarak 
yürürlüğe girdi.   
 
Vergi Dairesi Başkanlığı Tahsilat 
Birimi Müdürü Sayın Gülşen 
Erdoğan, Kocaeli İzmit Sosyal 
Güvenlik Merkezi Müdürü Mehmet Sarı ve Sosyal Güvenlik Kurumu Uzmanları Sayın Veli Örengül ve 
Sayın Gökhan Özecik’in konuşmacı olarak katıldığı toplantıda 7256 sayılı kanunla birlikte Gelir İdaresi 
ve SGK’nın uygulamalarında yapılan düzenlemeler hakkında bilgi verdiler.  
 
Sözkonusu toplantıda; Kapsam, Avantajlar, Ödemeye İlişkin Bilgiler, Belediyelere İlişkin Düzenlemeler, 
İl Özel İdareleri ve Spor Kulüplerine Özel Düzenlemeler, Fark İşçilik Borçları, Borcu Yoktur Yazıları, 
Hacizlerin Kaldırılması, BAĞ-KUR Sigortalarının Hizmetlerinin Durdurulması ve İhya, Genel Sağlık 
Sigortasına Özel Düzenlemeler, Rücu ve Yersiz Ödemeler, Yapılandırmanın Bozulması, Genel 
Uygulamaları, Başvuru Süreci ve şekilleri başlıklarına değinildi.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut toplantının açılış konuşmasında; “7256 sayılı yapılandırma 
kanununa istinaden Odamız aidat asılları ödendiği takdirde bunlara ait gecikme zamları silinecek ve 
aidatların 6 taksit imkanı ile ödenmesi mümkün hale gelecektir. Bu uygulamadan yararlanmak isteyen 
üyelerimiz 31 Ocak 2021 tarihine kadar başvuru yapabileceklerdir. Ancak bu uygulamayla ilgili TOBB’un 
teknik düzenlemeleri devam etmektedir. Tamamlandığı an üyelerimize duyuracağız ve aidat ödemeleri 
Şubat itibari ile başlayacaktır. 
 
Diğer yandan; “Yapılandırma Kapsamında Giren Borçlar” başlığı altında ifade edilen kamu alacaklarının 
borçlularının da 31/12/2020 tarihine kadar ilgili idareye (vergi dairesi/SGK) başvurmaları 
gerekmektedir. Bu uygulamalardan yararlanmak için biran önce başvurularımızı yapalım ve bu fırsatı 
kaçırmayalım. Bu olağanüstü salgın döneminde ve bu belirsiz ortamda önümüzü görebilmemiz için 
ayakta kalmalıyız” dedi.  
 
A.6.2.7- ODAMIZ VE İŞKUR İŞBİRLİĞİ İLE “KISA ÇALIŞMA ÖDENEĞİ VE NAKDİ ÜCRET DESTEĞİ” 
BİLGİLENDİRME EĞİTİMİ  
 
Odamız ve İŞKUR işbirliği ile düzenlenen “Kısa Çalışma Ödeneği ve Nakdi Ücret Desteği” konulu 
bilgilendirme eğitimi  video konferans yöntemi ile zoom programı üzerinden gerçekleştirildi. 
Gerçekleştirilen eğitime İŞKUR İşsizlik Sigortası Servisi ŞEFİ Semra Elçora ve İŞKUR-VHKİ Olcay Perçin 
konuşmacı olarak yer aldı. 
 



Söz konusu eğitimde; Kısa çalışma genel 

esaslar, başvuru ve ödeme süreci, kısa 

çalışma başvurularının kabulü, uygunluk 

tespiti, ödeme süreci, nakdi ücret desteği, 

işsizlik ödeneğinden yararlanamayan işçiler 

için nakdi ücret desteği hak kazanma 

koşulları, işsizlik ödeneğinden 

yararlanamayan işçiler için nakdi ücret 

desteği hak kazanma koşulları, nakdi ücret 

desteği başvuruları, nakdi ücret desteği 

ödeme miktarları, süreleri ile GSS primleri, nakdi ücret desteği kesileceği durumlar ve işçi çıkarma 

yasağı konularına değinildi. 

 
A.6.2.8- ÜYE TOPLANTI VE GÖRÜŞME OFİSLERİ İLE İLGİLİ FAALİYETLER 
 
Üyelerimizin ve ilimizde faaliyet gösteren tüm kurumların kullanımına uygun Üye Toplantı ve Görüşme 
Ofisleri hizmetimiz devam etmektedir.  
 
Bu kapsamda; 2020 yılında meclis salonu, 2 eğitim salonu, 3 derslik ve 2 üye görüşme ofisinden oluşan 
salonlarımızda (pandemi dönemi haricinde ve gerektiğinde önlemler alınarak) farklı konularda 
programlar gerçekleştirildi.  
 
 
A.6.3- ODAMIZ TARAFINDAN YÜRÜTÜLEN MESLEKİ YETERLİLİK ÇALIŞMALARI 
 
A.6.3.1- ODAMIZ 2. EL ARAÇ ALIM SATIMI MESLEKİ YETERLİLİK BİLGİLENDİRME VE SINAVLARI  
 

  
Odamıza üye firma çalışanlarının çalıştıkları işle ilgili teknik kapasitelerini artırmak, ekonomi için büyük 
kayıplara neden olan iş kazalarının önüne geçmek ve firmaların yasal zorunluluklarının tamamlamasını 
sağlamak için kısa adı "TOBB MEYBEM" olan Mesleki Yeterlilik ve Belgelendirme Merkezleri A.Ş ile 
işbirliği yapılarak Mesleki Yeterlilik sınavları Odamızda organize edildi. 
 
Bu işbirliği çerçevesinde Odamızda, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile MEYBEM - Mesleki Yeterlilik 
ve Belgelendirme Merkezi A.Ş. işbirliğinde Motorlu Kara Taşıtları Alım Satımında zorunlu olan mesleki 
yeterlilik belgesine sahip olmak isteyen Galericilere yönelik sınavlar gerçekleştirildi. 2020 yılında 27-28 
Şubat / 8-10 Temmuz 2020 / 11-14 Ağustos / 05-10 Eylül 2020 / 23-25 Ekim 2020 / 26-27 Kasım 2020 
tarihlerinde olmak üzere 6 kez düzenlenen sınavlara toplamda 204 kişi katıldı.  



A.6.3.2- SORUMLU EMLAK DANIŞMANI VE EMLAK DANIŞMANI MESLEKİ YETERLİLİK BİLGİLENDİRME 
VE SINAVLARI 
 
Bilindiği üzere, taşınmaz ticaretine dair düzenlemeleri içeren yönetmelik 05.06.2018 tarihli 30442 sayılı 
Resmi Gazete’de yayımlanarak 5 Aralık 2019’dan geçerli olmak üzere yürürlüğe girdi.  

Yönetmelik, hâlihazırda istenen yeterliliğe sahip emlak ticareti ile uğraşan işletmelerden yeni şartların 
talep edilemeyeceğini; ortaöğretim ve yükseköğretim kurumlarının taşınmaz ticareti ile ilgili 
alanlarından mezun olanlar ile yönetmeliğin yayımlandığı 05.06.2018 tarihinden önce taşınmaz 
ticaretiyle iştigal eden, gelir veya kurumlar vergisi kaydı ile meslek odası kaydı bulunan ve halk eğitim 
merkezleri ya da Milli Eğitim Bakanlığı’nca yetkilendirilen meslek odalarınca verilen eğitim sonucunda 
taşınmaz ticareti ile ilgili sertifika almış olan tacirler ile esnaf ve sanatkârlarda “Mesleki Yeterlilik 
Belgesi” şartı aranmamaktadır. 
 
Mesleki yeterlilik belgesi olmayanlar ve Ticaret İl Müdürlükleri’nden Yetki Belgesi almayan emlak 
yetkilileri 31/08/2020 itibariyle emlak satışı yapamayacak olup, emlak ticareti yapanların temsile yetkili 
kişilerinden en az birinin, şubelerde ise şube müdürünün sorumlu emlak danışmanı (Seviye 5 veya 
seviye 4) ulusal yeterliliğine dayalı Mesleki Yeterlilik Belgesine sahip olması gerekmektedir. 
 
Bu bağlamda; “Taşınmaz Ticareti Yönetmeliği ve Mesleki Yeterlilik Belgelendirme Sınavı” Sorumlu 
Emlak Danışmanı Seviye 5 sınavının ilki Odamız ve TOBB MEYBEM işbirliğinde 27-30 Temmuz 2020 
tarihlerinde üyelerimize ve ilimizde emlakçılık yapmak isteyen ancak mesleki yeterlilik belgesi 
olmayanlara yönelik olarak düzenlemiştir.  
 
TOBB MEYBEM işbirliği ile Odamızda gerçekleştirilen sınavların ikincisi Ağustos ayınca üçüncüsü de 
Ekim ayında gerçekleştirilmiştir. İki aşamalı gerçekleştirilen sınav önce katılımcıların bilgilendirilmesi ile 
başlamakta, ardından teorik sınav ve performans sınavı uygulanarak tamamlanmaktadır.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



A-7 ULUSLARARASI İLİŞKİLERİN GELİŞTİRİLMESİNE YÖNELİK FAALİYETLER 
 
A.7.1- ENDONEZYA BAŞKONSOLOSLUĞU’NDAN KOTO’YA 70. YILA ÖZEL İŞBİRLİĞİ DAVETİ 
 
Odamız ülkelerarası diyaloglarını güçlü 
tutmaya ve yeni ilişkiler geliştirmeye 
çalışmalarını sürdürmektedir. Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcıları Hüseyin Gezer, Volkan 
Yılmaz, Yönetim Kurulu Üyeleri Mehmet Akif 
Şen, İbrahim Atalay ve Murat Barış’ın yer aldığı 
heyet, Endonezya Cumhuriyeti İstanbul 
Başkonsolosu Imam As’ari’yi ağırladı.  
 

2019 yılının Aralık ayında göreve başlayan 
Misafir Başkonsolos As’ari, ev sahiplikleri 
dolayısıyla Başkan Bulut nezdinde tüm Oda 
yönetimine teşekkür ederek, ülkesinin iş iklimi 
hakkında bilgi verdi.  
 
2020 yılında Türkiye-Endonezya ilişkilerinin 70. 
yıldönümü olduğuna vurgu yapan Başkonsolos 

As’ari, bu yıla özel işbirliği davetinde bulundu. 70. Yılda ticari ilişkileri daha da zenginleştirmek 
istediklerine vurgu yaparak, Kocaelili iş insanlarını daha fazla işbirliğine davet etti.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Bulut, ziyarette yaptığı konuşmada Misafir Başkonsolos As’ari’ye 
teşekkür ederek Kocaeli ekonomisi ve Oda çalışmaları hakkına bilgiler sundu. Oda olarak önceliklerinin 
üyeleri daha fazla dış pazarla buluşturmak olduğunu söyleyen Başkan Bulut, “Endonezya ile 70 yıllık 
dostluğumuzu daha fazla ticaretle pekiştirmeyi arzu ederiz. İki ülke iş insanlarının iş görüşmeleri 
gerçekleştirebilecek organizasyonlar ve Endonezya Ülke Bilgilendirme Toplantıları, çalışma konularımız 
arasında yer alabilir” dedi.  
 
A.7.2- RUSYA FEDERASYONU TİCARET VE İHRACAT MERKEZİNDEN ODAMIZA ZİYARET 
 

Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut, 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcıları Hüseyin 
Gezer, Volkan Yılmaz ve 
yönetim kurulu üyeleri 
Rusya Federasyonu Ticaret 
ve İhracat Merkezi 
Temsilcisi Radik 
Gimatdinov’u ağırladı. 
Sözkonusu ziyarette, Mart 
ayının sonunda İstanbul’da 
açılacak olan Rusya Ticaret 

Merkezi hakkında bilgi alındı. Gimatdinov, “Türkiye ile Rusya arasında uzun zamandır 100 milyar 
dolarlık ticaret hacmi hedefi var. Rusya İhracat Merkezi, Rus şirketlerine geniş bir yelpazede finansal ve 



finansal olmayan destek önlemleri sağlayan devlet ihracat destek kurumudur. Türkiye’de bir REC Ofisi 
açma kararı 2019 Uluslararası Sanayi Fuarı’nda açıklanmıştı. Şimdi hayata geçireceğiz” ifadelerine yer 
verdi. 
 
A.7.3- RUSYA FEDERASYONU NİZHNY NOVOGOROD BÖLGESİNDEN ODAMIZA İŞBİRLİĞİ ZİYARETİ 
 
Rusya Federasyonu Nizhny 
Novogorod Bölgesi Sanayi Ticaret 
ve Girişimcilik Bakan Yardımcısı 
Vladamir Balakin ve beraberindeki 
heyet; Nizhny Novogorod Bölgesi 
Sanayi Ticaret Odası Genel 
Müdürü İvan Razuev, Nizhny 
Novogorod Bölgesi İhracatı 
Geliştirme Merkezi Direktörü 
Sergey Zvonkov ile Rusya 
Federasyonu Türkiye Ticaret Mümessilliği Temsilcisi Artur Leontev Türk Rus ekonomik ve ticari ilişkileri 
ile işbirliği yapılacak alanlarda görüş alışverişinde bulunmak üzere Odamıza ziyaret gerçekleştirdi. 
 
Odamız ile Rusya Federasyonu Nizhny Novogorod Bölgesi ticaret ve ekonomik işbirliğinin geliştirilmesi 
amacıyla yapılan ziyarette Odamız Yönetim Kurulu Başkanının yanı sıra Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hüseyin Gezer, Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Mikail Kayacı, Yönetim Kurulu Üyeleri 
Mehmet Akif Şen, Ömer Efe ve Yusuf Erenkaya’da ev sahipliği yaptı. 
 
Yönetim Kurulu Başkanımız Necmi Bulut, Rusya Federasyonu Nizhny Novogorod Bölgesi heyetini 
Odamızda ağırlamaktan memnuniyet duyduklarını belirterek, ‘Nizhny Novogorod Bölgesi ile ekonomik 
ve ticari ilişkilerin gelişmesi ve işbirliğinin artması için çaba göstereceğiz. Kocaeli’de ve Nizhny 
Novogorod Bölgesinde öne çıkan belli sektörlerde iş insanlarını buluşturmak için online iş görüşmeleri 
düzenleyeceğiz. Kocaeli’den iş insanlarının Nizhny Novogorod Bölgesinde yatırım ve ticaret yapması 
için KOTO bünyesinde oluşturduğumuz “İhracat Destek Ofisi” aracılığıyla gereken desteği vereceğiz’ 
açıklamalarında bulundu. 
 
 

A-8  TİCARETİN GELİŞTİRİLMESİ VE E-TİCARETİN ARTIRILMASI  
YÖNÜNDE ÇALIŞMALAR 

 
A.8.1- CO-MATCHİNG İKİLİ İŞ GÖRÜŞMELERİ ETKİNLİĞİ “KÜRESEL FIRSATLARA AÇILAN KAPINIZ” 
 
Kocaeli Ticaret Odası ve Doğu Marmara ABİGEM işbirliğinde Avrupa İşletmeler Ağı programı 
kapsamında 2020 yılında sanal olarak düzenlenen ikili iş görüşmeleri etkinliğimiz CO-MATCHING KOTO, 
25 Ağustos 2020 tarihinde 26 ülkeden 364 iş görüşmesi ile gerçekleştirildi.  

 



Pandemi döneminde insan hareketliliği ile birlikte yavaşlama gösteren mal ve hizmet ticaretinin 
ülkemiz lehine artışını sağlamak adına çalışmalar yürüten Odamız Doğu Marmara ABİGEM ile birlikte 
Avrupa İşletmeler Ağı programı kapsamında Co-Matching ikili iş görüşmeleri etkinliğini 3. kez 
düzenledi. 

Avrupa ülkeleri başta olmak üzere dünyanın çeşitli ülkelerinden firmalar Türkiye pazarından stratejik 
ortaklarını bulmak ve Türk firmalar ile ticari ve teknolojik iş birliği yapmak amacı ile etkinliğe katılım 
sağladı. 
 

Katılımının ücretsiz olduğu Co-Matching İkili İş Görüşmeleri 
Etkinliği kapsamında; Makina İmalatı, Metal & Metal İşleme, 
Plastik & Kauçuk, Otomotiv & Otomotiv Yan Sanayi, Kimya, İnşaat 
& Yapı Malzemeleri, Enerji, Elektrik – Elektronik, Gıda, Mobilya, 
Turizm   ve Gayrimenkul sektörlerinden firma temsilcileri yer aldı. 
Geride kalan iki yılda 19 ülkeden 97'nin üzerinde yabancı firmanın 
katılımıyla 684 iş görüşmesi gerçekleştirildi.  
 
2020 yılında üçüncüsü gerçekleşen etkinlikte; 159 yerli firmanın 
ve Arnavutluk,  Bangladeş,  Belçika, Bosna Hersek, Bulgaristan, 

Çekya, Almanya, Gana, Yunanistan, İtalya, Kosova, Letonya, Litvanya, Kuzey Makedonya, Hollanda, 
Nijerya, Polonya, Portekiz, Romanya, Rusya, Sırbistan, Slovakya, İspanya, İngiltere ve Özbekistan olmak 
üzere çok sayıda firmanın katılımı ile 364 iş görüşmesi gerçekleştirildi. 
 
Co-Matching İkili İş Görüşmeleri ile ilgili 
değerlendirmede bulunan Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut : ‘İçinde bulunduğumuz pandemi 
sürecinde durma noktasına gelen ticarete yeni bir soluk 
ve ivme kazandıran etkinliğimizle Kocaeli’yi dünya ile 
yarışır bir merkez haline getirdik. Ülkemiz iş dünyasını 
tek bir noktadan ve online olarak uluslararası pazarlarla 
buluşturduk. Kocaeli iş dünyasının yoğun ilgi gösterdiği 
etkinliğimizde; inşaat- yapı malzemelerinden, makina 
imalatına, metal işlemeden, plastik- kauçuk’a, 
otomotivden kimya sektörüne 364 iş görüşmesi 
gerçekleşmiş ve gerçekleşen görüşmelere 14 tercüman 
eşlik etmiştir. İlimiz ve bölgemiz için ilk olma özelliği taşıyan etkinliğimizin gerçekleşmesinde işbirliği 
yaptığımız Doğu Marmara ABİGEM ve Doğu Marmara Kalkınma Ajansı’na teşekkürlerimi 
sunuyorum.’ dedi. 
 
 



A.8.2- TÜRKİYE İŞ BANKASI İŞBİRLİĞİYLE“DIŞ TİCARET VE FİNANSMANI SEMİNERİ”  
 
 
 
 
 
 

Odamız, üyelerinin gelişimine ve devlet desteklerinden azami şekilde fayda sağlayıp ilerlemesine önem 
vermektedir. İçinde bulunduğumuz pandemi sürecinde de Odamız faaliyetlerini sürdürmekte ve 
üyelerinin her türlü ihtiyacına cevap vermeye devam etti.  
 
Bu amaçla Türkiye İş Bankası işbirliğinde düzenlediğimiz “Dış Ticaret ve Finansmanı” webinarı  5 Ekim 
2020 tarihinde gerçekleştirildi. Tüm üyelerimizin ücretsiz ve online olarak takip edebildikleri 
seminerde;  Dış Ticarette Ödeme Şekilleri,   Dijital Ödeme Yöntemleri, E-Ticaret Siteleri, Dış Ticaret 
Finansman Ürünleri, Kredi Kampanyaları ve Yurtdışı Kaynaklı Krediler olmak üzere dış ticaret ve 
finansmanına ilişkin birçok konuya değinildi.  
 
A.8.3- MEDOS SİSTEMİ KAPSAMINDA ONLİNE İHRACAT İŞLEMLERİ 
 
Ticaret Bakanlığı ve TOBB işbirliği ile hayata geçirilen ve 
dolaşım belgelerinin elektronik ortamda onaylanmasını 
sağlayan MEDOS sistemi üzerinden Odamız üyelerinize 
hizmet verilmektedir.  
 
Söz konusu sistem üyelerimizin e-imza ile ulaşabileceği ve 
sistem üzerinden doldurulan evrakın elektronik olarak 
Odamıza iletildiği ve sonucunda onay aldığı süreçleri 
kapsamaktadır.  
 
Zaman ve maliyetten önemli derecede tasarruf elde edilen 
bu uygulama ile ihracat belgeleri olan, A.TR Dolaşım 
Belgesi, EUR.1 Dolaşım Belgesi, EUR.MED Dolaşım Belgesi, Form-A Dolaşım Belgesi, Menşe 
Şehadetnamesi belgelerinin Odamız tarafından onaylanması için kullanılmaktadır. 
 
A.8.4- DIŞ TİCARET BİLGİLENDİRME SEMİNERLERİ 
 
T.C. Ticaret Bakanlığı, Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği, Türkiye İhracatçılar Meclisi, Organize Sanayi 
Bölgeleri Üst Kuruluşu koordinasyonu, İstanbul 
İhracatçı Birlikleri Genel Sekreterliği ve Odamız 
işbirliğinde 14 - 15 Ekim 2020 tarihlerinde Zoom 
uygulaması ile çevrimiçi (online) video konferans 
yoluyla ücretsiz "Dış Ticaret Bilgilendirme 
Seminerleri” gerçekleştirildi. 
 



İki gün süren programın ilk günü, İhracat Genel Müdürlüğü Uzmanı İbrahim Kumaş’ın “İhracatta 
Sağlanan Devlet Destekleri” sunumuyla başlarken, Ur-Ge desteği, Fuar Katılım Desteği ve Döviz 
Kazandırıcı Hizmetlere Sağlanan Devlet Destekleri sunumu ile son buldu. 
 

Programın ikinci gününde ise Türk EXİMBANK uzmanları “İhracat Kredi Sigorta ve Garanti Programları” 
sunumları ile başladı ve E-Ticaret / E-ihracat Uygulamaları hakkında Worldef Business School Genel 
Müdürü Orxan İSAYEV’in sunumu yer aldı.  
 
Ticaret Bakanlığı Kolay İhracat Platformu tanıtımıyla sona eren seminere 150’den fazla üyemiz katılım 
gösterirken,  değinilen devlet destekleri, krediler ve Ticaret Bakanlığı’nın uygulamalarına yönelik olarak 
detaylı bilgi edinme imkanı buldular.  
 
A.8.5- TOBB VE VODAFONE BUSINESS İŞBİRLİĞİ İLE E-TİCARET EĞİTİMİ  
 

Kocaeli Ticaret Odası olarak 
üyelerimizin dijital ticaret 
alternatiflerinden azami oranda 
faydalanması adına çalışmalar 
pandemi döneminde de sürdürüldü. 
 
Bu kapsamda Türkiye Odalar ve 

Borsalar Birliği ve Vodafone 
Business işbirliğinde işini dijital 
ortama taşıyarak e-ticaret 
sistemini kurmak isteyen 
üyelerimiz için geliştirilen  “E-
TİCARET HİZMET PAKETİ” nin 
tanıtımı ve e-ticaret ile ilgili detaylı 
bilgileri paylaşıldığı çevrimiçi toplantı organizasyonu gerçekleştirildi. Eğitimin ilk bölümünde eğitmenler 
tarafından e-ticaretin temel faydaları, e-ticarete sayılarla bakış, yazılım türleri, web sitesi trafik 
kaynakları, daha iyi seo'nun sırları, satış dönüşüm oranları nasıl arttırılır, e-ticarette satış kanalları 
(Sosyal medya - pazaryerleri) ve e-ticarette entegrasyon ile ilgili detaylı sunumlar gerçekleştirildi. İkinci 
bölümde ise e-ticaret ile ilgili üyelerimizden gelen sorular yanıtlanarak program tamamlandı. 
 
 
 



A.8.6- KOMİTELERİMİZ ‘İZMİT ÇARŞISI’NIN ETKİN HALE GETİRİLMESİ İÇİN İŞBİRLİĞİ YAPTI 
 

Odamızın kentin ticari hayatını 
canlandırmak adına gerçekleştirdiği 
projelere, komitelerimiz de 
çalışmalarıyla destek olmaktadır.  
 
Odamız 9., 10., 14., 16., 20. ve 21. 
Meslek Komite Üyeleri, İzmit Şehir 
Merkezi’nde faaliyet gösteren Oda 
üyelerinin, ticaret hayatının 
canlandırılması ve çarşının daha etkin 
hale getirilmesi için ilk adımı atarak 

ortak toplantı yaptı ve yapılacak çalışmalar tüm detaylarıyla ele alındı.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Hüseyin Gezer, Yönetim Kurulu Üyeleri Ömer Efe, Yusuf 
Erenkaya, Meclis Katip Üyesi Sema Kalafat, 9. Meslek Komitesi Başkanı Ahmet Kul, 10. Meslek Komitesi 
Başkan Yardımcısı Halil İbrahim Yalnız, 16. Meslek Komitesi Başkanı Ahmet Bölükbaşı, 20. Meslek 
Komitesi Başkanı Cem Gür, Meclis Üyesi Eray Bodur, 21. Meslek Komitesi Başkanı Murat Uzar, Komite 
Başkan Yardımcısı İrfan Öge, Meclis Üyesi Ferhat Akbaş ve Odamız Genel Sekreteri Mert Anlıpak 
toplantıya katılım sağladı. Toplantıda İzmit çarşı merkezinde bulunan üyelerin yaşadığı sorunlar 
belirlenerek, konuyla ilgili komisyon kurulmasına karar verildi.  
 
İZMİT’TE TİCARİ HAYATIN CANLANDIRILMASI 2. TOPLANTISI 
 
Odamız Komiteleri 
tarafından İzmit Şehir 
Merkezi’nde faaliyet 
gösteren üyelerimizin, 
ticaret hayatının 
canlandırılması ve çarşının 
daha etkin hale getirilmesi 
için düzenlenen 
toplantıların ikincisini 
Şubat ayında 
gerçekleştirdi.  
 
Ocak ayı boyunca, İzmit şehir merkezi için hayata geçirilmesi istenen önerileri, komitelerin gündemine 
alan Odamız tüm dinamiklerinden geri bildirim topladı. Sektörlerin İzmit merkezine dair önerileri, 9., 
10., 16., 20. ve 21. Meslek Komite Üyelerinden oluşan çalışma grubu tarafından değerlendirildi. 
 
A.8.7- İHRACAT DESTEK OFİSİ ÇALIŞMALARI 
 
Odamız; çatı kuruluşu Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği’nin “Yeni ürün, yeni pazar, yeni ihracatçı” 
sloganıyla başlattığı “İhracat Destek Ofisi” projesini 
en kısa sürede hayata geçiren kurumların başında 
yer almaktadır.  
 
13 Kasım 2018 tarihinde TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu ile Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan’ın 
katılımlarıyla imzalanan İhracat Destek Ofisi İşbirliği 



Protokolü’yle birlikte hizmete başlayan Odamızın ‘İhracat Destek Ofisi’ faaliyetleri 2020 yılında da 
devam etti. “İhracat Destek Ofisleri”nin hedefi KOBİ’lerden başlayarak bütün iş dünyasının, ihracat 
potansiyeli yüksek firmaları daha yukarılara taşımak ve ihracatçı olmayan ya da çok az ihracatı olan 
firmalara da yol gösterici olarak onlarında ilerlemelerine yardımcı olmaktır.  
 
Tüm üyelerimize her konuda hizmet vermeye hazır ve tam donanımlı olan İhracat Destek Ofisimiz, 
Odamız üyesi firmaların sayısının artırılabilmesi ve mevcut ihracatçıların bilgilendirilmesini teminen 
sürekli ve düzenli iletişime dayalı bir bilgilendirme hizmeti sağlamaktadır. Başta devlet yardımları olmak 
üzere ihracata ilişkin uygulamalar ve pazar araştırma bilgi kaynakları hakkında düzenli veri akışı 
sağlamayı hedefleyen İhracat Destek Ofisi üyelerimizi bilgilendirmeye devam etmektedir.  
 
A.8.8- KOTO DESTEK OFİSİ ÇALIŞMALARI  
 
Odamız, üyelerimizi 
faydalanabilecekleri teşvik, 
hibe ve desteklerle ilgili 
bilgilendirmek ve iş fikirlerini 
gerçekleştirmelerine 
profesyonel katkıda bulunmak 
amacıyla hayata geçirdiği KOTO 
Destek Ofisi, Nisan ayında 
çalışmalara başladı. Geçen süre 
zarfında başta destek talep 
eden üyeler olmak üzere, 
onlarca üye işyerini ziyaret 
eden KOTO Destek Ofisi, 
sektörlere özel hibe ve krediler, 
başvuru yöntemleri, teşvikler 
hakkında detaylı bilgiler verdi. 
 
 
KOTO Destek Ofisi faaliyetleri kapsamında;  

 Odamız mail ağında yer alan 6 bine yakın üyemize yönelik bilgilendirmelerde bulunuldu. 

 Odamız bünyesindeki komitelere güncel desteklerle ilgili bilgilendirme yapıldı. 

 Odamız Destek Ofisi Odamıza gelerek, online form doldurarak veya telefonla arayarak güncel 
destekler, teşvikler ve krediler hakkında bilgi almak isteyen taleplere cevap verdi. 

 Odamız Destek Ofisi, pandemi başlangıcına kadar firma ziyaretlerinde bulunarak destekleri ve 
teşvikleri firmalarında anlattı. 

 Ticaret Bakanlığı, KOSGEB, İŞKUR, Marka ve diğer kurumların vermiş olduğu desteklerle ilgili 
eğitim, bilgilendirme toplantıları ve çalıştaylara katılım sağlanarak güncel gelişmeler takip 
edildi. 

 Kanun, yönetmelik, mevzuat değişiklikleri ile ilgili resmi gazete ve çeşitli yayın kuruluşları takip 
edilerek üyelerimizin haberdar olması sağlandı. (mail, sms ve haber-duyuru yapılarak ilgili 
üyelerle paylaşıldı). 

 Üyelerimizin talepleri doğrultusunda yurtdışında yatırım yapacakları ülkeler ve bölgelerle ilgili 
ayrıntılı araştırma yapılarak kendileri ile paylaşıldı. 

 Üyelerimizin talep ettikleri tüm konularla ilgili araştırma yapılarak, üyelerimiz her türlü konuda 
bilgilendirildi. 

 



A-9 YAYINLAR 
 
A.9.1- BASILI YAYINLAR 
 
A.9.1.1- “RAKAMLARLA KOCAELİ 2020” KİTABI 
 

İlimizin ekonomik ve sosyal gelişimi hakkında üyelerimize kaynak 
teşkil etmesi, doğru bilgiler ile analiz yapmaları amacıyla ve ilimiz 
ile ilgili bilgi sahibi olmak isteyen kişi, kurum ve kuruluşlara 
kapsamlı bilgi ve araştırmalar sunmak amacıyla her yıl yayınlanan 
“Rakamlarla Kocaeli” isimli kitabımız Mayıs ayında yayınlandı.  
 
Yayınımızın içeriğinde; İlimizin nüfus durumu, İl genelinde yapılan 
eğitim ve kültür çalışmaları, Halk Eğitim Merkezi hizmetleri, 
Çıraklık Eğitim Merkezi çalışmaları, sosyal güvenlik çalışmaları, 
sağlık hizmetleri, tarımsal üretim, hayvancılık ve ormancılık 
potansiyeli, iklim şartları, istihdam, ulaşım imkânları ve gelişimi, 
limanlar, haberleşme ve vergi gelirleri, ticaret sektörlerine ait 
veriler hakkında güncel bilgiler yer almaktadır. 
 
A.9.1.2- “YENİ ÜYELER İÇİN TEMEL BİLGİLER” EL KİTABI 

 
 

Odamıza yeni kayıt üyelerimize Oda işleyişini tanıtmak, ticari 
faaliyetlerinin gelişimine katkı sağlamak adına önerilerde 
bulunmak amacıyla her ayın ikinci haftası “Yeni Üye 
Bilgilendirme Eğitimleri” düzenlenmektedir.  
 
Sözkonusu eğitimlerde de kullanılmak üzere aynı zamanda tüm 
yeni üyelerimize başucu kaynağı olması amacı ile hazırlamış 
olduğumuz bu kitapçıkla eğitimlerde sunduğumuz bilgileri 
pekiştiriyor, Odamız hakkında detaylı bilgi veriyor, her zaman ve 
her yerde kılavuz olarak üyelerimizin yanında olmaya devam 
ediyoruz. 
  

 

 
A.9.2- WEB YAYINLARI 
 
A.9.2.1- 2020 YURTİÇİ-YURTDIŞI FUARLAR TAKVİMİ 
 
2020 yılında yurtiçinde ve yurtdışında düzenlenen fuarların konusunun, düzenleyen firmaların 
adreslerinin ve telefonlarının, fuarların organizatörlerinin adres ve telefonlarının, yurtdışında milli 
düzeyde iştirak edilecek fuarların organizatörlerinin ve yurtdışında düzenlenen fuarların 
organizatörlerinin Türkiye’de temsil eden kuruluşların listesinin, adres ve telefonlarının yer aldığı “2020 
Fuar Takvimi” web sayfamızda yayınlanarak üyelerimizin bilgisine sunuldu. Ancak bilindiği üzere Mart 
ayı başında karşı karşıya olduğumuz pandemi nedeni ile 2020 yılı fuarların bir çoğu iptal edildi.  
 
 



A.9.2.2- KOCAELİ İLİ 2020 YATIRIM ÖDENEKLERİ RAPORU 
 
2020 yılı yatırım programında İlimize ayrılan toplam yatırım ödeneği yatırımların dağılımı ile birlikte, 
Kocaeli’nin yatırım ödeneklerinden aldığı pay hakkında da detaylı bilgilerin yer aldığı “2020 Kocaeli 
Yatırımları Raporu” Şubat ayında hazırlanarak “Rakamlarla Kocaeli 2020” adlı yayınımız içinde 
üyelerimizin istifadelerine sunuldu. 
 
A.9.2.3- İKTİSADİ RAPOR 2020 
 
2020 yılında hazırlanan “2019 İktisadi Rapor” isimli yayınımızda 2019 yılı içerisinde ekonomik verilerde 
meydana gelen gelişmeler detaylı olarak irdelenmiş olup, hem Kocaeli hem de Türkiye genelinde 
detaylı istatistiki araştırmalarla ekonomik bilgilere yer verildi. 
 
A.9.2.4- AYLIK DIŞ TİCARET BÜLTENLERİ  
 
Aylık periyotlarda yayınlanan Dış Ticaret Bültenlerimizde; Ticaret Bakanlığı TÜİK, Doğu Marmara 
Gümrük ve Ticaret Bölge Müdürlüğü verilerinden düzenlenen ülkemizin ve kentimizin ithalat, ihracat 
rakamlarının aylar ve yıllar itibariyle değişimleri, ülkeler bazında rakamları 
yer almaktadır. 
 
A.9.2.5- İŞ DÜNYASI 
 
Odamız tarafından hazırlanan ve web sayfamız üzerinden üyelerimizin 
istifadesine sunduğumuz ilimiz, bölgemiz ve ülke ekonomisi ile ilgili 
bilgilerin derlendiği İş Dünyası yayını aylık olarak yayınlanmaktadır.  
 
A.9.2.6- ÜLKE RAPORLARI 
 

Uluslararası 
ticaretin 

geliştirilmesi adına 
çok sayıda proje, seminer ve eğitimi hayata 
geçiren Odamız; üyelerimizin ticaret 
gerçekleştirmeyi planladığı ülkeler ile ilgili 
genel sosyal ve ekonomik bilgiler, dış ticaret 
hacmi, Türkiye ile ticaret, Kocaeli ile ticaret, 
işletmelerin dikkat etmesi gereken hususlar ile 
ilgili bilgilendirmeler gibi birçok konuda güncel 
bilgiler sunmaktadır. Her ay farklı bir ülke için 
düzenlenen raporlarımıza www.koto.org.tr 

web sitesinde Yayınlar bölümünden ulaşılabilmektedir.  
 
A.9.2.7- FAALİYET RAPORLARI 
 
Oda meclis üyelerine sunulmak üzere ay içerisinde gerçekleştirilen faaliyetler ve servislerden gelen 
çalışmalardan derlenerek hazırlanan Faaliyet Raporları, Meclis toplantısından bir hafta öncesinde hazır 
hale getirilerek Genel Sekreterliğe sunulmaktadır. Akabinde Meclis üyelerinin onayına sunulmaktadır.  
www.koto.org.tr web sitesinde Yayınlar bölümünde yer almaktadır. 
 
 
 
 



A.9.2.8- İŞ PROGRAMI 
 
Odanın Stratejik Planı çerçevesinde 1 yıllık program ve projelerin, önceliklerin ve servis çalışmalarının 
yer aldığı yayındır. Servis bazlı hazırlanmakta olup, her servisin hazırladığı bölüm, daha sonra 
birleştirilip sunulmaktadır. www.koto.org.tr web adresinde yayınlanmaktadır. 
 
A.9.2.9- ÇALIŞMA RAPORU 
 
Odamızın yıl içindeki tüm çalışmalarının yer aldığı Çalışma Raporumuz Ocak ayı Meclis Toplantısında 
onay almasının ardından web sayfamızda yayınlanmaktadır.  
 
 

A-10 SOSYAL ETKİNLİKLER 
 
A.10.1- ODAMIZIN KOCAELİSPOR ŞAMPİYONLUK SEVİNCİ 
 

Kocaeli iş dünyasının öncü kuruluşu 
Odamız, yeni sezonda da Kocaelispor’un 
yanında bulundu. Geçtiğimiz sezon 
takımımızı hiçbir maçta yalnız bırakmayan 
Odamız, tüm meclis ve komite üyelerini 
Kocaelispor maçında buluşturmuş, büyük 
bir enerji oluşturmuştu. 
 
Kocaelispor'un sezon boyunca en büyük 
destekçilerinden olan Odamız, hizmet 
binası dış cephesine astırdığı 'Tamam Ama 
Yetmez Süper Lige kadar Devam' 
sloganının bulunduğu dev bayrak ile 

takımımızın sevincine ortak oldu. 
 
A.10.2- ATATÜRK’Ü ANMA ENGEL ATLAMA YARIŞMALARI KOTO ŞABAN SARIGÜLLE KUPASI YENİ 
BİNİCİLER MÜSABAKASI GERÇEKLEŞTİ 
 
Kocaeli Atlı Spor Kulübünün düzenlediği 
Atatürk’ü Anma Engel Atlama Yarışmalarına 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, 
Meclis Başkanı Akın Doğan ve Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz katılım 
gösterdi.  
 
Başarılı olan binicilere Kupa ve ödülleri odamız 
Meclis Başkanı Akın Doğan ve KOTO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz 
tarafından verildi. 



Kocaeli Atlı Spor Kulübünün Türkiye 
Birincilik Federasyonu işbirliği ve 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 
desteğiyle gerçekleşen Atatürk’ü Anma 
Engel Atlama Yarışmaları KOTO Şaban 
Sarıgülle Kupasında Yeni Biniciler 
kategorisinde Talha Onur Kopuk Contiki 
Az Adlı atıyla birinci oldu. Büşra Kızılca 
Hindra Adlı Atıyla ikinci, Öykü Atalay 
Cathie B’Neville adlı Atıyla üçüncü oldu. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut Kocaeli Atlı Spor Kulübünün 
düzenlediği Atatürk’ü Anma Engel 
Atlama Yarışmalarını kent protokoluyla 
birlikte izlerken Odamız geçmiş dönem Meclis Başkanı Merhum Şaban Sarıgülle’nin kızı Kocaeli Atlı Spor 
Kulübü Yöneticisi Elif Sarıgülle Tan Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’a desteklerinden dolayı 
teşekkür plaketi takdim etti.  
 
A.10.3- İDLİB’DE MEHMETÇİĞE YAPILAN SALDIRIYA KOCAELİ’DEN ORTAK TEPKİ 

İdlib'de gerçekleşen hain saldırıya ilişkin, ortak tepkiyi göstermek üzere, Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği’nin çağrısıyla tüm illerde eş zamanlı basın açıklaması düzenlendi. İlimizde de Odamız, Kocaeli 
Sanayi Odası ve Körfez Ticaret Odası ev sahipliğinde gerçekleşen açıklamada, Kocaeli’de faaliyet 
gösteren birçok Sivil Toplum Kuruluşunun başkanları ve temsilcileri de hazır bulundu.  
 
Ortak açıklamada şunlara değinildi; “Değerli basın mensupları, Hepiniz hoş geldiniz. Şu an 81 İl’de 
Türkiye’nin önde gelen 30’a yakın meslek örgütü, sendika konfederasyonu ve sivil toplum kuruluşu, 
hep birlikte bu açıklamayı yapıyoruz. Bizler, her kritik dönemde milletimizin ve devletimizin yanında 
durduk. Üstlendiğimiz sorumluluğun hakkını vererek hareket ettik. Bugün de, İdlib’de gerçekleşen hain 
saldırıya ilişkin, ortak tepkimizi gösteriyoruz. Öncelikle vatanın huzuru, güvenliği ve mazlumları 
müdafaa etmek üzere üstlendikleri görevde şehit olan tüm kahraman askerlerimizin ruhları şad olsun. 
Rabbim şehitlerimizin mekânını cennet eylesin. Yakınlarına sabır ve metanet, yaralılarımıza acil şifalar 
nasip eylesin. 
 



Askerlerimiz İdlib’de, hem ülke sınırlarımızı ve hem de mazlumları korumaktaydı. Zira Suriye’de 
yaşanan zulümlere, yüzbinlerce sivilin zalimce katledilmesine, milyonların evinden, toprağından 
sürülmesine, dünya sessiz kaldı. Türkiye’nin barış ve huzur odaklı çabalarıysa, ne yazık ki, pek çok 
ülkede karşılık görmedi. Buradan tekrar sesleniyoruz; Türk Devleti ve Ordusu, bugüne kadar, Fırat 
Kalkanı, Zeytin Dalı ve Barış Pınarı harekâtıyla terör örgütlerine ve destekçilerine gereken cevabı en 
güçlü şekilde vermiştir. Elbette bu acımasız saldırının sahipleri bunun bedelini ödeyecektir. Başlatılan 
“Bahar Kalkanı” harekâtıyla gereken cevap verilmeye başlamıştır. Şunu da herkes bilsin ki, biz, her türlü 
zorluğu aşmasını bilen bir milletiz. Mevzubahis vatan olunca, tüm siyasi ve fikri ayrılıkları bir tarafta 
bırakırız. İşte şimdi de birlik ve beraberlik içinde hareket ediyor, sabır ve dayanışma gösteriyoruz.  
 
Ülkemizin menfaatlerini her şeyin üstünde tutuyoruz. Bugün her zamankinden daha güçlü şekilde biriz, 
bütünüz ve birlikteyiz. Türkiye’nin tüm kesimlerini temsil eden Mesleki ve Sivil Toplum Örgütleri olarak, 
bayrağımızın altında kenetlendik. Katil rejime karşı kararlı şekilde mücadele eden devletimizin ve 
kahraman ordumuzun yanındayız. Alınacak her kararın, atılacak her adımın arkasındayız. Cenabı Hak 
ülkemizi korusun, milletimizin birliğini ve dirliğini muhafaza etsin. ordumuzu muzaffer kılsın.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Körfez 
Ticaret Odası Başkanı Recep Öztürk, Derince Deniz Eğitim - Öğretim ve Garnizon Komutanı  Tuğamiral 
Yalçın Payal’a ziyaret gerçekleştirerek, Bahar Kalkanı Harekatı’nda muvaffakiyetler diledi. 
 
 
A.10.4- AZERBAYCAN’IN ZAFERİNİ ODA OLARAK YÜREKTEN TEBRİK EDERİZ 
 
Azerbaycan’ın Ermeni 
işgali altındaki 
topraklarını kurtarma 
operasyonu zaferle 
sonuçlandırıldı. Kardeş 
ülke Azerbaycan tarihi 
bir zafer yaşadı, 
Rusya’nın aracı olduğu 
anlaşma ile 
Ermenistan’ın 1993’ten 
beri işgal altında 
tuttuğu 7 rayonun 
tamamı ve Dağlık 
Karabağ’ın bir bölümü 
Azerbaycan’a iade 
edilecek.  
Odamız Ekim ayı 
meclisinde de, 
Azerbaycan şarkıları ve 
bayraklarıyla Ermenistan’ın 
27 Eylül’de başlattığı saldırı kınanarak Azerbaycan’a destek mesajları verildi.  
Türkiye ile Azerbaycan iki ayrı ülke tek bir millettir, bu zafer hepimizindir, kutlu olsun. 
 
 
 
 
 
 
 



A.10.5- 2020 YILINDA DA TÜM ODALAR ARASINDA SOSYAL MEDYA BİRİNCİLİĞİMİZİ KORUDUK 
 
Odamız resmi sosyal medya hesaplarımızdan yapılan 
paylaşımlar ile geçen yıl olduğu gibi bu yıl da Türkiye’de 
aktif olan 365 Oda ve Borsa içinde 1. Sırada yer aldı.  
 
2020 yılı tüm sosyal medya hesaplarımızdan toplam 
205 post ve video paylaşımı yapıldı.  
 
Odamızın sosyal medya takipçi sayısında 1.282 artış 
gerçekleşti. 
 
Resmi sosyal medya hesaplarımızda 25.780 kişi 
tarafından takip edilmekteyiz.  

 
 

A-11  KADIN- GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU İLE İLGİLİ FAALİYETLER 
 
A.11.1- KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU BAŞKANI ZİYARET EDİLDİ 
 

İlimizdeki kadın girişimci potansiyelinin nicelik 
ve nitelik bakımından geliştirilmesi ve daha 
donanımlı hale getirilmesi amacıyla politika 
belirlemek ve girişimcilik kültürünün kadınlar 
arasında gelişmesine öncülük etmek amacıyla 
oluşturulan Kocaeli KADIN Girişimciler Kurulu 
tarafından KGK Başkanı, Odamız Üyesi ATLAS 
TERSANECİLİK SANAYİ VE TİCARET ANONİM 
ŞİRKETİ CEO’su Dr.Dilek ÇINAR’a ziyaret 
gerçekleştirildi. Kadın girişimcilere yönelik 
projeler ile ilgili görüş alışverişinde bulunuldu. 

 
A.11.2- İZMİT BELEDİYESİ’NİN “İZMİT KADIN KOOPERATİFİ LAVANTA DİKİMİ İLE HAYAT BULUYOR” 
ETKİNLİĞİNE KATILIM SAĞLANDI 
 
İzmit Belediyesi bünyesinde kurulacak 
olan İzmit Kadın Kooperatifi, Lavanta 
Dikim Bayramıyla hayata 
geçirildi. İzmit Belediyesi 
gerçekleştirdiği Lavanta Dikim 
Bayramı ile lavanta fidelerini kadınlar 
için toprakla buluşturdu, 20 Aralık 
Cuma günü Durhasan Tarımsal 
Uygulama Bahçesinde gerçekleşen 
Lavanta Dikim Bayramında 23 bin 
lavanta fidesi dikildi. Gerçekleştirilen 
etkinliğe KGK temsilcilerimizde katılım 
gösterdi.  
 
 
 



A.11.3- HER YÖNÜYLE KADIN ÇALIŞTAYI 
 
Kocaeli Valiliği Aile, Çalışma ve sosyal Hizmetler İl Müdürlüğü, Kadın ve Demokrasi Derneği Kocaeli 
Temsilciliği, Kocaeli Üniversitesi(KASAUM ve Sosyal Hizmet Bölümü) ve Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi’nin hazırlık ekibinde bulunduğu ve 10-11 Mart 2020 tarihlerinde gerçekleşen “Her Yönüyle 
Kadın Çalıştayı”na Odamız İdari İşler Servisi Müdürü Evrim Vural katılım gösterdi. Çalıştayda ; Kadına 
Yönelik Şiddetle Mücadele İl Eylem Planı 3 yıllık değerlendirme raporu sunuldu. Aynı zamanda 8 Mart 
Dünya Kadınlar Günü kapsamında yapılan çalışmalar aktarıldı. 
 
A.11.4- TOBB KADIN GİRİŞİMCİLER BİLGİLENDİRME SEMİNERLERİ PROGRAMI 
 

Kadın Girişimciler Kurulu üyeleri 10-
11 Şubat 2020 tarihleri arasında 
gerçekleşen “TOBB Kadın 
Girişimciler Bilgilendirme 
Seminerleri Programı”na katıldılar.  
 
TOBB Genel Sekreteri Mustafa 
Saraçöz, Girişimcilik Daire Başkanı 
Ozan Acar, Girişimcilik Müdürü 
Batuhan Demir ve Girişimcilik 
Uzmanı Handan Köse’nin 2 gün 
boyunca yönettiği program, TOBB 
Genel Sekreteri Mustafa Saraçöz’ün 
açılış konuşması ile başladı.  

 
Katılımcılar, Prof. Dr. Haldun Yalçınkaya, Doç. Dr. Atılım Murat, İhsan Ataöv, Prof. Dr. Oğuz Ergin, Prof. 
Dr. Özcan Yağcı, Süreyya Serdengeçti ve Serdar Bilecen’den eğitim aldılar. Kocaeli Kadın Girişimciler 
Kurulu, eğitim sonunda TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu ile bir araya geldiler. 
 
A.11.5- KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU FORD OTOSAN GÖLCÜK VE YENİKÖY FABRİKA 
ZİYARETLERİ 
 

Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu üyelerimiz tarafından, İlimizde bulunan sanayi kuruluşlarının en 
büyüklerinden Ford Otosan Gölcük ve Yeniköy fabrikalarını ziyaret gerçekleştirilerek incelemelerde 
bulunuldu. Ford Otosan’ın kadın çalışan sayısını arttırma yönündeki çalışmaları hakkında bilgi aldı. 
 
 



A.11.6- ODAMIZIN 8 MART DÜNYA KADINLAR GÜNÜ ORGANİZASYONU   
 
Odamızın çeşitli organlarına 
seçilen kadın üyeleri 8 Mart Dünya 
Kadınlar Günü sebebiyle Odamızın 
düzenlediği kahvaltı 
organizasyonunda bir araya geldi.  
 
Çeşitli iş kollarından iş kadınlarının 
bir araya geldiği etkinliğin açılış 
konuşmasını gerçekleştiren 
Odamız Meclis Üyesi Nazan 
Topdemir Bülbül, buluşmanın 
önemine vurgu yaparak, “Kocaeli iş dünyamızın lider kuruluşu Kocaeli Ticaret Odamıza bu özel güne 
göstermiş olduğu duyarlılık dolayısıyla teşekkür ediyorum. Biz KOTO’nun seçilmiş kadın üyeleri olarak, 
gerek çalışma, gerekse sosyal hayata yönelik sorumluluklarımızın farkındayız. İş dünyasına yeni kadın 
girişimcilerin katılması adına çalışmalarımızı sürdürürken, bu tarz buluşma organizasyonlarla da bir 
araya gelerek gücümüzü pekiştiriyoruz. Önce biz birbirimizi tanımalı ve destek vermeliyiz ki, iş 
dünyasında kadınlarımıza daha çok alan açılsın” dedi.  
 
A.11.7- ODAMIZ KADIN GİRİŞİMCİLERİ KOCAELİ BARO BAŞKANINI ZİYARET ETTİ 

 
8 Mart Dünya Kadınlar Günü 
vesilesiyle Odamızın çeşitli 
organlarına seçilen kadın üyelerimiz 
gerçekleştirdiğimiz kahvaltı 
organizasyonuyla bir araya geldi.  
 
Kahvaltının ardından Kadınlar Günü 
vesilesiyle Kocaeli Barosu Başkanı 
Bahar Gültekin Candemir’e ziyaret 
gerçekleştirildi. Kocaeli Barosu 
Başkanı Bahar Gültekin Candemir’in 

Kocaeli Barosu’ndaki makamında bir araya gelen kadınlar, Bahar Gültekin Candemir’in 8 Mart Dünya 
Kadınlar Günü’nü kutlayarak, kentin önemli STK’larının başkan ve yönetici pozisyonlarında kadın 
temsilcilerinin yer almasının gurur ve önemine dikkat çekti. KOTO’lu kadınlara bu özel ziyaret için 
teşekkür eden Bahar Gültekin Candemir, 8 Mart Dünya Kadınlar Günü’nün önemine dikkat çekti.  
 
A.11.8- ODAMIZ KGK’YA ÖZEL İŞKUR DESTEKLERİ BİLGİLENDİRME TOPLANTISI DÜZENLEDİ 
 
Odamız Kadın Girişimciler 
Kurulu üyelerine özel “İŞKUR 
Destekleri Bilgilendirme 
Toplantısı” gerçekleştirildi. 
Toplantının açılış konuşması 
Kocaeli Kadın Girişimciler İcra 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
Nurhayat Güldüren tarafından 
gerçekleştirildi.  
 
İŞKUR Şube Müdür Vekili Ayhan 
Pehlivansoy ile İŞKUR İş ve 



Meslek Danışmanı Coşkun Muhammed Aykol tarafından İstihdam Seferberliği ve İŞKUR Teşvikleri ile 
ilgili bir sunum gerçekleştirildi. Toplantıda Odamız Kadın Girişimciler Kurulu üyeleri de hazır bulundu. 
Sunumda kurumun faaliyetlerinden, 2020 Yılı İstihdam Teşvik ve destekleri ile ilgili bilgi aktarıldı.  
 
A.11.9- KOTO KADIN ÜYELERİNDEN İZMİT BELEDİYE BAŞKANI FATMA KAPLAN HÜRRİYET’E 
TEŞEKKÜR ZİYARETİ 

Odamızın farklı meslek 
komitelerinde görev yapan 
kadın üyeleri tarafından 8 Mart 
Dünya Kadınlar Günü sebebi ile 
İzmit Belediye Başkanı Av. 
Fatma Kaplan Hürriyet’e ziyaret 
gerçekleştirildi.  
 
Odamız Meslek Komitesi üyeleri 
kadınlara kırmızı karanfil ve 
çeşitli hediyeler takdim eden 
Başkan Hürriyet ziyaretten 
ötürü mutluluk duyduğunu 
ifade etti. Meslek komitesi üyesi 
kadınlar, 8 Mart için İzmit 
Belediyesi tarafından asılan ve 

farklı tarihlere işaret eden billboardları çok anlamlı bulduklarını belirtti. Kadınlar için bir gün değil her 
günün önemli olduğunu belirten Başkan Hürriyet, “Sadece 8 Mart değil, yılın 365 günü kadınlara önem 
verilmeli. Biz de bu sebeple farkındalık yaratmak amacı ile kentin farklı noktalarına farklı tarihlere işaret 
eden kadınlar günü için billboardlar astık ” dedi. 
 
Başkan Hürriyet konuşmasına “Daha iyi koşullarda, hem sosyal hayatta hem siyasal hayatta tüm 
koşullarda kadınların daha çok var olması, görünür olması için çalışıyoruz. Yönetim kademelerinde daha 
fazla kadın görmek istiyoruz. Sizlere de çalışmalarınızda başarılar diliyorum. Zaten sizler kendi 
mecralarında, kendisini ispat etmiş isimlersiniz. Hepinize kentimiz adına imza attığınız güzel işlerden 
dolayı teşekkür ediyor ve nice başarılı çalışmalarda bir araya gelmeyi diliyorum” diyerek devam etti. 
Kadın bir belediye başkanının kent için çok büyük bir şans olduğunu belirten komite üyeleri, yürüttüğü 
başarılı ve örnek çalışmalardan dolayı Başkan Hürriyet’e teşekkürlerini sundu. 
 
A.11.10- TOBB KADIN VE GENÇ GİRİŞİMCİ KURULLARI İLE DEĞERLENDİRME TOPLANTISI 
GERÇEKLEŞTİRDİ 

 
Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, TOBB Kadın ve 
Genç Girişimci Kurullarının 
Başkanları İcra Kurulları ve İl 
Yönetimleriyle webinar 
yoluyla bir araya gelindi. Salgın 
sonrası ülke çapında 
girişimcilerin yaşadığı 
sıkıntılarının ele alındığı 

toplantıda, Kurul üyesi girişimciler ilgili kamu idarelerine iletilecek konular aktarıldı. TOBB Başkanı Sayın 
Rifat Hisarcıkluoğlu’nun başkanlığında koronovirüs salgınının ekonomiye etkilerini azaltmaya yönelik 
alınan tedbirler ve yapılan çalışmaların anlatıldığı seminer programına icra kurulu üyelerimiz de katılım 

gerçekleştirdi. 



A.11.11- KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU FAALİYETLERİ 
 
Haziran ayı icra kurulu toplantısı Odamız 
Kadın Girişimciler Kurulu temsilcilerinin de 
katılımı ile video konferans yöntemiyle 
gerçekleştirildi.  
 
Toplantıya BUTEKOM Model Fabrika 
Müdürü Birol Aksel ve Uzman Elif Aydoğan 
konuk konuşmacı olarak katıldı ve 
Teknoloji Koordinasyon ve AR-GE Merkezi 
hakkında bilgilendirme yaptı. 
 
 
A.11.12- AİLE, ÇALIŞMA VE SOSYAL HİZMETLER BAKANI ZEHRA ZÜMRÜT SELÇUK’UN KATILDIĞI 
“ZİRVEDEKİ KADINLAR” ETKİNLİĞİNE KOCAELİ KADIN GİRİŞİMCİLERİ DE KATILIM SAĞLADI 
 

Odamız Kadın Girişimcilerinin de 
katıldığı TOBB Bursa Kadın 
Girişimciler Kurulu tarafından 
düzenlenen “Zirvedeki Kadınlar” 
etkinliği Aile Çalışma ve Sosyal 
Hizmetler Bakanı Zehra Zümrüt 
Selçuk’un katılımıyla 
gerçekleştirildi.  
 
Salgın sürecinde istihdamı korumak 
hedefiyle başlatılan Kısa Çalışma 
Ödeneği’nin normalleşme 
dönemine geçilmesiyle devam 

etmeyeceğini belirten Bakan Selçuk, Bakanlık olarak normalleşme desteğini devreye alacaklarını 
açıkladı. ‘Başarırsın Çünkü Kadınsın’ mottosuyla düzenlenen Zirvede, kadın girişimcilerle bir araya gelen 
Bakan Zehra Zümrüt Selçuk tarafından, pandemi ve normalleşme sürecinde Bakanlığın yapmış olduğu 
çalışmalar hakkında bilgiler verildi. 
 
A.11.13- KOCAELİ'NİN İLK KADIN KOOPERATİFİ KARKAD'IN RESTORAN-SATIŞ YERİ AÇILDI 

 
Odamız üyesi, Kocaeli’nin ilk kadın kooperatifi 
KARKAD'ın, (S.S.KADIN GİRİŞİMİ KARTEPE KADINELİ 
ÜRETİM VE İŞLETME KOOPERATİFİ)  Acısu 
Mahallesi'nde Kartepe Belediyesi tarafından 
yaptırılan restoran ve satış ofisi düzenlenen törenle 
hizmete açıldı.  
 
Odamız kadın girişimcilerinin de açılışa iştirak ettiği 
restoran-satış ofisinde, KARKAD bünyesinde Kartepeli 
kadınlar tarafından üretilen ürünlerin satışı 
yapılmakta, aynı zamanda kahvaltı-restoran 
hizmetleri sunulmaktadır.  

 
 
 



A.11.14- TÜRKİYE KADIN GİRİŞİMCİ ONLİNE NETWORKÜ KOCAELİ TOPLANTISINA KADIN 
GİRİŞİMCİLERİMİZ KATILDI 
 

Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdürlüğü 
Kadın ve Genç Girişimciler İhracat Daire 
Başkanlığınca; ülkemiz ihracatının 
arttırılması vizyonuna ve kadın 
girişimcilerin ihracata yönelmelerine katkı 
sağlayacak şekilde, kadın girişimcilerimize 
yönelik fiziki bir network kurmak amacıyla 
"Türkiye Kadın Girişimci Online Networkü" 
Projesi hayata geçirilmişti. İhtiyaç 
duyuldukça tüm illerimizde yapılmak üzere 

planlanan toplantılar Covid-19 virüsü göz önünde bulundurularak elektronik ortama alınmıştır. Bu 
programa istinaden düzenlenen "Türkiye Kadın Girişimci Online Networkü" Kocaeli toplantısı 23 
Eylül'de gerçekleştirildi.  
 
T.C. Ticaret Bakanlığı İhracat Genel Müdürlüğü Kadın ve Genç Girişimciler İhracat Daire Başkanı Özge 
AKKIZ’ın sunduğu programda; Ticaret Bakanlığının gerek ihracat destekleri, gerek pazara giriş destekleri 
gibi tüm desteklerin kısaca ihracat yapacaklara tüm olanaklar ve nasıl müşterilere ulaşacakları 
konusunda detaylı bilgiler aktarıldı. Özge AKKIZ aynı zamanda;  ihracat yapmak isteyen kadın 
girişimcilerin bağlantıya geçmeleri ve incelemeleri gerektiğini düşündüğü platformları da sıraladı.  
 
Bunlardan bazıları: 
 
AVRUPA BİRLİĞİ - WEgate Platformu 
Platform aracılığıyla üyeler kendi sektörlerinde çalışan diğer kadınları bulabilmektedirler. Yeni 
gelişmeler ve kadın girişimciliği organizasyonları tarafından Avrupa’da düzenlenen etkinlikler 
konusunda da düzenli olarak e-posta yoluyla bilgi paylaşımı yapılıyor. Network kurulması amacıyla 
üyelerin iletişim bilgileri diğer üyelerle paylaşılmaktadır. Mesaj ve sohbet özelliği kullanılarak da 
karşılıklı iletişime geçilmesine olanak sağlanmıştır. 
 
ITC – SheTrades : 3 milyon kadın girişimcinin platform üzerinde bir araya getirilmesi hedefleniyor. Web 
sayfasında; online B2B pazar yeri, ücretsiz online eğitimler, yüz yüze çalışma grupları, eğitim ve 
seminerlere ilişkin duyurular, ilgili ülkelerdeki kamu ihale ilanları, bilgi paylaşımı için forum gibi birçok 
konuda faydalı bir kaynak niteliğinde. 
 
Küresel İşletmelerin Kadın Liderleri Derneği (FCEM - Femmes Chefs D'Entreprises Mondiales) B2B 
Ağı: 5 milyon kadın işletmeci ve girişimciye hitap eden Fransa merkezli, 120'den fazla ülkede faaliyet 
gösteren platform iş dünyası için faydalı bir kaynak niteliğindedir. https://bidsnet.org/ 
 
KÜRESEL BİR NETWORK: WEConnect International : Ortaklık payının en az yüzde 51’ine kadınların 
sahip olduğu ve aynı zamanda kadınlar tarafından yönetilen şirketleri belirleyip çok uluslu dev 
şirketlerle bir araya getiren bir platform. Firmalar belirlenir, yeni pazarlara erişim konusunda hazır olup 
olmadıkları tespit edildikten sonra bu firmalar sertifikalandırılır. Sertifika alan firmalar 7 binden fazla 
tedarikçinin ve dev alıcı firmanın bulunduğu online network platformuna dahil edilir. Türkiye sertifikaya 
başvurabilen üye ülkelerdendir. 
 
 
 
 
 

https://bidsnet.org/


A.11.15- KOCAELİ KGK STRATEJİK PLANI İLE İLGİLİ TOPLANTILAR 
  Odamız Kadın Girişimcilerinin Kocaeli Kadın 
Girişimciler İcra Kurulu Başkan 
Yardımcısı Nurhayat Güldüren Başkanlığında 
gerçekleştirdikleri toplantıda, Kocaeli Kadın 
Girişimciler Kurulu Stratejik Planı istişare 
edilerek Pandemi sürecinde yapılan faaliyetler 
hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. 
 
Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu Ekim ayı İcra 

Kurulu Toplantısı, Odamız Kadın Girişimciler 
Kurulu temsilcilerinin de katılımı ile video 
konferans yöntemiyle gerçekleştirildi. Kadın 
girişimciler, Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 
olarak, TOBB ve Avrupa İmar ve Kalkınma Bankası 
(EBRD) arasında Ocak 2020 tarihinde imzalanan 
protokol çerçevesinde Ernst & Young danışmanlığı 
ile TOBB Kadın Girişimciler Kurulu'nun stratejik 
planlarını ve yol haritalarını belirlemek adına "PİLOT İL" seçildiği ve oluşturulan Stratejik Plan ile ilgili 
görüş alışverişinde bulundu. 
 
A.11.16- ODAMIZ KADIN GİRİŞİMCİLERİNİN KARTEPE BELEDİYE BAŞKANI VE KOCAELİ’NİN İLK KADIN 
KOOPERATİFİNİ ZİYARETLERİ 

 
Odamız kadın girişimcilerinin Kartepe ziyaretleri 
kapsamında öncelikle Odamız üyesi, Kocaeli’nin ilk kadın 
kooperatifi KARKAD'ın, (S.S.KADIN GİRİŞİMİ KARTEPE 
KADINELİ ÜRETİM VE İŞLETME KOOPERATİFİ)  Acısu 
Mahallesi'nde Kartepe Belediyesi tarafından yaptırılan 
restoran ve satış ofisi ziyaret edildi, KARKAD Başkanı Ece 
Çİiftçi ile görüşülerek kooperatif ile ilgili bilgi alındı, kadın 
kooperatiflerinin geliştirilmesi ve çoğalması hususunda 
görüş alışverişinde bulunuldu.  
 

 
Aynı gün KARKAD Başkanı ile birlikte Kartepe Belediye 
Başkanı Mustafa Kocaman da ziyaret edilerek, Kocaeli 
Ticaret Odası üyesi olan kadın girişimciler hakkında 
bilgi aktarıldı, yapılabilecek işbirlikleri hakkında görüş 
alışverişinde bulunuldu.  
 
A.11.17- KOCAELİ KGK İCRA KURULU KASIM AYI 
TOPLANTISINA EVSAHİPLİĞİ YAPTIK 

 

Kocaeli Kadın Girişimciler İcra Kurulu Kasım ayı 

Toplantısı Dr.Dilek Çınar başkanlığında ve Odamız  

evsahipliğinde gerçekleştirildi.  

 

Toplantıda, Kartepe Kadıneli Kooparatifi Başkanı 

Ece Çiftçi’yi ağırladık ve Bölgemizdeki kadın 

girişimci kooperatiflerin sorunlarını dinledik. 



A-12  SOSYAL HİZMET ÇALIŞMALARI 
 
A.12.1- ELAZIĞ-MALATYA DEPREMZEDELERİNE YARDIM ÇALIŞMALARI 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği öncülüğünde 81 ildeki Oda ve Borsalar ile birlikte depremden 
etkilenen Elazığ ve Malatya için harekete geçildi. Odamız, Kocaeli Sanayi Odası ve Körfez Ticaret Odası 
işbirliği ile AFAD koordinasyonunda, bölgenin ihtiyaçları doğrultusunda hazırlanan yardımlar bölgelere 
ulaştırıldı.   
 
A.12.2- TOBB’UN ONLİNE EĞİTİME TABLET DESTEĞİ KAMPANYASINA İŞTİRAK ETTİK 
 
TOBB'un her yıl düzenli olarak uyguladığı 'Eğitime destek' kampanyası bu yıl evde eğitim görme 
zorunluluğunda ihtiyaç sahibi olan öğrencilerimizin, tablet ihtiyaçları karşılanması konusunda 
gerçekleştirilmektedir. Odamız da sözkonusu kampanyaya katılarak Kocaeli’deki ihtiyaç sahibi 
öğrencilere tablet desteğine katkı sağladı.  
 
A.12.3- BAĞIMLILIKLA MÜCADELE İL KOORDİNASYON KURULU ÇALIŞMALARI 

 
İlimizde madde bağımlılığının azaltılması ve 
önlenmesi, madde bağımlılarının eğitilmesi 
ve topluma kazandırılması amacıyla Kocaeli 
Valiliği başkanlığında Bağımlılıkla Mücadele İl 
Koordinasyon Kurulu yıl içinde toplantılar 
gerçekleştirmektedir.  
 
2020 yılının 3. ve son toplantısı Aralık ayında 
Vali Seddar Yavuz’un başkanlığında; Gebze 
Teknik Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Muhammed Hasan Aslan, Vali Yardımcıları; 
Dursun Balaban, Ekrem Çalık, İsmail Gültekin, 

Suat Yıldız ve Ali Ada, İlçe Kaymakamları, Kocaeli 
Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ercüment Çiftçi,  İl 
Emniyet Müdürü Veysal Tipioğlu, İl Jandarma Komutanı 
Albay Ümit İlbayı, kamu kuruluşlarının il müdürleri, oda, 
birlik, dernek ve sivil toplum kuruluşlarının temsilcilerinin 
katılımları ile gerçekleştirildi. 
 
Odamızın da yer aldığı kurulda, bağımlılıkla daha etkin bir 
mücadele yürütülmesi için alınması gereken tedbirler, 
yapılması gereken çalışmalar konusunda toplantıya 
katılanların görüş, öneri ve düşünceleri dinlenerek 
istişarelerde bulunuldu. 
 
Aynı zamanda bağımlılıkla mücadele konusuna önem veren 
Odamızın sosyal medya hesaplarında, 26 Haziran 
“Uluslararası Uyuşturucu Kullanımı ve Kaçakçılığı ile 
Mücadele Günü” için paylaşımlarda bulunuldu.  
 
 
 
 



A.12.4- 25 KASIM KADINA YÖNELİK ŞİDDETLE MÜCADELE GÜNÜ FAALİYETİ  
 
Kadına yönelik şiddet olgusunu dünyanın gündemine 
taşımak, soruna ve çözüm yollarına ilişkin çalışmalar 
yapılması konusunda farkındalık oluşturmak amacıyla 
Birleşmiş Milletler tarafından 1999 yılında alınan kararla 
25 Kasım "Kadına Yönelik Şiddetle Uluslararası Mücadele 
Günü" olarak kabul edilmiştir.   
  
Kadına verilen değer, her türlü fayda ve beklentinin 
ötesinde, insan haklarının bir gereğidir. Dolayısıyla kadının 
saygınlığını ve itibarını korumak, herkes için bir insanlık 
vazifesidir. Kadının toplum içindeki saygınlığı, itibarı ve 
etkinliği, gelişmişliğin ve medeniyetin de bir göstergesidir. 
 
Her fırsatta kadınlara verdiği değeri öne taşıyan Odamız, 
25 Kasım Kadına Yönelik Şiddete Karşı Uluslararası 
Mücadele Günü etkinlikleri kapsamında da sosyal medya hesaplarında paylaşımlarda bulunarak, 
konuya dikkat çekmiştir.  
 
A.12.5- SMA HASTALARI İLE İLGİLİ EKİM AYI MECLİS TOPLANTISINDA BİLGİLENDİRME VE DESTEK 
ÇAĞRISI ÇALIŞMALARI 
 
İlimizde farklı meslek guruplarından insanların sosyal medya üzerinden bir araya gelerek oluşturduğu 

Gönüllü Umut Elçileri Grubunu Odamızın Ekim ayı Meclis 
Toplantısı öncesinde ağırladık. 
 
SMA hastası çocuklara umut olan Gönüllü Umut Elçileri 
Grubu adına grup üyesi Murat Getirel, sözkonusu hastalık ile 
ilgili bilgiler içeren ve İlimizde yaşayan ve tedavisi için 2 
milyon 400 bin dolara ihtiyacı olan SMA hastası olan 19 aylık 
Hamza bebeğe umut olabilmek adına bir sunum 
gerçekleştirdi. Getirel, “Aileler, kilo almamaları için 
çocuklarını aç yatırıyorlar. Bu paraları kendi başlarına 
bulmaları imkansız. Hamza bebek için meclisimizden ve 
kentimizden destek istiyoruz” dedi. 

 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut da tüm Kocaeli esnafı ve halkına destek çağrısında 
bulundu. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.kocaeligazetesi.com.tr/etiket/destek


A-13  HÜKÜMET VE TBMM NEZDİNDE YAPILAN ÇALIŞMALAR 
 
A.13.1- TÜRKİYE’NİN İLK YERLİ VE MİLLİ OTOMOBİLİ TOGG’UN TANITIMINA KATILIM SAĞLADIK  
 
Bilişim Vadisi’nin resmi açılış töreni ile  Türkiye’nin 
Otomobili Girişim Grubu Yeniliğe Yolculuk Buluşması 
Programı, Cumhurbaşkanı Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın 
katılımlarıyla gerçekleştirildi.  
 
Bilişim Vadisi’nde düzenlenen törene; çok sayıda bakan ve 
milletvekili katılım gösterirken, İlimizden de Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ile birlikte Kocaeli 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Sadettin Hülagü, Gebze 
Teknik Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Muhammed Hasan 
Aslan, ilçe kaymakamları,  ilçe belediye başkanları, oda 
başkanları ve çok sayıda davetli katıldı.  
 
Türkiye'nin Otomobili Girişim Grubu TOGG CEO’su Gürcan 
Karakaş tarafından  yerli otomobil projesi anlatılarak, yerli 
otomobilin tanıtımı ile ilgili sunum gerçekleştirildi. 
TOBB Başkanı ve TOGG Yönetim Kurulu Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, yaptığı konuşmalarının ardından bu yolculuğa birlikte çıktığı ortaklarını sahneye davet 
ederek, misafirlere tanıttı. 
 
T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanı Sayın Mustafa Varank, törende yaptığı konuşmalarında; “Bugün 
ekonomik ve teknolojik bağımsızlığımızı güçlendirme yolunda, ülkemizin en büyük teknoparkı Bilişim 
Vadisi'ni resmen açıyoruz. Türkiye’nin Otomobili Girişim Grubuna ev sahipliği yapan bu merkezdeki 
birçok girişim, kritik yerli ve milli teknolojilerin öncüsü olacak’’ dedi. 
 
A.13.2- CUMHURBAŞKANLIĞI AKILLI ŞEHİRLER VE BELEDİYELER KONGRE VE SERGİSİNE KATILDIK 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ve Odamız Meclis Başkanı Akın Doğan Cumhurbaşkanlığı 
himayelerinde, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ile Çevre ve Şehircilik Bakanlığı işbirliğiyle Türkiye 
Belediyeler Birliği(TBB) tarafından Ankara ATO Congresium’da düzenlenen 1. Akıllı Şehirler ve 
Belediyeler Kongre & Sergisi’ne katıldı. 
 
Şehir planlamaları ve akıllı 
şehirler konularıyla ilgili çalışan 
yerli ve uluslararası alandan 
yöneticileri ve uzmanları bir 
araya getiren programın açılış 
konuşmaları T.C. 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mustafa Varank, Çevre 
ve Şehircilik Bakanı Murat 
Kurum ve Gaziantep 
Büyükşehir Belediye Başkanı Fatma Şahin tarafından yapıldı. Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan 
kongrenin açılış konuşmasında Türkiye’nin “akıllı şehir” konusunda yaptığı çalışmalar hakkında 
değerlendirmelerde bulundu. Akıllı şehircilik ve bu konuya geçiş sürecinin sürdüğünü ifade eden 
Cumhurbaşkanı “Akıllı şehir uygulamalarını, bölgesel ve ulusal bir ölçekte gerçekleştirmek için tüm 



illerimizin birbirine entegre olduğu yeni bir sistemi hayata geçiriyoruz. Şehirlerimizin acil ihtiyaçlarına 
odaklanıyor, her şehrin kendine özgü akıllı şehir stratejilerini geliştiriyoruz.” dedi. 
 
A.13.3- KAMU BAŞDENETÇİSİ OMBUDSMAN ŞEREF MALKOÇ ODAMIZI ZİYARET ETTİ 
 

“İnsan Haklarının Korunması ve 
Tanıtımında Kamu Denetçiliği 
Kurumunun Rolünün 
Güçlendirilmesi için Teknik 
Destek Projesi - Ombudsman 
Halkla Buluşuyor Projesi” 
kapsamında ilimizde temaslarda 
bulunan Kamu Denetçiliği 
Kurumu Kamu Başdenetçisi 
Ombudsman Şeref Malkoç 
tarafından Odamızı ziyaret 
edildi. 
 

Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Meclis Başkanımız Akın Doğan, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcıları Hüseyin Gezer, Volkan Yılmaz, Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Mikail Kayacı, Meclis Kâtip 
Üyesi Sema Kalafat, Yönetim Kurulu Üyeleri; Murat Barış, İbrahim Atalay, Yusuf Erenkaya tarafından 
ağırlanan Ombudsman Şeref Malkoç ve beraberindeki heyete ilk olarak Oda hizmet Binası gezdirildi. 
 
Servisleri tek tek gezerek birim müdür ve yetkilileri ile görüşen Ombudsman Malkoç’a Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi Bulut tarafından hizmetler ve projelerle ilgili kapsamlı bilgi verildi. Odamızın 
Kocaeli iş dünyasına çok modern ve kapsamlı bir bina ile üst düzey kalitede hizmet verdiğini 
gözlemlediğini ifade eden Malkoç, tüm Oda yönetimini tebrik etti. Akabinde bir araya gelen 
Ombudsman Malkoç ile Oda heyeti, Kocaeli iş dünyası ve kamu yararına beklentilerini iletti.  
 
Heyet, ziyarette özellikle, karayolu taşıma belgelerine yapılan zamları gündeme getirerek, Oda 
üyelerinin ve iş insanlarının indirim taleplerini iletti. Konu ile ilgili çalışacağını ifade eden Ombudsman 
Malkoç, Odamız ev sahipliğinde Kocaelili iş insanları ile bir araya gelip, kendilerini ilgilendiren konularla 
ilgili talepleri almaktan memnuniyet duyduğunu ifade etti. 

A.13.4- KAMU BAŞDENETÇİSİ OMBUDSMAN ŞEREF MALKOÇ’A ANKARA’DA MAKAMINDA  
İADE-İ ZİYARET 
 
Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut, 
Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Mikail Kayacı ve 
Odamız Meclis Üyesi Yıldırım 
Yılmaz’ın yer aldığı Odamız 
heyeti, Kamu Denetçiliği 
Kurumu Kamu Başdenetçisi 
Ombudsman Şeref Malkoç’a 
iade-i ziyarette bulundu. 
 
Sözkonusu ziyarette, Kamu 
Başdenetçisi Ombudsman 
Şeref Malkoç’a Odamız 
üyelerinin sorunlarını ve çözüm önerilerini içeren bir dosya sunuldu.  



A.13.5- ÇEVRE VE ŞEHİRCİLİK BAKANLIĞI ZİYARETİ 
 

Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi Mikail Kayacı ve Odamız Meclis 
Üyesi Yıldırım Yılmaz’ın yer aldığı Odamız heyeti, Çevre 
ve Şehircilik Bakanlığı Mesleki Hizmetler Genel 
Müdürü Yasin Kalem ile bir araya geldi. Genel Müdür 
Yasin Kalem’e, özellikle yapı- inşa ve müteahhitlik 
sektörü temsilcileri tarafından hazırlanan kapsamlı 
sorunlar ve çözüm önerileri dosyasını sunan heyetimiz, 
verimli bir görüşme gerçekleştirdi.  
 
Ziyarette, Kocaelili iş insanlarının inşaat sektöründe 
sadece il ve ülke genelinde değil, dünya genelinde de 
başarılı işlere imza attıkları vurgulandı. Sektörün daha 
fazla katma değer üretebilmesi için destekleyici 
uygulamalara ihtiyaç olduğu belirtildi.  

 
A.13.6- ULAŞTIRMA VE ALTYAPI BAKANLIĞI ZİYARETİ 
 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı Ulaştırma Hizmetleri 
Düzenleme Genel Müdürü Mahmut Gürses’e yapılan 
ziyarete, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut, Odamız Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Mikail 
Kayacı, Odamız Meclis Üyesi Yıldırım Yılmaz katılım 
sağladı. 
 
Yapılan ziyarette sektör sorunları ve çözüm 
önerilerine değinen heyetimiz tarafından; Karayolu 
Taşımacılık Faaliyetleri Mesleki Yeterlilik Yönetmeliği, 
Karayoluyla Tehlikeli Madde Taşıyan Araç Şoförlerine 
Yönelik Mesleki Yeterlilik Eğitimi Yönergesi, Tehlikeli 
Madde Güvenlik Danışmanlığı Hakkında Tebliğ, 
Karayolu Taşıma Yönetmeliği ana başlıklarının olduğu dosya da ilgili makama sunuldu. 
 
A.13.7- DEMİRYOLU YÜK TAŞIMACILIĞININ ARTIRILMASI İSTİŞARE TOPLANTISI 

  
T.C. Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı’nın, Demiryolu Yük 
Taşımacılığının Artırılması İçin düzenlediği Lojistik 
Merkezlerin Yapım Modellerinin Geliştirilmesi ve Yapım 
Uygulama Yönetmeliği Hazırlanması İstişare Toplantısı 
Gebze TÜBİTAK’da gerçekleştirildi. 
 
2-3 Şubat 2020 tarihleri arasında TÜBİTAK Türkiye Sanayi 
Sevk ve İdare Enstitüsü’nde gerçekleştirilen toplantıya 
Nakliye ve Seyahat Acenteleri Grubu’nun yer aldığı 17. 
Meslek Komitesi Meclis Üyesi Hızır Fatih Sarıoğlu ve 
Araştırma ve Dış Ticaret Servisi Şefi Oğuz Çağıl katılım 
sağladı. İlimizdeki, demiryolları altyapısının daha etkin 
kullanılmasına katkıda bulunmak amacıyla toplantıda yer 
alan Meclis Üyesi Sarıoğlu tarafından Oda’nın bu alandaki 
görüşleri paylaşıldı.  



2 gün süren programda, TCDD Ulaşım Dairesi sunumunun sonrasında katılımcılar 8 ayrı masada 
belirlenen konu başlıklarında görüş sundu. Belirlenen görüşler hazırlanacak olan Demiryolu Yük 
Taşımacılığının Artırılması İçin Lojistik Merkezlerin Yapım Modellerinin Geliştirilmesi ve Yapım 
Uygulama Yönetmeliği’ne rehberlik edecek. 
 
A.13.8- GÜMRÜK VE TİCARET BAKANLIĞI İÇ TİCARET GENEL MÜDÜRÜ ZİYARETİ 

 
T.C. Ticaret Bakanlığı İç Ticaret Genel Müdürü Adem Başar Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ve 
Meclis Başkanı Akın Doğan tarafından ziyaret edildi. Üyelerimizin ihracat ile ilgili, destekler ile ilgili 
görüş, öneri ve talepleri hakkında görüş alışverişinde bulunuldu.  
 
A.13.9- KOCAELİ MİLLETVEKİLLERİ MEHMET AKİF YILMAZ- EMİNE ZEYBEK ODAMIZI ZİYARET ETTİ 
 
Kocaeli Milletvekili Mehmet Akif 
Yılmaz tarafından yaz dönemi 
çalışmaları kapsamında Odamıza 
ziyaret gerçekleştirildi. Kocaeli 
Milletvekili Mehmet Akif Yılmaz’ın 
Odamızı ziyaretinde AK Parti İzmit İlçe 
Başkanı Av. Ali Güney, İlçe Yöneticileri 
Yusuf Taşer ve Önder Karakaş ile İzmit 
Belediye Meclis Üyesi Vedat Yoldaş da 
eşlik etti.  
 
Ziyarette, TBMM çalışmasına ara 
verilmesi nedeniyle Kocaeli Genelinde çalışma ziyaretleri yaptıklarını belirten Kocaeli Milletvekili 
Mehmet Akif Yılmaz’a, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut son dönemde yapılan çalışmalar 
ve genel ekonomik konular hakkında bilgi verildi. 
 

Kocaeli Milletvekili ve AK Parti 
MKYK üyesi Emine Zeybek 
tarafından çalışma ziyaretleri 
kapsamında Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi Bulut’a 
ziyaret gerçekleştirildi. 
 
Kocaeli Milletvekili Emine 
Zeybek’in ziyaretinde Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut’un yanı sıra Yönetim 

Kurulu Başkan Yardımcısı Hüseyin Gezer, Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Mikail Kayacı, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Mehmet Akif Şen, Yusuf Erenkaya ile 10. Meslek Komitesi Başkan Yardımcısı Halil İbrahim Yalnız 
da hazır bulundu. 
 
Kocaeli genelinde çalışma ziyaretleri yaptıklarını belirten Kocaeli Milletvekili Emine Zeybek KOTO 
tarafından son dönemde yapılan çalışmalar, güncel ve genel ekonomik konularda bilgi aldı.  
 

 

 



A.13.10- ODAMIZIN DA GİRİŞİMLERİ NETİCESİNDE OTOPARK YÖNETMELİĞİ  

31 MART 2021’E ERTELENDİ 

Çevre ve Şehircilik Bakanlığınca 
hazırlanan Otopark Yönetmeliğinin 
yürürlük tarihi 30 Haziran 2020 olarak 
belirlenmişti. 
 
 COVID-19 salgını nedeniyle inşaat 
sektöründe faaliyet gösteren üyelerimiz 
yönetmeliğe uyum sağlamada sıkıntı 
yaşamışlardır.  
 
Odamız, yaşanan sıkıntılar nedeniyle söz 
konusu olumsuz durumun ortadan 
kaldırılması adına üyelerimizden gelen talepleri ilgili kurum ve kuruluşlara ivedilikle iletmiştir.   
 
Odamızın da girişimleri ile Otopark Yönetmeliğinin yürürlük tarihi, 30.06.2020 tarih ve 31171 sayılı 
Resmi Gazetede yayımlanan “Otopark Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik” ile 
ilk olarak 31 Aralık 2020 tarihine kadar uzatılmıştır. Sonrasında 19.12.2020 tarih ve 31339 sayılı Resmi 
Gazetede yayımlanan karar ile bu tarih 31.03.2021’e kadar uzatılmıştır.  
 
A.13.11- TC SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANI MUSTAFA VARANK, TOBB BAŞKANI M.RİFAT 
HİSARCIKLIOĞLU ve 365 ODA BORSA BAŞKANI İLE TOPLANTIYA KATILDIK 
 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu ile Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Varank, TOBB’a bağlı 365 Oda ve Borsa’nın Başkanları ile sanal ortamda bir araya gelerek teşvikler ve 
gündemdeki konulara ilişkin istişarede bulundular. 



TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu toplantıda yaptığı konuşmada, son dönemde yatırım teşvik 
sisteminde çok önemli bir atılımın hayata geçirildiğini belirterek, "Biliyorsunuz yıllardır her platformda 
teşvik sisteminin ilçe bazlı olması gerektiğini söylüyorduk ama bir türlü sonuç alınamıyordu. Mustafa 
Varank Bakanımız, bu alanda tarihi bir işe imza atarak ilk defa ilçe bazlı teşvikleri başlattı" dedi. 
  
Hisarcıklıoğlu, videokonferans yöntemiyle düzenlenen toplantının açılışında, Varank'ın sanayiye verdiği 
büyük önem ve milli teknoloji hamlesiyle Türkiye'yi bir üst lige çıkartma vizyonunun, bu kritik dönemde 
kendilerinin de çalışma şevkini artırdığını ve geleceğe umutla bakmalarını sağladığını söyledi. 
  
Türkiye'nin prestij projesi haline gelen ve 2022 yılında ilk arabayı üretim bandından çıkarması planlanan 
Türkiye'nin Otomobili Girişim Grubu'nda da Varank ile birlikte çalıştıklarını dile getiren Hisarcıklıoğlu, 
ülkenin pek çok sıkıntıyla karşılaştığını ancak bu projenin temel atma noktasına gelmesinde Varank'ın 
verdiği desteğin çok önemli ve değerli olduğunu ifade etti. 
  
Hisarcıklıoğlu, Bakan Varank ile Küçük ve Orta Ölçekli İşletmeleri Geliştirme ve Destekleme İdaresinin 
de hizmet kapasitesinin arttığına dikkati çekti, bu sayede birlikte pek çok çalışmanın hayata geçmesini 
sağladıklarını bildirdi. 
 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank ise, yıl sonuna kadar Teknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi 
programının mobilite, kimya ve tıbbi cihaz çağrılarına çıkacaklarını bildirdi. Bakan Varank, Bilişim 
Vadisi'nden videokonferans yöntemiyle katıldığı TOBB İstişare ve Değerlendirme Toplantısı'nda, özel 
sektör öncülüğünde büyümenin önemine işaret ederek, Kovid-19 ile mücadele döneminde iş 
dünyasıyla istişare halinde olmaya gayret gösterdiklerini söyledi. 
  
Varank, yatırım teşviklerinde ilçe bazlı teşvik sistemini hayata geçirdiklerine dikkati çekerek, 
düzenlemeye ilişkin şu bilgileri verdi: "Sahadan bu yönde yoğun talepler alıyorduk. Tüm il ve 
ilçelerimizin sosyo ekonomik gelişmişlik endekslerini güncelledik. Şehirler için 52 göstergeyi, ilçeler 
içinse 32 göstergeyi dikkate alarak bir sıralama yaptık. Daha az gelişmiş 263 ilçemiz, bulunduğu ile göre 
daha fazla destek almaya hak kazandı. Yeni sistemle birlikte şehirlerin az gelişmiş ilçelerinde yapılacak 
yatırımlar, bir alt bölge desteklerinden faydalanacak. Bu yatırımlar, o ilçenin OSB'lerinde yapılıyorsa, 
doğrudan 2 alt bölge teşviğinden yararlanacak. Böylece görece dezavantajlı ilçelere daha fazla yatırım 
gitmesi teşvik edilecek, istihdam artacak ve ekonomik hayat canlanacak." Konuşmaların ardından oda 
başkanları Bakan Varank'a sorularını iletti. 

 
 

A-14  TOBB İLE YAPILAN ÇALIŞMALAR 
 
A.14.1-  TÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ’NE ÜYELERİMİZİN YAŞADIĞI SORUNLARI AKTARDIK 
 
Dünyayı ve ülkemizi etkisi altına Covid-19 salgınını sebebiyle yaşanan ekonomik sıkıntıların üyelerimize 
olan etkilerini en aza indirebilmek adına Üye iletişim hattına gelen sorun ve önerileri, Komite 
toplantılarımızda görüşülen sorunlar ve çözüm önerileri ilgili makamlara iletilmeye devam edildi. 

 
Üyelerimizin ilgili kısa çalışma ödeneğinden yararlanabilmesi amacıyla 450 olan çalışma gün sayısının 
60 ya da 90 gün olarak güncellenmesi ve kısa çalışma ödeneğinde açıklanmış olan üst limitin bu süreçte 
yetersiz olduğu düşünülmekte olup; ilgili ödeneğin üst limitinin arttırılması adına düzenlemeler 
yapılması,  
 
Ticari kayıpların fazla olduğu sağlık sektörünün mücbir sebep sayılması, SGK, Muhtasar ve KDV 
ertelemelerinde yararlanabilmesi adına konunun değerlendirilmesi, 
 



Ek olarak, mücbir sebep ile faaliyetlerini durdurmak zorunda kalan üyelerimizin yaşamış oldukları 
ekonomik sıkıntıların azaltılması amacıyla, verilecek kredilerden öncelikli yararlandırılması ve yine 
mücbir sebeple faaliyet gösteremeyen üyelerimizin kısa çalışma ödeneğinden çalışma gün ve prim gün 
sayılarına bakılmaksızın her çalışanı için yararlanabilmesi adına düzenlemeler yapılması, 
 
Bankaların üyelerimize kullandıracakları kredilerde (nefes kredisi, vb.) üyelerimizden faaliyet belgesi 
gibi Oda kayıt belgesi istediği, bu durumunda Odalarda yoğunluğa sebebiyet verdiği için konu ile ilgili 
düzenleme yapılması, (ki bu önerimiz kabul edildi) 
 
Şirketlerin finansman kalemlerinin başında gelen banka kredi ve çekleri ile devlet desteklerinden, 
şirketlerin son 5 yıllık sicil durumlarına bakılarak yararlandırılması, bununla birlikte banka kredisi ve 
devlet desteği alan şirketlerin vergi ve SGK borçlarından etkilenmemesi için söz konusu borçların 
yapılandırılmasının hayata geçirilmesi amacıyla düzenlemeler yapılması konusunda Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği’ne öneriler sunuldu.  
 
A.14.2- TOBB TİCARET ODALARI KONSEY TOPLANTISINA KATILDIK 

 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Ticaret Odaları Konsey 
Toplantısının ilki Nisan ayında 
TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu’nun katılımıyla 
video konferans aracılığıyla 
yapıldı. Toplantıya Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut katım sağladı. 
 
Yapılan görüşmede; Odamızın 
özellikle Nefes kredisi 
konusundaki talebi ve 
üyelerimizden gelen diğer 

talepler de doğrudan TOBB Başkanımıza iletildi.  
 
A.14.3- 365 ODA/BORSA BAŞKANLARI İLE SANAL ORTAMDA GÖRÜŞTÜK 
 
Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı, Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği Başkanı M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu’nun, 
365 Oda / Borsa Yönetim 
Kurulu Başkanı ile video 
konferans aracılığıyla 
yaptığı toplantıya katıldı.  
 
Toplantıda, koronavirüs 
salgınının ekonomiye 
etkilerini azaltmaya 
yönelik alınan tedbirler ve 
yapılan çalışmalar ile mevcut duruma ilişkin istişare yapıldı. Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut tarafından üyelerimizin sıkıntıları ve önerileri iletildi. TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu “Çözüm 
önerilerimizle birlikte ilgili kurumlara iletip takibini yapmayı sürdüreceğiz" dedi. 
 



A.14.4- TOBB SİGORTA ACENTELERİ İCRA KOMİTESİ TOPLANTILARINA KATILDIK 
 
TOBB Sigorta Acenteleri İcra 
Komitesi tarafından COVID-19 
salgını sürecinde gerçekleştirilen 
yetkisiz aracılık faaliyetleri 
gündemi ile video konferans 
yöntemi ile bir toplantı 
gerçekleştirildi. 
 
Söz konusu toplantıda, kiosk 
cihazları ile yapılan sigorta aracılığı 
faaliyetleri ile acente tanıtım 
konusu görüşüldü. Toplantıya 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı 

Necmi Bulut katılım sağladı. 
 
A.14.5- TOBB BAŞKANI M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU NİSAN AYI MECLİS TOPLANTIMIZA KATILDI 

Odamız Mart-Nisan ayı Meclis Toplantısı 29 Nisan 2020 tarihinde elektronik ortamda gerçekleştirildi. 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ve Meclis Başkanı Akın Doğan’ın ev sahipliğinde 
gerçekleşen online meclis toplantısına Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu 
katılım gösterdi ve Kocaeli iş dünyasına hitap etti.  
 
Meclis Başkanı Akın Doğan, dünyayı etkisi altına alan koronavirüs salgınının etkisi ile içinde 
bulunduğumuz bu zorlu süreçte Birliğimizin her zaman yanımızda olduğunu belirterek, Nisan ayı 
Meclisimizde bizleri yalnız bırakmadığı için Rifat Hisarcıklıoğlu’na teşekkür ederek, hoşgeldiniz dedi.  
 
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu’nun desteğini her zaman yanlarında hissettiklerini ifade ederek selamlama 
konuşması yapan Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut,“Kocaeli Ticaret Odası olarak sürecin ilk 
gününden itibaren üyelerimizden aldığımız geri bildirimleri, birliğimize ilettik. Sayın başkanımız da 
özverili çalışmalarıyla ilettiğimiz her konuyu bizzat takip etti. Bu süreç içerisinde birliğimizce yapılan 
bütün çalışmaları çok önemli görüyoruz. Bundan sonraki süreçte de yeni desteklerin takipçisi olacağız, 



önerilerimizi TOBB ile paylaşmaya devam edeceğiz. Ayrıca Nefes Kredisi için başkanımıza özverili 
çalışmaları dolayısıyla da teşekkürü borç biliyoruz” dedi.  
 
Akabinde KOTO ailesine hitap eden TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu tarafından şu ifadelere yer verildi; 
“Dünya olarak sıkıntılı bir dönemden geçiyoruz. Bugüne kadar tarihimizde görmediğimiz bir düşmanla 
karşı karşıyayız. Onunla mücadele etmeye çalışıyoruz. Allah hepimizin ve hepinizin yardımcısı olsun. 
İnşallah rabbim ülkemizi milletimizi her türlü şerden, zulüm ve karanlıktan muhafaza eylesin.  
 
Ekonomide de sıkıntılı bir dönemden geçiyoruz. Bu süreç geride kaldığında hızla ayağa kalkıp küresel 
yarışa devam edeceğiz. Kocaeli Ticaret Odamın bu vizyonla çalıştığını, üyelerimize hizmete devam 
ettiğini görmekten de ayrıca gurur duyuyorum. Kocaeli Ticaret Odamızı yakından takip ediyorum. Hiç 
ara vermeden üyelerinizle temastasınız. Onların sıkıntılarını topluyor çözüm önerilerini bize 
aktarıyorsunuz ki burada şahit olan benim. Gelen raporlardan biliyorum. Bu dönemde en iyi çalışan 
odaların başında Kocaeli Ticaret Odam geliyor. Bu anlayışınızdan dolayı teşekkür ediyorum. Allah sizden 
razı olsun.” Başkan Hisarcıklıoğlu, konuşmasını Oda ve Borsalardan iletilen ve TOBB’un gayretleriyle 
hayata geçirilen 80 maddelik koronavirüsle iktisadi mücadele maddelerini paylaşarak tamamladı.  
 
Toplantıda aylık faaliyet raporunu sunan Başkan Bulut, açıklanan kredi destek paketleriyle her bir Oda 
üyesine ulaşmak istediklerini ifade ederek, “Zorlu bir süreçten geçiyoruz. Ancak duran işler mutlaka 
açılacaktır ama giden hayatlar geri gelmez. Dayanışma içerisinde bu süreci el birliğiyle geçireceğimizi 
düşünüyorum.” dedi. 
 
A.14.6- CUMHURBAŞKANI RECEP TAYYİP ERDOĞAN’IN KATILIMIYLA ANKARA’DA 
GERÇEKLEŞTİRİLEN “TOBB TÜRKİYE EKONOMİ ŞURASI”NA KATILDIK  
 
Odamızın da aralarında bulunduğu 365 oda ve borsanın çatı kuruluşu Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 

tarafından Sayın 
Cumhurbaşkanımızın da 
katılımıyla Türkiye Ekonomi 
Şurası gerçekleştirildi. 
 
Gerçekleştirilen “TOBB Türkiye 
Ekonomi Şurası”na Odamızı 
temsilen Yönetim Kurulu 
Başkanımız Necmi Bulut ve 
Genel Sekreterimiz Mert 
Anlıpak katılım gösterdi. 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 

Hisarcıklıoğlu, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ve bazı bakanların katılımıyla TOBB İkiz Kuleler'de 
düzenlenen TOBB Türkiye Ekonomi Şurası'nın açılışında yaptığı konuşmada; “Bu sene pandemi 
nedeniyle Genel kurul yapamadık. Ama sağolun, sorunlarımızı dinlemek, çözüm yolları üzerine istişare 
etmek üzere Ekonomi Şurası gerçekleştiriyoruz. Türk iş dünyasının kalbine hoş geldiniz” dedi. 
 
Şurayı 81 il ve 160 ilçeden, bölgelerinin kanaat önderleri olan, Oda ve Borsa Başkanları, TOBB 
Delegeleri, Kadın ve Genç girişimciler ile Genel Sekreterler olmak üzere yaklaşık 3 bin kişinin izlediğini 
söyleyen Hisarcıklıoğlu, “Pandemi sürecinde hepsi yoğun bir mesai harcadılar. İllerin ve ilçelerin 
sorunlarını çıkardılar, öneriler hazırladılar. Yerelde hangi ekonomik sıkıntılar yaşanıyorsa, hepsini tespit 
ettiler. Gece yarılarına kadar üyeleriyle istişare ettiler. Talepleri bize aktardılar. Biz de, acil yapılması 
gerekenleri, saat kaç olursa olsun Bakanlarımıza ilettik. Tabandan tavana müthiş bir çalışma ortaya 
koyduk. Camiamızla gurur duyuyorum. Hepsine ayrı ayrı teşekkür ediyorum” dedi. 



Önlerindeki sorunları, piyasa ekonomisi kurallarına uygun şekilde çözeceklerini vurgulayan Erdoğan, şu 
değerlendirmelerde bulundu: 
 
"Salgının önüne geçmek için aldığımız tedbirlerin yol açtığı sıkıntıların elbette farkındayız. Devlet olarak 
elimizdeki imkanları sonuna kadar kullanarak bu sıkıntıları azaltmanın gayreti içindeyiz. İnşallah 
önümüzdeki yıl tüm bu zorlukları geride bırakmış olarak bugünleri acı bir tebessümle yad edeceğiz. 
Sorumluluğumuzun ağır olduğunu biliyoruz ama milletimize olan güvenimiz, enerjimiz, şevkimiz, 
azmimiz daha da büyüktür. Ülkemizi bugünkü bölgesel ve küresel liderlik seviyesine sizlerle birlikte 
getirdik. İnşallah yaşadığımız sıkıntıları yine sizlerle birlikte aşacak, hep birlikte büyük ve güçlü Türkiye 
hedefine ulaşacağız." dedi. 
 
Erdoğan, oda ve borsa başkanlarıyla bir araya gelmekten duyduğu memnuniyeti de ifade ederek, iş 
dünyasına, esnaf ve sanatkarlara, üreticilere, tüm sektörlere hayırlı ve bol kazançlar diledi.  
 
Açılış konuşmalarının ardından TOBB ETÜ Hatıra Ormanı’na Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan 
adına çınar ağacı dikildi ve birçok odaya söz verilerek iletmek istedikleri sorunlar ve çözüm önerileri 
dinlendi. 
 
A.14.7- TC. HAZİNE VE MALİYE BAKANI LÜTFİ ELVAN’IN KATILIMIYLA GERÇEKLEŞTİRİLEN “TOBB 
EKONOMİ BULUŞMASI” NA KATILDIK 

 
TOBB'a bağlı 365 Oda ve Borsa Başkanı ile 61 Sektör Meclis Başkanının katılımıyla gerçekleştirilen TOBB 
Ekonomi Buluşması Koronavirüs salgını nedeniyle alınan tedbirler doğrultusunda video konferans 
yöntemiyle yapıldı. Dönemin Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak'ın da katıldığı toplantıya Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut da katılım gösterdi.  
 
Toplantının açılışında konuşan Hisarcıklıoğlu, Koronavirüs salgını sürecinde Bakanlığın attığı adımlarla 
sıkıntılı sürecin en az hasarla geride bırakılacağını ve yeniden büyüme sürecine girileceğini söyledi. 
Dönemin Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak da "Tarihi fırsatlara şahit olduğumuz, her alanda daha 
etkin bir şekilde üretmenin gündemde olacağı bir sürece giriyoruz. Bu üretim kapasitemizi iyi 
değerlendirirsek, ekonomide yepyeni ve kalıcı bir hikaye yazacağımız bir dönem olacak." dedi. 



 
Albayrak, tüm dünyayı etkisi altına alan ve küresel ekonomiye ağır bir darbe vuran Koronavirüs salgının 
etkisinin gün geçtikçe azaldığına dikkati çekerek, her gelen verinin normalleşmeye daha da 
yaklaşıldığını somut bir şekilde gösterdiğini ifade etti. Sürecin ekonomimize olan etkilerini de gidermek 
için devreye aldıkları Ekonomik İstikrar Kalkanı ile sanayiciye, çalışana, esnafa bütün vatandaşlarımızla 
bu süreçte adeta bir koruma kalkanı sağladıklarını dile getiren Albayrak, özellikle Kovid-19 sonrası 
döneme en iyi şekilde hazırlanmak için yoğun bir mesai harcadıklarını söyledi.  
 
A.14.8- M.RİFAT HİSARCIKLIOĞLU BAŞKANLIĞINDA ODA/BORSA BAŞKANLARI İLE 
GERÇEKLEŞTİRİLEN MARMARA BÖLGE TOPLANTISINA KATILDIK  

 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, video konferans aracılığıyla 
gerçekleştirilen Marmara Bölge toplantısına katılarak, bölge Oda/Borsa Başkanları ile istişarelerde 
bulundu. Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut toplantıya katılım gösterdi.  
 
Hisarcıklıoğlu burada yaptığı konuşmada, Oda ve Borsalara, salgınla mücadele sürecinde daha büyük 
görev ve sorumluluk düştüğünü vurgulayarak, “Bizler, iş dünyası ile hükümet arasında köprü görevi 
üstlenerek, sahadaki sıkıntıları, en hızlı şekilde iletiyoruz. Bu çerçevede, salgının başladığı Mart ayında, 
sizlerden aldığımız bilgilerle, hükümete 70 maddelik bir öneri seti sunduk. Bunların büyük bir kısmı 
hayata geçti, geçmeye de devam ediyor. Sonrasında da sizlerle istişare içinde, sorunları ve önerilerimizi 
iletmeye devam ettik. Çünkü bu dinamik bir süreç ve her gün yeni bir konu, yeni bir sıkıntı ortaya 
çıkıyor. Dolayısıyla hiç ara vermeden üyelerimizle temasta olup, sıkıntı ve önerileri toplamayı 
sürdürelim. İnşallah bu zor günleri de hep birlikte geride bırakacağız.” dedi. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



A.14.9- TOBB MARMARA BÖLGE TOPLANTISINA KATILIM SAĞLADIK 
 

Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
Başkanı Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu ile video 
konferans aracılığıyla Ekim ayında 
gerçekleştirilen Marmara Bölge 
Toplantısına katıldı ve bölge odaları ile 
istişarelerde bulundu.  
 
Toplantıda Odamız üyelerinin taleplerine 
değinen Yönetim Kurulu Başkanımız ilk 
olarak; inşaat sektöründe yapı ruhsatları 
onay sürecinin kolaylaştırılması konusunu 
aktarırken, ikinci olarak; müteahhitlerin 

inşaat sürecinde harita mühendislerine yaptırdığı harita işlemlerinin Belediyeler tarafından 
denetlendiği halde LİHKAB (Devletten Yetki Alan Tapu Kadastroya Bağlı Denetim) adı altında ikinci bir 
harita mühendisi tarafından denetlenmesi ve tekrar ücrete tabi tutulması inşaat sektörüne ek maliyet 
çıkarması ve üyelerimizin olumsuz etkilenmesi konusunu aktardı. 
 
Üçüncü olarak da; 2014 yılından bu yana Odamız hizmet binasında faaliyet gösteren KGF - Kredi Garanti 
Fonu şubesinin ve ülke genelindeki tüm şubelerin KGF yapılandırmasında yapılan değişiklik nedeniyle 
bölge müdürlüklerine bağlanması konusunu aktardı. Konuşmalarında; “Biz bünyemizde faaliyet 
gösteren KGF şubesinin üyelerimize son derece faydalı olduğu düşüncesindeyiz. Bu hizmetin hizmet 
binamızda devam etmesini istiyoruz. Bununla ilgili gerekli tüm girişimleri ve görüşmeleri başlatmış 
durumdayız. İlimizin gerek sanayi büyüklüğü gerekse coğrafi konumu itibariyle KGF şubesinin olması 
gereken bir potansiyele sahip olduğu düşüncesindeyiz. Umuyorum ki en kısa sürede girişimlerimiz 
sonuç verir. KGF’ nin bünyemizde hizmet vermeye devam etmesini sağlayabiliriz.” dedi. 
 
Hisarcıklıoğlu ise toplantıda; salgın başladığından itibaren Odalar, Borsalar ve Sektör Meclisleri ile 
birlikte çalıştıklarını vurgularken, “Oda-Borsa başkanlarım, üyelerimizin sesini duyurdu, dertlerine 
tercüman oldu. Allah hepinizden, emeklerinizden ve gayretlerinizden razı olsun” dedi. Yapılan 
çalışmalar sayesinde, Mart ayında 70 maddelik öneri setini, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’a 
sunduklarını hatırlatan Hisarcıklıoğlu, “Bunların büyük bir kısmı hayata geçti, geçmeye de devam 
ediyor. İşte en son, eğitim sektöründeki KDV oranı indirildi. Kısa çalışma ödeneğinden faydalanma 
süresi 31 Ekim’e uzatıldı. Yatırım Teşvik sisteminde ilçe bazlı yeni bir yapılanma başlatıldı” dedi. 
  
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, bunların dışında da; vergi-SGK ödemeleri için vadelendirme imkânı 
getirilmesi, kamuda bekleyen alacakların ödenmesi, kısa çalışma ödeneği uygulamasının 2020 sonuna 
kadar devam etmesi, YEKDEM maliyetlerinin azaltılması, GEKAP ile ilgili yüklerin düşürülmesi, 
uygulamanın 2021’e ertelenmesi, COVID-19’un iş kazası kapsamında olmamasının sağlanması, ilgili 
yönetmelikte sigorta acentelerinin aleyhine olan maddelerin değiştirilmesi, piyasada kamu kaynaklı 
rekabeti bozan uygulamalara son verilmesi, tarımsal üretimde kullanılan girdilerinin yüksek fiyatlarına 
önlem getirilmesi gibi takip ettikleri pek çok konu bulunduğuna işaret etti. 
 
 
 
 
 
 
 
 



A.14.10- TOBB TİCARET ODALARI KONSEY TOPLANTISINA KATILDIK 
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Ticaret 
Odaları Konsey Toplantıları’nın ikincisi, TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu  ve Ticaret Odası 
Konsey üyelerinin katılımıyla katılımıyla Ekim 
ayında video konferans aracılığıyla 
gerçekleştirildi. Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut da Odamızı temsilen 
Konsey Toplantıları’na katılım sağladı. 
 
TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu oda 
başkanlarına hitaben yaptığı konuşmada, 
pandemi sürecinin başından bu yana 
yürüttükleri çalışmalara değinirken, toplantıda Oda başkanları tarafından sektörel sorunlar ve çözüm 
önerileri aktarıldı. Yapılan görüşmede; Odamızın ve üyelerimizden gelen diğer talepler de doğrudan 
TOBB Başkanımıza iletildi.  
 
A.14.11- İPOTEK VE TAPU HARÇ ORANLARI İLE İLGİLİ TOBB NEZDİNDE GİRİŞİMDE BULUNDUK 

 
Üyelerinden gelen talepleri her zaman ivedilikle 
ilgili kurum ve kuruluşlarla paylaşan ve 
üyelerinin sorunlarının çözümüne katkı sağlayan 
Odamız İpotek ve Tapu Harçları ile ilgili 
girişimlerde bulundu.  
 
Ticari faaliyetler kapsamında firmalar teminat 
niteliğinde gösterilen gayrimenkuller ile iş 
yapmakta olup; söz konusu teminat niteliğinde 
gösterilen gayrimenkullerin alım-satım ve ipotek 

durumlarında harç ödenmektedir. Bahse konu olan teminatlar ile ticari faaliyetlerini sürdüren 
firmaların ödedikleri harç oranlarının yüksek oluşu firmaların giderlerini arttırmakta ve maddi açıdan 
olumsuz etkilemektedir. İş bu sebeple, ticari faaliyet kapsamında yapılan gayrimenkul alım-satım ve 
ipotek harçlarına uygulanan oranların düşürülmesi söz konusu yöntemle ticari faaliyetlerini sürdüren 
firmaları olumlu yönde etkileyeceğinden Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği nezdinde girişimlerde 
bulunuldu. 
 
A.14.12- VERBİS’E KAYIT SÜRESİNİN UZATILMASI İLE İLGİLİ GİRİŞİMDE BULUNDUK 
 
Kişisel Verilerin Korunması Kanunu kapsamında Veri Sorumluları 
Sicili’ne Son Kayıt Tarihi 6 ay uzatıldı. VERBİS’e kayıt süresinin 
uzatılması ile ilgili Odamızın, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
nezdinde yapmış olduğu girişim ve TOBB’nin gerçekleştirmiş olduğu 
çalışmalar neticesinde kayıt tarihleri aşağıdaki tablodaki gibi 
güncellenmiştir.  

 Yıllık çalışan sayısı 50’den çok veya yıllık mali bilanço 
toplamı 25 milyon TL’den çok olan gerçek ve tüzel kişi veri 
sorumluları 30.09.2020 tarihine, 

 Yurtdışında yerleşik gerçek ve tüzel kişi 
sorumluları 30.09.2020 tarihine, 



 Yıllık çalışan sayısı 50’den az ve yıllık mali bilanço toplamı 25 milyon TL’den az olup ana 
faaliyet konusu özel nitelikli kişisel veri işleme olan gerçek veya tüzel kişi 
sorumluları 31.03.2021 tarihine, 

 Kamu kurum ve kuruluşu veri sorumluları 31.03.2021 tarihine kadar uzatılmıştır. 
 
A.14.13- TOBB ARABULUCULUK VE TAHKİM MERKEZİ PROGRAMI 
 
Ticari Uyuşmazlıklarda Alternatif Çözüm Yöntemleri: Arabuluculuk ve Tahkim Bilgilendirme Webinarına 
Odamız Hukuk Danışmanı Av.Bülent Taflıoğlu ve Genel Sekreterimiz Mert Anlıpak katıldılar. 
 
Sözkonusu programın Dr. Onur YÜKSEL’in (TOBB ETÜ) moderatörlüğünü yaptığı 1.oturumuna; T.C. 
Adalet Bakanlığı Hukuk İşleri Genel Müdürü Hakan ÖZTATAR, T.C. Adalet Bakanlığı Arabuluculuk Daire 
Başkanı Umut İlhan DURMUŞOĞLU, TOBB ETÜ Hukuk Fakültesi Dekanı; TOBB ETÜ Uyuşmazlık Çözümü 
Araştırma ve Uygulama Merkezi Başkanı Prof. Dr. Çiğdem KIRCA, Uluslararası Arabuluculuk Derneği 
Başkanı Mehmet AKUĞUR, Bağımsız Arabulucular Derneği (BADER) Başkanı Dursun YASSIKAYA 
konuşmacı olarak katıldı.  
 
Dr. Öğretim Üyesi İbrahim Nihat Bayar’ın (TOBB 1. Hukuk Müşaviri – TOBB Tahkim Divanı Sekreteri) 
moderatörlüğünü yaptığı 2.oturuma ise T.C. Cumhurbaşkanlığı Hukuk ve Mevzuat Genel Müdürlüğü 
Uluslararası Tahkim ve Alternatif Çözümler Daire Başkanı Doç. Dr. Eda MANAV ÖZDEMİR, İstanbul 
Tahkim Merkezi (ISTAC) yetkilisi Prof. Dr. Ziya AKINCI ve TOBB Tahkim Divanı üyesi Prof. Dr. Mehmet 
ÜNAL katıldılar.  
 
A.14.14- TOBB VE ZİRAAT BANKASI İŞBİRLİĞİNDE HAYATA GEÇİRİLEN BANKKART TEDARİK ZİNCİRİ 
FİNANSMAN PROJESİ LANSMANINA KATILIM SAĞLADIK 
 
Ziraat Bankası Bankkart 
Tedarik Zinciri Finansman 
Projesi Lansmanı, Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu ve Ziraat 
Bankası Genel Müdürü 
Hüseyin Aydın’ın 
katılımıyla gerçekleşti ve 
imzalanan protokol ile 
ticari mal alım-
satımlarında kolay 
finansman imkanı için 
işbirliğine gidildi. 
 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu yaptığı konuşmada “Tüm üyelerimize, ticari mal alım-satımlarında, 
güvenli ticaret sistemi ve kolay finansman imkânı getiriyoruz. Böylece tedarik zincirinin aksamadan 
sürdürülmesine ciddi bir katkı sağlıyoruz. Ziraat Bankkart ile ekonomiye kazan-kazan anlayışını getirmiş 
oluyoruz. Tedarik Zincirinin işleyişini ve devamlılığını kolaylaştırıyoruz. Alıcı ve satıcının güven içinde 
alışveriş yapmasının önünü açıyoruz” dedi. Bu sayede, üreticilerin veya satıcıların, tahsilat ile 
uğraşmadan, güven içinde mallarını satabileceklerine işaret eden Hisarcıklıoğlu, “Sattıkları mal 
bedelini, alacak riski taşımadan, Ziraat Bankası garantisiyle peşin ya da taksitli alacaklar. Böylece nakit 
akışını öngörülebilir hale getirmiş olacaklar. Alıcılar da uygun vade ve maliyette finansman temin 
ederek, tedarik ihtiyaçlarını karşılayacaklar. 1,5 seneye ulaşan kredi imkanına kavuşacaklar. 
Ödemelerini, esnek vadelendirme ile yapacaklar. Böylece nakit akışlarını rahatlatacaklar. Yani kısaca, 



mal almak gerekince, bu kart ile para ödemeden satın alma yapılıyor. Satıcı da, bu kimdir diye endişe 
etmeden malını güvenle satıp, parasını bankadan tahsil ediyor” ifadesini kullandı.  
 
81 il 160 ilçedeki Oda ve Borsalar ile 61 Sektör Meclisinin tüm üyelerinin de, Ziraat Bankası tarafından, 
ciro ve kredibiliteye göre belirlenecek limitler dahilinde, hem satıcı hem de alıcı olarak bu sistemden 
yararlanabileceği lansmana, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut katılım sağladı. 
 
Bankkart Başak Tedarik Zinciri Finansmanı Avantajları; 

 

 Alıcılar ve satıcılar arasında büyük bir tedarik zinciri kurularak, üye iş yeri ve kurumsal kart 
altyapısı üzerinden özel fiyatlama ve vade avantajı sunulmaktadır. 

 Alıcı ile satıcı kendi aralarındaki ticareti, kartlı ödeme sistemi üzerinden güvenli bir şekilde 
yapacak, bu sayede iş hacimlerini artırabilecektir. 

 Alıcı ve satıcı arasında oluşabilecek tahsilat riski ortadan kalkacak, alıcının ürün ve ham 
maddeye daha hızlı ulaşması sağlanacaktır. 

 Alıcı ve satıcı kendi nakit akışlarına uygun ödeme takvimi oluşturabilecek. TOBB ve bağlı 365 
oda/borsa ile 61 sektör meclisi üyesi iş yerleri Ziraat Bankasının kurumsal kartı Bankkart Başak 
ile yapacakları alımlarda 540 güne kadar vade ve finansal avantajlardan yararlanabilecektir. 

 Anlaşmalı mesleki birlik veya dernek üyesi satıcılar  özel oranlarla ertesi gün ya da banka 
garantisiyle blokeli veya taksit vadelerinde tahsilatlarını gerçekleştirme imkanı elde 
edeceklerdir. 
 

A.14.15- TOBB VE HALKBANKASI İŞBİRLİĞİNDE HAYATA GEÇİRİLEN "PARAF TİCARİ KREDİ KARTI İLE 
GÜVENCELİ TEDARİK ZİNCİRİ FİNANSMANI ANLAŞMASI" LANSMANINA KATILIM SAĞLADIK 
 

 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) ile Halkbank arasında "Paraf Ticari Kredi Kartı ile Güvenceli 
Tedarik Zinciri Finansmanı Anlaşması" imzalandı. TOBB ve Halkbank arasında söz konusu anlaşmanın 
imzalandığı tören çevrim içi yapıldı. 
 
81 il 160 ilçedeki Oda ve Borsalar ile 61 Sektörün güven için de alışveriş yapabilmesini sağlayan 
lansmana, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut katılım sağladı. 
 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, buradaki konuşmasında "Bu kart ile alıcı ve satıcının güven içinde 
alışveriş yapmasının önü açılıyor. Bu sayede çek-senet takibi yapmadan, tahsilat derdiyle uğraşmadan, 
güven içinde malımızı satacağız. Sattığımız mal bedelini, tahsilat riski taşımadan, Halkbank garantisiyle, 
peşin ya da taksitli alacağız. Mal almak isteyen de bankadan kredi bulma veya satıcının kendi çek-
senedini kabul edip etmeme derdine düşmeyecek. Bu kartla malını alacak ve ödemesini de 1,5 yıla 
ulaşan esnek vadelendirmeyle  yapacak. Yani kısaca, mal almak gerekince bu kartla para ödemeden 
satın alma yapılıyor. Satıcı da bu kimdir diye endişe etmeden, malını güvenle satıp, parasını bankadan 
tahsil edecek. Böylece hem alıcı hem de satıcı, nakit akışlarını rahatlatacak." İfadelerine yer verdi. 
  



Satıcı ve alıcı firmalar için sağlanan avantajlar 
  

 Satıcı firmalar, peşin, taksitli veya vadeli mal ve hizmet satışı ve müşterilerin nakit döngülerine 
göre 4 farklı modelde çoklu vadede POS ile satış yapma imkanı elde edecek. 

 Para transferi, çek, senet, teminat mektubu yerine Paraf Ticari Kredi Kartları ile tahsilatın 
yapılması sayesinde operasyonel risk ve finansman maliyetleri ortadan kalkacak. 

 Sadece satıcı firma özelinde kullanılabilecek özel Paraf Ticari Kredi Kartı limiti ile satıcı 
firmaların tahsilatları güvence altına alınacak. Gerektiğinde kapalı devre çalışan, sadece üye iş 
yerinde geçerli limit tanımı ile müşteri sadakati sağlanacak. 

 POS satışlarından oluşan tutarların teminat olarak kabul edilmesiyle daha uygun maliyetli kredi 
imkanının yanı sıra muhasebe ve kayıt kolaylığı tanınacak. 

 Alıcı firmalar ise finansmana kolay erişim imkanı sağlarken, maliyetsiz, vadeli mal alma fırsatı 
elde edecek. 

 Mal ve hizmet alımlarında 540 güne varan taksit, vade veya esnek vade imkanının yanı sıra 
kredi, çek, senet, teminat mektubu yerine Paraf Ticari Kredi Kartları ile kolay ve uygun maliyetli 
ticaret imkanı sağlanacak ve nakit taşıma riski gibi operasyonel riskler ortadan kalkacak. 

 Alıcılar, mal alım ve ödeme kayıtlarını düzenli olarak takip etme ve muhasebeleştirme kolaylığı 
elde edecek. 
 

A.14.16- “TOBB TÜRKİYE 100” TÖRENİNE KATILDIK 
 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
tarafından, Türkiye'de 2016-2018 
yıllarında en hızlı satış geliri artışı 
sağlayan 100 şirketin isimleri açıklandı. 

TOBB, TEPAV ve TOBB ETÜ’nün 
katkılarıyla düzenlenen "TOBB Türkiye 
100" listesini Ticaret Bakanı Ruhsar 
Pekcan ve TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, katıldıkları sanal 
ortamdaki toplantıda açıkladılar. 

Türkiye'de 2016-2018 yıllarında en hızlı 
satış geliri artışı sağlayan 100 şirketin yer aldığı listedeki şirketlerin bu dönemdeki ortalama büyümesi 
yüzde 511 seviyesinde gerçekleşti. Ankara merkezli Gintek İnşaat AŞ yüzde 4357,5’lik oranı ile en hızlı 
büyüyen şirket oldu. 

Bu dönemde yüzde 2 bin 723 büyüyen plastik ve kauçuk sektöründe faaliyette bulunan, İstanbul firması 
olan FS Dış Ticaret listede ikinci sıraya yerleşirken, telekomünikasyon uygulamaları, çevrim içi internet 
erişimi sağlama alanında çalışan Ankara firması olan Profen Savunma ve Güvenlik Teknolojileri yüzde 2 
bin 494 büyümeyle üçüncü sırada yer aldı. 

İlk 100 listesinde Kocaeli’den 6 firma yer aldı. Odamız üyesi olan Olmetsan Metal İnşaat Sanayi ve 
Ticaret Ltd. Şti. ilk 10’a girerken Odamız üyeleri Kube Pompa Teknolojileri Sanayi ve Ticaret A.Ş., Bufala 
Süt Ürünleri Sanayi ve Ticaret A.Ş.,  Elk Otomasyon Pano Elektrik Mekanik İnşaat Taahhüt Sanayi ve 
Ticaret Ltd. Şti. ve ilimiz firmaları olan HD Uluslararası Ticaret ve Ambalaj Sanayi Ltd. Şti., SAMM 
Teknoloji İletişim Sanayi ve Ticaret A.Ş. ilk 100 de yer almıştır. 
 
 
 



A-15  YEREL DİNAMİKLERLE İŞBİRLİĞİ 
 
A.15.1- KOCAELİ VALİLİĞİ İLE İLİŞKİLER  
 
A.15.1.1- İL GÖÇ KURULU TOPLANTISI  
 
İl Göç Koordinasyon Kurulu Toplantısı, 
dönemin Kocaeli Valisi Sayın Hüseyin 
Aksoy’un Başkanlığında gerçekleştirildi. 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut’un da katıldığı toplantıya; Vali 
Yardımcısı Dursun Balaban, İlçe 
Kaymakamları, Kocaeli Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Ercüment Çiftçi, Gebze 
Teknik Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Nilay Coşgun, İl Emniyet Müdürü Veysal 
Tipioğlu,  İl Jandarma Komutanı Albay Osman Aslan, İlçe Belediye Başkanları ve Kamu Kurum Müdürleri 
katıldı.  
  
İl Göç İdaresi Müdür V. Mehmet Erkoç’un  konu ile ilgili gerçekleştirdiği sunumun ardından  ilimizde 
bulunan göçmenler ile ilgili koordinasyon gerektiren hususlar görüşülerek, değerlendirmeler yapıldı. 
 
 
A.15.1.2- İL İSTİHDAM VE MESLEKİ EĞİTİM KURULU TOPLANTISI 
 

İl İstihdam ve Mesleki Eğitim 
Kurulu 2020 Yılı 1. Olağan 
Toplantısı Kocaeli Valilik 
Binası’nda dönemin Kocaeli 
Valisi Hüseyin Aksoy, Vali 
Yardımcısı Dr. Osman 
Abdullah Günaydın, İşkur İl 
Müdürü Ulvi Yılmaz, Aile 
Çalışma ve Sosyal Hizmetler İl 
Müdürü Bekir Yümnü, Kocaeli 
Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Nilgün 

Fığlalı, Gebze Teknik Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Nilay Coşgun, Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreter Yardımcısı Gültekin Görüm, Ticaret İl Müdürü Veysi Uzunkaya, İl Sağlık 
Müdürü Şenol Ergüney, Esnaf ve Sanatkârlar Odaları Birliği Başkanı Kadir Durmuş, Odamız İdari İşler 
Servisi Müdürü Evrim Vural ve Kurum yetkililerinin katılımları ile gerçekleşti. 
 
Toplantıda, Kocaeli Valisi Sayın Hüseyin Aksoy, Kocaeli Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürlüğünün 2019 yılı 
içerisinde yaptığı çalışmalar hakkında bilgi aktarımında bulundu. Kurul kararlarına ilişkin 
gerçekleştirmeler değerlendirildi. İŞKUR Kocaeli İl Müdürlüğünce 2020 yılında uygulanacak İşgücü 
Eğitim Planına ilişkin taslak çalışma görüşüldü. Engelli ve Eski Hükümlülere Yönelik Proje Desteğine 
ilişkin başvurular değerlendirildi. 2019 yılı çalışmalarına yönelik hazırlanan Yıllık Faaliyet Raporu 
Kurulun onayına sunuldu. İl Milli Eğitim Müdürlüğünün, İlimizde eğitim-öğretim yapan ve 
mesleki/teknik eğitim okulları bünyesinde Okul Tür, Alan, Dal Açma teklifleri görüşüldü. Kocaeli İl Sağlık 
Müdürlüğü’nün gündeme getirdiği başka illerde okuyan öğrencilerin İlimizdeki sağlık tesislerinde 
dönem içi staj yapma talepleri değerlendirildi. Kurul çalışmalarına ilişkin görüş ve öneriler alındı. 



A.15.1.3- İLÇE HAYAT BOYU ÖĞRENME KOMİSYONU TOPLANTISI 
 
iZMİT İlçe Hayat Boyu Öğrenme, Halk Eğitimi Planlama ve İşbirliği Komisyonu 2020 yılı toplantısı, İzmit 
Kaymakamı Başkanlığında gerçekleştirildi. Belediye Başkanı, ilçe kurum müdürleri, okul müdürleri, sivil 
toplum kuruluşları, oda başkanlarının katıldığı toplantıda; 2018-2019 Eğitim Öğretim 
yılı değerlendirildi. 2019- 2020 Eğitim Öğretim yılı açılması planlanan kurslar, destekleme ve yetiştirme 
kursları, Açık Öğretim Lisesi ve Ortaokulu iş ve işlemleri,  Yaygın Eğitim hizmetlerinin yürütülmesinde iş 
birliği yapılan kurum ve kuruluşlar, Hayat Boyu Öğrenmeye katılımın arttırılması için yapılacak 
çalışmalar, Okuma Yazma kurslarının yürütülmesi, kurumlar arası işbirliğinin en üst seviyede tutulması 
gerektiği konuları görüşüldü. 
 
A.15.1.4- YÖNETİM KURULU BAŞKANIMIZ KOCAELİ VALİLİĞİ EKONOMİ TOPLANTISI’NA KATILDI 
 
Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut, 
dönemin Kocaeli Valisi 
Hüseyin Aksoy başkanlığında 
düzenlenen Ekonomi 
Toplantısı’na katılım sağladı.  
 
Wellborn Hotel’de 
gerçekleştirilen toplantıda 
ayrıca ilimizde bulunan 
Organize Sanayi Bölgelerinin 
Yönetim Kurulu Başkanları ile 
ticaret ve sanayi odalarının 
başkanları da katıldı. Toplantıda, ilimizin ekonomi durumu, potansiyeli, istihdamı,  ekonomi ve ticaret 
potansiyeli ile talep ve sorunlar değerlendirildi. Ekonomi gündemli toplantıların kentimiz adına oldukça 
verimli geçtiğini ifade eden Başkan Bulut, “KOTO olarak üzerimize düşen tüm sorumluluğu yerine 
getirmek üzere çalışıyoruz” dedi.  
 
A.15.1.5- ÖNCEKİ DÖNEM KOCAELİ VALİSİ HÜSEYİN AKSOY  
ODAMIZA VEDA ZİYARETİNDE BULUNDU 

 
Kocaeli Valiliği görevinden, 
Aydın Valiliği görevine atanan 
Hüseyin Aksoy Odamıza veda 
ziyareti gerçekleştirdi. Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut ve Meclis Başkanı Akın 
Doğan tarafından, karşılanan 
Vali Hüseyin Aksoy’un veda 
ziyaretinde, Odamız Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Volkan 
Yılmaz, Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Mikail Kayacı, Yönetim 

Kurulu Üyeleri Mehmet Akif Şen, Yusuf Erenkaya, Yusuf Ziya Uludüz ve Meclis Kâtip Üyesi Sema Kalafat 
da yer aldı. Vali Aksoy, veda ziyaretinde Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’a yapılan proje 
ve çalışmalardaki işbirliği için teşekkür ederken, Bulut da Aksoy’a yeni görevinde başarılar diledi.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, “Kocaeli iş dünyası olarak Valimiz Hüseyin Aksoy’un 
desteğini her zaman yanımızda hissettik. Bu sadece hissiyatla kalmadı, sayısız işbirliğine imza attık. 



Kocaeli iş dünyasının geleceği adına çeşitli fuarlar, mesleki eğitim ve istihdam projelerine imza attık. 
Kendisinin çözümcül yaklaşımıyla, iş dünyamıza yeni ufuklar ve yollar açtık. İnanıyoruz ki, Aydın Valiliği 
görevinde de Kocaeli’ de olduğu gibi, kazanan ekonomi ve Türkiye olacaktır. Kendisine yeni görevinde 
başarılar dilerken, yeni Valimiz Seddar Yavuz’a da şimdiden ‘hayırlı olsun’ dileklerimizi sunuyoruz” dedi. 
 
A.15.1.6- YENİ KOCAELİ VALİSİ SEDDAR YAVUZ’A HAYIRLI OLSUN ZİYARETİNDE BULUNDUK 
 
Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut, 
Meclis Başkanımız Akın 
Doğan, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Volkan 
Yılmaz, Yönetim Kurulu 
Sayman üyesi Mikail 
Kayacı, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Mehmet Akif Şen, 
Murat Barış, Ömer Efe, 
İbrahim Atalay, Yusuf 
Erenkaya, Meclis Başkan 
Yardımcıları Alp Kayalar, 
Hüseyin Avni Aslan ve 
Meclis Katip üyesi Sema 
Kalafat’tan oluşan Odamız heyeti, Kocaeli Valiliğine atanan Sayın Seddar Yavuz’a hayırlı olsun ziyareti 
gerçekleştirdi. Söz konusu ziyarette, Yönetim Kurulu Başkanımız Necmi Bulut tarafından Vali Seddar 
Yavuz’a Odamız faaliyetleriyle ilgili bilgi aktarıldı. 
 
A.15.1.7- KOCAELİ VALİSİNDEN ODAMIZA İADE-İ ZİYARET  
 

Kocaeli Valisi Seddar Yavuz 
Odamıza gerçekleştirdiği 
ziyarette, Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut, Meclis Başkanı Akın 
Doğan, Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcıları 
Hüseyin Gezer ve Volkan 
Yılmaz, Yönetim Kurulu 
Sayman Üyesi Mikail 
Kayacı, Yönetim Kurulu 
Üyeleri Mehmet Akif Şen, 

Murat Barış, Ömer Efe, Abdurrahman Çuhadaroğlu, Ziya Uludüz ve Yusuf Erenkaya bulundu. 
 
Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, Odamız ziyaretinde yeni atandığı Kocaeli’yi her yönüyle tanımaya çalıştığını 
ve pandemi nedeniyle alınan tedbirlerin son dönemde vakaların artması ile artırıldığını vurguladı. 
Kocaeli’nin ekonomik potansiyelinin ülke çapında önemli bir yeri olduğunu ifade eden Vali Yavuz, 
Kocaeli’de geliştirilecek alanların olduğunu, bunların başında da hizmet sektörü ve turizm olduğunu 
belirtti. Doğal güzellikleri olan bir Kocaeli’nin turizm potansiyelinin geliştirileceğini paylaşan Vali Yavuz, 
ülke kalkınması için önemli olan her alandaki sanayi üretiminin durmaması gerektiğini, yatırımlarla 
istihdam yaratılması gerektiğini, tarım sektörünün de desteklenmesi konusunda çalışmaların 
geliştirilmesi için İş dünyası ve STK’larla işbirlikleri ve projeler yapılacağını, başlamış olan çalışmaların 
da tamamlanacağını ekledi. 
 



Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ziyarette yaptığı konuşmada Vali Yavuz’a kentin genel 
ekonomik yapısı ve çarşı esnafının pandemi dönemindeki yaşadığı sıkıntılar ve bunlara KOTO olarak 
verilen, başta finans desteği olmak üzere yapılan çalışmaları özetledi. Başta Ankara Caddesi olmak 
üzere şehiriçi düzenlemeleri ve esnafı ilgilendiren konularda yerel yönetimlerle yapılan işbirliğinin 
sürdürüleceğini belirtti. Ziyarette Odamız Yönetim Kurulu üyeleri sektörler ve genel ekonomik 
konularda da görüşlerini açıkladılar. 
 
A.15.1.8- KOCAELİ VALİSİ İLE BİRLİKTE “PANDEMİNİN KENT MERKEZİNE ETKİLERİ” İNCELEMELERİNE 
KATILDIK 

 
Kocaeli Valisi Seddar Yavuz, İçişleri 
Bakanlığının “Covid- 19 Tedbirleri 
Kapsamında Denetimler” konulu 
genelgesi kapsamında ilimizdeki iş 
yerleri ve toplu yaşam alanlarında 
denetimler yaparak vatandaşlara maske 
takmaları ve sosyal mesafe kurallarına 
uymaları konusunda hatırlatmalarda 
bulundu. 
 
Denetimlerde Vali Seddar Yavuz’a; İzmit 
Kaymakamı Şevket Cinbir, İl Emniyet 

Müdürü Veysal Tipioğlu, İl Jandarma Komutan V. J. Alb. Haluk Saygılı, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı 
Necmi Bulut, Pazarcılar Odası 
Başkanı Ahmet Serim ve Kocaeli 
Esnaf ve Sanatkar Odası Başkanı 
Kadir Durmuş ile daire müdürleri 
eşlik etti.  
 
Perşembe pazarını, çarşı esnafını 
denetleyen, vatandaşlara maske 
takmaları ve sosyal mesafeye 
uymaları konusunda 
hatırlatmalarda bulunan Vali Seddar 
Yavuz, maskesi olmayan 
vatandaşlarımıza maske takmaları 
konusunda uyarılarda bulundu. 

Cumhurbaşkanımızın liderliğinde 
hükümetimizin Covid-19 salgınıyla ilgili 
almış olduğu tedbirleri ilimizde en iyi 
şekilde uygulama noktasında gayret 
içerisinde olduklarını belirten Vali 
Yavuz: “Salgının özellikle insan sağlığını 
ve hayatı en az olumsuz etkileyecek 
şekilde tedbirlerimizi planlıyor ve 
uyguluyoruz. 81 ilde valilerimiz, 
kaymakamlarımız, başkanlarımız ve 
STK’larımızla birlikte sahadayız” dedi. 
 
 

 
 



A.15.1.9- KOCAELİ PANDEMİ İL KOORDİNASYON KURULU TOPLANTILARINA KATILDIK 
 
Koronavirüs (COVID- 19) salgının yayılmasının önlenmesi amacıyla İl İdare Kurulunda alınan tedbirlerin 
en etkili şekilde uygulanması, bugüne kadar alınan tedbirlere vatandaşların en üst seviyede riayet 
etmeleri ve ilave tedbirlerin görüşülmesi amacıyla Kocaeli Vali Seddar Yavuz başkanlığında toplanan İl 
Pandemi Kurulu Toplantılarına Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut katıldı.  
 
Toplantıya; Vali Seddar 
Yavuz’un yanısıra, Deniz 
Eğitim - Öğretim ve 
Garnizon Komutanı 
Tuğamiral Yalçın Payal, 
Kocaeli Büyükşehir 
Belediye Başkanı Doç. 
Dr. Tahir Büyükakın, 
Kocaeli Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. 
Sadettin Hülagü, Gebze 
Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Muhammed 
Hasan Aslan,  Vali Yardımcıları Dursun Balaban ve Ali Ada,  İlçe Kaymakamları , İl Emniyet Müdürü 
Veysal Tipioğlu, İl Jandarma Komutanı Albay Osman Aslan, İl Sağlık Müdürü Op. Dr. Şenol 
Ergüney,  daire Müdür ve yetkilileri,  Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu,  Oda başkanları 
ile pandemi kurulu üyeleri katılım sağladı. 
 
Sağlık sektörü açısından ve siyasal sistemler açısından aslında tüm sistemlerin yeniden sınandığı 
denendiği, dirençlerin ölçüldüğü bir salgınla karşı karşıya olunduğunu dile getiren Vali Seddar Yavuz; 
“özellikle Türkiye Cumhuriyeti Devletinin dünyada büyük bir başarı elde ettiğini, bu konuda gerek sağlık 
sistemini ve gerekse tüm kurum ve kuruluşlarının bu tür felaketlere, salgınlara karşı hazırlıklı olduğunun 
tespitini hep birlikte yapmış olduk. Bugün itibariyle Kocaeli ilinde yapılan çalışmaları, salgınla ilgili 
gelmiş olduğumuz noktayı bir kez daha sizlerle değerlendirmek, özellikle ilimiz özelinde alınabilecek 
tedbirleri konuşmak, istişare etmek üzere bu toplantıyı tertip etmiş bulunuyoruz. Bu toplantıya 
katılımlarıyla bizlere katkı sunan siz değerli katılımcılarımıza ayrı ayrı teşekkür ediyorum. “ dedi 
  
Pandemi Kurul Üyeleri, Covid-19 ile ilgili yapılan çalışmaların ne aşamada olduğu, Covid-19 ile 
mücadelede önümüzdeki dönemde yapılması gereken çalışmalar ve alınması muhtemel olan tedbirler 
konusunda görüş ve önerilerini sundu, karşılıklı değerlendirmelerde bulunuldu.  
 
A.15.1.10- KOCAELİ VALİLİĞİ BAŞKANLIĞINDA GERÇEKLEŞTİRİLEN AVM DENETİMLERİNE KATILDIK  
 
Covid-19 Salgını İle Mücadele Kapsamında Kocaeli Valiliği koordinasyonunda, Kocaeli Ticaret İl 
Müdürlüğü, Bilim, Sanayi ve Teknoloji İl Müdürlüğü, İl Sağlık Müdürlüğü, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 
Zabıta Daire Başkanlığı temsilcilerinden Kocaeli’deki AVM’lerde İl Umumi Hıfzıssıhha Kurulunun 
belirlemiş olduğu kuralların denetlenmesi amacıyla oluşturulan denetleme ekibi 2020 yılında gerekli 
denetimleri gerçekleştirdi. 2021 yılında da çalışmalara devam edilmektedir.  
 
 
 
 
 
 
 



A.15.1.11- İLLER VE DESTİNASYONLAR TANITIM ÇALIŞMASI TOPLANTISINA KATILIM SAĞLADIK  
 
T.C. Kültür ve Turizm 
Bakanlığı Tanıtma Genel 
Müdürlüğü ile Türkiye 
Turizm Tanıtım ve 
Geliştirme Ajansı (TGA) 
ve ilimiz turizm tanıtım 
paydaşlarının katılımıyla 
Kocaeli Valiliği 
Karamürsel Alp Toplantı 
Salonunda “İller ve 
Destinasyonlar Tanıtım 
Çalışması" konulu bir 
toplantı gerçekleştirildi. 
 
Kocaeli Vali Yardımcısı Suat Yıldız başkanlığında yapılan toplantıya Odamız Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Volkan Yılmaz katılım sağladı.  Toplantıda, destinasyonlarımızın sahip olduğu yaşam tarzı ve 
sunduğu deneyimi seyahat edenlere aktarımına olanak sağlayan GoTurkey platformunun, ‘İller ve 
Destinasyonlar Tanıtım Çalışması' tanıtıldı. 
 
Kocaeli ile birlikte 81 ilin dahil olduğu proje kapsamında Bakanlığımızca, ülkemize gelen ziyaretçi 
sayısını artırmak, nitelikli hale getirmek, Türkiye'nin Dünya çapındaki olumlu algısını güçlendirmek ve 
turizmin on iki aya yayılmasını sağlamak amacıyla yurt dışında ve yurt içinde çeşitli tanıtım, reklam ve 
halkla ilişkiler faaliyetleri, 2021 yılında hayata geçirilmesi planlanan iletişim stratejisi için uluslararası 
alanda destinasyonlarımızın daha etkin tanıtımı hakkında istişare yapıldı. Toplantı sonucunda ilimizin 
turizm tanıtımı kapsamında yapılmış ve yapılması planlanan faaliyetleri konusunda bilgi aktarımı 
yapıldı. 
 
A.15.1.12- KOCAELİ KÜSİ İL PLANLAMA VE GELİŞTİRME KURULU TOPLANTISINA KATILDIK 
 
Kocaeli Kamu Üniversite Sanayi (KÜSİ) İl Planlama ve Geliştirme Kurulu Toplantısı yapıldı.  Kocaeli Valisi 
Seddar Yavuz başkanlığında yapılan toplantı, pandemi koşullarından dolayı videokonferans yöntemi ile 
gerçekleştirildi. İl Sanayi ve Teknoloji İl Müdürü, Kocaeli Üniversitesi ve Gebze Teknik Üniversitesi 
temsilcileri,  Doğu Marmara Kalkınma Ajansı (DAKA) Genel Sekreteri, Kocaeli Sanayi Odası, KOSGEB 
Müdürleri, İŞKUR İl Müdürü, TSE Marmara Bölge Koordinatörü, Belediyelerin Temsilcileri, Organize 
Sanayi Bölgesi (OSB) Yönetim Kurulu Başkanları ve Bölge Müdürleri, Teknoloji Geliştirme Bölgesi Genel 
Müdürleri, Odamız ve Kocaeli sanayisi ile ilgili STK’ların üst düzey yöneticilerinden oluşan kurulda, 
Kocaeli’de devam eden kamu üniversite sanayi işbirliği çalışmaları değerlendirilerek, 2021 yılı için 
yapılacak faaliyetlerle ilgili konular ele alındı.  
 
Toplantıda ele alınanlar arasında, KUSİ İl 
Planlama ve Geliştirme Kurulu hakkında 
üyelerin bilgilendirilmesi ve kurulun 
etkinliğinin artırılması için önerilerin 
değerlendirilmesi,  2021-2023 İl Sanayi 
ve Teknoloji Çalışma Planına ilişkin 
hazırlıkların değerlendirilmesi, Covid-19 
pandemisinin Kocaeli’ndeki sanayi 
üretimi ve istihdamı üzerinde 
oluşturduğu etkilerin tespit edilmesinin, 



olumsuz etkilerin azaltılmasının ve normalleşme süreci ve sonrası için gerekli hazırlıkların 
değerlendirilmesi gibi konular yer aldı. 
 
Ayrıca Kocaeli sanayisinin geliştirilmesine yönelik, güçlü ve zayıf yönlerin belirlenerek risk analizinin 
yapılması ve kontrol faaliyetlerinin geliştirilmesi, il özelinde güçlü olunan metal ürünleri imalatı, makine 
ve ekipman imalatı ve kauçuk ve plastik ürünleri sektörlerinin sorunlarının tespit edilmesi ve mevcut 
konumlarının korunması ve geliştirilmesi için gerekli çalışmaların yapılması, ilin sanayisinin katma 
değeri yüksek ürünlere yönlendirilmesiyle ilgili çalışmaların yapılması kararlaştırıldı.  
 
Toplantıda ele alınan diğer konular ise Ar-Ge ve tasarım merkezleri ile teknoloji geliştirme bölgelerinin 
değerlendirilmesi ve çalışmalarının geliştirilmesi için önerilerin alınması, Kocaeli özelinde ithal edilen 
ürünlerin yurt içinden temini konusunda tarama yapılması ve potansiyel iş birliği çalışmalarının 
değerlendirilmesi, ilin ihracat kapasitesinin artırılabilmesi maksadıyla yeni ürün geliştirilmesi ve yeni 
pazarlara ulaşılabilmesi için potansiyel ürün ve üreticilerin tespit edilmesi olarak sıralandı. 
 
Ülke genelinde, savunma sanayi, enerji sektörü, ulaşım araçları gibi alanlarda ithalatı yapılan ürünlerin 
Kocaeli tarafından karşılanabilmesi için ana yüklenici veya tedarikçi olabilecek potansiyel ürün ve 
üreticilerin tespit edilmesi ve gerekli çalışmaların planlanması konusunun ele alındığı toplantıda ayrıca 
ulusal ve uluslararası teşvik ve destekler ile ilgili kurulun bilgilendirilmesi gibi gündem maddeleri 
değerlendirildi. 
 
 

A.15.2- KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ VE İLÇE BELEDİYELER İLE İLİŞKİLER  
 
A.15.2.1- İSTİHDAM ODAKLI MESLEKİ EĞİTİM ÇALIŞTAYI 
 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Meslek ve Sanat Eğitim Kursları (KO-MEK) ile Doğu Marmara Kalkınma 
Ajansı (MARKA) iş birliğinde "İstihdam Odaklı Mesleki Eğitim Çalıştayı" gerçekleştirildi.  
 
MARKA 2019 yılı Fizibilite Desteği Programı ile yürütülen Uzmanlaştırılmış Mesleki Eğitim Kampüsü 

Fizibilite Projesi kapsamında İzmit’te düzenlenen çalıştayda, Kocaeli Üniversitesi Kartepe Turizm 
Meslek Yüksekokulu Müdürü Doç. Dr. Bilsen Bilgili tarafından katılımcılara çalışmalar hakkında bilgi 
verildi. 
 
Çalıştayın açılışında konuşan MARKA Genel Sekreteri Mustafa Çöpoğlu, sanayicilerin nitelikli eleman 
aradığını belirterek, şu anda işsizlik olduğunu ancak aynı zamanda sanayicilerin de eleman bulamadığını 
kaydetti. Çalıştayın bu açığa değindiğini ifade 
eden Çöpoğlu, "Nitelikli iş gücü 
yetiştirmemiz lazım. Uzmanlaştırılmış 
Mesleki Eğitim Kampüsü Projesi bu aşamada 
önemli. Çalıştayımız mesleki eğitim 
kampüsleriyle bu sorunlara çözüm üretecek. 
Büyükşehir Belediyesi de bu konuya ayrı bir 
önem veriyor. Bu son derece kıymetli bir 
çalışma." diye konuştu. Çeşitli konularda 
dört oturum gerçekleştirilen çalıştaya 
Odamızı temsilen Yönetim Kurulu Üyesi 
Yusuf Ziya Uludüz ve Meclis Üyesi Nurdoğan Canıgeniş katıldı.  
 
 
 



A.15.2.2- KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI DOÇ.DR. TAHİR BÜYÜKAKIN İLE İSTİŞARE 
TOPLANTISI GERÇEKLEŞTİRDİK 

 
Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Doç. Dr. Tahir 
Büyükakın, Odamız Yönetim Kurulu ve Meclis 
Divan üyeleri ile birlikte video konferans 
aracılığıyla istişare toplantısı gerçekleştirildi. 
Türkiye’nin ve Kocaeli’nin yeni tip Koronavirüsle 
(Covid-19) mücadele kapsamında neler 
yaptığından ekonomik alandaki gelişmelere kadar 
ulusal ve uluslararası birçok konunun konuşulduğu 
görüşmede, “Korona ile mücadelede inşallah iki 
bayramı bir arada yaşarız” diyen Başkan 
Büyükakın, “Türkiye olarak bu durumdan en az 

zararla kapatacağımız inancına da sahibim” dedi. 
 
Odamızdan hayata 
geçirilmesi gereken 
sektörel bazda 
önerileri kendisiyle 
paylaşılmasını da 
isteyen Başkan 
Büyükakın, Tıbbi 
Aromatik Bitkiler 
projesi gibi her 
alanda yapılabilecek 
çalışmaların 
geliştirilmesi, 
çeşitlendirilmesi ve 
güçlendirilmesine 
devam edilmesinin önemine de değindi. Yerel üreticilerimizin cesaretlendirilerek üretime dönük adım 
atmalarına da değinen Başkan Büyükakın, “Bu kentte beraber çalışmaya devam edeceğiz. 
Karşılaştığımız her sorunu birlikte çözecek, başarılarımızda birlikte mutlu olacağız” diyerek 
konuşmalarını tamamladı. Odamız Yönetim Kurulu ve Meclis Divan Üyelerinin çalışmalar hakkında bilgi 
vermesi, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’un kendilerine teşekkür etmesi ile yapılan 
istişarenin ardından toplantı sona erdi. 
 
A.15.2.3- KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ KENT TARİHİ VE TANITIMI DAİRE BAŞKANINDAN 
ODAMIZA ZİYARET 

 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Kent 
Tarihi ve Tanıtımı Daire Başkanı Ali 
Yeşildal ve Kent Politikaları ve 
Araştırmaları Şube Müdürü Övünç 
Yılmaz Odamızı ziyaret ederek 
Büyükşehir Belediyesi'nde yeni kurulan 
Kent Tarihi ve Tanıtımı Daire Başkanlığı 
ve Kent Politikaları ve Araştırma Şube 
Müdürlüğünün tanıtımını 
gerçekleştirdi. Odamız Yönetim Kurulu 

Başkanı Necmi Bulut, Meclis Başkanımız Akın Doğan ve beraberindeki heyetle birlikte evsahipliği yaptığı 
ziyaret dolayısıyla memnuniyetlerini ileterek karşılıklı fikir alışverişinde bulunuldu. 



A.15.2.4- İZMİT YÜRÜYÜŞ YOLU PROJESİ BÖLGE ESNAFINA ODAMIZDA ANLATILDI 

 
İlimizin yaşam ve ticaret merkezi olan, binlerce insanın kullandığı Yürüyüş Yolu’nun çehresini 
değiştirecek projenin sunumu Odamız ev sahipliğinde bölge esnafımızın da katılımıyla gerçekleştirildi.  
 
Marmara Belediyeler Birliği ve Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı Doç.Dr Tahir Büyükakın, Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ve Büyükşehir Belediyesi Genel Sekreteri Balamir Gündoğdu’nun 
yer aldığı toplantıda projenin Mimarı Mucip Ürger projenin detaylarını esnafa aktardı. Büyük 
memnuniyetle karşılanan ve aynı zamanda proje sunumu sonrası fikirleriyle birlikte önerileri de alınan 
bölge esnafı, Başkan Büyükakın’a ortaya koyulan emek için teşekkür etti. 
 
Odamız Konferans salonun da gerçekleştirilen toplantıda, bölge esnafına yapılacak projenin tüm 
detayları aktarılırken, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, “Öncelikle böyle bir proje için 
Büyükşehir Belediye Başkanımız Tahir Beye ve emeği geçen herkese çok teşekkür ediyorum. Böylesi 
önemli bir proje, yapım öncesi bölge esnafıyla paylaşıldığı için ayrıca teşekkür etmek isterim” dedi.  
 
Büyükşehir Belediyesi’nin Genel Sekreter Yardımcıları Gökmen Mengüç, Doğan Erol ve Hasan 
Aydınlık’ın da yer aldığı toplantıda, söz alan esnafların sorularına Başkan Büyükakın ve Mimar Ürger 
detaylı bir şekilde cevap verdi. Yürüyüş yolu projesinin tüm aşamalarına da değinilen toplantı, görüş 
alışverişinin ardından sona erdi.    
 
A.15.2.5- FETHİYE CADDESİ PROJESİ BÖLGE ESNAFINA ODAMIZDA TANITILDI 

İzmit Belediyesi’nin Fethiye Caddesinde yapacağı yeni 
düzenlemelerin Proje Tanıtım Toplantısı, İzmit Belediye 
Başkanı Av. Fatma Kaplan Hürriyet, Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Meclis Başkanı Akın Doğan, 
Odamız Yönetim Kurulu Üyeleri, İzmit Belediye Başkan 
Yardımcısı Nurettin Bulut, KESOB-Kocaeli Esnaf Odaları 
Birliği Başkanı Kadir Durmuş, İKM Başkanı Murat Öztürk, 
Kuyumcular Derneği Başkanı Nuri Koç, İzmit Belediyesi 
Etüt Proje Müdürü Nilgün Sağıroğlu, birinci seçilen 
projenin mimarları Mehmet Cemil Aktaş, Pınar Kesim 
Aktaş, STK Temsilcileri ve Fethiye Caddesi esnafı katılımıyla Odamız evsahipliğinde gerçekleştirildi. 

https://www.bagimsizkocaeli.com.tr/etiket/fatma-kaplan-hurriyet
https://www.bagimsizkocaeli.com.tr/etiket/necmi-bulut


Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut toplantının açılış 
konuşmalarında; ‘“Fethiye Caddesi 
projesinin kentimizi eski günlerine 
tekrar döndüreceğine inancımız tam. Biz 
Kocaeli Ticaret Odası olarak 
belediyemizle uyum ve iş birliği 
içerisinde çalışmaya devam edeceğiz. Siz 
değerli Fethiye Caddesi esnafımız da 
projeye dair fikir ve önerilerinizi 
belirterek projeye katkıda 
bulunabilirsiniz” ifadelerine yer verdi. 
 
İzmit Belediye Başkanı Av. Fatma Kaplan 

Hürriyet, “Kent merkezi bizim için önemli. Kent merkezinin çekim merkezi olabilmesi için kaliteli 
mekânlar olmalı. Bunun için de çevre düzenlemesinin gerçekten şık ve yerinde olması gerekiyor.’ dedi. 
Konuşmaların ardından 59 proje arasında birinci seçilen projenin mimarları Mehmet Cemil Aktaş ve 
Pınar Kesim Aktaş tarafından proje sunumu gerçekleştirildi.  
 
Sunumda Fethiye Caddesi ve caddeye bağlı ara sokaklarda ışıklandırma, dinlenme alanları, dükkân 
tabelaları ve zemin gibi birçok detay bölge esnafıyla paylaşıldı. 
 
İlimiz ticaretinin çekim merkezi olan “Fethiye Caddesi” nin çehresini değiştirecek proje detayları 
sunulduktan sonra bölge esnafının projeyle ilgili görüşleri dinlendi ve soruları cevaplandırıldı. 
 
A.15.2.6- İZMİT BELEDİYE BAŞKANI FATMA KAPLAN HÜRRİYET ODAMIZI ZİYARET ETTİ 
 
İzmit Belediye Başkanı Fatma Kaplan Hürriyet, 
Başkan Yardımcısı Nurettin Bulut ve Kadın ve Aile 
Hizmetleri Müdürü Sinem Gülenç tarafından 
Odamıza ziyaret gerçekleştirildi. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, Meclis 
Başkanı Akın Doğan, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcıları Hüseyin Gezer ile Volkan Yılmaz, 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Mikail Kayacı, 
Yönetim Kurulu Üyeleri Mehmet Akif Şen, Murat Barış, İbrahim Atalay ve Yusuf Erenkaya ziyarete ev 
sahipliği yaptılar.  
Ziyarette İzmit kent içinde yapılacak düzenlemeler Fethiye Caddesi projesi ile İZMEK Meslek edindirme 
kursları ve kentimizle ilgili genel konular görüşüldü. İzmit Belediye Başkanı Hürriyet ziyaretinde yapmak 
istedikleri çalışmalar ve projelerde Odamızla birlikte hareket edileceğinin bilgisini verdi ve işbirliğinin 
arttırılmasını istediklerini vurgulandı. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ziyarette yaptığı değerlendirmede İzmit kent merkezinde 
yapılacak düzenlemelerin esnafın yaşamını kolaylaştırması ve işlerinin gelişimine katkıda bulunmasına 
vurgu yaparak, ‘Geçtiğimiz günlerde Büyükşehir’in yürüyüş yolu projesi KOTO’ da düzenlenen 
toplantıyla esnafımıza tanıtıldı. Fethiye Caddesi projesinin de tanıtımı konusunda yapılacak çalışmaların 
cadde esnafına anlatılması için KOTO olarak destek verebiliriz. Meslek Edindirme ve İstihdamla ilgili 
yapılacak projelerde de işbirliği yapılabilir. Ayrıca Özel KOTO Kolejinde meslek kurslarına katılanları 
pratik yapması sanayiye istenen vasıfta eleman yetiştirilmesi konusunda ortak çalışma yapılabilir’ dedi. 
 



A.15.2.6- KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ DESTEK PAKETLERİ İLE İLGİLİ BASIN AÇIKLAMASINA 
KATILIM SAĞLADIK 
 
Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi tarafından 
pandemi döneminde 
zor günler geçiren 
esnaf ve tüccarlarımız 
için destek paketi 
açıklandı. 
 
Bilindiği üzere tüm 
dünyayı etkisi altına 
alan koronavirüs 
salgını ekonomiyi de 
derinden etkiledi. 
Pandemi sınırlamaları kapsamında pek çok iş kolu kepenk indirmek zorunda kalırken çalışanlar da 
mağdur oldu. Kocaeli Büyükşehir Belediyesi tarafından sunulacak olan 2. dönem pandemi destek paketi 
ile ilgili Kocaeli Kongre Merkezi’nde yapılan basın toplantısına Odamız Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Volkan Yılmaz katılım sağladı. 
 
Büyükşehir Belediyesi’nden pandemide 112 milyonluk destek yapılacağını açıklayan Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tahir Büyükakın konuşmasında “Sosyal yardım kapsamına alarak desteklemeleri 
yapıyoruz. 41 Kart’ın formunu esnaf kart olarak düzenledik ve buradan yardımı vereceğiz. İş yeri 
kapatılan esnafımıza ayda 1000 lira destek vereceğiz. Esnafımızın ilave başka gelirinin olmaması 
gerekiyor. Bununla birlikte esnafın yanında çalışan işçilere 14 milyon gıda yardımı yapacağız’’ dedi. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz, pandemi döneminde durma noktasına gelen 
ticari hareketliliğin bir nebze olsa canlanması ve işletmelerin nefes alması adına önemli bir destek 
olduğunu vurgulayarak başta Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir Büyükakın olmak üzere emeği geçen 
herkese teşekkürlerini iletti. 
 
A.15.2.7- ODAMIZDAN İLÇE BELEDİYELERE ZİYARETLER GERÇEKLEŞTİRİLDİ  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 



Yönetim Kurulu Sayman Üyemiz Mikail Kayacı, Yönetim Kurulu Üyemiz Abdurrahman Çuhadar ve 
Meclis Başkan Yardımcımız Hüseyin Avni Aslan tarafından ilimizde gerçekleştirilmesi istenen kentsel 
dönüşüm kapsamında imar düzenlemeleri, çatı ve bahçe dubleksleri ile ilgili Kasım ayında Başiskele 
Belediye Başkanı Mehmet Yasin Özlü’ye, Gölcük Belediye Başkanı Ali Yıldırım Sezer’e ve İzmit 
Belediye Başkanı Fatma Kaplan Hürriyet’e Aralık ayında ise Kandıra Belediye Başkanımız Adnan 
Turan’a, Derince Belediye Başkanımız Zeki Aygün’e ve Körfez Belediye Başkanımız Şener Söğüt’e ziyaret 
gerçekleştirildi. Odamız heyetine Körfez Ticaret Odası Meclis Üyesi Ayşe Hacet Aşar da eşlik etti. 

 
Gerçekleştirilen ziyaretlerde ilimizde yaşanacak olası bir deprem öncesi kentsel dönüşüm 
çalışmalarına başlanması ve gerekli önlemlerin alınması adına girişimlerde bulunan Odamız heyeti, 
bu konuda yapılabilecek işbirliğinin önemine değindi. İlimizde tüm kamu kurumlarının işbirliği 
içerisinde hareket edilmesi ve konunun biran önce sonuca kavuşturulması hem ilimiz hem de 
ülkemiz adına sağlıklı sonuçlar doğuracaktır.  
 
 
A.15.3- DİĞER KURUM, KURULUŞLAR İLE İLİŞKİLER, YAPILAN ÇALIŞMALAR 
 
A.15.3.1- DORUKTAKİLER JÜRİ TOPLANTISINA KATILDIK 
 
Kocaeli Gazetesi’nin her yıl düzenlediği 
DORUKTAKİLER 2019 Ödül Töreni bu yılda 
gerçekleştirildi. Ödül töreni öncesinde 120 kişilik 
büyük jüri toplantısı yapıldı ve 21 farklı kategoride 
DORUKTAKİLER 2019’u belirlendi.  
 
DORUKTAKİLER 2019 Büyük Jürisinde Odamızı 
temsilen Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut 
ve Odamız Meclis Başkanı Akın Doğan hazır 
bulundular. 
 
 
A.15.3.2- DORUKTAKİLER ÖDÜL TÖRENİ ODAMIZDA GERÇEKLEŞTİRİLDİ 
 

120 kişilik jürinin 23 ayrı 
kategoride değerlendirip 
belirlediği Doruktakiler 
2019 ödülleri, Odamızda 
düzenlenen törenle 
sahiplerini buldu.  
 
Ödül törenine Vali 
Yardımcısı Nihat Kaynar, 
Kocaeli Cumhuriyet 
Başsavcısı Habib 
Korkmaz, İzmit 
Kaymakamı Şevket Cinbir, 
İzmit Belediye Başkan 

Yardımcısı Dilek Yalçın, Körfez Belediye Başkan Yardımcısı Osman Yurt, KOÜ İletişim Fakültesi 
Gazetecilik Bölüm Başkanı Prof. Dr. Emel Baştürk, CHP İl Başkanı Cengiz Sarıbay, SP İl Başkanı Zafer 
Mutlu, DSP İl Başkanı Halim Dedeoğlu, DP İl Başkanı Mustafa Nazlıgül, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı 
Necmi Bulut, Odamız Meclis Başkanı Akın Doğan, Körfez Ticaret Odası Başkanı Recep Öztürk, Gebze 
Ticaret Odası Başkanı Nail Çiler, Deniz Ticaret Odası Meclis Başkanı Dr. Kürşat Bal, DTO Kocaeli Şube 



Başkanı Vedat Doğusel, Kocaeli Kent Konseyi Genel Sekreteri Gültekin Görüm, İzmit Kent Konseyi 
Başkanı Hüseyin Erol, Esnaf Kredi Kooperatifi Başkanı Faruk Demir, Kocaeli Fırıncılar Odası Başkanı Ali 
Sarı, Kocaeli Kahveciler Odası Erdoğan Göçer, İzmit Kent Merkezi Ticari Dayanışma Derneği Başkanı 
Murat Öztürk, Kocaeli Çukurovalılar Derneği Başkanı Erdoğan Davut, KSMMMO Başkanı Mustafa 
Taşpınar, Kocaeli Çölyak Derneği Başkanı Nesrin Atar, Kocaeli Kars İli Derneği Başkanı ve iş adamı 
Ertekin Akbulak, Kocaeli Bingöllüler Derneği Başkanı Ali Değirmenci, Tokatlılar Derneği Başkanı Turan 
Şahin, Kültür ve Turizm Uzmanı Adnan Zanburkan, işadamı Sami Pekdemir ve çok sayıda davetli katılım 
sağladı. 

 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, “Yılın Profesyonel Yöneticisi” Limaş Stratejik Planlama ve 
Endüstriyel İlişkiler Müdürü ve İMEAK Deniz Ticaret Odası Kocaeli Şubesi Meclis Başkanı Dr. Kürşat Bal’a 
sundu. Odamız Meclis Başkanı Akın Doğan, “Yılın Çevrecisi” ödülünü Hyundai Fabrika Direktörü 
Wongyun Park'a sundu. 
 
A.15.3.3- İZMİT İLÇE EMNİYET MÜDÜRÜ MÜCAHİT KESGİN’DEN ODAMIZA İADE-İ ZİYARET 
 
Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut, Meclis Başkanı 
Akın Doğan ve 
beraberindeki heyetin 
İzmit İlçe Emniyet 
Müdürlüğü görevine 
atanan Mücahit 
Kesgin’i ziyaretinin 
ardından İlçe Emniyet 
Müdürü Kesgin 
tarafından, Odamıza 
iade-i ziyaret 
gerçekleştirildi. Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ve beraberindeki heyet tarafından 
ağırlanan İlçe Emniyet Müdürü Kesgin, Odamıza çalışmalarında başarılar diledi. Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut tarafından KOTO olarak kentin tüm kurum ve dinamikleriyle uyumlu bir çalışma 
örneği sergilediklerini ifade edilerek, KOTO’nun özellikle toplum odaklı projeleri hakkında bilgiler 
verildi.  

A.15.3.4- BİLİM SANAYİ VE TEKNOLOJİ İLE MÜDÜRLÜĞÜ İLE TOPLANTI  
 
Bilim Sanayi ve Teknoloji İl Müdürü İlhan Aydın ve beraberindeki heyet ile Genel Sekreterimiz Mert 
Anlıpak, Genel Sekreter Yardımcımız Adem Aykaç ve Araştırma ve Dış Ticaret Servisi ile bir toplantı 



gerçekleştirildi. Düzenlenen kapasite raporları hakkında detaylı incelemelerde bulunularak karşılıklı 
dikkat edilmesi gereken noktalar belirlendi.  
 
A.15.3.5- DEVA PARTİSİNDEN ODAMIZA ZİYARET 

 
İlimizin istişare merkezi olan 
Odamız misafirlerini ağırlamaya 
devam etti. DEVA Partisi İl Başkanı 
Adem Koç İl Yönetim Kurulu 
üyeleriyle Odamıza ziyaret 
gerçekleştirdi. 
 
Ziyarette Odamız Başkan 
Yardımcısı Hüseyin Gezer, 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi 

Mikail Kayacı, Yönetim Kurulu Üyeleri Mehmet Akif Şen ve Yusuf Erenkaya da hazır bulundu. 
 
DEVA Partisi İl Başkanı Adem Koç tarafından Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’a kuruluştan 
bu yana yapılan teşkilatlanma çalışmaları ve genel ekonomik konularda görüşler aktarıldı. Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı tarafından da Odamız faaliyetleri hakkında kısaca bilgi verilerek ziyaretlerinden 
dolayı memnuniyetlerini dile getirildi. 
 
A.15.3.6- GÖLCÜK İLÇE EMNİYET MÜDÜRÜNDEN ODAMIZA ZİYARET 
 

Kentin istişare ve görüş alışverişi noktası olan 

Odamız çeşitli kurum ve kuruluşlardan 

misafirlerini ağırlamaya devam etmektedir.. 

Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, 

Meclis Başkanımız Akın Doğan ve 

beraberindeki heyet ev sahipliğinde Gölcük İlçe 

Emniyet Müdürü Zafer Güven’i Odamızda 

ağırladık. Gölcük İlçe Emniyet Müdürü 

gerçekleştirdiği ziyarette kurum olarak 

yaptıkları faaliyetlerden bahsederek Odamız faaliyetleri hakkında bilgi aldı. 

A.15.3.7- KOCAELİ SGK İL MÜDÜRLÜĞÜNDEN ODAMIZA ZİYARET 
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut SGK İl Müdürü Nurettin Nacar’ı 
ağırladı. Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hüseyin Gezer ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri Mehmet Akif Şen ile 
Yusuf Erenkaya’nın da hazır bulunduğu 
ziyarette, SGK İl Müdürü Nurettin 
Nacar ve İzmit SGK Merkez Müdürü 
Mehmet Sarı yeni açıklanan SGK 
borçlarının yapılandırılması ile ilgili 
düzenlemelerle ilgili bilgi verdi. Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut da 
Odamız faaliyetleri hakkında bilgi 
aktardı.  



A.15.3.8- YEŞİLAY KOCAELİ ŞUBESİNDEN ODAMIZA ZİYARET 
 
Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut, YEŞİLAY 
Kocaeli Şube Başkanı Salih 
Yıldız’ı ağırladı. Odamız 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi 
Mikail Kayacı’nın da katıldığı 
ziyarette YEŞİLAY Kocaeli Şube 
Başkanı Salih Yıldız Yönetim 
Kurulu Üyeleri Abdulah Binbay 
ve Faruk Alemdar da bulundu. 
 
‘YEŞİLAY’ın  başta alkol ve 

uyuşturucu madde bağımlılığı, kötü alışkanlıkların önlenmesi ve zararlarının gençlere anlatılması ile 
ilgili çalışmalarından örnekler verilirken Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut da her türlü 
bağımlılıkla mücadelede yapılan çalışmalarla ilgili bilgi aktardık.  
 
A.15.3.9- ODAMIZDAN ISPARTA TİCARET VE SANAYİ ODASI ZİYARETİ 
 
Odamız Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Necmi Bulut, 
Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı 
Hüseyin Gezer, 
Tarım ve 
Hayvancılık 
Grubu’nun yer 
aldığı 4. Meslek 
Komitesi Başkanı 
Mustafa Akcan, 
10. Meslek 
Komitesi Başkan 
Yardımcısı Halil İbrahim Yalnız ve beraberindeki tarım sektöründen iş insanlarıyla birlikte Isparta’ya 
ziyaret gerçekleştirildi.  
 
Türkiye’nin gül ve gülyağı üretim merkezi olan ancak alternatif tarım ürünlerini de şehirde 
yaygınlaştırmaya başlayan Isparta’da çeşitli temaslar kuran Odamız heyeti, hem iş insanlarıyla bir araya 
geldi hem de tarım uygulamalarını yerinde inceledi. Isparta Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Başkanı 
Osman Doğan Şahlan, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Ahmet Kabalak, Genel Sekreteri Nihal İspir ile 
bir araya gelen Başkan Bulut ve beraberindeki heyet tafından, ilin tarım ekonomisi hakkında kapsamlı 
bilgi alındı.  
 
ITSO Meclis Başkanı Şahlan, Odamız heyetine detaylı bilgiler verdi. Odamız heyeti tarafından akabinde, 
Gençgüçsan Tarım Aletleri San. Tic. Ltd. ziyaret edilerek işletme sahibi Mehmet Küçükköse ile 
görüşmeler gerçekleştirildi. 
 
 
 
 
 



A.15.3.10- GENÇ MÜSİAD’DAN ODAMIZA ZİYARET 
 
Genç MÜSİAD heyeti tarafından Odamıza ziyaret 
gerçekleştirildi.  Genç MÜSİAD Başkanı Muhammed 
Seydaoğlu, Başkan Yardımcıları Recep Çelik ve Onur 
İbrahimoğlu ile Yönetim Kurulu Gökhan Çakır’ın 
ziyaretinde Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, 
Meclis Başkanı Akın Doğan, Başkan Yardımcıları Volkan 
Yılmaz ve Hüseyin Gezer, Yönetim Kurulu Sayman Üyesi 
Mikail Kayacı ve Yönetim Kurulu üyesi Yusuf Erenkaya da 
ev sahipliği yaptı. Karşılıklı görüş alışverişinde bulunulan 
ziyaret hediye takdimi ile son buldu. 
 
A.15.3.11- İŞ BANKASI KOCAELİ ŞUBE MÜDÜRLÜĞÜNDEN ODAMIZA ZİYARET 
 

İlimize yeni atanan İş Bankası Kocaeli Şube Müdürü 
Kemal Can tarafından Odamıza ziyaret 
gerçekleştirildi. Odamız Yönetim Kurulu Başkanı 
Necmi Bulut, Meclis Başkanı Akın Doğan ile Başkan 
Yardımcıları Volkan Yılmaz ve Hüseyin Gezer ve 
Yönetim Kurulu üyesi Yusuf Erenkaya ziyarete ev 
sahipliği yaptı. İş Bankası Kocaeli Şube Müdürü 
Kemal Can ile Müdür Yardımcısı Şerife Türetmiş 
İnce ziyaretlerinde genel ekonomik gelişmeler ile 

İş Bankasının bankacılık işlemleri konusunda bilgi aktardılar.   
 
A.15.3.12- TÜRKİYE HARP MALULÜ GAZİLER, ŞEHİT DUL VE YETİMLERİ DERNEĞİ KOCAELİ İL 
TEMSİLİĞİNDEN ODAMIZA ZİYARET 
 

Türkiye Harp Malülü Gaziler, Şehit, Dul ve 
Yetimleri Derneği Kocaeli İl Temsilcisi Şaban Arlı 
tarafından Odamıza ziyaret gerçekleştirildi. 
Odamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Hüseyin Gezer ve Yönetim Kurulu üyeleri ile 
tanışan Türkiye Harp Malülü  Gaziler, Şehit, Dul 
ve Yetimleri  Derneği Kocaeli İl Temsilcisi Şaban 
Arlı (Şehit Jan.Er Emre Kaan Varlı’nın babası) ve 
beraberindeki heyet dernek çalışmaları 

hakkında bilgi verdi.  
 
A.15.3.13- ÖZEL YURTLAR DERNEĞİ’NDEN ODAMIZA ZİYARET 
 

Özel Öğrenci Yurtlar Derneği Başkanı Cihan 
Şenses tarafından Odamıza ziyaret 
gerçekleştirildi. Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut ile görüşen İzmit Özel 
Yurtlar Derneği Başkanı Cihan Şenses ve 
beraberindeki heyette yeni eğitim yılı 
öncesinde başta pandemi önlemleri ve kamu 
kurumlarıyla ilgili konularda görüş alışverişinde 
bulundular. 

 



A.15.3.14- SUMOTAŞ BAŞKANLIĞI’NDAN ODAMIZA ZİYARET 
 
SUMOTAŞ SS. Suadiye Motorlu Taşıyıcılar 
Kooperatif Başkanlığına seçilen Hüseyin Türker ve 
Yönetim Kurulu Üyelerini Odamızda 
ağırladık.  SUMOTAŞ Başkanı Hüseyin Türker ve 
Yönetim Kurulu Üyeleri  Şükrü Oktay ve Emre 
Çakır’ı Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut ve Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz ağırladı. 
SUMOTAŞ Başkanı Türker’in taşımacılık 
sektörünün sorunları ile ilgili aktardığı ziyarette 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut 
SUMOTAŞ Başkanı Türker ve Yönetimini 
kutlayarak hayırlı olsun dileğinde bulundu. 
 
A.15.3.15- ZİRAAT BANKASI’NDAN ODAMIZA ZİYARET 

 
Üyeleri için alternatif ve yeni 
kaynaklar geliştirmeye devam 
eden Odamız, finans kuruluşları 
ile de yakın temasta bulunmaya 
devam etti. Bu kapsamda Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Volkan Yılmaz, 
Yönetim Kurulu Üyeleri; Murat 
Barış, Yusuf Erenkaya ve Mehmet 
Akif Şen tarafından, Ziraat 

Bankası Kocaeli Bölge Başkanı Oğuzhan Açıkgöz, Kocaeli Şube Müdürü Deniz Alp ve Müşteri İlişkileri 
Yetkilisi Durak Volkan Yeniay konuk edildi.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ziyarette yaptığı konuşmada, Oda çalışmaları hakkında 
bilgiler vererek, özellikle finansman çeşitliliğinin iş dünyası açısından önemine vurgu yaptı. Ziraat 
Bankası Kocaeli Bölge Başkanı Oğuzhan Açıkgöz, yatırım ve istihdamın artırılmasına yönelik olarak 
ekonomi yönetimi koordinasyonunda devreye alınan “İVME Finansman Paketi” ve “İstihdam Odaklı 
İşletme Kredisi (İSTOD)” ürünleri hakkında bilgilendirmede bulundu. Açıkgöz, yararlanmak isteyen 
üyelerin Ziraat Bankası Şubeleri aracılığıyla başvuruda bulunabileceklerini vurguladı.  
 
Paketler hakkında kapsamlı bilgi sunan Açıkgöz, “İstihdam Odaklı İşletme Kredisi: Seçilmiş imalat 
sanayi veya emek yoğun hizmet sektörlerinde faaliyet gösteren ve istihdam artışı taahhüt eden 
müşterilerimiz yararlanabilecektir. Ayrıca Devam Eden İnşaat Projeleri ile Yurtdışı Müteahhitlik 
Hizmetleri de ürün kapsamında yararlanılabilen alanlar olarak belirlenmiştir. Ürün kapsamında azami 
60 aya kadar vade ile kredi kullandırılabilecektir. 
 
İVME Finansman Paketi ise, ülkemizde üretimi/üretim potansiyeli bulunan, ithal oranı yüksek ham 
madde-ara malı imalat sanayii alt sektörleri ve makine imalat sanayii alt sektörlerinde yeni veya 
kapasite artırımı/yenileme şeklindeki yatırımlar ile tüm bu yatırımlara bağlı işletme sermayesi 
ihtiyaçları ürünün kullanım alanını oluşturmaktadır. Yatırım kredilerinde; sabit ya da değişken faizli 
olarak 2 yıla kadar anapara geri ödemesiz, azami 12 yıla kadar vade, işletme kredilerinde; 1 yıla kadar 
anapara geri ödemesiz, azami 5 yıla kadar vade ile finanse edilebilecektir” ifadelerine yer verildi. 
 
 



A.15.3.16- İL KÜLTÜR TURİZM MÜDÜRLÜĞÜ’NDEN ODAMIZA ZİYARET 
 
İl Kültür Turizm Müdürü Fatih Taşdelen’i 
Odamızda ağırladık.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, 
Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz ve Meclis Üyesi 
Serkan Akyıldız’ın evsahipliği yaptığı ziyarette, 
Kocaeli’nin kültür varlıkları ve turizm potansiyeli 
ile ilgili bilgiler veren İl Kültür Turizm Müdürü 
Fatih Taşdelen ve Müze Müdürü Serkan Gedük 
yapılacak işbirliği ve projelerde birlikte 
çalışabileceklerini vurguladılar.  İl Kültür Turizm 
Müdürü Fatih Taşdelen Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut’a ziyaret anısına Kasrı Hümayun rölyefini takdim etti. 
 
A.15.3.17- KOCAELİ VERGİ DAİRESİ BAŞKANLIĞI’NDAN ODAMIZA ZİYARET 

 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi 
Bulut, Odamız Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hüseyin Gezer, Odamız 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Mikail 
Kayacı Yönetim Kurulu Üyeleri Mehmet 
Akif Şen, Ziya Uludüz ve Yusuf 
Erenkaya’dan oluşan heyet, Vergi Dairesi 
Başkanı Osman Eşgin’i, Grup Müdürü 
Mustafa Küçükbalkaya ve  Tahsilat 
Müdürü Gülşen Erdoğan’ı ağırlayarak, 
TBMM’de görüşülüp kabul edilen Resmi 

gazetede açıklanan vergi borçlarının yapılandırılması ile ilgili görüş alışverişinde bulunuldu. 
 
Ziyarette Vergi Dairesi Başkanı Osman Eşgin ‘TBMM Genel Kurulunda kabul edilerek resmi gazetede 
yayınlanan Gelir Vergisi, Kurumlar Vergisi, KDV, MTV, ÖTV ile sosyal güvenlik primi, trafik, seçim, nüfus 
para cezaları, Karayolu Taşıma Kanunu’na göre kesilen para cezaları, kara yollarından usulsüz geçişler 
nedeniyle kesilen para cezaları gibi tüm idari para cezaları, KYK borçları, Hazine alacaklarını kapsayan 
vergi borçları yeniden yapılandırılabilecek ve yapılandırılan vergi borçları 18 taksitle ödenebilecek’. 
şeklinde bilgi aktarımı yaptı. 
 
A.15.3.18- ÇEK YASASI MAĞDURLARI PLATFORMU TEMSİLCİLERİNDEN ODAMIZA ZİYARET 

 
Türkiye çapında örgütlenen Çek Yasası Mağdurları 
Platformu Temsilcileri Haydar Zirek, Mustafa İrşat 
Kanca, Muammer Zora ve Tarkan Demirci tarafından 
Kasım ayında Odamıza ziyaret gerçekleştirdi. 
 
Gerçekleştirilen ziyarete Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hüseyin Gezer ile Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Mikail Kayacı, Yönetim Kurulu Üyeleri Mehmet 

Akif Şen ve Yusuf Erenkaya ev sahipliği yaptı. Çek Yasası Mağdurları Platformu Temsilcisi Haydar Zirek, 
yaptıkları ziyarette Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’a konuyla ilgili detaylı bilgi verdi. Çek 
Yasası Mağdurları Platformu temsilcileri olarak yaptıkları girişimleri ve yaşanan sıkıntılarla çözüm 



önerilerini anlattılar. Odamız Yönetim Kurulu Başkanı da bu sorunların çözümü adına Oda olarak gerekli 
girişimlerde bulunarak ellerinden gelen her türlü katkıyı sağlayacaklarını dile getirdi ve ziyaretten dolayı 
memnuniyetlerini iletti. 
 
A.15.3.19- BASIN İLAN KURUMUNDAN ODAMIZA ZİYARET 
 
Ekim ayında Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi Bulut BİK-Basın İlan 
Kurumu Kocaeli Şube Müdürlüğüne bir 
süre önce atanan Salih Yalçıntaş’ı 
ağırladı. 
 
Odamız Yönetim Kurulu Üyesi Mehmet 
Akif Şen ile Basın İlan Kurumu Kocaeli 
Şubesinden Gökhan Özdemir’inde 
katılım gösterdiği ziyarette Basın İlan 
Kurumu Kocaeli Şube Müdürü Salih Yalçıntaş kurumunun çalışmalarıyla ilgili ayrıntılı bilgi verdi. Odamız 
Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut ziyaretleri dolayısıyla memnuniyetlerini dile getirerek yeni 
görevinin kendisine ve ilimize hayırlı olmasını temenni etti. 
 
A.15.3.20- YENİDEN REFAH PARTİSİ HEYETİNDEN ZİYARET 

 
 Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut 
tarafından Yeniden Refah Partisi Genel Başkan 
Yardımcısı Cemil Çolak ve Kocaeli İl Başkanı 
Mehmet Aras’tan oluşan heyeti ağırladı.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları 
Hüseyin Gezer ve Volkan Yılmaz’ın da bulunduğu 
ziyarette, Yeniden Refah Partisi Genel Başkan 
Yardımcısı Cemil Çolak’la, başta ekonomi olmak 
üzere çeşitli konularda görüş alışverişi yapıldı ve 
değerlendirmelerde bulunuldu. 

 
Yeniden Refah Partisi heyetinde Bölge sorumlusu Erhan Erdoğan, Genel Merkez Komisyon Üyesi Erhan 
Yavaş, İl Başkan Yardımcıları Cevdet Çepil, Yücel Erdoğan ve Ahmet Emre Aydın’da ziyarete katılan 
isimlerdi. 
 
A.15.3.21- GALERİCİLER SİTESİ ESNAFININ TEŞEKKÜR KAHVALTISINA KATILDIK 
 
Kocaeli Motorlu Araç Satıcıları Kooperatifi ve Oto Ticaret 
Merkezi Başkanı Fahrettin Batı’nın ev sahipliğinde 
Kocaeli Oto Ticaret Merkezindeki esnafın sorunlarına 
gösterilen duyarlılık sebebiyle teşekkür kahvaltısı 
düzenlendi. 
 
Kahvaltıya Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut, 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz, 12. 
Komite (Motorlu Taşıtlar Otomotiv ve Yedek Parça) 
Başkanı Serkan Karakadılar, Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın ve Galericiler Sitesi olarak 
bilinen Kocaeli Oto Ticaret Merkezi esnafı katılım gösterdi. 



 
Kocaeli Motorlu Araç Satıcıları Kooperatifi ve Oto Ticaret Merkezi  Başkanı Fahrettin Batı 
konuşmasında, ‘2.El Oto alım satımında yapılan düzenlemelerle sektörümüzde yeni bir döneme 
giriyoruz. Kocaeli Oto Ticaret merkezimizde müşterilerimize pandemi kurallarını titizlikle uygulayarak 
hizmet veriyoruz. Sitemizin alt yapı sorunları Büyükşehir Belediyemizin desteğiyle çözüldü. Büyükşehir 
Başkanımız Tahir Büyükakın ve Genel Sekreter Yardımcısı Gökmen Mengüç’e katkıları için teşekkür 
ediyoruz. Bugünkü toplantımıza katılan Kocaeli Ticaret Odası Başkanı Necmi Bulut’a da başta 
sektörümüzdeki değişiklikler, Mesleki Yeterlilik Belgesi Sınavları ve Galericiler Sitesinin İmar sorunlarına 
gösterdiği çözüm bulma gayreti ve desteği için teşekkür ederim ‘ dedi. 
 
A.15.3.22- KOCAELİ SERBEST MUHASEBECİ MALİ MÜŞAVİRLER ODASI TOPLANTISINA KATILDIK  
 
7256 Sayılı Bazı Alacakların Yeniden Yapılandırılması İle Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılması 
Hakkında Kanun ile ilgili 
Kocaeli Serbest Muhasebeci 
Mali Müşavirler Odası’nın 
düzenlemiş olduğu 
bilgilendirme toplantısına 
Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Necmi BULUT 
katıldı. 
 
Kocaeli Serbest Muhasebeci 
Mali Müşavirler Odası 
Başkanı Mustafa 
TAŞPINAR’ın ev sahipliğinde 
çevrimiçi olarak gerçekleştirilen bilgilendirme toplantısında Eğitmen Yalçın SÜTÜTEMİZ katılımcılara 
“7256 Sayılı Bazı Alacakların Yeniden Yapılandırılması İle Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılması 
Hakkında Kanun Uygulaması” hakkında sunum gerçekleştirdi.  
 
Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi BULUT açılış konuşmasında 7256 Sayılı Bazı Alacakların 
Yeniden Yapılandırılması İle Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanunu’nun 4. 
Maddesinin 6. Fıkrasının (a) bendinde Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği İle Odalar ve Borsalar 
Kanunu hükümlerine göre Odamız üyelik aidatları hakkında bilgi verildi.  
 
Başkan Bulut: “Kanun uyarınca; üyelerimizin ödenmemiş 2020 yılı 1.taksit tutarları ile önceki yıllara ait 
yıllık ve munzam aidat anapara borçlarına yönelik yapılandırma imkanı sunulmuştur. Bahsi geçen 
yapılandırmadan yararlanmak isteyen üyelerimiz, en geç 31 Ocak 2021 tarihine kadar başvuruyu 
Odamıza şahsen ya da e-posta yoluyla yapabilecekleri gibi TOBB üyelik sistemi üzerinden veya e- devlet 
kapısı üzerinden çevrimiçi olarak yapabileceklerini bildirmek isterim. Tahsilat konusunda ise TOBB 
sistemi ile ilgili çalışmalar devam etmekte olup, tamamlandıktan sonra işlemler başlayacaktır. Bu kanun 
kapsamında yapılandırmaya başvuran üyelerimize borçlarını peşin veya 6 taksit şeklinde ödeme 
imkanı sağlanmaktadır. Aynı zamanda, belirtilen döneme isabet eden tutarlara ait tahakkuk etmiş olan 
gecikme zamları silinecektir.  
 
Yapılandırmada taksitli ödeme seçeneğini talep eden üyelerimizin, ilk taksitini 28/02/2021 tarihinde 
ödemek suretiyle aylık dönemler halinde ve azami toplam altı eşit taksitle 31/07/2021 tarihine kadar 
ödemesi gerekmektedir. Biz Kocaeli Ticaret Odası olarak bu kanunun yayılması ve herkesin 
faydalanabilmesi için elimizden geleni yapmaya hazırız” dedi. 
 
 
 



A.15.3.23- MARKA’NIN DÜZENLEDİĞİ KOVİD-19 KRİZİNE YANIT VE DAYANIKLILIK PROJESİ 
TOPLANTISINA KATILDIK 
 
T.C. Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı ve Birleşmiş 
Milletler Kalkınma 
Programı (UNDP) Türkiye 
Temsilciliği işbirliği ile 
gerçekleştirilen "Kovid-19 
Krizine Yanıt ve Dayanıklılık 
Projesi" bilgilendirme 
toplantısı MARKA 
koordinasyonunda 
çevrimiçi olarak 
gerçekleştirildi. 
 
Japonya Hükümeti 
tarafından finanse edilen, bileşenleri arasında sağlık altyapısının geliştirilmesi, dış ticaret fırsatlarından 
daha etkin yararlanılması, bölgeler için kırılgan sektörlerin analizi, sektörel toparlanma önerileri 
geliştirilmesi ve firma bazlı danışmanlık hizmetinin sağlaması olan  “Kovid-19 Krizine Yanıt ve 
Dayanıklılık Projesi" toplantısına Odamız Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Volkan Yılmaz, Doğu 
Marmara Kalkınma Ajansı Genel Sekreteri Dr. Mustafa Çöpoğlu, Kocaeli İl Kültür ve Turizm Müdürü 
Fatih Taşdelen, Doğu Marmara Bölgesi Oda yöneticileri ve turizm sektörü temsilcileri katılım 
sağlamıştır. 
 
Toplantıda Doğu Marmara Bölgesi turizm potansiyeli, pandeminin bölge turizmine ve alt sektörlere 
etkilerini, turizm sektöründe genel ve bölgesel öngörü-beklentileri değerlendirilmiştir. 
 
  

A-16 İŞTİRAKLER İLE İLGİLİ ÇALIŞMALAR 
 
A.16.1 TEKNOPARK A.Ş. STRATEJİ VE 2020 YILI EYLEM PLANI TOPLANTISI’NA KATILDIK 
 
Odamızın kurucu ortağı olduğu 
Kocaeli Üniversitesi Teknopark 
A.Ş. tarafından, yeni dönem 
stratejilerini ve 2020 eylem planını 
görüşmek üzere toplantı 
gerçekleştirildi. Odamız adına 
Yönetim Kurulu Üyesi Mehmet 
Akif Şen’in yer aldığı toplantı, 
Kocaeli Sanayi Odası’nı temsilen 
meclis üyesi, aynı zamanda 
Teknopark Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Kadir Decdeli, Teknopark A.Ş. Yönetim Kurulu Üyeleri, Genel Müdür Yardımcıları ve 
çalışanların katılımıyla gerçekleştirildi. Toplantıyla ilgili değerlendirmelerde bulunan Odamız Yönetim 
Kurulu Üyesi Şen, “İlimiz için stratejik bir öneme sahip olan Teknopark AŞ’nin gelecek dönem 
stratejilerinin ve 2020 planlarının detaylarıyla ele alındığı toplantımızın hayırlı olmasını diliyorum. 
2020’de potansiyelini daha çok sergileyen, ürettiği katma değerli ürünleri iş dünyasıyla daha çok 
buluşturan bir Teknopark A.Ş. planlıyoruz” dedi.  
 



A.16.2- UMAT - UMUMİ MAĞAZALAR TÜRK A.Ş. GENEL KURULU’NA KATILDIK 
 
Umat-Umumi Mağazalar Türk A.Ş. "Umumi Mağazacılık" yapmak üzere 07.05.1937 tarihinde Büyük 
Önderimiz Mustafa Kemal ATATÜRK 'ün talimatları ile kurulmuştur. 1975 yılında Odamız şirkete 
sembolik bir hisse ile ortak olmuştur. Odamız, Olağan Genel Kurul Toplantılarına katılım 
göstermektedir. Şirket ağırlıklı olarak antrepoculuk faaliyetinde bulunmaktadır. Bunun dışında muhtelif 
gayrimenkulleri olup kira geliri vardır, muhtelif firmalardan alınan sigorta acenteliklerinden de gelir 
elde etmektedir.  
 
Hisselerinin; %56’sı TOBB’a, %27’si İstanbul Ticaret Odası’na, %12’si İstanbul Ticaret Borsası’na, kalan 
hisseler ise %2 ile %0,007 aralığında olup; İzmir Ticaret Odası, Ankara Ticaret Odası, Adana Sanayi 
Odası, Eskişehir Ticaret Odası, Mardin Ticaret ve Sanayi Odası, Tarsus Ticaret ve Sanayi Odası, Erzurum 
Ticaret ve Sanayi Odası, Ceyhan Ticaret Odası, Şanlıurfa Ticaret ve Sanayi Odası, Kocaeli Sanayi Odası, 
Amasya Ticaret ve Sanayi Odası, Çanakkale Ticaret ve Sanayi Odası ve Bolu Ticaret ve Sanayi 
Odası’ndadır.  
 
A.16.3- GTİ – GÜMRÜK VE TURİZM İŞLETMELERİ A.Ş. GENEL KURULU’NA KATILDIK 
 
2005 yılında, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile 137 Oda ve Borsanın ortaklığı ile kurulan Gümrük ve 
Turizm İşletmeleri Ticaret A.Ş (GTİ) “Yap-İşlet-Devret” modeli çerçevesinde sınır kapılarını modernize 
etmektedir. Faaliyetlerine; Habur Sınır Kapısı’nın modernizasyonu ile başlayan GTİ, sırasıyla Cilvegözü, 
Sarp, Hamzabeyli, Kapıkule ve Nusaybin Sınır Kapılarının da yeniden yapımlarının hızla 
tamamlanmasıyla devam etmiştir.  
 
“Yap-İşlet-Devret” modeli ile kara sınır kapılarının modernizasyonunun Türkiye’de ve Dünyada ilk ve 
tek uygulayıcısı olan GTİ, projelerine Türkiye’deki diğer sınır kapıları ile hız kazandırmaktadır. Yolcuların 
her türlü ihtiyacına cevap vermekte olan yiyecek-içecek mekanları, bankalar, hediyelik eşya ve 
gümrüksüz satış mağazaları en modern şekilde hizmet vermektedir. Bu çerçevede, GTİ tarafından 
sadece ticari alanlar işletilmekte olup, gümrük ve pasaport kontrolü gibi her türlü idari işlem ilgili kamu 
kurum ve kuruluşları tarafından yapılmaya devam etmektedir. Odamız 29.08.2005 Tarih ve 6 sayılı 
Meclis kararı ile şirkette kurucu ortak olarak yer almış ve son olarak 2020 yılında gerçekleştirilen Olağan 
Genel Kurul toplantısına katılım sağlandı.  
 
A.16.4- KARTEPE TURİZM A.Ş. GENEL KURULU’NA KATILDIK 
 
20.08.1987 tarihinde Kocaeli Özel İdare Müdürlüğü ile STFA Turizm A.Ş. arasında yapılan protokol ile 
hayata geçen şirketin amacı, Kocaeli turizmine katkı sağlayacak, doğal güzelliklerin öne çıkarılacağı, 
orman sahasında turizm tesislerinin kurulması ve işletilmesidir. 
 
Odamız 26.08.1987 Tarih ve 18 sayılı Meclis kararı ile şirkette kurucu ortak olarak yer almıştır. 2020 yılı 
Olağan Genel Kurul toplantısına iştirak edilen şirkette; Odamız dışında, Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanlığı, Kartepe Belediye Başkanlığı, Kocaeli Sanayi Odası ve şu an bölgedeki mevcut oteli işleten 
Yeşilyurt İnşaat ve Turizm Sanayi Ticaret A.Ş. ortak olarak yer almaktadır. 
 
A.16.5- KOÇEV ÇEVRE YATIRIM VE HİZMETLER SANAYİ VE TİCARET A.Ş. GENEL KURULU’NA 
KATILDIK 
 
2005 yılında Kocaeli Valiliği öncülüğünde, çevrenin iyileştirilmesi ve çevre sorunlarının bertarafı 
konusunda faaliyet gösteren Kocaeli İli Çevre Koruma Vakfı tarafından kurulmuştur.  Odamızın, ilgili 
vakfın mütevelli heyet üyesi olması nedeni ile konu, 27.07.2005 Tarih ve 5 sayılı Kocaeli Ticaret Odası 
Meclisinde görüşülmüş ve kurucu ortak olarak yer alması kararı alınmıştır.  
 



Faaliyet alanı, ülkenin tarihi kültürel değerlerinin bakımı, onarımı, restorasyon işleri, çevre kirliliğini 
önleyici faaliyetler, laboratuvarların kurulması, egzoz ölçüm istasyonları kurmak olan şirket daha sonra 
egzoz ölçüm istasyon ve pulu işinden çekilmiştir. Yeni iş konusu olarak kamu kurumlarına araç kiralama 
ve personel alım hizmeti olan şirket diğer taraftan kafe işletmeciliği ve kart basım işleri de yapmaktadır.  
 
A.16.6-  MUALLİMKÖY TEKNOLOJİ GELİŞTİRME BÖLGESİ YÖNETİCİ A.Ş.  (BİLİŞİM VADİSİ) GENEL 
KURULU’NA KATILDIK 
 
Kocaeli Valiliği öncülüğünde kurulan şirketin amacı, üniversiteler, araştırma kurum ve kuruluşları ile 
üretim sektörlerinin işbirliği sağlanarak, ülke sanayinin uluslararası rekabet edebilir ve ihracata yönelik 
bir yapıya kavuşturulması maksadıyla teknolojik bilgi üretmek, üründe ve üretim yöntemlerinde yenilik  
geliştirmek, ürün kalitesini veya standardını yükseltmek, verimliliği artırmak, teknolojik bilgiyi 
ticarileştirmek, teknoloji yoğun üretim ve girişimciliği desteklemektir. 
 
Odamız 25 Nisan 2012 Tarih ve 38 sayılı Meclis kararı ile şirkette kurucu ortak olarak yer almıştır. 2020 
yılında Olağanüstü Genel Kurul toplantısına iştirak edilen şirkette; Odamız dışında, Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi, TÜBİTAK, TSE, Türk Patent ve Marka Kurumu, Gebze Teknik Üniversitesi, KOSGEB, Kocaeli 
Sanayi Odası, İstanbul Sanayi Odası, İstanbul Ticaret Odası, Gebze Ticaret Odası ve Otomotiv Yan Sanayi 
İhtisas Organize Sanayi Bölgesi (TOSB) ortak olarak yer almaktadır. 
 
A.16.7- KOCAELİ ÜNİVERSİTESİ TEKNOPARK A.Ş. GENEL KURULU’NA KATILDIK 
 
4691 sayılı Teknoloji Geliştirme Bölgeleri Kanunun amacı; üniversiteler ile kamu kurum ve 
kuruluşlarının işbirliği ile ülke sanayinin uluslararası rekabet edilebilir, ihracata yönelik yapıya 
kavuşmasını sağlamak teknolojik bilgiler üretmek, iş imkânı sağlamak, yabancı sermayenin ülkeye 
girişini hızlandıracak altyapıyı sağlamaktır. 
 
Odamız 28.12.2001 Tarih ve 27 sayılı Meclis kararı ile Teknoloji Geliştirme bölgesindeki kurucu şirket 
de ortak olarak yer almıştır. Başiskele’ de bulunan bölgede ağırlıklı olarak bilgisayar yazılımı alanında 
çalışan firmalar yer almaktadır. Firma çalışanlarının çoğunluğu üniversite öğrencilerinden 
oluşmaktadır. 
 
Odamız şirket toplantılarına Yönetim Kurulu üyeliği düzeyinde katılım sağlamaktadır. 

Hisse dağılımı aşağıdaki gibidir. 
Kocaeli Üniversitesi       % 52 
Kocaeli Ticaret Odası    % 20 
Kocaeli Sanayi Odası      % 20 
Gebze Ticaret Odası       %  4 
GOSB Teknopark A.Ş.     %  4 

 
A.16.8- DOĞU MARMARA AVRUPA BİRLİĞİ İŞ GELİŞTİRME MERKEZİ (ABİGEM) A.Ş. GENEL 
KURULU’NA KATILDIK 
 
Doğu Marmara Avrupa Birliği İş Geliştirme Merkezi (ABİGEM), Avrupa Birliği Komisyonu ve TOBB 
tarafından bulundukları bölgelerin ve dolayısı ile Türkiye’nin büyüme, istihdam alanı ve rekabet gücü 
yaratma gibi öncelikli sorunlarına çözümler geliştirmek üzere KOBİ’lerin geliştirilmesi ve uluslararası 
piyasalarda yer alabilmelerinin sağlanması amacıyla, AB’nin MEDA programı kapsamında 2002 yılında 
Kocaeli’de kuruldu. 
 
Odamızın 26.02.2014 Tarih ve 10 sayılı Meclis kararı ile ortak olduğu şirkette Odamız dışında, Kocaeli 
Sanayi Odası, Düzce TSO, Sakarya TSO, Yalova TSO, Bolu TSO, Gaziantep TO, Ege Bölgesi SO ve TOBB 
ortak olarak yer almaktadır.   



B- ODAMIZ SERVİSLERİ ve BİRİMLERİNİN ÇALIŞMALARI 

 

B.1- BAŞKANLIK ve GENEL SEKRETERLİK ÖZEL KALEM 

 

B.1.1- BAŞKANLIK ÖZEL KALEM 
 
Çalışma döneminde haftalık olağan veya olağanüstü Yönetim Kurulu Toplantılarıyla ilgili çalışmalar 
sürdürüldü. 
 
Yönetim Kurulu Toplantı gündemi hazırlandı. Alınan kararların zabıtları tutuldu. Toplantı sonrası 
evraklar, ilgili servislere ulaştırılarak, gereken gündem maddeleri için karar suretleri çıkarıldı. Her ayın 
başında Yönetim Kurulu Toplantısının devam takip listesi ve bilirkişi defteri tutulup, ilgili servislere 
ulaştırıldı. 
 
Odamızın davetli olduğu çeşitli tören, açılış, konferans, panel vs. etkinliklere Yönetim Kurulu Başkanı 
ve Yönetim Kurulu Üyelerinin katılımlarını temin etmek için bilgilendirilmeleri sağlandı. 
 
Yönetim Kurulu Başkanının programları takip edilerek randevu talepleri değerlendirildi. 
 
Yurt içi ve yurt dışından gelen evraklar, Yönetim Kurulu Başkanına iletildi. Yurt dışından gelen evrakların 
tercümeleri yapılarak, evrakların dosyalama işlemi yapıldı. 
 
Yurt dışından gelen heyet ziyaretleri ve yurt içi randevu talepleri değerlendirilerek, gelen misafirlerin 
en iyi şekilde ağırlanması için gerekli çalışmalar yapıldı.  

 

B.1.2- GENEL SEKRETERLİK ÖZEL KALEM 
 
2020 Yılı çalışma dönemi içerisinde her ay olağan olarak gerçekleştirilen meclis toplantılarımızla ilgili 
çalışmalar sürdürüldü. 
 
Aylık meclis toplantılarına meclis üyelerinin davet edilmesi ve üyelere bu toplantılar ile ilgili bilgi 
verilmesi amacı ile hazırlanan toplantı dosyaları meclis üyelerine mail ve kargo yoluyla ulaştırıldı.  
 
TOBB Genel Kurul çalışmaları sürdürüldü. 
 
Meclis üyelerimize yönelik çeşitli konularda bilgi vermek amacıyla toplantılarımıza konuşmacı olarak 
katılacak davetlilerin katılımı konusunda çalışmalar yapıldı. 
 
Meclis üyelerinin toplantılara katılımları ve devam durumları ile ilgili listeler tutuldu.  
 
Meclis Camiamızı yakından ilgilendiren ölüm, düğün, açılış v.b. konularla ilgili meclis üyelerimizin 
katılımlarını sağlamak üzere kendilerine ulaşıldı.  
 
Meclis Başkan ve Yardımcıları ile Genel Sekreterin toplantı, açılış gibi organizasyonlara katılmalarının 
sağlanması için çalışmalar yürütüldü.  
 
Yurt içi ve yurt dışından gelen evraklar, Meclis Başkanına iletildi. Yurt dışından gelen evrakların 
tercümeleri yapılarak, evrakların dosyalama işlemi yapıldı. 
 
Yurt dışından gelen heyet ziyaretleri ve yurt içi randevu talepleri değerlendirilerek, gelen misafirlerin 
en iyi şekilde ağırlanması için gerekli çalışmalar yapıldı.  



B.2- ARAŞTIRMA VE DIŞ TİCARET SERVİSİ 

 

B.2.1- HAZIRLANAN YAYINLAR 
 
İlimizin sayısal verilerine ışık tutan ve arşivleyen Odamız, her yıl birçok kurum ve kuruluşla işbirliği 
yaparak birçok yayın hazırlamaktadır. Araştırma Dış ticaret Servisi olarak bu yayınların hazırlanması 
çalışmalarını yürütüyoruz.  

 

 Hazırladığımız yayınlardan biri “Rakamlarla Kocaeli 2020” her yıl olduğu gibi bu yılda yayımladı. 
Eğitimden sağlığa, nüfustan, ilimizin sosyal donatılarına kadar birçok alanda verinin kapsamlı 
bir şekilde ele alındığı yayının, 2019 istatistiklerini içeren sayısı “Rakamlarla Kocaeli 2020” Oda 
üyeleri başta olmak üzere tüm kentin istifadesine sunuldu.  
 

 2020 yılı yatırım programında İlimize ayrılan toplam yatırım ödeneği yatırımların dağılımı ile 
birlikte, Kocaeli’nin yatırım ödeneklerinden aldığı pay hakkında da detaylı bilgilerin yer aldığı 
“2020 Kocaeli Yatırımları Raporu” Mayıs ayında hazırlanarak üyelerimizin istifadelerine 
sunuldu. 
 

 Ulusal ve uluslararası piyasalarda gelişmelerin yer aldığı “Sektörel Raporlar” hazırlandı ve 
üyelerimizin istifadesine sunuldu. 
 

 Odamızdan faaliyetler ve haberler, üyelerimizin yararlanacağı güncel bilgiler ve sektörel 
haberleri ithalatçı ve ihracatçı üyelerimizin mallarını pazarlamada yararlanacağı iş teklifleri 
bölümü, her ay yeni bir ülkenin yer aldığı pazar araştırması sayfası, mevzuat değişiklikleri, 
yurtiçi ve yurtdışı fuar takvimi yanı sıra Türkiye ekonomisinde meydana gelen gelişmelerin yer 
aldığı Eko Analiz adlı bölümün yer aldığı “İŞ DÜNYASI” yayınımız hazırlanarak üyelerimizin 
istifadesine sunuldu. 
 

 2020 yılında hazırlanan “2019 İktisadi Rapor” isimli yayınımızda 2019 yılı içerisinde ekonomik 
verilerde meydana gelen gelişmeler detaylı olarak irdelenmiş olup, hem Kocaeli hem de 
Türkiye genelinde detaylı istatistiki araştırmalarla ekonomik bilgilere yer verildi ve web 
sitemizde yayınlanarak üyelerimizin istifadesine sunuldu. 
 

 Aylık periyotlarda Dış Ticaret Bültenlerimiz yayınlanmaktadır. “Dış Ticaret Bülteni” Ticaret 
Bakanlığı TÜİK,   Doğu Marmara Gümrük ve Ticaret Bölge Müdürlüğü’nden alınan verilerle 
hazırlanır, ülkemizin ve kentimizin ithalat, ihracat rakamlarının aylar ve yıllar itibariyle 
değişimleri, ülkeler bazında rakamları üyelerimizin istifadesine sunuldu ve web sitemizde 
yayınlandı. 
 

 Uluslararası ticaretin geliştirilmesi adına üyelerimizin ticaret gerçekleştirmeyi planladığı ülkeler 
ile ilgili genel sosyal ve ekonomik bilgiler, dış ticaret hacmi, Türkiye ile ticaret, Kocaeli ile ticaret, 
işletmelerin dikkat etmesi gereken hususlar ile ilgili bilgilendirmeler gibi birçok konuda güncel 
bilgilerin yer aldığı “Ülke Raporları” üyelerimizin istifadesine sunuldu ve web sitemizde 
yayınlandı. 
 

 Oda meclis üyelerine sunulmak üzere ay içerisinde gerçekleştirilen faaliyetler ve servislerden 
gelen çalışmaların derlenmesi ile “Faaliyet Raporu” hazırlanmaktadır. Meclis toplantısından bir 
hafta öncesinde hazır hale getirilerek Genel Sekreterliğe sunulmakta, alınan onay akabinde 
Özel Kalem tarafından Meclis üyelerine gönderilmektedir ve web sitesinde Yayınlar bölümünde 
yer almaktadır. Faaliyet Raporlarının hazırlanmasına 2020 yılında da devam edildi. 
 



 2019 yılında Odamızın yaptığı tüm çalışmaların yer aldığı “Çalışma Raporu”muz hazırlanarak 
kamuoyunun istifadesine sunuldu ve web sitesinde yayımlandı. 
 

 Odanın Stratejik Planı çerçevesinde 1 yıllık program ve projelerin, önceliklerin ve servis 
çalışmalarının yer aldığı “İş Programı” da her yıl hazırlanarak web sitemizde yer almaktadır. 
Servis bazlı hazırlanmakta olup, her servisin hazırladığı bölüm, daha sonra birleştirilip 
sunulmaktadır. 2020 yılında da servisimiz tarafından hazırlanarak web sitemizde kamuoyuna 
sunuldu. 
 

 Büyükşehir Belediyesi tarafından talep edilen Tıbbi Aromatik Bitkiler dış ticaret istatistikleri 
hazırlanarak paylaşıldı. 
 

 
B.2.2- ÇEŞİTLİ KONULARDA BİLDİRİLEN GÖRÜŞLER VE SUNULAN ÖNERİLER, HAZIRLANAN RAPORLAR 
 

 Kamu Baş Denetçisine sunulmak üzere rapor hazırlandı. 

 Senegal Heyeti Ziyareti ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 Üyelerimizin uluslararası fuar ziyaretleri ve yurtdışı iş gezilerine yönelik araştırmalar yapıldı ve 
üyelerimizle paylaşıldı.  

 Uluslararası İşbirliği talepleri ilgili üyelerimizle paylaşıldı. 

 Kocaeli dış ticaret verileri, çeşitli ekonomik veriler ve duyurular web sayfasında paylaşıldı.  

 Üyelerimizin ihracat taleplerine yanıt verildi. Dış talep bülteni, Ülkeler nezdinde müşavirlik 
adresleri, yurtdışı işbirliği teklifleri paylaşıldı. Talep edilen pazar araştırmaları ve Ticaret 
Bakanlığı destekleri incelemeleri yapıldı.  

 Odamızdan ihracat ve ithalat yapabilmek için gerekenler ile ilgili bilgi talep eden üyelerimiz 
bilgilendirildi.  

 Uluslararası iş problemleri yaşayan firmalar için Ticaret Bakanlığı ve Dışişleri Bakanlığı ile 
yazışmalar gerçekleştirildi. 

 “İş Dünyası” yayını hazırlandı. Web sayfasında yayınlandı.  

 Yazılı ve Görsel Medyalarda kullanılmak üzere araştırmalar, röportajlar, sunumlar ve makaleler 
hazırlandı. 

 Odamız aracılığıyla yapılan aylık ihracat rakamları raporu hazırlandı. 

 Servis faaliyetleri raporu, aylık faaliyet raporu, meclis sunumu hazırlandı. 

 2019 Çalışma Raporu ile ilgili çalışmalar tamamlanarak web sayfasında tüm üyelerimizin 
istifadesine sunuldu. 

 COSME Programı Bilgilendirme Toplantısına katılım sağlandı. 

 Sanayi Ticaret İl Müdürlüğünün talebi üzerine “DIŞ TİCARET” verilerini içeren araştırma 
yapılarak rapor hazırlandı ve gönderildi. 

 KGF ile ilgili istatistiki rapor hazırlandı. 

 Ticaret Borsası kurulum süreci raporu hazırlanarak paylaşıldı. 

 3 üye firma için Hedef Pazar araştırması yapıldı. 

 İl Milli Eğitim Müdürlüğü Erasmus Proje destek talebi hakkında yazısı iletildi. 

 Ülke Raporları Hazırlandı ve web sitemizde periyodik olarak yayınlandı. 
Bunlar; 

o Macaristan Ülke Raporu 
o İngiltere Ülke Raporu 
o Japonya Ülke Raporu 
o Bosna Hersek Ülke Raporu 
o Yunanistan Ülke Raporu 
o G. Afrika Cumhuriyeti Ülke Raporu 



o Cezayir Ülke Raporu 
o Ukrayna Ülke Raporu 
o Moldova Ülke Raporu 
o Fas Ülke Raporu 
o Tunus Ülke Raporu 
o Hindistan Ülke Raporu 

 
 

B.2.3- İŞTİRAK EDİLEN TOPLANTI, SEMİNER VE FUAR ÇALIŞMALARI 
 

 İstihdam, Eğitim ve Sosyal Politikalar Sektörel Operasyon Programı Eğitimine katılım 
gösterildi. 

 Esas Gayrimenkul ile Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 
işbirliğinde 41 Burda AVM’de düzenlenen ‘Esaslı Kadınlar Burda’ söyleşisi ile ilgili duyuru 
çalışmaları yapıldı ve katılım sağlandı.  

 KGK İcra Kurulu Toplantılarına katılım sağlandı 

 Türk Patent ve Marka Kurumu Eğitimine katılım gösterildi. 

 İzmit Kadın Kooperatifi’nin “Lavanta Dikim Bayramıyla Hayat Buluyor” etkinliğine katılım 
sağlandı. 

 Ulaştırma Bakanlığı OSB Fabrika altyapı yatırımları istişare toplantısı için rapor hazırlanarak, 
katılım sağlandı. 

 KOÜ Teknopark’da gerçekleştirilen “Ticaret Bakanlığı Bilişim Sektörü Destekleri ve Hizmet 
Sektörü Rekabet Gücünün Artırılması (HİSER) Programı”na katılım sağlandı. 

 Online Export Akademi seminerine katılım sağlandı. 

 Ticaret Bakanlığı ve TOBB işbirliğinde gerçekleştirilen “STA Danışma Noktaları Eğitimi”ne 
katılım sağlandı. 

 “İhracat Destek Web Sitesi, Performans Takip Ve Kontrol Yazılımı Eğitimi”ne katılım sağlandı. 

 TOBB – Sanayi Bilgilendirme Sistemi Raportör Eğitimine katılım sağlandı. 

 TOBB KGF bilgilendirme seminerine katılım sağlandı. 

 “COVID-19 Siber Güvenlik Dünyasında Neleri Değiştirdi?” webinarına katılım sağlandı. 

 İMBS yeni yazılım online eğitimine katılım sağlandı. 

 İtalya Ticaret Müşavirlerimizle İstişare toplantısına katılım sağlandı. 

 KGK KARGAD açılış törenine katılım sağlandı. 
 Ticaret Bakan Yardımcısı Gonca Işık YILMAZ BATUR Başkanlığında webinar olarak 

gerçekleştirilen Avrupa Yeşil Mutabakatı Tarım İstişare Toplantısı'na iştirak edildi 

 Pazara Girişte Dijital Faaliyetlerin Desteklenmesi Hakkında Karara İlişkin Eğitim”e katılım 
sağlandı. 

 Yatırımlarda Devlet Yardımları Bilgilendirme Eğitimine katılım sağlandı. 

 Oda-Borsa Çalışanlarına Özel Kişisel Gelişim Programı Eğitimine katılım sağlandı. 

 Ticaret Bakanlığı “Online Kadın İhracatçı Programı” na katılım sağlandı. 

 İl Proje Yürütme Kurulu Toplantısına katılım sağlandı. 

 Ticaret Bakanlığı Ticaret Müşavirlerimizle Sohbetler Etkinliklerine katılım sağlandı. 

 Emlak Danışmanlığı Mesleki Yeterlilik Belgelendirme sınavlarına ilişkin çalışma yapıldı. 

 Türkiye- Macaristan online ikili iş görüşmeleri ve iş forumlarına katılım sağlandı. 

 MARKASEM inovasyon yönetimi toplantısına katılım sağlandı. 

 KOOP-DES Projesi değerlendirme kurulu toplantılarına katılım sağlandı. 

 Prof.Dr.Yusuf BAYRAKTUTAN Hoca'nın "COVID-19 PANDEMİ SÜRECİNDEN İŞ DÜNYASI İÇİN 
ÖNERİLER/09.06.2020" görüşleri incelendi, buna istinaden bir rapor hazırlandı ve Genel 
Sekreterliğe sunuldu.  

 Tüketicinin Korunmasının Güçlendirilmesi Bilgilendirme Toplantısına katılım sağlandı. 

 Ticaret Bakanlığı “Online Kadın İhracatçı Programı” na katılım sağlandı. 



B.2.4- DÜZENLENEN ETKİNLİKLER 
 

 İDATA firması yetkilileri Odamıza davet edilerek, toplantı organize edildi. 

 “Pandemi Sürecinde Kaygı Stres ve Başa Çıkma Yolları” Semineri düzenlendi. 

 Pişmaniye sektör toplantısı gerçekleştirildi. 

 KOSGEB İşbirliği Programı kapsamında Firma ziyareti gerçekleştirildi. 

 Co-Matching 2020 İkili İş Görüşmeleri Etkinliği ile ilgili çalışmalar yapıldı ve etkinlik 
gerçekleştirildi. 

 Kocaeli Tarım ve Orman İl Müdürlüğü ve Kocaeli Pastacılar Odası ile birlikte İzmit Simidi 
Coğrafi İşaret Denetimi gerçekleştirildi. 

 Kocaeli’de 2021 yılı içerisinde fuar organize etmek isteyen firma temsilcileri ile gerçekleşen 
görüşmeye iştirak edildi. 

 Pişmaniye Sektörü temsilcilerinin katılımı ile toplantı organize edildi. Kooperatif kurulum süreci 
gerçekleştirildi. 

 Dış Ticaret Bilgilendirme Semineri organizasyonu yapıldı. 

 Pişmaniye Sektörü temsilcilerinin katılımı ile toplantı organize edildi.  
 

B.2.5- ÇEŞİTLİ KONULARDA ÇALIŞMALAR 
 

 2019 Çalışma Raporu ile ilgili çalışmalar yürütüldü ve yayınlandı.  

 İzmit Simidi Coğrafi İşaret Bilgilendirme Toplantısı ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 Yurtdışı İş ve Yatırım Gezileri planlama ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 Marka Teknik Destek Başvurusu ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 Saha Anket çalışması ile ilgili takip sürdürüldü. 

 Tarım Fuarı ile ilgili çalışmalar sürdürüldü. 

 İDEV 2020 hazırlık çalışmaları sürdürüldü (pandemi nedeni ile iptal edildi) 

 Co Matching 2020 hazırlık çalışmaları tamamlanarak pandemi şartlarına göre online olarak 
gerçekleştirildi. 

 Coğrafi İşaretler ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 Yurtiçi fuar başvuruları ve sonrasında iptal bildirimleri ile ilgili çalışmalar yapıldı. 

 Vize Referans yazıları verildi. 

 İş Makinesi haczi ile ilgili çeşitli kurumlardan gelen yazılara cevap yazıları gönderildi. 

 P plakalı servis araçlarının yol izin belgeleri düzenlendi. 

 Kocaeli dış ticaret verileri, çeşitli ekonomik veriler ve duyurular web sayfasında paylaşıldı. 

 TOBB’den gelen duyuru, haber, bildirim vs. konularında web sayfasında haber-duyuru 
çalışmaları yapıldı.  

 Yurtdışı fuar organizasyonları ile ilgili araştırmalar yapıldı. 

 KOSGEB ve Ticaret Bakanlığı destekleri ile ilgili üyelerimize bilgiler verildi. 

 KOTO Destek Ofisi Faaliyetleri sürdürüldü. 

 Avrupa Birliği ve MARKA Proje çalışmalarına devam edildi. Dış pazarlar ile ilgili ihracatçı 
üyelerimize bilgi verildi. 

 Odamız üyelerine Dış Ticaret, Girişimcilik, Destekler gibi konularda araştırmalar yapılıp, 
danışmanlık hizmeti sağlandı. 

 Kandıra Manda Yoğurdu coğrafi işaret başvuru çalışmalarına başlandı ve süreç takip 
edilmektedir.  

 Rusya Federasyonu ülke bilgi notu hazırlandı ve Odamız ziyareti öncesinde hazırlık çalışmaları 
yürütüldü. 

 Koronavirüs tedbirleri kapsamında içişleri bakanlığı genelgesi ile faaliyetlerine ara verilen 
firmalarla gerçekleştirilen ekonomik etki anketi ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 



 Seyahat izin yazıları düzenlendi. 

 Nefes Kredisi ile ilgili Odamıza gelerek bilgi almak isteyen üyelerimiz bilgilendirildi. 
nefes@koto.org.tr adresinden gelen mailler ve nefes ile ilgili genel telefonlar cevaplandırıldı.  

 Odamızın koronavirüs sürecinde oluşturduğu üye destek masasına gelen mailler ve telefonlar 
cevaplandırıldı.  

 İşkur Kısa Çalışma Ödeneği ile ilgili üyelerimiz bilgilendirildi ve başvuruları ile ilgili sorunların 
çözümüne ilişkin çalışmalar yürütüldü. 

 Mayıs ayındaki tüm komite toplantılarına iştirak edilerek, Odamızın Koronavirüs kapsamında 
yapmış olduğu çalışmalar ile ilgili olarak bilgi aktarıldı. 

 Odamız web sayfasında “KORONAVİRÜS KAPSAMINDA ALINAN TEDBİRLER” bölümü 
oluşturulmuş ve güncel olarak takibi ve bilgi girişi Servisimizce yapılmaktadır. Kocaeli İl Umumi 
Hıfzıssıhha Kurulu Kararları da burada takip edilmektedir.  

 Emlak Danışmanlığı Mesleki Yeterlilik Belgelendirme sınavına ilişkin çalışma yapıldı. 

 Emlak yetki belgesi almak isteyen üyelerimizin Ticaret Bakanlığı TTBS girişleri yapıldı. 

 Odamız LinkedIn sosyal medya hesabı takip-yönetim çalışmaları gerçekleştirildi. 

 Ticaret Borsası kurulumu ile ilgili çalışmalar yapıldı. 

 Oda Meslek Komite Üyeleri WhatsApp grubunda bilgi paylaşımları yapıldı. 

 10 Haziran 2020 tarihinde gerçekleştirilen Sanayi Bilgilendirme Sistemi Eğitimine (Kapasite - 
Yerli Malı Belgesi sistemi) katılım sağlandı. 

 Ticaret Bakanlığı Dijital Pazarlara Giriş kapsamında sunulan Sanal Fuar ve Sanal B2B için 
araştırma yapıldı. 

 15 Temmuz görselleri ile ilgili bilgiler TOBB sistemine aktarıldı. 

 İSO İlk 500’e giren Kocaeli firmaları ile ilgili araştırma yapıldı. 

 TSE ile birlikte sürdürülen Türk Kahvesi Standardizasyon Çalışmaları takibine devam edildi. 

 TOBB bünyesinde "Kahve Sektör Meclisi" oluşturulması ile ilgili çalışmalara başladı TOBB 
nezdinde girişimlerde bulunulması adına yazı gönderildi.  

 Emlak yetki belgesi almak isteyen üyelerimizin Ticaret Bakanlığı TTBS girişleri yapıldı. 

 Servis faaliyetleri raporu, aylık faaliyet raporu, meclis sunumu hazırlandı. 

 Cumhurbaşkanlığı Yatırım Destek Ofisi tarafından talep edilen lojistik ve fabrika inşaat 
maliyetleri ile ilgili sektör temsilcilerinden bilgi alındı, derlendi ve paylaşıldı. 

 Odamız üyesi cafe-restaurant-lokanta vb. tespitine yönelik saha çalışması organize edildi. 
(İzmit, Gölcük) 

 12.Kocaeli İl Odalar Müşterek Toplantısı ile ilgili konuşma metni ve rapor hazırlandı. 

 TOBB’dan gelen görüş yazıları ile ilgili çalışma yapıldı. (Yerli Malı Kullanımı, İlave Gümrük 
Vergisi, Oda tarafından gerçekleştirilen projelerin sisteme girilmesi) 

 Odamızı ziyarete gelen Rusya heyeti ile ilgili hazırlıklar yapıldı. 

 Odamızı ziyaret etmek isteyen Senegal heyeti ile ilgili hazırlıklar yapıldı. (vize sorunu nedeniyle 
heyet gelemedi.) 

 2021 Yılı İŞ Programı hazırlıkları sürdürüldü. 

 EBYS sistemi üzerinden servisimizin evrak takibi ile ilgili çalışmalar sürdürüldü. 
 
 

B.2.6- KOTO DESTEK OFİSİ 
 

Odamız, üyelerimizi faydalanabilecekleri teşvik, hibe ve desteklerle ilgili bilgilendirmek ve iş fikirlerini 

gerçekleştirmelerine profesyonel katkıda bulunmak amacıyla hayata geçirdiği KOTO Destek Ofisi, Nisan 

2019 yılında çalışmalara başladı. Geçen süre zarfında başta destek talep eden üyeler olmak üzere, 

onlarca üye işyerini ziyaret eden KOTO Destek Ofisi, sektörlere özel hibe ve krediler, başvuru 

yöntemleri, teşvikler hakkında detaylı bilgiler verdi. 

mailto:nefes@koto.org.tr


KOTO Destek Ofisi faaliyetleri kapsamında;  

 Odamız mail ağında yer alan 6 bine yakın üyemize yönelik bilgilendirmelerde bulunuldu 

 Odamız bünyesindeki 22 Meslek Komitesine güncel desteklerle ilgili bilgilendirme yapıldı 

 Odamız Destek Ofisi Odamıza gelerek, online form doldurarak veya telefonla arayarak güncel 

destekler, teşvikler ve krediler hakkında bilgi almak isteyen 46 talebe cevap verdi 

 Odamız Destek Ofisi 5 Firmayı ziyaret ederek destekleri ve teşvikleri firmalarında anlattı 

 Ticaret Bakanlığı, KOSGEB, İŞKUR, Marka ve diğer kurumların vermiş olduğu desteklerle ilgili 

eğitim, bilgilendirme toplantıları ve çalıştaylara katılım sağlanarak güncel gelişmeler takip 

edildi 

 Kanun, yönetmelik, mevzuat değişiklikleri ile ilgili resmi gazete ve çeşitli yayın kuruluşları takip 

edilerek üyelerimizin haberdar olması sağlandı. (mail, sms ve haber yapılarak ilgili üyelerle 

paylaşıldı) 

 Üyelerimizin talepleri doğrultusunda yurtdışında yatırım yapacakları ülkeler ve bölgelerle ilgili 

ayrıntılı araştırma yapılarak kendileri ile paylaşıldı. 

 Üyelerimizin talep ettikleri tüm konularla ilgili araştırma yapılarak, üyelerimiz her türlü konuda 

bilgilendirildi. 

 

B.2.7- KOTO İHRACAT OFİSİ 

 
Odamız çatı kuruluşu Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin “Yeni ürün, yeni pazar, yeni ihracatçı” 
sloganıyla başlattığı “İhracat Destek Ofisi” projesini en kısa sürede hayata geçiren kurumların başında 
yer almaktadır.  
 
13 Kasım 2018 tarihinde TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu ile Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan’ın 
katılımlarıyla imzalanan İhracat Destek Ofisi İşbirliği Protokolü’yle birlikte hizmete başlayan Odamızın 
‘İhracat Destek Ofisi’ faaliyetleri 2020 yılında da devam etti. “İhracat Destek Ofisleri”nin hedefi 
KOBİ’lerden başlayarak bütün iş dünyasının, ihracat potansiyeli yüksek firmaları daha yukarılara 
taşımak ve ihracatçı olmayan ya da çok az ihracatı olan firmalara da yol gösterici olarak onlarında 
ilerlemelerine yardımcı olmaktır.  
 
Kasım 2018 tarihinde Odamızda hizmete açılan İhracat Destek Ofisimiz, tüm üyelerimize her konuda 
hizmet vermeye hazır ve tam donanımlıdır. Odamız üyesi firmaların sayısının artırılabilmesi ve mevcut 
ihracatçıların bilgilendirilmesini teminen sürekli ve düzenli iletişime dayalı bir bilgilendirme hizmeti 
sağlamaktadır. Başta devlet yardımları olmak üzere ihracata ilişkin uygulamalar ve pazar araştırma bilgi 
kaynakları hakkında düzenli veri akışı sağlamayı hedefleyen İhracat Destek Ofisi üyelerimizin hizmetine 
sunuldu. 
 
B.2.8- İHRACAT BELGELERİ 
 
MENŞE ŞAHADETNAMESİ 
 
1 Ocak- 31 Aralık 2020 tarihleri arasında 1305 adet Menşe Şahadetnamesi tasdik edildi. 
 
İhraç Edilen Ürünlerin € Değeri:  112.488.247 
İhraç Edilen Ürünlerin TL Değeri: 1.009.843.552 
 

 
 
 



A.TR DOLAŞIM BELGESİ  
 
1 Ocak- 31 Aralık 2020 tarihleri arasında 495 adet A.TR Dolaşım Belgesi tasdik edildi.  
 
İhraç Edilen Ürünlerin € Değeri:  15.752.986 
İhraç Edilen Ürünlerin TL Değeri: 141.318.304 
 
EUR.1 DOLAŞIM SERTİFİKASI 
 
1 Ocak- 31 Aralık 2020 tarihleri arasında 1053 adet EUR.1 Dolaşım Sertifikası tasdik edildi. 
 
İhraç Edilen Ürünlerin € Değeri  : 94.128.453 
İhraç Edilen Ürünlerin TL Değeri  : 845.021.714 
 
EUR.MED DOLAŞIM SERTİFİKASI 
 
1 Ocak- 31 Aralık 2020 tarihleri arasında  47 adet EUR.MED Dolaşım Sertifikası tasdik edildi. 
 
İhraç Edilen Ürünlerin € Değeri  : 916.976 
İhraç Edilen Ürünlerin TL Değeri  : 8.231.991 
 
MALEZYA MENŞE İSPAT BELGESİ 
 
1 Ocak- 31 Aralık 2019 tarihleri arasında 7 adet Malezya Menşe İspat Belgesi tasdik edildi. 
 
İhraç Edilen Ürünlerin € Değeri  : 16.883 
İhraç Edilen Ürünlerin TL Değeri  : 111.706 
 
İHRAÇ EDİLEN ÜRÜNLER 
 
PVC, çelik tel, galvanizli düz-rulo sac, krom ünitesi, dilme bandı, plastik çuval,  akü, akü malzemeleri, 
elektrik trafosu, arıtma sistemleri, büro ve kırtasiye malzemeleri, piston, plastik film, vakum torbası, 
rulman, karton tabak, otomobil, otomobil aksesuarı, gıda ürünleri, narenciye mobilya, topuk teli, 
hortum teli, muhtelif metal malzeme, mermer, galvanizli sac, düz kaynaklı boru, reçel, fındık kreması, 
spiral kaynaklı çelik boru, makine parçaları, elektrik kontrol paneli, endüstriyel kâğıt, ladin panel 
kontrplak, ahşap malzeme, karton köşebent, inşaat malzemeleri kaynak makinesi, süs eşyası, sünger, 
kauçuk, çelik konstrüksiyon, metal balya presi’dir. 
 
 
B.2.9- İŞ MAKİNASI, EKSPERTİZ VE KAPASİTE BELGESİ İLE SERVİS ARACI GEÇİCİ İZİN BELGESİ 
 İŞLEMLERİ KAPSAMINDA YÜRÜTÜLEN FAALİYETLER 
 
KAPASİTE RAPORU  
 
5174 sayılı Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Kanununun 12. maddesinin z fıkrası “Sanayi ve Ticaret 
Bakanlığı tarafından yayınlanan Odalar ve Borsalar Birliği Muamelat Yönetmeliği’nin 41. maddesi 
hükmü çerçevesinde; sınai üretim, hizmet ve inşaat malzeme sektörü ile maden işletmeciliğinde 
faaliyet gösteren tüm kamu ve özel sektör kuruluşlarının genellikle istatistik bilgileriyle, üretim gücünü 
gösterir kapasite tespitleri Odalarca yapılmaktadır. 

 
Odalar çalışma alanları içinde bulunan sınai tesislerin Kapasite Raporlarını düzenlemekle yükümlüdür.  
2020 yılı sonu itibariyle Odamız tarafından 73 adet firmanın Kapasite Raporu düzenlendi. 



BİLİRKİŞİ BELGELERİ  
 
Firmalar çeşitli konularda tespit talebi ile Odamıza başvururlar. Oda Yönetim Kurulu’nca tayin edilen 
bilirkişi heyetlerince bir rapor düzenlenir. Bu rapora istinaden, Odamız tarafından belge düzenlenir.  
 
2020 yılı sonu itibariyle çeşitli konularda toplam 26 adet Belge düzenlendi. 
 
İŞ MAKİNESİ TESCİL İŞLEMLERİ  
 
16 Haziran 1985 tarih ve 18786 sayılı Resmi Gazetede yayınlanan “Karayolları Trafik Yönetmeliği’nin 
29. maddesi ile tarım kesimi haricindeki özel ve tüzel kişilere ait İş Makinelerinin tescillerinin, bağlı 
bulundukları Odalarca yapılacağı hükme bağlanmıştır. 
 
Yönetmelik kapsamında iş makinelerinin tescili 1985 yılından bu yana Odamız tarafından yapılmaktadır.  
 
Servisimizce, 2020 yılı sonu itibariyle 361 adet İş Makinesi tescil işlemi yapılmıştır.  
 

SERVİS ARACI GEÇİCİ İZİN BELGESİ 

2020 yılından itibaren düzenlenmeye başlayan, Odamız üyesi servis taşımacılığı yapan üyelerimizin 
Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanlığı Ulaşım ve Trafik Yönetimi Dairesi Başkanlığı UKOME Şube 
Müdürlüğü’nden alması gereken yol izin belgesi kapsamında 432 adet Servis Aracı Geçici İzin Belgesi 
düzenlendi.  
 
 
SEYAHAT İZİN BELGESİ 
  
İçişleri Bakanlığı’nın 03/04/2020 tarih ve 6235 sayılı Genelgesinde; 

 Büyükşehir statüsündeki 30 ilimiz ile Zonguldak il sınırlarından kara, hava ve deniz yolu ile 
(toplu ulaşım aracı, özel araç ve yaya vb.) yapılacak tüm giriş/çıkışlar 03 Nisan 2020 Cuma günü 
saat 24.00’den itibaren 15 günlük bir süre için geçici olarak durdurulacağı, 

 Bu illere; “temel ihtiyaç (gıda/temizlik vb.) malzemeleri ile ilaç ve tıbbi malzemeler başta olmak 
üzere tüm ticari faaliyetlerin sürekliliği için gerekli olan ürün ve/veya malzemelerin lojistiği, 
üretimi ve naklinde yurt içi ve dışı taşımacılık kapsamında görevli olanlar ve araçlarının; malın 
cinsi, teslimat yeri/alıcı adresi, teslimat tarihini gösteren taşıma irsaliyesi, teslimat makbuz 
veya fatura vb. belgeler ile giriş/çıkış yapabileceği, 

 Belirtilen amaçlarla kısıtlanan illere giriş yapanların, giriş amacını gösteren belgeler ile 72 saat 
sonrasına kadar teslim ilinden ayrılarak ilk çıkış iline dönebileceği belirtilmişti. 

Yukarıda bahsi geçen şehir giriş/çıkışları için getirilen sınırlama nedeniyle üyelerimizden gelen talepler 
doğrultusunda, Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Necmi Bulut’un Kocaeli Valiliği ile yaptığı görüşmeler 
sonucunda ilimizde toptan ve perakende ticaret ile iştigal eden üyelerimizin içinden geçtiğimiz 
olağanüstü koşullarda ticaret hayatlarını sürdürülebilmeleri için plasiyer, pazarlama, satış ve servis 
çalışanlarının, şehir dışında bulunan müşterilerinden sipariş alabilmeleri, servis ve tahsilat 
yapabilmeleri amacıyla 2020 yılında seyahat izin belgeleri Odamız tarafından düzenlendi. Bu kapsamda 
2020 yılında 238 adet seyahat izin belgesi verildi.  

 
 
 
 



B.3- İDARİ İŞLER SERVİSİ 

 

MESLEK KOMİTE FAALİYETLERİ 
 
Meslek Komite Toplantıları: 
 

 2020 yılı içerisinde toplamda 253 toplantı gerçekleştirilerek; 993 karar, 160 teklif ve temenni 
Yönetim Kuruluna sunuldu. 
 

 Meslek Komite toplantılarında görüşülen konular ile ilgili gerekli yazışmalar yapıldı.  
 

 Meslek Komite Üyelerimizin devam durum takibi yapıldı.  
 

 Meslek Komite kararlarının daha sonraki akıbetinin takip edilebilmesi için gerekli çalışmalar 
yapıldı.  

 
 

Eş Meslek Komite Ziyaretleri: 
 

 (14. Meslek Komitesi) 11.03.2020 tarihinde; İstanbul Ticaret Odasına ziyarette bulunarak; 

kuyumculuk sektöründe faaliyet gösteren komite üyeleri ile eş meslek komite toplantısı 

gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

 (14. Meslek Komitesi) 12.08.2020 tarihinde; İstanbul Ticaret Odasının kuyumculuk sektöründe 

faaliyet gösteren komite üyeleri ile sektör sorunları ve çözüm önerilerini konuşmak, iş 

fırsatlarını tespit etmek ve görüş alışverişinde bulunmak amacıyla video konferans yöntemi ile 

zoom programı üzerinden eş meslek komite toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile 

ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

Üye Ziyaretleri: 
 

 (9. Meslek Komitesi) 21.01.2020 tarihinde; ilimizde bulunan büyük ölçekli fabrikaların 

çalışanları için yapmış oldukları kumanya alımlarına Odamız üyelerinin tercih edilmesi amacıyla 

Lastik İş Sendikası Genel Başkanı Alaattin Sarı’ya ziyarette bulunuldu. Söz konusu ziyaret ile 

ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

 (8. Meslek Komitesi) 23.01.2020 tarihinde; Başiskele İlçesinde faaliyet gösteren 4 üyeye 

ziyarette bulundu. Söz konusu ziyaret ile ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

 (5. Meslek Komitesi) 23.01.2020 tarihinde; Derince İlçesinde faaliyet gösteren 5 üyeye 

ziyarette bulundu. Söz konusu ziyaret ile ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

 (8. Meslek Komitesi) 06.02.2020 tarihinde; İzmit İlçesinde faaliyet gösteren 3 üyeye ziyarette 

bulundu. Söz konusu ziyaret ile ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

 (4. Meslek Komitesi) 11.02.2020 tarihinde; Gölcük İlçesinde faaliyet gösteren 2 üyeye ziyarette 

bulundu. Söz konusu ziyaret ile ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 



  (9. Meslek Komitesi) 11.02.2020 tarihinde; İlimizde bulunan büyük ölçekli fabrikaların 

çalışanları için yapmış oldukları kumanya alımlarına Odamız üyelerinin tercih edilmesi amacıyla 

Goodyear fabrikası yetkililerine ziyaret gerçekleştirdi. Söz konusu ziyaret ile ilgili organizasyon 

çalışmaları yürütüldü. 

 

 (7. Meslek Komitesi) 19.02.2020 tarihinde; Odamız üye belgesini vermek ve komitemizin 

düzenlediği programlarına katılımları için teşekkür etmek için Goodyear fabrikası yetkililerine 

ziyaret gerçekleştirdi. Söz konusu ziyaret ile ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

 (6. Meslek Komitesi) 20.02.2020 tarihinde; Kartepe ve Gölcük İlçesinde faaliyet gösteren 2 

üyeye ziyarette bulundu. Söz konusu ziyaret ile ilgili organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

 

Girişim Yazıları: 
 

 (22. Meslek Komitesi) 07.01.2020 tarihinde; sigortacılık kapsamında değerlendirilecek 

faaliyetlere, tüketici lehine yapılan sigorta sözleşmeleri ile mesafeli akdedilen sigorta 

sözleşmelerine ilişkin yönetmelikte güncellemeler yapılması adına ilgili merciler nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. 

 

 (15. Meslek Komitesi) 14.01.2020 tarihinde; Karayolu Taşıma Kanunu Karayolu Taşıma 

Yönetmeliği kapsamında, trafik denetimlerinde mesleki yeterlilik belgelerinin kontrol 

edilmesinin sağlanması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (1. ve 2. Meslek Komitesi) 22.01.2020 tarihinde; yeni çıkan yapı denetim yasasına istinaden, 

müteahhit firmaların çalışacağı yapı denetim firmalarını kendilerinin belirlemesinin sağlanması 

adına ilgili merci nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (1. ve 2. Meslek Komitesi) 22.01.2020 tarihinde; yapı müteahhitlerin sınıflandırılması ve 

kayıtlarının tutulması hakkında yönetmelik kapsamında, projelerde iş bitirme belgesi verilmesi, 

iş geçmişinde herhangi bir sorun yaşamayan müteahhitlerin yapmış oldukları işe göre 

sınıflandırılıp aktif olarak devam etmesi ve tek tip imar yönetmeliği yerine bölgesel imar 

yönetmeliği getirilerek şehrimize uygun bir otopark yönetmeliği çıkartılması amacıyla ilgili 

merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (1. ve 2. Meslek Komitesi) 22.01.2020 tarihinde; konut sektöründe yaşanan durgunluk nedeni 

ile üyelerimizin mevcut proje satışında sorunlar yaşaması ile yeni projelere başlayamadığı, bu 

bağlamda, piyasadaki firmaların önlerini görebilmeleri açısından inşaat sektöründe planlı ve 

kapsayıcı bir modelin hayata geçirilmesi adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

  (11. Meslek Komitesi) 21.01.2020 tarihinde; Sosyal Güvenlik Kurumu tarafından yayımlanmış 

olan e-reçete ve e-rapor ile ilgili zorunlu uygulamalar sistemine geçmemiş olan hastanelerin 

tespit edilmesi ve sistem kullanımını zorunlu kılacak uygulamaların hayata geçirilmesi amacıyla 

ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (22. Meslek Komitesi) 13.02.2020 tarihinde; zorunlu mali sorumluluk havuz poliçelerinin 

şirketler arasında çok ciddi farklılıklar oluşturması ile yaşanan olumsuz durumunun ortadan 

kaldırılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 



 (12. Meslek Komitesi) 19.02.2020 tarihinde; geçtiğimiz yıllarda inşaat sektöründe yaşanan 

durgunluk ve satışların düşmesi üzerine sektörü canlandıran ve satışların artmasına neden olan 

Bankaların yapmış olduğu faiz indirimleri ve kredi kampanyalarının, sıfır ve ikinci el araç alım 

satımı yapan üyelerimiz içinde yapılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (12. Meslek Komitesi) 19.02.2020 tarihinde; İlimizde nöbetçi noter uygulamasında hem çalışma 

saatlerinin düzenlenmesi (10.00-16.00 arası yerine kapanışın 17.00 olması ve çalışan sayısının 

arttırılması) hem de nöbetçi noter sayısının arttırılması (İzmit-Körfez-Başiskele-Kartepe 

bölgesinde mevcutta 1 olan sayının en az 2 ye çıkarılması) adına ilgili merciler nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. 

 

 (12. Meslek Komitesi) 19.02.2020 tarihinde; 2019 yılında uygulanan hurda teşviğinin ve 

KDV/ÖTV indiriminin, sıfır araçlar için 2020 yılında da devam ettirilmesi adına ilgili merciler 

nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (12. Meslek Komitesi) 20.02.2020 tarihinde; İlimizde trafik güvenliğini artırmak ve meydana 

gelebilecek kazaları önlemek adına zorunlu kış lastiği uygulaması denetimlerinin arttırılması 

adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (15. Meslek Komitesi) 13.03.2020 tarihinde; COVID-19 virüsü salgını sebebiyle Rehabilitasyon 

ve Özel Okul Sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin yaşamış oldukları mağduriyetin 

giderilmesi adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (22. Meslek Komitesi) 13.03.2020 tarihinde; yetkisiz kişilerin poliçe düzenlemesi ile ilgili usulsüz 

uygulamanın ortadan kaldırılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (17. Meslek Komitesi) 24.03.2020 tarihinde; COVID-19 virüs tehdidinden dolayı servis 

işletmecilerinin üzerine düşen tedbirler çerçevesinde Kocaeli Servis İşletmeleri Odası ile gerekli 

yazışmalar yapıldı. 

 

 (18. Meslek Komitesi) 25.03.2020 tarihinde; çevre hizmetleri sektöründe faaliyet gösteren 

üyelerimizin dünya çapında COVID-19 virüsü salgını sebebiyle yaşadıkları ekonomik sıkıntıları 

en aza indirgemek için gerekli düzenlemelerin yapılması adına ilgili merciler nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. 

 

 (14. Meslek Komitesi) 02.04.2020 tarihinde; 14. meslek grubu içerisinde yer alan ve 

kuyumculuk sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin dünya çapında COVID-19 virüsü salgını 

sebebiyle yaşadıkları sıkıntılar ile ilgili,  ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (11. Meslek Komitesi) 08.04.2020 tarihinde; 11. meslek grubu içerisinde yer alan sağlık ve 

medikal sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin dünya çapında COVID-19 virüsü salgını 

sebebiyle yaşadıkları sıkıntılar ile ilgili,  ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (11. Meslek Komitesi) 15.04.2020 tarihinde; 11. meslek grubu içerisinde yer alan sağlık ve 

medikal sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin dünya çapında COVID-19 virüsü salgını 

sebebiyle yaşadıkları sıkıntılar ile ilgili,  ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 (17. Meslek Komitesi) 15.04.2020 tarihinde; akaryakıt tankerlerine ve tüm nakliyecilere 

(limanlar dahil) geçici süre ile (Covid-19 salgını sona erene kadar) D-100 karayolu İzmit şehir içi 

kullanımı izni konusu ile ilgili, ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 



 

 (8., 11., 12., 15., 17., 19., 20., 21. Meslek Komiteleri) 17.04.2020 tarihinde; Dünyayı etkisi altına 

alan ve ülkemizde de yayılmaya başlayan Covid-19 salgınını sebebiyle yaşanan ekonomik 

sıkıntıların üyelerimize olan etkilerini en aza indirebilmek adına komite toplantılarımızda 

görüşülen sorunlar ve çözüm önerilerinin gündeme getirilerek, desteklenmesi amacıyla ilgili 

merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (11. Meslek Komitesi) 27.04.2020 tarihinde; meslek grubu içerisinde yer alan sağlık ve medikal 

sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin dünya çapında COVID-19 virüsü salgını sebebiyle 

yaşadıkları sıkıntılar ile ilgili, ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (17. Meslek Komitesi) 30.04.2020 tarihinde; COVID-19 salgını ile iç ve dış turizmde yaşanan 

tur/rezervasyon iptallerine bağlı olarak talep edilen ücret iadeleri, söz konusu salgın 

döneminde ekonomik anlamda sorun yaşayan seyahat acente sektöründe faaliyet gösteren 

üyelerimizin olumsuz yönde etkilendiği konusu ile ilgili, ilgili merciler nezdinde girişimlerde 

bulunuldu. 

 

 (15. Meslek Komitesi) 11.05.2020 tarihinde; 1 ay içerisinde 30 gün üzerinden 4a/4b/4c li olarak 

çalışan veya emekli durumda olup işveren tarafından sadece destekleme primi ödenen Usta ve 

Uzman öğreticilerle ilgili uygulamalarına son verilmesi, geriye dönük yazılmış idari para 

cezalarında bu durumda olan çalışanlarla ilgili cezaların iptalinin sağlanması ve mevcut 

durumda yürütülmekte olan incelemelerde bu durumun göz önüne alınması adına ilgili 

merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (13. Meslek Komitesi) 13.05.2020 tarihinde; 2020 yılı eylül ayı içerisinde akaryakıt bayileri ile 

ana dağıtım firmaları arasında yenilenecek olan bayilik sözleşmelerinde esneklik sağlanarak 

toptan ve taşıt tanıma sistemi ile yapılan satışlarında taahhüt şartlarına eklenmesi içinde 

bulunduğumuz dönemde akaryakıt sektörünü olumlu yönde etkileyeceğinden konu ile ilgili, 

ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (17 Meslek Komitesi) 22.05.2020 tarihinde; seyahat sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin 

dünya çapında COVID-19 virüsü salgını kapsamında; hem firmaların otobüs tiplerinden dolayı 

aralarında eşitliğin sağlanması hem kaynak israfı olmaması hem de yolcuların pahalı bilet ile 

taşınmaması için söz konusu genelgenin ilgili maddesinin iptal edilerek “sadece cam kenarında 

yolcu oturtulması” şeklinde bir düzenlemeye gidilmesi adına ilgili merciler nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. 

 

 (17. Meslek Komitesi) 04.06.2020 tarihinde; Covid-19 salgını normalleşme adımları 

kapsamında; öğrenci servisi işiyle iştigal eden üyelerimizin de önlerini görmesi ve gerekli 

planlamalarını yapabilmelerinin sağlanması amacıyla 2020-2021 dönemi öğrenci servisleri 

tarifelerinin gerekli artışların yapılarak ivedilikle belirlenmesi büyük önem taşıdığından, söz 

konusu çalışmanın en kısa zamanda UKOME gündemine alınması ile ilgili olarak gerekli 

çalışmaların yapılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (16. Meslek Komitesi) 15.06.2020 tarihinde; gıda sektöründe faaliyet gösteren (kafe, restoran, 

unlu mamuller) üyelerimizin, normalleşme sürecinde yaşayabilecekleri olası olumsuzlukların 

önüne geçmesi adına, alınması ve uyması gereken kurallar ile ilgili online bilgilendirme eğitimi 

düzenlenebilmesi adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 



 (10. Meslek Komitesi) 17.06.2020 tarihinde; Covid-19 salgını normalleşme adımları 

kapsamında; mağazaların ve dükkânların açılış – kapanış saatlerinin düzene alınması sosyal 

ortamda bulunan vatandaşların belirli saatlerde yoğunlaşmasının önüne geçeceğinden, söz 

konusu açılış – kapanış saatlerinin düzene alınabilmesi adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde 

bulunuldu. 

 

 (15.Meslek Komitesi) 03.07.2020 tarihinde; üyelerimizin Özel Öğretim Kurumları Yönetmeliği 

kapsamında yaşadığı sorunlar ve beklentileri konusunda ilgili merciler nezdinde girişimlerde 

bulunuldu. 

 

 (20.Meslek Komitesi) 08.07.2020 tarihinde; gıda sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin 

dünya çapında COVID-19 virüsü salgını sebebiyle yaşadıkları sıkıntılar kapsamında; iş 

yapamayan esnafımıza destek olmak adına işgaliye bedelinin yıl sonuna kadar alınmaması 

talebinin değerlendirilmesi amacıyla ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (20.Meslek Komitesi) 09.07.2020 tarihinde; gıda sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin 

dünya çapında COVID-19 virüsü salgını sebebiyle yaşadıkları sıkıntılar kapsamında; turizm 

sezonunda özellikle turizm belgeli işletmelerin daha da sıkıntı yaşamamaları ve mağdur 

olmamaları amacıyla turizm belgeli işletmelerin restoran bölümlerinin kapanış saatlerinin 

değiştirilmesi talebinin değerlendirilmesi amacıyla ilgili merciler nezdinde girişimlerde 

bulunuldu. 

 

 (2.Meslek Komitesi) 09.07.2020 tarihinde; müteahhitlerin inşaat sürecinde harita 

mühendislerine yaptırdığı harita işlemlerinin Belediyeler tarafından denetlendiği halde LİHKAB 

(Devletten yetki alan Tapu Kadastroya bağlı denetim)  adı altında ikinci bir harita mühendisliği 

tarafından denetlenmesi ve tekrar ücrete tabi tutulması inşaat sektörüne ek maliyet çıkarmakta 

ve üyelerimizin olumsuz yönde etkilenmesine neden olan söz konusu olumsuz durumun ortadan 

kaldırılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (7.Meslek Komitesi) 09.07.2020 tarihinde; ticari faaliyet kapsamında yapılan gayrimenkul alım-

satım ve ipotek harçlarına uygulanan oranların düşürülmesi amacıyla ilgili merciler nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. 

 

 (2.Meslek Komitesi) 04.08.2020 tarihinde; inşaat sektörünün 2018 yılı Ağustos ayından beri 

duraksadığı ve etki ettiği 243 kalem üreticinin 2 yıl zor günler geçirdiği, devletin faiz oranlarını 

aşağı çekerek inşaat ve etki ettiği 243 kalem üreticinin sektöre tekrardan hızlı bir şekilde geri 

dönmesine imkan sağladığı; diğer yandan inşaat sektörü çalışmalarını etkileyen, hızını 

yavaşlatan, hatta çalışmaları bekleten etkenlerin olduğu; iş bu sebeple, söz konusu olumsuz 

durumun ortadan kaldırılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (15. Meslek Komitesi) 11.09.2020 tarihinde; T.C. Aile, Çalışma Ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı 

tarafından uygulamaya konulan kısa çalışma ödeneği uygulamasında özel okullara istisna 

sağlanarak eğitim ve öğretiminin başladığı tarihten itibaren kısa çalışma ödeneği süresi 

boyunca yeni istihdam edilen personel ile eğitimin kadrosunun da kısa çalışma ödeneğine dahil 

edilmesi sektörde faaliyet gösteren firmaları mali açıdan olumlu yönde etkileyeceği 

düşüncesiyle söz konusu konunun gündeme getirilerek desteklenmesi adına ilgili merciler 

nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 (17. Meslek Komitesi) 11.09.2020 tarihinde; Nakliye ve Seyahat Acenteliği sektöründe faaliyet 
gösteren H1 belge sahibi olan firmalara yapacakları ödeme ile nakliye faturası kesebilme yetkisi 



verilmesi, TİO belgesinin makul rakamlara çekilip (gerekirse taksit seçeneği ile) Türkiye 
genelinde yaygınlaştırılarak firmalara kolaylık sağlanması ve söz konusu olumsuz durumun 
ortadan kaldırılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 
 

 (15. Meslek Komitesi) 14.09.2020 tarihinde; Odamız 15. Meslek Komitesi tarafından, meslek 
grubu içerisinde yer alan özel öğretim sektöründe faaliyet gösteren üyelerimizin COVID-19 
virüsü salgını sebebiyle yaşadıkları sıkıntıların ticaretle uğraşan üyelerimiz yararına yeniden 
gözden geçirilmesi ve Odamız Üyelerinin mağduriyetinin giderilmesi adına ilgili merciler 
nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 
 (7. Meslek Komitesi) 21.09.2020 tarihinde; pandemi döneminde Devlet Bankaları aracılığı ile 

şirketlere verilen (KGF destekli işe devam kredisi) kredilerde uygulanan faiz oranlarına 3 ay 

öteleme sonrası anapara üzerinden ekstra faiz uygulanması nedeniyle söz konusu anaparaya 

uygulanan faizlerin iptal edilmesi veya oranlarının düşürülmesi adına ilgili merciler nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. 

 

 (2. Meslek Komitesi) 21.10.2020 tarihinde; inşaat sektöründe yaşanan olumsuz durumların 

ortadan kaldırılması ve gerekli düzenlemelerin yapılması adına ilgili merciler nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. 

 

 (13. Meslek Komitesi) 04.11.2020 tarihinde; Tanker sayaçları ve akaryakıt depolarının 

mühürlemelerinde yaşanan sorunların giderilmesi adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde 

bulunuldu. 

 

 (22. Meslek Komitesi) 16.11.2020 tarihinde; Sigorta sektöründe faaliyet gösteren üyelerimize 

yönelik Sağlık Sigortası, Yangın Sigortası, Sorumluluk Sigortası ve Pazarlama konularında 

düzenlenmesi planlanan eğitimler için ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (2. Meslek Komitesi) 18.11.2020 tarihinde; inşaat sektöründe yaşanan olumsuz durumların 

ortadan kaldırılması ve gerekli düzenlemelerin yapılması adına ilgili merciler nezdinde 

girişimlerde bulunuldu. 

 

 (3. Meslek Komitesi) 08.12.2020 tarihinde; Nefes Kredisi kapsamında 6 ay ödemesiz verilen 

kredilerin ödemesiz dönemlerinin uzatılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde 

bulunuldu.  

 

 (10. Meslek Komitesi) 08.12.2020 tarihinde; Sigorta ve Vergi borcu yapılandırmalarında 

uygulanan vade sayısının uzatılması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (15. Meslek Komitesi) 08.12.2020 tarihinde; Özel Öğretim Kurumlarına bağlı kursların 

uygulama eğitimlerinin yüz yüze verilmesi ve 20 yaş altı öğrencilerin sokağa çıkma 

kısıtlamasından muaf tutulması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (15. Meslek Komitesi) 08.12.2020 tarihinde; Eğitim Sektöründe yaşanan sorunların giderilmesi 

adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (16. Meslek Komitesi) 08.12.2020 tarihinde; mücbir sebepten dolayı faaliyet gösteremeyen 

firmalara yönelik 1 yıl ertelemeli ve minimum 50 Bin TL kredi desteği verilebilmesi adına ilgili 

merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 



 

 (20. Meslek Komitesi) 08.12.2020 tarihinde; bankalardan çekilen kredilerinin ödemekte zorluk 

çeken ve düzenli yapamayan firmaların sicillerinin olumsuz etkilenmemesi adına kullandırılan 

kredilerin ödemelerinin faizsiz ertelenebilmesi adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde 

bulunuldu. 

 

 (20. Meslek Komitesi) 08.12.2020 tarihinde; Kısıtlamalardan dolayı faaliyetlerini tam kapasite 

sürdüremeyen firmaların mali sıkıntılarını aşmaları amacıyla hibe kredi desteği verilebilmesi 

adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (20. Meslek Komitesi) 08.12.2020 tarihinde; kısa çalışma ödeneğinden yeni işe başlayan ve 

şartları sağlayamayan çalışanlarında yararlanabilmesi için şartların revize edilerek hafifletilmesi 

adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (8. Meslek Komitesi) 21.12.2020 tarihinde; İmalatı yapılan camların şantiyelerde, nakliye ve 

montaj sırasında kırıldığı fakat kırılan bu camların fire olarak gösterilemediğinden sektörün 

olumsuz etkilenmesi, olumsuz durumun ortadan kaldırılması için kırılan camların fire olarak 

gösterilmesinin sağlanması adına ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 (17. Meslek Komitesi) 29 Aralık 2020 tarihinde, Servis araçlarının arıza yapması durumunda 

yedek araç izin belgesi alınmakta olup; söz konusu izin belhgelerinin iki farklı kurumun imzası 

ile alındığı bu durumunda süreci uzatması sebebiyle Odamız üyelerine izin belgelerinin 

Odamızca verilebilmesi adına  ilgili merciler nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 

(Sektör) Toplantıları: 
 

 (11. Meslek Komitesi) 03.01.2020 tarihinde; Tıbbi Malzemeler Ürün Takip Sistemi ve Elektronik 

Arşivleme konulu bilgilendirme semineri gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile ilgili 

organizasyon çalışmaları, toplantı raporunun hazırlanması ve gerekli yazışmaların yapılması 

gibi faaliyetler yürütüldü. 

 

 (20. Meslek Komitesi) 16.01.2020 tarihinde; İzmit Şehir Merkezinde bulunan üyelerimizin ticari 

hayatının canlandırılması ve İzmit Çarşının daha etkin hale getirilmesi adına 9., 10., 14., 16., 20. 

ve 21. Meslek Komite Başkanları ve Meclis Üyeleri ile birlikte istişare toplantısı gerçekleştirildi. 

Söz konusu toplantı ile ilgili organizasyon çalışmaları, toplantı raporunun hazırlanması ve 

gerekli yazışmaların yapılması gibi faaliyetler yürütüldü. 

 

 (17. Meslek Komitesi) 31.01.2020 tarihinde; 17 Meslek Grubunda (Servis Taşımacılığı) faaliyet 

gösteren üyelerin katılımları ile kahvaltılı sektör toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı 

ile ilgili organizasyon çalışmaları, toplantı raporunun hazırlanması ve gerekli yazışmaların 

yapılması gibi faaliyetler yürütüldü. 

 

 (11. Meslek Komitesi) 13.02.2020 tarihinde; 11. Meslek Grubu Özel Hastaneler temsilcilerinin 

katılımı ile sektör toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile ilgili organizasyon 

çalışmaları, toplantı raporunun hazırlanması ve gerekli yazışmaların yapılması gibi faaliyetler 

yürütüldü. 

 



 (16. Meslek Komitesi) 14.02.2020 tarihinde; 16. Meslek Grubu pişmaniye sektöründe faaliyet 

gösteren temsilcilerim katılımı ile sektör toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile ilgili 

organizasyon çalışmaları, toplantı raporunun hazırlanması ve gerekli yazışmaların yapılması 

gibi faaliyetler yürütüldü. 

 

 (11. Meslek Komitesi) 03.06.2020 tarihinde; 11. Meslek Grubu medikal sektörü temsilcilerinin 

katılımı ile sektör toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile ilgili organizasyon 

çalışmaları, toplantı raporunun hazırlanması ve gerekli yazışmaların yapılması gibi faaliyetler 

yürütüldü. 

 

 (15. Meslek Komitesi) 02.09.2020 tarihinde; 15. Meslek Grubu özel öğretim kurumları sektör 

toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile ilgili organizasyon çalışmaları, toplantı 

raporunun hazırlanması ve gerekli yazışmaların yapılması gibi faaliyetler yürütüldü. 

 

 (18. Meslek Komitesi) 16.12.2020 tarihinde; 18. Meslek Grubunda faaliyet gösteren tüm 

üyelerin katılımı ile sektör toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile ilgili organizasyon 

çalışmaları, toplantı raporunun hazırlanması ve gerekli yazışmaların yapılması gibi faaliyetler 

yürütüldü. 

 

 

Dış Kurum Toplantıları ve Ziyaretleri: 
 

 (16. Meslek Komitesi) 04.03.2020 tarihinde; sektör sorunlarını görüşmek ve yapılan mesleki 

çalışmaları anlatmak üzere Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanına ziyaret gerçekleştirildi. Söz 

konusu ziyaret ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 (4. Meslek Komitesi) 30.09.2020 tarihinde; tanışmak, tarım ve hayvancılık sektörü ile ilgili fikir 
alış verişinde bulunmak amacıyla Kocaeli Tarım İl Müdürlüğü ziyareti gerçekleştirildi. Söz 
konusu ziyaret ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 
 

Diğer Faaliyetler: 
 

 (22. Meslek Komitesi) 06.03.2020 tarihinde; 8 Mart Dünya Kadınlar günü nedeniyle Odamız 
Meslek Komitelerinde yer alan kadın komite üyeleri ile kahvaltı program organize edildi. 
 

 (11. Meslek Komitesi) 11.09.2020 tarihinde; Medikal Sektöründe yaşanan gelişmeler ve kamu 
alacakları ile ilgili  basın açıklaması gerçekleştirildi. 

 
 (15. ve 18. Meslek Komiteleri) 04.02.2020 tarihinde; ortak toplantıda bir araya gelerek, 2020 

Yılı Kocaeli Ticaret Odası Eğitim Vakfı (KOTEV) Eğitim Programı ile ilgili toplantı gerçekleştirdi. 

Söz konusu toplantı ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 (16. Meslek Komitesi) 11 – 12 Kasım 2020 tarihlerinde; cafe ve restoran sektöründe faaliyet 
gösteren üyelerimize yönelik, Odamız tarafından hazırlanan hijyen standı dağıtımı 
gerçekleştirildi. 
 

 

 

 



DÜZENLENEN ORGANİZASYONLAR VE FAALİYETLER 
 

 06.03.2020 tarihinde; Kadınlar Günü nedeniyle Odamız Meslek Komitelerinde yer alan kadın 

komite üyeleri tarafından Kocaeli Baro Başkanına ziyaret gerçekleştirildi. 

 

 09.03.2020 tarihinde; Kadınlar Günü nedeniyle Odamız Meslek Komitelerinde yer alan kadın 

komite üyeleri tarafından İzmit Belediye Başkanına ziyaret gerçekleştirildi. 

 

 02.06.2020 tarihinde; Covid-19 salgını normalleşme sürecinde 9 AVM Yöneticisi (Symbol, 

Arastapark, Outlet Center, Dolphin Center, Gebze Center, Özdilek, Derince Kipa, Ncity, 41 

Burda) ile Kocaeli Ticaret Odası Başkanı Necmi BULUT, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Başkan 

Vekili Yaşar ÇAKMAK, Ticaret İl Müdürü Veysi UZUNKAYA, İl Sağlık Müdürü Dr. İrfan KAYNAR 

katılımları ile istişare toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda AVM yöneticilerinin beklenti ve 

önerileri alındı. Toplantı sonuç raporuna istinaden, ilgili Kurumlar nezdinde girişimlerde 

bulunuldu. 

 

 09.07.2020 tarihinde; Covid-19 salgını normalleşme sürecinde 8 AVM Yöneticisi (Symbol, 

Arastapark, Outlet Center, Dolphin Center, Gebze Center, Özdilek, Ncity, 41 Burda) ile Kocaeli 

Ticaret Odası Başkanı Necmi BULUT, Ticaret İl Müdürü Veysi UZUNKAYA, İl Sağlık Müdürü Dr. 

İrfan KAYNAR katılımları ile 2. istişare toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda; AVM’lerin kapalı 

olduğu dönemlerde dükkan ve ortak alan kiraları ile ilgili yaşanılan problemler dile getirildi. 

 04.09.2020 tarihinde; Kocaeli Büyükşehir Belediyesi tarafından Yürüyüş Yolu Projesi sunumu 
gerçekleştirilerek; karşılıklı görüş alış verişinde bulunuldu. Söz konusu bölgede faaliyet 
gösteren Odamız üyelerinin katılımları ile gerçekleşen toplantının organizasyon ve davet 
çalışmaları yürütüldü. 
 

 29.09.2020 tarihinde; İzmit Belediyesi tarafından Fethiye Caddesi Projesi sunumu 

gerçekleştirilerek; karşılıklı görüş alış verişinde bulunuldu. Söz konusu bölgede faaliyet 

gösteren Odamız üyelerinin katılımları ile gerçekleşen toplantının organizasyon ve davet 

çalışmaları yürütüldü. 

 

SERVİSİMİZ TARAFINDAN GERÇEKLEŞTİRİLEN DİĞER ÇALIŞMALAR  
 

 Danışma Birimi/KOTO Online Destek Faaliyetleri kapsamında; web sitemiz üzerinden 
üyelerimizin bilgi taleplerini anında karşılayan canlı destek uygulaması kapsamında 
üyelerimizin sorularına anında cevap verilmektedir. 
 

 Odamız web sayfası üzerinden iletişim formu kanalı ile gelen soruların cevaplanması için ilgili 

servislere iletilerek; takibi gerçekleştirildi. 

 Odamız salon tahsisi ile ilgili yazışmalar yapılarak; takibi yürütüldü. Odamız eğitim ve toplantı 
salonlarında 6 program gerçekleştirildi. 

 
 Üye görüşme ofisleri ile ilgili firmalardan talepler alındı. İlgili yazışmalar yürütüldü. 

 
 Odamız personeli ile ilgili duyuru yazışmaları yapıldı. 

 
 Odamız personeli izin planları takibi yapıldı. 

 



 2019 – 2022 Odamız stratejik planı kapsamında hazırlanmış olan İş programımız ile ilgili servis 

hedeflerinin takibi yapıldı. 

 Odamıza 2020 yılı içerisinde kayıt olan 1543 yeni üyemize hoş geldin SMS i gönderildi. 
 

 Yaz ve Kış Dönemi olmak üzere staj başvuruları alındı. Söz konusu staj başvuruları 
değerlendirildi. 

 

 Ağustos ayında 1 öğrenci staj eğitimi gördü.  
 

 2020-2021 Eğitim Öğretim yılında 6 öğrenci staj eğitimi görmektedir. Yıl içerisinde, söz 
konusu stajyerlerin okullarıyla yazışmaları, sözleşmeleri ve iş planlamaları gibi faaliyetler 
yürütülmektedir. 

 
 Odamızdan hizmet alan üyelerimiz tarafından doldurtulan İstek ve Öneri Formlarının takibi 

yapıldı.  
 

  Yeni üyeler için Temel Bilgiler başlıklı kitapçığının hazırlanması ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 
 

 3 Ocak, 15 Ocak, 17 Ocak 2020 tarihlerinde gerçekleştirilen Kişisel Verilerin Korunması Çalışma 

Grubu toplantısına katılım sağlanarak gerekli çalışmalar yürütüldü. 

 

 Tarım ve Orman Bakanlığı tarafından açıklanan listede yer alan insan hayatını ve sağlığını 

tehlikeye düşürecek şekilde bozulmuş, değiştirilmiş gıdaları üreten ve/veya satan firmalar 

hakkında Oda ve Borsa Üyelerine Verilecek Disiplin ve Para Cezaları ile Disiplin Kurulu ve Yüksek 

Disiplin Kurulu Hakkında Yönetmelik’e istinaden gerekli işlemlerin başlatılması ve sürecin takibi 

için 5 Şubat 2020, 17 Şubat 2020, 28 Şubat 2020, 17 Mart 2020 tarihlerinde Disiplin Kurulu 

Toplantısı gerçekleştirildi. Söz konusu konu ile ilgili gerekli yazışmalar yapılarak; çalışmalar 

yürütüldü. 

 

 Covid-19 virüsüne karşı alınan tedbirler çerçevesinde toplantı ve benzer organizasyonların fiziki 

olarak (kişilerin aynı ortamda bulunması sureti ile) gerçekleştirilmesine ara verildiğinden; 

komite toplantılarının elektronik ortamda telekonferans yöntemi ile gerçekleştirilmesi 

nedeniyle komite üyelerine sunulmak üzere “Zoom Kullanım Kılavuzu” hazırlandı. Zoom 

programının kurulum ve kayıt işlemleri esnasında problem yaşamamaları nedeniyle komite 

üyeleri aranarak; destek sağlandı. 

 

 Üyelerimizin covid-19 salgını nedeniyle geçtikleri zor dönemde; bankalarla, kamu kurum ve 

kuruluşları ile iletişimde sorun yaşamaları halinde faydalanabilecekleri üye destek masasına 

gelen talepler alınarak; çalışmalar yapıldı. 

 

 Covid-19 salgını nedeniyle Kocaeli İl Umumi Hıfzısıhha Kurulu tarafından alınan karar gereği, 

uygulanacak sokağa çıkma yasağında evlere paket servis sağlayacak firmalar aranarak; söz 

konusu firmalara servis araç kartı belgesi düzenlendi. 

 TOBB tarafından Covid-19 salgını önlemleri nedeniyle ihtiyaç duyan üyelerimizin kullanımına 
açılan Nefes Kredisinin etkinliğinin ölçülmesi amacıyla nefes kredisi alımı için başvuru yapan 
üyelerimizle telefon görüşmesi yapıldı. 
 



 Kişisel Verileri Koruma Kurulunca 6698 sayılı kanunun geçici 1 inci maddesine göre ilan edilen 
veri sorumluları siciline kayıt tarihlerinin ötelenmesi ile ilgili Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
nezdinde girişimlerde bulunuldu. 
 

 14 Eylül 2020 tarihinde; COVID-19 virüsü salgını sebebiyle ülkemiz genelinde 2020 yılı mart ayı 

itibariyle Okulların kapanması ile tüm öğrenci yurtlarının hizmete kapatılması, ayrıca ilimizin 

Üniversitesi olan Kocaeli Üniversitesinin 2020-2021 eğitim öğretim yılında online eğitim kararı 

alması ile sektörün büyük ekonomik sıkıntı içine girmesi nedeniyle söz konusu olumsuz 

durumun azaltılarak işletmelerin desteklenmesi amacıyla T.C. Gençlik ve Spor Bakanlığı 

nezdinde girişimlerde bulunuldu. 

 

 11 Kasım 2020 tarihinde gerçekleştirilen Odamız Kalite İç Denetimi kapsamında organizasyon 

çalışmaları (Denetimin Planlanması, denetçiler toplantısı, Soruların hazırlanması, denetimin 

gerçekleştirilmesi) yürütüldü. 

 

 2019 yılına ait Akreditasyon Öz Değerlendirme Raporu çalışmaları yapılarak; 1 Aralık 2020 

tarihinde sisteme girişi sağlandı.  

 

 Odamızca 2017-2018-2019 yıllarında yürütülen Akreditasyon faaliyetlerinin değerlendirilmesi 

amacıyla TOBB tarafından hazırlanan “Akreditasyon Sistemi Anketi” ile ilgili çalışmalar 

yapılarak 1 Aralık 2020 tarihinde sisteme girişi sağlandı. 

 

 24-25 Aralık 2020 tarihlerinde Türk Standartları Enstitüsü (TSE) tarafından gerçekleştirilen 

Kalite Denetimi ile ilgili gerekli çalışmalar yürütüldü. 

 

 2020-2021 eğitim öğretim yılında Odamızdan burs alacak öğrencilerinin durumunun 

görüşülmesi amacıyla 6 Kasım 2020 tarihinde Burs Komisyonu toplantısı gerçekleştirildi. 

Komisyon toplantısında görüşülecek öğrencilerin başarı durumları ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 

 9 Ocak - 14 Şubat - 20 Kasım - 8 Aralık tarihlerinde; Akreditasyon İzleme Komitesi toplantısı 

gerçekleştirildi. Söz konusu toplantı ile ilgili çalışmalar yürütüldü. 

 Kayıt bölümünde; 01.01.2020 – 31.12.2020 tarihleri arasında 21.867 adet gelen evrak, 30.742 
adet giden evrak olmak üzere toplam 50.363 adet evrak işlem gördü.  

 
 

EĞİTİM FAALİYETLERİ 
 

  Personelimize yönelik 15 Ocak 2020 tarihinde İlkyardım Eğitimi gerçekleştirilmiştir. 
 

 2020 yılında Personelimize yönelik gerçekleştirilen Dış Eğitimler aşağıdaki gibidir: 
 

 18 Şubat 2020 Kişisel Verilerin Korunması Kanunu Eğitimi 

 18 Şubat 2020 Muhtasar Eğitimi 

 06-10 Şubat 2020 Online EBYS Sistem Yöneticisi Eğitimi 

 08-21 Mayıs 2020 İhracat Destek Ofisleri-STA Danışma Noktaları Eğitimi 

 09 Haziran 2020 Ticaret Sicil E-Belge Eğitimi 

 10 Haziran 2020 Sanayi Bilgilendirme Sistemi Eğitimi 
(Kapasite - Yerli Malı Belgesi sistemi) 

 13 Ağustos 2020 Pazara Girişte Dijital Faaliyetlerin Desteklenmesi Eğitimi 



 01 Eylül 2020  Yatırımlarda Devlet Yardımları Bilgilendirme Eğitimi 

 14 Aralık 2020  2021 Yılı Hesap Dönemi Bütçe Hazırlık Bilgilendirme Semineri 
 

 Motorlu Kara Taşıtları alım satım yapan veya yapacak olanların “Mesleki Yeterlilik Belgeleri” 
alabilmeleri için; Mesleki Yeterlilik ve Belgelendirme Merkezleri A.Ş. (MEYBEM A.Ş.) ve Odamız 
işbirliğinde aşağıda belirtilen tarihlerde gerçekleştirilen teorik ve uygulamalı sınavları için 
organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

 27-28 Şubat 2020  22 katılımcı 

 8-10 Temmuz 2020  22 katılımcı 

 11-14 Ağustos 2020 31 katılımcı 

 05-10 Eylül 2020  52 katılımcı 

 23-25 Ekim 2020  55 katılımcı 

 26-27 Kasım 2020  22 katılımcı 
 

 Odamıza yeni kayıt olan üyelerimize Oda işleyişini tanıtmak, ticari faaliyetlerinin gelişimine 
katkı sağlamak adına önerilerde bulunmak amacıyla “Yeni Üye Bilgilendirme Eğitimi” 
düzenlenmiştir. 
 

 14 Ocak 2020  17 katılımcı 

 11 Şubat 2020  30 katılımcı 

 10 Mart 2020  30 Katılımcı 

 28 Eylül 2020 (online) 14 katılımcı 

 9 Kasım 2020 (online) 21 katılımcı 
 

 24 Aralık 2020 tarihinde; Covid-19 salgınının ekonomik etkilerinin önlenmesi ve azaltılması 
amacıyla mevcut kanunlara eklenen geçici maddeler ve çeşitli yeni düzenlemeler ile ilgili 
üyelerimizin güncel değişiklerden haberdar olmaları adına İŞKUR işbirliği ile “Kısa Çalışma 
Ödeneği ve Nakdi Ücret Desteği” konulu bilgilendirme eğitimi gerçekleştirildi. Söz konusu 
eğitim ile ilgili duyuru ve organizasyon çalışmaları yürütüldü. 

 

TEMSİLCİLERİMİZ 
  
Odamıza gelen yazılara istinaden aşağıda sunulan toplantılara Odamız Yönetim Kurulu ve Genel 
Sekreterliğin takdirleri doğrultusunda belirlenen kişilerin katılımı sağlandı. İlgili yazışmalar yapıldı. 
 

 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ İl Emniyet Müdürlüğü “İl Özel Güvenlik Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ İl Sağlık Müdürlüğü “İlkyardım Ücret Tespit Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANLIĞI Kültür ve Turizm Dairesi Başkanlığı “İstihdam 

Odaklı Mesleki Eğitim Çalıştayı” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ Ticaret İl Müdürlüğü “Ekmek Fiyat Tespit Komisyonu” 
 KOCAELİ ESNAF VE SANATKÂRLAR ODALARI BİRLİĞİ “Ekmek Fiyat Tarifesi Tespiti Komisyonu” 
 T.C. ADALET BAKANLIĞI Kocaeli Denetimli Serbestlik Müdürlüğü “Koruma Kurulu” 
 T.C. GELİR İDARESİ BAŞKANLIĞI Kocaeli Vergi Dairesi Başkanlığı “Daimi Takdir Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ Ticaret İl Müdürlüğü “KOOP-DES İl Proje Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ Ticaret İl Müdürlüğü “AVM Denetim Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ Ulaşım Daire Başkanlığı “İhtisas ve Muhammen Bedel 

Tespit Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ İl tarım ve Orman Müdürlüğü “Fındık Rekolte Tahmin Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ Ticaret İl Müdürlüğü “Ahilik Haftası Kutlama Komitesi” 



 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ İl Milli Eğitim Müdürlüğü “İL Milli Eğitim Danışma Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ “İl İstihdam ve Mesleki Eğitim Kurulu Toplantısı” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ İl Milli Eğitim Müdürlüğü “Beceri Sınavlarının Yerinde İzlenmesi ve 

MEMP Diploma Programı Tanıtım Toplantısı” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ Ticaret İl Müdürlüğü “Mutabakat Komitesi” 
 T.C. KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANLIĞI Kültür ve Sosyal İşler Dairesi Başkanlığı 

“Kocaeli Şehir Ansiklopedisi İstişare Toplantısı” 
 T.C. İZMİT KAYMAKAMLIĞI “Tüketici Hakem Heyeti” 
 T.C. BAŞİSKELE KAYMAKAMLIĞI İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü “Geçici Koruma Altındaki 

Suriyelilerin Mesleki Eğitime Erişimlerinin Arttırılması Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ İl Milli Eğitim Müdürlüğü “2021 Yılı MTSK Ücret Tespit Komisyonu” 
 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ İl Milli Eğitim Müdürlüğü “Ulaştırma Hizmetleri Mesleki Eğitim ve 

Geliştirme Kursları 2021 Yılı Ücret Tespit Komisyonu” 
 TÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ “Online Okul Öncesi Eğitim Kurumları İstişare 

Toplantısı” 
 T.C. İZMİT KAYMAKAMLIĞI İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü “Mesleki ve Teknik Okul Yönetimi 

Kurulu”  
 T.C. KOCAELİ BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANLIĞI “Kültür, Sanat ve Turizm Politikaları Kurulu”, 

“Sosyal Politikalar Kurulu”, “Gençlik, Spor ve Eğitim Politikaları Kurulu”, “Bilim, Teknoloji ve 
İnovasyon Politikaları (Akıllı Şehir) Kurulu”, “Çevre ve Şehircilik Politikaları Kurulu”, “Sivil 
Toplum, Katılımcı Yönetim ve Medya Politikaları Kurulu”, “Sanayi, Ekonomi, İstihdam 
Politikaları Kurulu” 

 T.C. İZMİT KAYMAKAMLIĞI “Covid-19 Salgın Yönetimi ve Çalışma Rehberi-Tespit Komisyonu 
(AVM’ler için)” 

 TÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ “Online Taşınmaz Ticareti ve İkinci El Motorlu Kara 
Taşıtlarının Ticareti Hakkında Yönetmelikler Konulu Bilgilendirme Toplantısı” 

 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler İl Müdürlüğü “Özel Bakım Merkezi 
Ücret Tespit Komisyonu” 

 T.C. KOCAELİ VALİLİĞİ Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler İl Müdürlüğü “Özel Aile Danışma 
Merkezi 2021 Görüşme ve Seans Ücreti Tespit Komisyonu” 

 T.C. İZMİT BELEDİYESİ “Kuşaklar Arası Yaşam ve Öğrenme Merkezi Projesi Çalıştayı”  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



B.4- İÇ TİCARET SERVİSİ 

 
Servisimiz çalışmaları, Odamız mer’i Kanun ve çerçevesinde aşağıdaki esaslar dâhilinde yürütüldü. 
 

1- FİYAT TESPİTİ VE BELGELENDİRME İŞLEMLERİ 
 
- Resmi kuruluşlarca talep edilen 13 adet Bilirkişi Raporu yapılan tespit ve incelemeler neticesinde 
tanzim edilerek ilgili kuruluşlara verildi. 
 
- 58 adet firma / kuruluşun talep ettiği 524 kalem malzemenin piyasa araştırması yapılarak ilgililere 
ulaştırıldı. 
 
- Toplam 83 adet yazışma yapıldı. 
 

2- KARAYOLU TAŞIMA YÖNETMELİĞİ KAPSAMINDA YÜRÜTÜLEN FAALİYETLER 
 
- Ulaştırma Bakanlığı’ nın 25 Şubat 2004 tarih ve 25384 sayılı Resmi Gazete de Karayolu Taşıma 
Yönetmeliği’ ne bağlı olarak Kocaeli bölgesinde Odamız tarafından yürütülen “K” türü yetki belgesi 
çalışmaları; 2005 yılı Kasım ayından bu yana devam etmektedir. 
 
2020 Yılı içerisinde 355 adet “K” yetki belgesi verilmiştir. Odamız tarafından düzenlenen “K” yetki 
belgeleri ile ilgili işlemler 2020 yılında da devam etmiş olup; yıl içerisinde 4231 adet taşıt ilave, 1006 
adet araç düşüm, 58 adet yetki belgesi devir, 47 adet yetki belgesi dönüşüm, 616 adet yetki belgesi 5 
yıllık süre uzatımı (yenileme) işlemi yapıldı. 
 

3- SİGORTACILIK İŞLEMLERİ KAPSAMINDA YÜRÜTÜLEN FAALİYETLER 
 
5684 sayılı Sigortacılık Kanunu (Resmi Gazete: 14.06.2007 tarih, 26552 sayı) ile Sigorta Acenteleri 
Yönetmeliği (Resmi Gazete: 14.04.2008 tarih, 26847-mükerrer sayı) yürürlüğe girmiştir. Söz konusu 
kanun ve yönetmelik çerçevesinde, sigorta acentelerine uygunluk belgesi verme yetkisi TOBB ile 
Odalara devredilmiştir. Uygulamalarla ilgili olarak ortaya çıkan sorunlara açıklık getiren Hazine 
Müsteşarlığı’nın “Sigorta Acenteleri Yönetmeliği Çerçevesinde, Acentelerin Uygunluk Belgesi ve 
Levhaya Kayıt Müracaatları ile ilgili işlemler 2008 yılı Nisan ayından bu yana devam etmektedir.  
 
2020 yılı içerisinde 4 adet firmanın Levhaya kayıt işlemi gerçekleştirildi. 
 
4- SAYISAL TAKOGRAF İŞLEMLERİ 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin, Ulaştırma, Denizcilik ve Haberleşme Bakanlığı ile imzaladığı 
16.04.2010 tarihli Protokol’ e istinaden, Odamız Uluslararası Karayolu Taşımacılığı Yapan Araçlarda 
Kullanılan Takograf Cihazları Hakkında Yönetmelikte belirtilen sayısal takograflarda kullanılmak üzere 
sürücü, servis ve şirket kartlarının ve bunlara ilişkin hizmetlerin verilmesi konusunda yetkilendirilmiş 
olup; 2015 Yılı Şubat ayından bu yana işlemler devam etmektedir. 
 
2020 yılı içerisinde 5983 adet sayısal takograf kartı teslim edildi. 
 

 
 
 
 

 



B.5- TİCARET SİCİL SERVİSİ VE ODA SİCİL SERVİSİ  

 

  

YENİ KAYITLAR  
LİMİTED ŞİRKETLER 874 

ANONİM ŞİRKETLER 119 

ŞAHIS FİRMALARI 255 

ŞAHIS ŞUBE 13 

LİMİTED ŞİRKET ŞUBELERİ 142 

ANONİM ŞİRKET ŞUBELERİ 160 

BANKA ŞUBELERİ 0 

KOOPERATİFLER 17 

KOLLEKTİF ŞİRKETLER 0 

KOLLEKTİF ŞİRKETLER ŞUBE 0 

KOMANDİT ŞİRKETLER 0 

VAKIF İŞL VE DİĞER 2 

TOPLAM 1582 

  
KAYIT SİLMELER  
LİMİTED ŞİRKETLER 161 

ANONİM ŞİRKETLER 31 

ŞAHIS FİRMALARI 101 

ŞAHIS ŞUBE 3 

LİMİTED ŞİRKET ŞUBELERİ 75 

ANONİM ŞİRKET ŞUBELERİ 55 

BANKA ŞUBELERİ 4 

KOOPERTİFLER 8 

KOLLEKTİF ŞİRKETLER 1 

KOLLEKTİF ŞİRKETLER ŞUBE 0 

KOMANDİT ŞİRKETLER 0 

VAKIF İŞL VE DİĞER 2 

TOPLAM 441 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 

BELGE DÜZENLENEN FİRMA ADEDİ   

FAALİYET BELGELERİ 15324 

TİCARİ İKAMETGAH BELGESİ 3 

ODA KAYIT SURETİ 906 

İMZA ONAY BELGESİ 0 

SİCİL TASDİKNAMESİ 742 

ORTAKLIK DURUM BELGESİ 189 

ORTAKLIK DURUM BELGESİ (KİK) 3 

ODA SEÇİMLERİ İÇİN YETKİ BELGESİ (KSO) 0 

ODA SEÇİMLERİ İÇİN YETKİ BELGESİ (KOTO) 0 

SURET TASDİKİ 33 

FİRMA DURUM BELGESİ 436 

YETKİ BELGESİ  73 

İHALE YASAKLILIK BELGESİ 983 

SİCİLDEN DİĞER BELGE 5 

TOPLAM 18697 

  

YAPILAN MUHTELİF TESCİL İNCELEME VE TESCİL  ADEDİ   

AMAÇ KONU TADİL 184 

UNVAN DEĞİŞİKLİĞİ 179 

ANASÖZLEŞME DEĞİŞİKLİĞİ 24 

TEMSİL İLZAM YETKİSİ ATAMASI 1273 

TEMSİL İLZAM YETKİSİ İPTALİ 520 

OLAĞAN GENEL KURUL 39 

OLAĞAN ÜSTÜ GENEL KURUL 4 

HİSSE DEVRİ 765 

120.GÖRE BELGE VE EKLERİ 83 

ADRES DEĞİŞİKLİĞİ 804 

SERMAYE ARTIRIMI 251 

TASFİYEYE GİRİŞ 130 

TASFİYEDEN DÖNÜŞ 9 

KURULUŞ MERKEZİ İÇERİ NAKİL 103 

MERKEZİ DIŞARI NAKİL(111 E GÖRE BELGE) 89 

SİGORTA ACENTELİĞİ FESHİ 25 

SİGORTA ACENTELİĞİ TESCİLİ 95 

DENETÇİ DEĞİŞİKLİĞİ 74 

İŞLETME REHNİ TESCİLİ 0 

ŞAHIS VEYA ORTAK İSİM DEĞİŞİKLİĞİ 27 



NEVİ DEĞİŞİKLİĞİ 37 

BİRLEŞME BÖLÜNME 32 

YÖNETİM KURULU ÜYE DEĞİŞİKLİĞİ 31 

GÜMRÜK VE MUHAFAZA MÜDÜRLÜĞÜ İÇİN BELGE 8 

MAHKEME KARARI İLE YENİDEN İHYA 5 

İŞLETME REHNİ TERKİNİ 0 

TEMSİL YETKİSİ VERİLMESİ 0 

SERMAYE AZALTIMI  6 

İÇYÖNERGE TESCİLİ 102 

SERMAYE ARTIRIMI ÖN KARARI 0 

MÜDÜRLER KURULU BAŞKANI ATAMASI 3 

TOPLAM 4902 

İLGİLİ KURUMLARA GÖNDERİLEN BİLGİLENDİRME AMAÇLI YAZI ADEDİ  
TİCARET SİCİLİ 1871 

ODA SİCİLİ  2410 

ÜÇÜNCÜ KİŞİLERE BİLGİ YAZISI 51 

TOPLAM 4332 

  
ONAYLANAN MUHTELİF KURUM  FORM ADEDİ   

BAĞKUR FORMLARI 112 

ÇIRAKLIK SÖZLEŞMELERİ 0 

TOPLAM 112 

  
RAPOR TARİHİ İTİBARİYLE FAAL ÜYE SAYISI  10629 

RAPOR TARİHİ İTİBARİYLE TASFİYE HALİNDEKİ ÜYE SAYISI  463 

RAPOR TARİHİ İTİBARİYLE ASKIDAKİ ÜYE SAYISI   5631 

TOPLAM 16723 

  
  
  
  

  
TEMSİLCİLİKLERDE VERİLEN HİZMETLER   

GÖLCÜK TEMSİLCİLİĞİ VERİLEN BELGE ADEDİ 340 

GÖLCÜK TEMSİLCİLİĞİ YAPILAN TESCİL ADEDİ 50 

GÖLCÜK TEMSCİLİĞİ AİDAT TAHSİL ADEDİ 116 

DERİNCE TEMSİLCİLİĞİ VERİLEN BELGE ADEDİ 32 

DERİNCE TEMSİLCİLİĞİ YAPILAN TESCİL ADEDİ 6 

DERİNCE TEMSİLCİLİĞİ AİDAT TAHSİL ADEDİ 22 

 



B.6- MALİ İŞLER SERVİSİ 

 

5174 Sayılı Kanun, Bütçe ve Muhasebe Yönetmeliği ile diğer yönetmelik esasları dahilinde; Kanuni 

defterlerin tutulması, Oda bütçesinin hazırlanması, gelir tahakkukları, harcamaların yapılması ile 

bunlara ait tahsil, tediye ve mahsup işlerini yapar. 

Odamız Meclisimizde tasdik edilen bir yıllık bütçe üzerinden, aylık mizanı çıkartır, bilanço ve kesin 

hesap  ile planlanan bütçenin gerçekleşme durumunu takip eder ve raporlar.  

Odamız Meclisinin 25.12.2019 tarih ve 21 sayılı oturumunda 2020 yılında uygulanacak tarife ile bir yıllık 

denk gelir ve gider bütçemiz 14.500.000.-TL. olarak kabul edilmiştir. 

01.01.2020-31.12.2020 tarihleri arasında bütçemizin gelir ve gider fasıllarının fiili durumu iki ayrı 

tabloda bilgilerinize sunulmaktadır. 

B.6.1-GELİR BÜTÇESİ 
 

2020 Gelir Bütçemiz ve on iki aylık fiili durum; 

 

HESAP İSMİ 

 

  2020 BÜTÇE 

 

    2020 OCAK-ARALIK 

 
KAYIT ÜCRETLERİ 

 
700.000,00 

 
974.210,00 

 
YILLIK AİDAT 

 
2.855.000,00 

 
2.321.582,61 

 
MUNZAM AİDAT 

 
4.890.000,00 

 
4.147.017,09 

YAPILAN HİZMET KAR. 
ALINAN ÜCRETLER 

 
1.390.000,00 

 
1.379.767,13 

 

BELGE BEDELLERİ 

 

310.000,00 

 

309.583,50 

 
YAYIN GELİRLERİ 

 
1,00 

 
0,00 

TARİFE TASDİK 
ÜCRETLERİ 

 
1,00 

 
    0,00 

 
BAĞIŞ VE YARDIMLAR 

 
1,00 

 
0,00 

 
PARA CEZALARI  

 
1,00 

 
2.995,24 

 

MİSİL ZAMLARI 

 

465.000,00 

 

312.385,12       

 
FAİZ GELİRLERİ  

 
800.000,00 

 
917.912,74 

 
KİRA GELİRLERİ 

 
1.370.000,00 

                                            
979.807,36 

MENKUL KIYMET SATIŞ 
GELİRLERİ  

 
1,00 

 
0,00 

 

KAMBİYO GELİRLERİ 

 

1,00 

 

0,00 

 
SAİR GELİRLER 

 
1.719.994,00 

 
2.328.310,81 

 
TOPLAM 

 
14.500.000,00.- 

 
13.673.571,60.- 

 

 



B.6.2-GİDER BÜTÇESİ 
 

2020 Gider Bütçemiz ve on iki aylık fiili durum; 

 

 
HESAP İSMİ 

 
2020 BÜTÇE 

 
2020 OCAK-ARALIK 

 
          KALAN 

MENKUL KIYMET 

SATIŞ GİDERLERİ 

 

1,00 

 

0,00 

 

1,00 

 
KAMBİYO GİDERLERİ 

 
1,00 

 
0,00 

 
1,00 

 

SAİR GİDERLER 

 

4.998,00 

 

0,00 

 

4.998,00 

 
PERSONEL GİDERLERİ 

 
6.207.000,00 

 
5.962.313,99 

 
244.686,01 

DIŞARDAN SAĞLANAN 

FAYDA VE HİZMETLER 

 

3.130.000,00 

 

2.399.468,56 

 

730.531,44 

BASIN VE YAYIN 
GİDERLERİ 

 
276.000,00 

 
217.662,00 

 
58.338,00 

SABİT KIYMET 

GİDERLERİ  

 

430.000,00 

 

358.761,00 

 

71.239,00 

GENEL YÖNETİM 
GİDERLERİ 

 
265.000,00 

 
97.224,73 

 
167.775,27 

SEYAHAT VE YOL 

GİDERLERİ 

 

150.000,00 

 

43.290,24 

 

106.709,76 

 
HUZUR HAKLARI 

 
120.000,00 

 
108.794,66 

 
11.205,34 

 
ŞUBE VE TEMSİLCİLİK 
GİDERLERİ 

 
115.000,00 

 
67.865,99 

 

 
47.134,01 

BİRLİK AİDATI, KANUNİ 
AİDAT, PAY VE FONLAR 

 
1.685.000,00 

 
1.640.743,77 

 
44.256,23 

EĞİTİM VE FUAR  
GİDERLERİ 

 
317.000,00 

 
67.190,04 

 
249.809,96 

 
BAĞIŞ VE YARDIMLAR 

 
1.650.000,00 

 
1.578.512,92 

 
71.487,08 

VERGİ, RESİM VE 

HARÇLAR 

 

140.000,00 

 

116.183,55 

 

23.816,45 

 
FİNANSMAN GİDERLERİ 

 
10.000,00 

 
5.273,86 

 
4.726,14 

 
TOPLAM 

 
14.500.000,00.- 

 

 
12.663.285,31.- 

 
1.836.714,69.- 

 

 
 

 

 

 

 



B.7- BİLGİ İŞLEM BİRİMİ 

 

Bilgi İşlem Birimi tarafından 1 Ocak - 31 Aralık 2020 tarihleri arasında; 

 

•             Kurum içi otomasyon uygulamasında güncelleme ve geliştirmelere devam edildi. 

•             Web sitesinin güncelleme ve geliştirme çalışmalarına devam edildi. 

•             Odamız Üye ziyaret anketleri verileri dijital ortama taşındı.  

•             Pandemi sürecinde komite ve meclis toplantıları için online toplantı sistemi adapte edildi. 

•             Kurum ve birim içinde oluşan sistem arızaları zamanında giderilerek hizmetin aksamaması  

adına çalışmalar yürütüldü. 

•             Mevcut sunucuların yedekleme ve güncelleme işlemleri takip edildi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



B.8- BASIN YAYIN BİRİMİ 

 

Kocaeli Ticaret Odası Basın- Yayın Birimi tarafından 1 Ocak - 31 Aralık 2020 tarihleri arasında;  

Yerel ve ulusal basına 78 haber servis edildi. 

Servis edilen haberler yerel ve ulusal yazılı medyada 2200 internet medyasında 5056 yayın karşılığı 

buldu.  

Dünya Gazetesi ve ajanslarının da aralarında bulunduğu 3 ulusal yayına özel içerikli makaleler ve 

demeçler verildi.  

Yazılı, görsel ve internet medyasında yer alan haberler dosyalanarak arşivlendi.  

Kurumun iç ve dış etkinliklerinde 134 organizasyon fotoğraflanarak arşivlendi.  

KOTO resmi web sitesinin haber bölümüne 267 güncel haber, duyuru ve organizasyon davet girişi 

sağlandı. 

İhale ve özel günler münasebetiyle 15 reklam ve ilan çalışması yapılarak, raporlandı.  

Sosyal medya alanında çalışmalar yapıldı. Odanın Facebook, Twitter, Instagram, LinkedIn hesaplarının 

etkinliğinin ve aktifliğinin artırılması adına çalışmalar yapıldı.  

Oda Facebook hesabı 18.971, Twitter hesabı 2.471, Instagram hesabı 4.639, LinkedIn 1.108 takipçi 

sayısına yükseltildi.  

 

 

 

 

 


